
 

 
 

peta 32 – rok 2020 tom III 
Gdy sięgamy do umykających lat, zaskakuje, jak bardzo dyskusyjne mamy wspomnienia. Już po 

kilkudziesięciu latach trzeba sięgać po opracowania historyków, a i tak są to relacje wywołujące 

polemiki, bo tak różnie można widzieć, można chcieć widzieć przeszłość. Wówczas niestety tak trudno 

przywołać tamtą rzeczywistość. Pozostają dokumenty, gazety, pamiętniki, czasami filmy lub zdjęcia. 

Książka „rok 2019” jest kolejnym zapisem, dzień po dniu, każdego dnia spisywanych wydarzeń, 

czasami z moimi niewielkimi komentarzami czy wtrętami. Do zapisu posłużyłem się znów, jak 



i w poprzednim roku, telewizją, bo tylko ona w dwudziestu minutach musi zawrzeć wydarzenia dnia, 

a i tak jest to już kilkanaście stron tekstu. Są to zapisy w zasadzie „TVP-INFO – WIADOMOŚCI” oraz 

„tvn24bis – Fakty”. Ten zapis telewizji ma jeszcze jedną cechę – poza archiwami w samych telewizjach 

jest to jedyne utrwalenie tego, co głoszą telewizje, gdyż telewizja jest równie ulotna jak muzyka.  

Czasami, już rzadziej w tym roku, spisałem i inne programy telewizji bądź artykuły z gazet. 

Miałem zamiar opisać tylko rok 2018, bo byłem przekonany, że będzie to rok przełomowy 

w Polsce. Niestety, taki nie był. Trzeba było spisywać dalej wydarzenia, aby zobaczyć, co przyniosą 

kolejne wybory do Parlamentu Europejskiego, potem do Sejmu i Senatu Polskiego. 

Rok 2019, jak 2018 również zapowiadał się obfitością faktów. Polska już czwarty rok pod rządami 

Prawa i Sprawiedliwości, która to partia z całą zaciętością i premedytacją wprowadza we wszystkich 

dziedzinach życia „dobrą zmianę”, ustanawia swoją Polskę, nie licząc się z resztą społeczeństwa. 

Protesty społeczne niestety zanikły, przynajmniej w pierwszym półroczu. Jakie będzie drugie półrocze, to 

trzeba przeczytać. 
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Czyli o tym, jak paskudna jest polityka 

 



  

2020-06-01 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4503 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Jeszcze dziś wieczorem lub jutro rano senatorowie przegłosują ustawę, która pozwoli 

przeprowadzić wybory… 

Krzysztof Skórzyński – Powiedzieć, że premier się nie śpieszył, to nic nie powiedzieć. Bo 

trzeba było trzech tygodni i jednego dnia, by ta jednostronicowa uchwała Państwowej Komisji 

Wyborczej została opublikowana. Trzeba było 22 dni, by formalnie potwierdzono to, co jest 

oczywiste dla każdego, że wybory 10 maja się nie odbyły… 

Od dziś marszałek sejmu ma 14 dni na wyznaczenie daty wyborów. Pewnie zrobi to 

szybciej i najpewniej wyznaczy wybory na 28 czerwca… 

Sylwester Marciniak, przewodniczący PKW – To jest pierwszy termin taki styk przy 

maksymalnej mobilizacji wszystkich osób zaangażowanych w proces wyborczy. 

[…] 

 

GK – To nie jest prezent na dzień dziecka, to nagroda za całokształt dla dzieci, które w 

czasach pandemii uczyły się zdalnie i samodzielnie. Pisały kartkówki i sprawdziany. Promocję 

do następnej klasy w tym roku mieliby dostać wszyscy. Tradycyjnych zajęć w tym roku 

[szkolnym] już nie będzie… 

 

GK – Apel na dzień dziecka. 

 

GK – Ten rachunek wciąż jest do zapłacenia: 70 milionów złotych. Ktoś podjął decyzję, 

ktoś się pod nią podpisał, zamówił druk kart do głosowania i pakiety wyborcze. I nie są to ani 

opozycja, ani samorządowcy, jak dziś chcieliby politycy Zjednoczonej Prawicy. 

Jakub Sobieniowski – 68 896 820 złotych – koszt druku… 

 

GK – Kupiła przyłbice na bazarze i odsprzedała ministerstwu zdrowia. Zarobiła od ręki 50 

tysięcy złotych. Według opozycji tym razem w roli głównej wystąpiła żona znanego z afery 

maseczkowej instruktora narciarstwa, znajomego rodziny Szumowskich… 

…kobieta kupiła od właściciela straganu [w Zakopanem]: 

Zakup 

31 marca I transza – 52 582 zł 

30 kwietnia II transza – 70 110 zł 

Razem: 122 692 zł 

Sprzedaż do Centralnej Bazy Rezerw ministerstwa zdrowia za 170 045 zł 

… i natychmiast odsprzedała je ministerstwu za ponad 170 tysięcy. Szybki i spory zysk. 

- przyłbice były kupowane po 48 złotych. 

[…] 

 

GK – Władze 40 miast wprowadziły godzinę policyjną, by opanować protesty uliczne po 

śmierci Georga Foyda. Do zamieszek doszło w Nowym Jorku i Waszyngtonie. Zapłonęły 

samochody, a prezydent na niecałą godzinę ukrył się w schronie. 

Marcin Wrona – Tak po szóstej dobie zamieszek wygląda pomnik generała Tadeusza 

Kościuszki w Parku La Fayeta przed Białym Domem [liczne napisy farbą w spreju]. Kościuszko 

był nie tylko bohaterem walk niepodległościowych Polski i Stanów Zjednoczonych, ale również 

walczył o prawa dla czarnoskórych niewolników. 

W okolicy siedziby prezydenta protestujący rozpalali ogniska, próbowali podpalić kilka 

budynków. Zamieszki przetoczyły się przez wiele dzielnic Waszyngtonu i znów przez 

kilkadziesiąt amerykańskich miast. 

W Minneapolis, gdzie tydzień temu zmarł zatrzymany przez policję George Floyd, 

wczoraj w tłum protestujących z dużą prędkością wjechała potężna cysterna. Na szczęście 

nikomu nic się nie stało. Demonstranci dotkliwie pobili kierowcę, który następnie został 

aresztowany. Policja wspierana przez oddziały gwardii narodowej reaguje coraz bardziej 



zdecydowany sposób, bo w wielu miastach po pokojowych protestach zaczęło dochodzić do 

masowych kradzieży i plądrowania sklepów. By uspokoić nastroje, w niektórych miastach 

policjanci przyłączają się do demonstrantów – tak było na nowojorskim Quinsie. Marcin Wrona, 

Fakty, Waszyngton. 

 

GK – Kolejny cel to Mars. Po locie i dokowaniu kapsuły Dragon, szef NASA wyznacza 

śmiałe kolejne etapy podboju kosmosu. Wyprawa na międzynarodową stację kosmiczną przez 

prywatną firmę Spacex otworzyła nową erę załogowych lotów… 

Anna Czerwińska – Ekipa międzynarodowej stacji kosmicznej powiększyła się o dwie 

osoby: Bob Denkan i Douglas Hurley dołączyli do dwóch Rosjan i jeszcze jednego 

Amerykanina… 

Elon Musk, Spacex – Przyszłość może być lepsza niż przeszłość. Kosmiczna cywilizacja, 

miasta na Marsie i na Księżycach Jowisza, Saturna i dalej poza Układem Słonecznym. 

[…] 

 

GK – Ta kolejka jest coraz dłuższa. Zdarza się, że oczekujący nic albo prawie nic nie 

słyszą i żyją nadzieją, że to się zmieni. Dzieci czekające na wymianę implantów słuchowych nie 

poddają się, a minister zdrowia dostanie bardzo dużo zdjęć z serduszkami i prośbą: ministrze, 

usłysz nas. 

Marek Nowicki – Serduszko w dniu dziecka dla ministra zdrowia narysował między 

innymi narysował dziś ośmioletni Filip z Koszalina. Chłopiec dwa lata temu powinien mieć 

wymieniony procesor mowy. Dostał jednak odmowę. 

Sylwia Kacperek, matka Filipa – Otrzymałam taką informację listownie, że będzie to 

wrzesień 2022 roku. 

Ignacy spod Warszawy będzie czekał jeszcze dłużej. 

Hubert Czarnecki, ojciec Ignacego – …na szczęście już, ale czas dostania nowego 

procesora to 2025. 

MN – Ten dotychczasowy popsuł się w tym roku. Za naprawę rodzice musieli zapłacić 3 

tysiące złotych. Kiedy procesor dostanie ośmioletnia Ania spod Inowrocławia? Tego rodzice nie 

wiedzą… Te procesory powinny być wymieniane co 5 lat, ale to tylko teoria… W zeszłym roku 

też informowaliśmy w Faktach i dla tych dzieci nic się nie zmieniło. Czas jest niezwykle ważny. 

Bez tych urządzeń one po prostu nie mogą się rozwijać… Obecnie 4 tysiące pacjentów jest 

skazanych na używanie procesorów starej generacji, które wymagają wymiany. Marek Nowicki, 

Fakty. 

 

GK – Pierwszy samolot wystartował z Warszawy do Szczecina o 7:00 rano. Kompletu 

pasażerów nie było, podobnie na innych trasach… 

 

Polska – Zakażeni 24 165. Nowe przypadki 380. Zgony 1 074. 

Wyzdrowiało 11 449. 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Dzień dziecka… 

 

DH – Kiedy odbędą się wybory prezydenckie? 

[…] 

 

Maksymilian Maszenda, Anna Olszak – W manifestacji w obronie demokratycznych 

wyborów w Polsce i przeciwko marszałkowi senatu, Tomaszowi Grodzkiemu, udział wzięło 

maksymalnie dozwolone 150 osób… 

Jakub Maciejewski, publicysta, „sieci”, wpolityce.pl – To są ludzie, którzy stawiają na 

destrukcję państwa, bo mają jakieś wizje przejęcia władzy w bardzo spektakularny sposób. No, 

robią sobie dla swoich interesów. 

[…] 



Andrzej Duda, prezydent, kandydat na prezydenta – Najbardziej istotne w tym wszystkim 

jest jedna rzecz: mianowicie żeby prezydent, który zostanie wybrany w tegorocznych wyborach 

prezydenckich, mógł objąć urząd 6 sierpnia tego roku. To jest kwestia fundamentalna. 

[…] 

Karol Gac, publicysta – Negacje, same negacje, nie wnoszą nic pozytywnego, nic 

konstruktywnego, czasami można odnieść wrażenie, że opozycja nie jest opozycją wobec PiS, 

ale bardzo często można powiedzieć: bez rozumu. 

[…] 

 

DH – Nastroje w polskim przemyśle poprawiają się dwa razy szybciej niż prognozowali 

ekonomiści. Po przymusowym przestoju odmrażane są kolejne sektory gospodarki, rząd mimo 

sugestii opozycji nie zamierza wycofywać się ze strategicznych decyzji… 

Andrzej Duda, prezydent – Mimo pandemii koronawirusa my realizujemy nasze 

inwestycje, bo uważamy, że przez najtrudniejszy czas przeprowadzą nas właśnie ambitne plany i 

zdecydowana realizacja. 

[…] 

Indeks PMI dla przemysłu (w pkt.) 

Luty 2020 = 48,2. Marzec 2020 = 42,2. Kwiecień 2020 = 31,9. Maj 2020 = 40,6. 

 

DH – Bardzo mało zakażeń koronawirusem [wykrytych] niemal w całej Polsce i to jest 

dobra wiadomość. Jedynie na Śląsku wciąż przybywa zarażonych [bo na Śląsku nadal robi się 

testy]. W środę ruszą testy przesiewowe w dwóch następnych kopalniach. [A kiedy testy 

przesiewowe w pozostałej Polsce?] 

 

Koronawirus w Polsce: Zakażenia 24 165 (+380). Zgony 1074 (+10). 

Wyzdrowiało 11 449 (+178) 

 

Urzędy Skarbowe czynne trzy razy w tygodniu… 

 

DH – Stanowcza reakcja amerykańskiego prezydenta na fale przemocy na ulicach miast. 

Donald Trump zapowiedział, że odpowiedzialna za ataki na policjantów i zwykłych ludzi, 

kradzieże i podpalenia – Antifa będzie wpisana na listę organizacji terrorystycznych… 

 

DH – Kłopotliwe pytania do Rafała Trzaskowskiego: o kontakty z tajemniczą grupą 

Bilderberg i stypendium ufundowane przez Georga Sorosza. Czy Rafał Trzaskowski jako 

oficjalny prezydent, będzie coś winien tym, którzy pomogli mu w życiu? 

[…] 

Rafał Trzaskowski – Byłem zaproszony przez pana ministra, Radosława Sikorskiego – to 

jest spotkanie, na którym spotykają się politycy, przedsiębiorcy, specjaliści z całego świata. 

- Trudno powiedzieć, jakie decyzje zapadają w trakcie tych tajemniczych spotkań. Media 

na ten temat debatują nie od dziś, pisząc, że  

„grupa Bilderber w wielkiej tajemnicy radzi w Szwajcarii nad losami świata” RMF 

24 

Artur Wróblewski, politolog, Uczelnia Łazarskiego – Możemy powiedzieć, że to prywatne 

trochę tajne stowarzyszenie, no, chyba jednak kieruje wieloma sprawami na świecie i jest 

niebezpieczna z punktu widzenia interesów państw narodowych. 

- Przeciwnikiem państw narodowych można nazwać miliardera Georga Sorosza, który jest 

oskarżany o to, że swymi gigantycznymi pieniędzmi próbuje wpływać na decyzje władz i 

rządów wielu państw. 

[W czasie wyborów nie należy nic mówić o państwach narodowych, bo to odsłania 

intencje PiS]. 

- Fundacje Sorosza wspierały antyrządowe demonstracje w Polsce, zresztą nie tylko w 

Polsce… Marcin Tulicki, Wiadomości. 

 



DH – Kulisy afery z maseczkami bez certyfikatów. Jak podaje Superekspres, po tym, jak 

resort [tylko ministerstwo nie resort] zażądał od instruktora narciarskiego, Łukasza Gie, zwrotu 

5 milionów złotych, ten z prośbą o pomoc zwrócił się do Romana Giertycha, mecenasa 

reprezentującego wielu znanych polityków opozycji… 

 

Andrzej Duda, prezydent – Z dumą patrzę na was [dzieci] podczas moich wizyt w kraju i 

na świecie, gdy trzymacie w rękach biało-czerwoną flagę. Życzę wam wiele radości i 

powodzenia w realizacji marzeń. 

 

 

♣ 
2020-06-02 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4202 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Łukasz Szumowski do dymisji – z takim wnioskiem zmierzyli się dziś posłowie na 

obradach sejmowej komisji… 

Jakub Sobieniowski –  

Mateusz Morawiecki, premier – Naród przechodzi tę walkę zwycięsko… 

JS – Tak premier ogłosił wygraną z epidemią. Już po tej konferencji się okazało, że dzisiaj: 

Koronawirus w Polsce – Wszystkie zakażenia: 24 395. Dzisiejsze zakażenia 236. 

Przypadki śmiertelne: 1 092. Dzisiejsze przypadki śmiertelne: 18. 

Wyzdrowiało: 11 726. 

 

Mateusz Morawiecki, premier – Nie słuchajcie tych różnych brzęczących much, które 

opowiadają bajki. 

JS – Liczba testów mniejsza niż w innych krajach była jednym z najważniejszych 

zarzutów opozycji na posiedzeniu komisji zdrowia… 

„…wielu polityków, którzy posługują się koronawirusem jako elementem gry 

politycznej, powinno sobie włożyć lód do maktek…” 

Jarosław Pinkas, główny inspektor sanitarny 

Źródło: „Dziennika Gazeta Prawna”, 28.02.2020 r. 

Jarosław Pinkas – Nikt nam nie zabierze tego sukcesu. To sukces, bo rzeczywiście 

przeszliśmy epidemię suchą stopą. 

JS – Jarosław Pinkas mówił też o maseczkach z biustonosza… 

W głosowaniu PiS obroniło ministra zdrowia. Jakub Sobieniowski, Fakty. 

 

GK – W Senacie było sprawnie i bez awantur. W Sejmie było jak zawsze. Kluczowe 

poprawki opozycji do ustawy o przeprowadzenie wyborów zostały odrzucone, także ta dająca 

Rafałowi Trzaskowskiemu co najmniej 10 dni na zebranie stu tysięcy podpisów. Będzie miał na 

to mniej czasu. 

Krzysztof Skórzyński – …Opozycja chciała w tych wyborczych przepisach sporo zmienić. 

Udało się tylko trochę. I tak: Na tym odcinku nie będzie rewolucji. Głosowanie będzie się 

odbywać w lokalach wyborczych, jak to bywało w historii. Korespondencyjnie będzie można na 

żądanie, tu trzeba taką chęć zgłosić samorządowi. I będą mogły to zrobić osoby na 

kwarantannie. Opozycji udało się zmienić jedno: bo PiS chciało, by to minister zdrowia 

jednoosobowo mógł zdecydować [„specjalne obszary korespondencyjne”] na przykład w 

gminie, mieście czy województwie głosowanie odbędzie się tylko korespondencyjnie, bo jest 

tam ognisko epidemii. Po zmianach na wniosek ministra będzie podejmować Państwowa 

Komisja Wyborcza. PiS sprzeciwiło się jednak wydłużeniu godzin pracy lokali wyborczych. 

Zostaje po staremu, czyli będą otwarte od siódmej do dwudziestej. Ale, co znacznie ważniejsze, 

dla głównego dziś sondażowego konkurenta Andrzeja Dudy PiS nie chciało zapisać wprost w 

nowych przepisach, że nowy kandydat ma minimum 10 dni na zebranie 100 tysięcy podpisów 

poparcia… będzie mogło być mniej, zdecyduje o tym marszałek sejmu… Krzysztof Skórzyński, 

Fakty. 



 

GK – Polityczne wyzwanie Gowina: 

Państwo z dykty? Chyba z totalnego g*** - to raper 

 

GK – To są największe zamieszki w Ameryce od pół wieku. Godzinę policyjną 

zaprowadzono w kilkudziesięciu miastach: od Nowego Jorku po Los Angeles. Prezydent Donald 

Trump kategorycznie żąda zaprowadzenia porządku nawet przy użyciu wojska. Kilka osób nie 

żyje, zatrzymanych są tysiące. 

Marcin Wrona – Pokojowy protest przed Białym Domem. Nagle wybuchają pojemniki z 

gazem łzawiącym. Secret Service, policja i wojsko siła usuwają demonstrantów. W tym czasie 

kilkaset metrów dalej w Ogrodzie Różanym Białego Domu prezydent Donald Trump wzywa 

gubernatorów wszystkich stanów do mobilizacji gwardii narodowej i do natychmiastowego 

skończenia zamieszek. 

Donald Trump, prezydent USA – Jeśli jakieś miasto albo stan odmówią podjęcia działań 

koniecznych do obrony życia i mienia mieszkańców, wyślę tam wojsko Stanów Zjednoczonych i 

szybko rozwiążą problem za nich. 

MW – Po przemówieniu prezydent przeszedł z Białego Domu przed kościół, który dwa 

dni temu podpalili demonstranci. Stał przed nim przez chwilę z biblią w ręku. W nocy w 

Waszyngtonie wojskowe śmigłowce starały się rozpędzać grupki protestujących. 

Mark Milley, generał, szef Kolegium Połączonych Szefów Sztabów Ził Zbrojnych Stanów 

Zjednoczonych – Pierwsza poprawka do Konstytucji jest święta. Amerykanie mają prawo 

protestować. Ale protestować pokojowo. 

MW – Do pokojowych protestów wzywa brat Georga Floyda, 46-latka, który zmarł ponad 

tydzień temu po zatrzymaniu przez policję. 

Terrence Floyd, brat Georga Floyda – Skoro nic nie wysadzam tu w powietrze, skoro nie 

jestem w swojej dzielnicy. Co wy robicie? Co wy robicie? To nie przywróci mi brata. 

MW – Rodzina Georga Floyda zleciła przeprowadzenie niezależnej autopsji: 

Allecia Wilson, doktor, współautorka raportu – Dowody wskazują na uduszenie jako 

przyczynę śmierci i na zabójstwo. 

MW – O zabójstwie mowa też w oficjalnym raporcie. Ale w nim zwrócono uwagę na fakt, 

że na śmierć mogły wpłynąć choroby, na jakie cierpiał George Floyd oraz że był pod wpływem 

narkotyków. Brutalne i trudne do wytłumaczenia pojawiają się po obu stronach konfliktu. W 

ciągu ostatnich dni zginęło już kilka osób, kilka razy strzelano do policjantów. To próba 

przejechania jednego z funkcjonariuszy samochodem. Ale w całym kraju dochodzi też do takich 

scen: policjanci i protestujący rozmawiają ze sobą, razem się modlą. To klęczący szef 

nowojorskiej policji. 

Mimo apeli i godziny policyjnej w dziesiątkach miast nadal dochodziło w nocy do 

podpaleń i plądrowania sklepów. 

W nocy park wokół Białego Domu został odgrodzony od reszty Waszyngtonu wysokim 

płotem. Takiej fali zamieszek i protestów, jakie przetaczają się przez cały kraj, Ameryka nie 

widziała od roku 1968, od zamachu na Martina Lutera Kinga. Marcin Wrona, Waszyngton. 

 

GK – Kolej mocno przyspiesza z odmrażaniem połączeń i liczby pociągów… 

 

GK – Grecja zmieniła zdanie i dopisała Polskę do listy krajów, z których obywateli 

zaprasza do siebie na wakacje. Inne kraje też otwierają się na turystów… 

 

GK – Będą mogli wypisywać recepty i prowadzić leczenie w bardzo szczegółowo 

opisanym zakresie. Farmaceuci mają otrzymać nowe uprawnienia, to odciąży lekarzy, których 

mamy zdecydowanie za mało, a skorzystają pacjenci, którzy nie są poważnie chorzy… 

Maciej Nowicki – Wprowadzenie opieki farmaceutycznej w aptekach ma wspomóc 

zapracowanych lekarzy, których brakuje i będzie brakować. Już teraz w karetkach lekarzy 

zastąpili ratownicy medyczni. Recepty mogą wystawiać pielęgniarki, dokumentację wypełnią 

sekretarki medyczne, a operacje będą przygotowywać asystenci lekarza. [A już myślałem, że 

terytorialsi]. 



 

GK – To będzie prawdziwy maraton i wielkie wyzwanie. Stawka dla Władimira Putina to 

być albo nie być przy władzy przez następnych 16 lat. Aż 7 dni ma potrwać głosowanie nad 

poprawkami do konstytucji Rosji… 

 

GK – Na muzyczno-polityczną scenę wszedł z przytupem, wziął udział w popularnym 

czelendżu, ma znane nazwisko, a jego rymowanki nie spodobały się partii władzy. Zimowit 

Gowin rapował o PiS-ie i o polityce. Ojciec nie chciał go recenzować, mówi, że zrobi to przy 

rodzinnym stole. 

Paweł Abramowicz -  

Rządzi nami Zjednoczona Prawica, 

a mnie już od tego strzela kur…ca 

PA – Kuriozalna jest to nieco sytuacja, w której syn strzela gola tacie. 

Jak tak dalej pójdzie – totalna kaplica 

wy….olę stąd szybciej, niż Kubica. 

Źródło: Ziemowit Gowin 

PA – Egzystencjalny ból rapującego młodszego jest dużo większy niż ból ojcowski 

słuchającego go Gowina. 

Ryszard Terlecki – To jakiś świr… 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka [po kolejnej operacji plastycznej] 

Polska służba zdrowia dobrze poradziła sobie z epidemią koronawirusa w porównaniu do 

innych rajów, nawet bogatszych, podkreśla minister zdrowia. 

 

Głosowanie nr 74 

Głosowało 452 

Wielkość bezwzględna 227 

Za 0 

Przeciw 404 

Wstrzymało się 48 

DH – Sejm wobec nieuzyskania bezwzględnej większości głosów poprawkę przyjął. 

 

Andrzej Duda, prezydent – Trzeba myśleć także o zabezpieczeniu polskiego rolnictwa, bo 

dzisiaj to ono najbardziej cierpi na tym, że tej wody jest za mało. 

 

Koronawirus w Polsce – Liczba wolnych łóżek około 10 700 (84,3%) 

Liczba wolnych respiratorów 1 647 (94,5%) 

Źródło: KPRM, stan na 30.05.2020 r. 

[…] 

Po ilu dniach od pierwszego przypadku koronawirusa wprowadzono ograniczania? 

 

Działanie Polska Italia Francja Hiszpania Dojczland 

Ograniczenie imprez masow. 6 39 44 44 48 

Zamknięcie szkół 8 35 52 44 50 

Zamknięcie granic 11 35 53 46 48 

Zakaz wychodzenia z domów 21 39 53 44 55 

 

[…] 

 

DH – Po ponad dwóch tygodniach procedowania, jak mówi wielu: blokowania w Senacie 

Sejm w ekspresowym tempie przyjął ustawę o szczególnych zasadach organizacji wyborów 

powszechnych na prezydenta R.P. Teraz ustawa trafi do podpisu prezydenta [który ekspresowo 

ją podpisze]. Na jej podstawie marszałek sejmu ma [ekspresowo] wyznaczyć termin wyborów 

prezydenckich. 

[…] 



 

DH – Rafał Trzaskowski domaga się, by samorządy nie brały udziału w pomocy dla 

przedsiębiorców… 

 

Andrzej Duda, prezydent – Każdy człowiek, który chce w Polsce sprawować władzę, musi 

wiedzieć dokładnie o tym, że to właśnie wielkie inwestycje prowadzą do tego, że jesteśmy w 

stanie przetrwać najtrudniejsze sytuacje gospodarcze. 

Rafał Trzaskowski, kandydat na prezydenta – Ja mówię o ewentualnym opóźnieniu tych 

inwestycji, które są dzisiej w szczerym polu. 

 

DH – …Powstanie też sieć państwowych sklepów, które będą wspierać rodzimych 

producentów… 

Andrzej Duda, prezydent – W pierwszej kolejności ma służyć także zabezpieczeniu 

polskiego rolnictwa, bo dzisiaj to ono najbardziej cierpi na tym, że tej wody jest za mało. 

[…] 

Andrzej Duda, prezydent – Dla mnie to jest świadectwem tego, jaki chcemy by bł nasz 

kraj. Są strażacy ochotnicy, ludzie, którzy poświęcają się dla nas wszystkich, dla swoich 

sąsiadów. Gotowi są oddać życie, chroniąc drugiego człowieka. Trzeba zapewnić takie warunki, 

żeby mieli godną służbę, aby ją wykonywać jak najlepiej. Temu właśnie służy ten program 

kupowania wozów również dla ochotniczych straży pożarnych. 

 

DH – Czy do Białegostoku nielegalnie dopłynęły ścieki z Warszawy? – Takie pytanie 

pojawiło się po kontroli w spalarni, a to może skutkować cofnięciem pozwolenia na jej 

działanie. Marszałek województwa podlaskiego zadaje więc pytanie: Czy prezydent 

Białegostoku ratował prezydenta Warszawy, Rafała Trzaskowskiego? 

 

DH – Rozpoznawanie wniosków o wyłączenie z rozpraw cywilnych  sędziów z uwagi na 

wyłonienie przez nową Krajową Radę Sądownictwa jest niezgodne z Konstytucją – stwierdził 

Trybunał Konstytucyjny… 

 

DH – Stanowcza reakcja resortu zdrowia [raczej ministerstwa]. Sprawa plakatów 

szkalujących profesora Łukasza Szumowskiego trafi do prokuratury. [Niech trafi]. 

 

DH – Ogromne zaangażowanie logistyczne, zaangażowanie blisko 200 nauczycieli, 

współpraca realizacyjna jedenastu z szesnastu ośrodków regionalnych Telewizji Polskiej. 

Program „szkoła TVP” cieszy się ogromną popularnością wśród widzów… 

 

♣ 
2020-06-03 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3902 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

28 czerwca będą wybory prezydenckie – ogłosiła marszałek sejmu. Nowi kandydaci, czyli 

w praktyce Rafał Trzaskowski, dostali tydzień na zebranie 100 tysięcy podpisów osób, które 

popierają ich start… 

 

PM – Wreszcie może ruszyć oficjalna kampania wyborcza. Będzie krótka, intensywna i 

wciąż ostrożna ze względu na pandemię. Czekają nas gorące 3 tygodnie, a jeśli będzie druga 

tura, to w sumie pięć. 

Rafał Trzaskowski, kandydat na prezydenta, Koalicja Obywatelska – Polska potrzebuje 

zmiany, potrzebuje silnego prezydenta, który będzie patrzył władzy na ręce. 

Szymon Hołownia, kandydat na prezydenta – Ja nie chcę Zjednoczonej Prawicy. Ja nie 

chcę zjednoczonej opozycji. Ja chcę zjednoczonej Polski. Wreszcie. 

Władysław Kosiniak-Kamysz, kandydat na prezydenta, KP Koalicja Polska, Polskie 

Stronnictwo Ludowe – Teraz jest czas próby. Do czasu próby jestem od dawna przygotowany. 



Robert Biedroń, kandydat na prezydenta, eurodeputowany Wiosny – To będą ważne 

wybory. To będą wybory, które będą wyborami cywilizacyjnymi. 

Krzysztof Bosak, kandydat na prezydenta, KP Konfederacja – Deklarowałem 

wielokrotnie, że każda data wyborów jest dobra, pod warunkiem, że będą wybory poprzedzone 

uczciwą kampanią wyborczą. 

Krzysztof Sobolewski, pełnomocnik wyborczy komitetu Andrzeja Dudy, KP PiS – 

Jedziemy dalej. Wiem, że będzie to podróż po zwycięstwo. 

Andrzej Duda, kandydat na prezydenta, Zjednoczona Prawica – Centralny Port 

Komunikacyjny. – Jestem przekonany, że stać nas na to, aby podjąć tą [tę] wielką szansę. 

Jesteśmy optymistami, umiemy spojrzeć w przyszłość. 

Paweł Olszewski, KP KO, PO – Jest to przepiękny projekt, ale na tę chwilę jest to tylko i 

wyłącznie na slajdach. 

Arkadiusz Marchewka, KP KO, PO – Nie może być tak, że PiS-owscy nominaci za 

zarządzanie polem dostają miesięcznie po 50 tysięcy złotych. 

[Nawet nie zarządzają polem. Te pola mają nadal właścicieli, rolników, mieszkańców wsi i 

miasteczek]. 

Andrzej Duda, kandydat na prezydenta – Chciałbym, żeby przy każdym z domów takie 

oczko [sadzawka] było. 

[…[ 

 

PM – Po latach dobrej zmiany, obietnice naprawy – stadnina koni w Janowie. 

 

MP – Zmarło 23 zakażonych. Mamy też 292 nowe przypadki zakażonych – ogłosiło 

ministerstwo zdrowia. Tuż po tym, jak rząd ogłosił, że epidemia wygasa. Na Śląsku sytuacja jest 

pod kontrolą. Górnicy pytają: Dlaczego w takim razie u nich przedłuża się kwarantannę? 

Dlaczego mieszkańcy Śląska są traktowani jako zagrożenie? 

Marzanna Zielińska – Kopalnia po kopalni, test za testem. Nie ma dnia, by do listy 

zakażonych koronawirusem nie dopisano na Śląsku kolejnych osób. Trwa testowanie w kopali 

„Ziemowit”. W kolejce też czekają trzy następne, a w nich do przebadania około 14 tysięcy 

osób. 

MZ – Kopalnie to nie jedyne ogniska koronawirusa. Kolejne stwierdzono w urzędzie 

skarbowym w Cieszynie. Testy dodatnie ma 11 osób i Sanepid planuje przebadanie wszystkich 

pracowników urzędu. Ale w Raciborzu, choć w lokalnej policji wykryto wirusa u jednego z 

funkcjonariuszy, testów nie zarządzono. 

Piotr Müller, rzecznik prasowy rządu, fragment audycji „sygnały dnia” Polskie Radio – 

Jeżeli chodzi o sytuację na Śląsku – tak, można powiedzieć, że sytuacja jest opanowana, 

ponieważ wszystkie przypadki osób chorych, które nieckujemy [?] są szybko identyfikowane, 

osoby poddawane kwarantannie. 

MZ – Skoro jest tak dobrze, to związkowcy z Solidarności 80 w liście wysłanym do 

premiera żądają odpowiedzi na pytanie: Dlaczego ponad 460 górników wraz z rodzinami 

więzionych jest na kwarantannach nawet do półtora miesiąca? 

Zdzisław Bredlak, wiceprzewodniczący komisji zakładowej WZZ „sierpień 80” w PGG 

S.A. – Władza rządząca przyjeżdża na Śląsk, wszyscy to widzą w telewizji, stają przed urzędem 

wojewódzkim, przyjeżdżają też do Gliwic, siedzą sobie w kawiarence, popijają kawkę, i mówią, 

że na Śląsku jest zwalczana epidemia, już jej prawie koniec. To jest nieprawda. 

MZ – Eksperci też nie mają co do tego wątpliwości: 

Krzysztof Simon, profesor, ordynator oddziału zakaźnego wojewódzkiego szpitala 

specjalistycznego im. J. Gromkowskiego we Wrocławiu 

Tam, gdzie są rejony uprzemysłowione, tam tych przypadków jest więcej i 

opowiadanie, że ta epidemia się skończyła, jest nieprawdziwe i wprowadzanie w 

błąd społeczeństwa. Niemożliwe to jest i tak dalej w perspektywie do wyleczenia, 

choć wirus może wyhamować swoją intransmisyjność i pewną agresywność. 

MZ – Dzięki masowym testom Ślązacy jako jedyni wiedzą, jak bardzo ich region 

opanowała epidemia i zaczynają za to słono płacić ostracyzmem i stygmatyzacją, choć nikt nie 

wie, jaki jest stan tam, gdzie testów aż tylu się nie przeprowadza. 



MZ – Przykład idzie z góry. Słowa posłanki, Elżbiety Płonki, z PiS podczas wypowiedzi 

Ślązaczki, posłanki, Moniki Roty, z Koalicji Obywatelskiej na posiedzeniu sejmowej komisji 

zdrowia mieszkańcy Śląska zapamiętają na długo: 

Muszę włożyć maseczkę… skoro Śląsk 

- Chciałbym powiedzieć jedną rzecz, prewencyjnie, za to dziękuję. [O co chodzi?] 

Marzanna Zielińska, Fakty. 

 

PM – Dyrektor Radia Maryja, ojciec Tadeusz Rydzyk, znowu wspiera Andrzeja Dudę jako 

kandydata na prezydenta i jak zawsze przedstawia swoje oczekiwania, także wymuszone. 

Prezydent przyjmuje je jako zadania do wykonania. 

Jakub Sobieniowski – Telewizja Trwam, rozmowy niedokończone. To był ten moment, 

gdy do prezydenta dzwonili słuchacze, w tym ten jeden: 

- Ojciec Tadeusz Rydzyk, kłaniam się. 

JS – Pierwsze po połączeniu, słowa redemptorysty skierowane do prezydenta, to było 

wsparcie: 

OTR – Panie prezydencie, przede wszystkim gratuluję, że pan ma tyle siły jeszcze. 

JS – Prezydent słuchał i nie przerywał redemptoryście przez prawie 9 minut, było sporo 

wyrazów wsparcia, ale były też konkretne zarzuty i oczekiwania Tadeusza Rydzyka: 

OTR – Ta reforma uniwersytetów, wyższych uczelni to, no, jest po prostu, no, nie jest 

dobra. 

JS – Zakonnik mówiąc o uczelniach, mówił jako założyciel i były rektor uczelni… 

OTR – Firm liberalno-lewicowych jest ponad 90%. Jak patrzę nawet na to, jak oni dostają 

reklamę. Repolonizać [niezrozumiałe słowo] 

Rozmawiałem z bratankiem, który bardzo ciężko pracuje, wyjeżdża do Dojczlandu, żeby 

rodzinę utrzymać i kupił takie jakieś coś, żeby gdzieś tam mieszkać. Naprawdę bardzo skromne 

to jest, delikatnie mówię, postanowił wybudować sobie dom i dzisiej mówi: Wujku, już dwa i 

pół roku czekam w tam jakimś urzędzie, żeby dostać pozwolenie. 

[Pomijam komentarze TVN]. 

OTR – Ci, którzy chcą być prezydentami, a widzą, że nie mają szans, jeżeli kochają 

Polskę, niech zrobią to, co powinni zrobić wszyscy prawdziwi patrioci polscy. Dziękuję 

serdecznie. Bóg zapłać. 

Andrzej Duda, prezydent, do ojca dyrektora – Ja powiem w ten sposób: Oczywiście tak jak 

ojciec dyrektor powiedział, tych zadań do wykonania jest ogromnie dużo. 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Andrzej Duda, kandydat – Realizacja Centralnego Portu Komunikacyjnego stworzy około 

150 tysięcy miejsc pracy. 

[A ile miejsc pracy stworzył malutki port lotniczy w Radomiu? Nic, bo lotnisko jest 

nieczynne, bo niepotrzebne. Pod CPK trzeba wyrzucić z odwiecznej ziemi tysiące rolników. 

CPK pochłonie wiele miliardów złotych, których nie mamy nawet na walkę z rakiem. CPK 

będzie tak samo stał nieczynny, bo długo nie skomunikowany ze światem. Kto zechce z niego 

korzystać? Polakom na długo wystarczą posiadane lotniska i dworce kolejowe. Czesi, Dojcze, 

Litwini, Białorusini, Ukraińcy, nawet Rosjanie nie mają potrzeby wędrować przez Polskę 

gdziekolwiek. To jest gierkowska gigantomania]. 

[…] 

 

Andrzej Duda, kandydat, na Lubelszczyźnie – [nie przejmuje się, że wybory nie zostały 

ogłoszone w Dzienniku Ustaw, za co krytykuje się Trzaskowskiego, że już zbiera podpisy, AD 

w najlepsze prowadzi kampanię wyborczą] – To jest właśnie budowanie tej wspaniałej więzi. To 

właśnie te społeczności wiejskie to one przeniosły Polskę i polskość niejednokrotnie przez 

bardzo trudny okres zaborów, bardzo często stawiając ostry opór przeciwko rusyfikacji, 

przeciwko germanizacji. 

[Opór w czasie zaborów stawiała szlachta i ziemianie, oni walczyli w powstaniach. Chłopi 

zabijali szlachtę i ziemiaństwo, a czasem wyrzynali. Chłopi dostawali liczące się pieniądze od 

zaborców za zabicie każdego Polaka]. 



Szypszak – Andrzej Duda chce odwiedzić resztę kraju… 

 

EL – Specjaliści z Azji będą doradzać polskiemu rządowi przy budowie Centralnego Portu 

Komunikacyjnego. Władze CPK przygotowują się do wyboru doradcy strategicznego, który 

pomoże Polakom zbudować największe lotnisko w tej części Europy. Z grupy zagranicznych 

konsultantów wybrano dwa międzynarodowe lotniska. Wkrótce jedno z nich zostanie partnerem 

polskiej inwestycji. 

[Gierek też zaczął od ściągnięcia z zagranicy licznych konsultantów, którzy intensywnie 

doradzali, dopóki Gierek miał pieniądze pożyczone na zachodzie]. 

Andrzej Duda, kandydat – Wierzę, że zrealizujemy dobrze Tą [tę] wielką inwestycję, dając 

nie tylko sobie, ale może przede wszystkim przyszłym pokoleniom, naszym dziecią i naszym 

wnuką wielką szansę rozwojową. 

[Nasze wnuki będą korzystać z zupełnie innych technologii. Nie mamy pojęcia o tym, jak 

nie mieli pojęcia sto lat temu o wieku XXI]. 

- Doświadczenie doradców z dalekiego wschodu ma pomóc wybudować w Polsce jeden z 

najnowocześniejszych portów lotniczych. [Będzie on wymagał] ponad 1800 km nowych linii 

kolejowych. Ponad 400 km nowych dróg szybkiego ruchu.  Od miesięcy trwają konsultacje w tej 

sprawie ze specjalistami z całego świata. 

Horała – [Już posiadł wszystkie rozumy na temat lotnictwa, kolejnictwa i autostrad]. – 

Podpisaliśmy umowę chociażby z kolejami francuskimi, żeby pracować wspólnie nad 

standardami kolei dużych prędkości. Podpisaliśmy umowę o współpracy gospodarczej z Wielką 

Brytanią. Prowadzimy zaawansowane rozmowy z partnerami ze Stanów Zjednoczonych. 

- Mega lotnisko powstanie tutaj w Baranowie pod Warszawą. 

Mikołaj Wild, prezes CPK – Wszystkie prace są tak zorganizowane w spółce, aby w 23-

cim roku przysłowiowa pierwsza łopata została wbita. 

- Jednocześnie będą trwały prace nad siecią połączeń kolejowych i drogowych. 

Mateusz Morawiecki, premier – Z każdego zakątka Polski będzie można do centrum 

Polski dojechać dużo szybciej dojechać w ciągu dwóch, trzech godzin. 

[Bo właśnie mieszkańcy Podkarpacia czy Podlasia tylko o tym marzą, by szybko znaleźć 

się w jakimś Baranowie. Kto będzie z Baranowa latał tymi tysiącami samolotów? Przecież nie 

cała Europa]. 

Andrzej Duda, kandydat – Realizacja tego CPK w Polsce stworzy około 150 tysięcy 

miejsc pracy. Bezpośrednio przy samym porcie około 40 tysięcy i 110 tysięcy we wszystkich 

przedsięwzięciach gospodarczych, jakie będą wokół niego. 

[…] 

 

 

♣ 
2020-06-04 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3859 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Pokaz siły i nagły wniosek premiera o votum zaufania dla rządu. 

Mateusz Morawiecki w Sejmie – Jeżeli macie dostateczną siłę, to odwołajcie nas albo 

przestańcie jątrzyć. 

Andrzej Duda, kandydat na prezydenta – Polska dzisiaj potrzebuje zgody i dobrego 

współdziałania władzy wykonawczych, rządu z prezydentem. 

[…] 

Robert Biedroń, kandydat na prezydenta – Pali im się grunt pod nogami i robią sobie 

kampanię w Sejmie. 

Rafał Trzaskowski, kandydat na prezydenta – Tylko że 5 lat minę, więc pora by była, żeby 

mówić o własnych dokonaniach, a nie przez cały czas próbować odnosić się do opozycji. 

Mateusz, Morawiecki, premier, w Sejmie – Przestańcie wymyślać tematy zastępcze. To 

wszystko są polityczne sztuczki, które mają przykryć naszą rzeczywistość, a rzeczywistość jest 

taka, że wychodzimy z najgłębszego kryzysu. 



Andrzej Duda, kandydat na prezydenta – Dziękuję za to rządowi. Chciałbym, żeby 

wszystkie te plany były zrealizowane do samego końca i zapowiadam: Będę tego pilnował, bo 

tego potrzebują dzisiaj Polacy. 

Arleta Zaleska - Po trwającym 12 minut przemówieniu Andrzej Duda wyszedł, nie 

odpowiadając na żadne pytania dziennikarzy. Głosowanie w Sejmie poprzedziły pytania, na 

które każdy poseł miał minutę. 

[Przemawiali: Budka i Kamysz]. 

- Niespodzianki nie było. Zjednoczona Prawica obroniła swój rząd. Arleta Zalewska, 

Fakty. 

 

PM – Dzień po ogłoszeniu terminu wyborów, a jednocześnie w rocznicę przełomowych 

wyborów z 89-ego roku Rafał Trzaskowski zarejestrował swój komitet wyborczy w PKW. 

Wybrał się tam wspierany przez tłum zwolenników. W ciągu sześciu dni ma złożyć w PKW 100 

tysięcy podpisów wspierających. 

[…] 

Rafał Trzaskowski, kandydat na prezydenta – Mamy dość. Mamy dość dzielenia nas na 

lepszych i gorszych, mamy dość na dzielenie nas na swoich i nieswoich. 

Naszym obowiązkiem jest dzisiaj stania przy słabszych. To jest właśnie nowa solidarność. 

Twórzmy Polskę dumną, otwartą, tolerancyjną i uśmiechniętą. 

Andrzej Duda, kandydat na prezydenta, w Chełmie – Ja rzeczywiście biegałem po ulicach 

Krakowa, po Zielnej, po Rynku, po Krowoderskiej w koszulce z napisem: Głosuj na 

Solidarność. Wspominam to z rozrzewnieniem. To ogromne poczucie wspólnoty chciałbym, 

żeby ono wróciło. 

Szymon Hołownia, kandydat na prezydenta, pod pomnikiem [małym – cokół i popiersie] 

Tadeusza Mazowieckiego – Tadeusz Morawiecki jest autorem tych znamiennych słów, które 

dzisiaj bardzo dobrze w Polsce przypominać: Można się różnić, można się spierać, ale nie wolno 

się nienawidzić. 

Robert Biedroń, kandydat na prezydenta, w Saskim Ogrodzie – Udało nam się 

przeprowadzić wybory, które stały się inspiracją dla całego bloku wschodniego. Stały się tą 

zmianą, na którą wszyscy czekaliśmy. 

[Blok wschodni, to państwa pod dominacją ZSRR: Polska, Czechosłowacja, Niemiecka 

Republika Demokratyczna, Rumunia i Bułgaria. Ukraina, Litwa i Łotwa były częściami 

Związku Radzieckiego]. 

- Wybory 4 czerwca 1989 roku, które doprowadziły do obalenia komunizmu [zwanego 

wówczas socjalizmem]. Były możliwe dzięki jednemu: porozumieniu władzy i opozycji. Dziś z 

tamtej tradycji nie zostało nic. Dziś takie porozumienie jest niemożliwe. Katarzyna Kolenda-

Zaleska, Fakty. [Która daruje, że wyciąłem jej pozostałe komentarze]. 

 

PM – Marszałkowie województw, w których na różne sposoby potępiano LGBT, szykują 

zapewnienia dla Komisji Europejskiej, że tak naprawdę chcą walczyć z dyskryminacją. Boją się 

o pieniądze. Komisja ma obawy, że mogą nie gwarantować rzetelnego ich wydawania bez 

dyskryminacji. 

Katarzyna Górniak – Radni ponad stu gmin, powiatów i województw ostatnio zajmowali 

się tym: 

- Zatrzymania homoterroru 

KG – Teraz może się okazać, że braki z zatrzymaniem homoterroru zatrzymają też 

strumień unijnej gotówki. Marszałkowie pięciu województw, w których przyjmowano uchwały 

anty-LGBT oraz tak zwane karty praw rodzin pisane samorządowcom przez skrajnie 

konserwatywną organizację „Ordo Juris”, otrzymali właśnie list od Komisji Europejskiej. 

Magdalena Kamińska, urząd marszałkowski województwa łódzkiego – Marszałek z 

ogromnym zdziwieniem przyjął to pismo. 

KG – Komisja informuje, że 

„otrzymała szereg skarg dotyczących nasilania się retoryki anty-LGBT w Polsce” 



„Przyjęte przez samorządy deklaracje i uchwały stawiają pod znakiem zapytania 

zdolność regionalnych instytucji do zapewnienia zgodności z zasadą 

niedyskryminacji przy wdrażaniu europejskich funduszy”. 

KG – Unia mówi wprost: unijne pieniądze wydajemy zgodnie z unijnymi wartościami, 

homofobia nie jest jedną z nich. To mieszkańcy niemal jednej trzeciej kraju, województw 

łódzkiego, lubelskiego, małopolskiego, podkarpackiego i świętokrzyskiego. 

[…] Katarzyna Górniak, Fakty. 

 

Marcin Wrona z Waszyngtonu – Na decyzje prokuratora stanowego w Minnesocie czekała 

cała Ameryka. Zaostrzone zarzuty wobec policjanta, który klęczał na szyi Georga Floyda, 

oznaczają według prokuratury, że choć morderstwa nie planował, to działał z zamiarem 

zabójstwa lub uszkodzenia ciała. Pozostali trzej interweniujący policjanci zostali oskarżeni o 

pomoc w popełnieniu morderstwa drugiego stopnia. 

W Minneapolis rozpoczynają się uroczystości pogrzebowe Georga Floyda, które potrwają 

do przyszłego wtorku… 

 

PM – W Hongkongu starcia z policją i aresztowania, gdy wbrew zakazowi tysiące 

mieszkańców próbowało uczcić pamięć ofiar masakry na pekińskim placu Tiananmen… 

 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Rząd Zjednoczonej Prawicy po raz kolejny otrzymał [od siebie] votum zaufania. 

 

Prezydent Andrzej Duda proponuje dodatkowe pieniądze dla Polaków, którzy stracili 

pracę z powodu epidemii koronawirusa. 

Andrzej Duda, kandydat na prezydenta, w hallu sejmowym – Żeby tym, którzy stracą 

pracę, pomóc przetrwać ten krótki, ten trudny, ale mam nadzieję, krótki czas najbliższych kilku 

miesięcy, kiedy tą [tę] pracę odzyskają. 

 

Rafał Trzaskowski hojny dla swoich urzędników. 

 

Nowe seriale w Telewizji Polskiej. 

 

EL – Na trzy i pół tygodnia przed wyborami niektórzy kandydaci opozycji ulegają 

emocjom. Rafał Trzaskowski atakuje rząd i premiera za to, że Sejm udzielił votum zaufania 

rządowi Zjednoczonej Prawicy. Z kolei Szymon Hołownia krytykuje Trzaskowskiego za to, że 

dołączył do kampanii na ostatniej prostej. 

Konrad Wąż, Małgorzata Kałużyńska – …za wnioskiem o votum zaufania dla gabinetu 

głosowało 235 posłów. 

Andrzej Duda, kandydat na prezydenta – Kilka dni temu zaproponowałem panu 

premierowi, patrząc na sytuację polityczną w naszym kraju, patrząc na rozwój tej sytuacji, 

patrząc na to także, co dzieje się w Polskim Sejmie, szerzej w polskiej polityce, by wyszedł i 

wystąpił rzeczywiście o wyrażenie przez Sejm votum zaufania. 

Mateusz Morawiecki, premier, w Sejmie – Żeby po prostu powiedzieć prawdę. Jeżeli 

macie wystarczającą liczbę głosów, to odwołajcie nas albo przestańcie jątrzyć. 

[…] 

KW – …na konferencję poświęconą komunikacji miejskiej, przyjechał tramwajem, do 

którego wcześniej przesiadł się z auta. 

[Nie ma poważniejszych zarzutów? Jakieś łapówki, malwersacje, kradzieże w markecie 

albo 50 złotych na stacji benzynowej…] 

Michał Karnowski, publicysta, „sieci” – Rafał Trzaskowski chyba wie, że tak naprawdę 

jest bardzo oderwany od życia, butny, zarozumiały, agresywny tak że w stosunku do na 

przykład, co pokazał, dziennikarzy. Nie wygra wyborów. Zatem jego sztabowcy doszli do 

wniosku, że potrzebna jest jakaś kreacja. 

…Aleksandra Dulkiewicz nie potrafiła podać żadnego przykładu, że Duda kłamie… 



Mieczysław Ryba, profesor, politolog, Katolicki Uniwersytet Lubelski – Koalicja wiele 

rzeczy mówiła, które nie mają większego znaczenia. 

KW – Nie brak opinii, że Trzaskowski stawia na antyklerykalizm. 

„Mój głos, moja osobista refleksja jest taka, że nie sprawdziła się religia w 

szkołach”. 

Rafał Trzaskowski, prezydent m. st. Warszawy, Koalicja Obywatelska 

Źródło: tvn24 z 09.01.2019 

 

„Wierzę w Boga Spinozy”. 

Rafał Trzaskowski 

ówczesny kandydat Koalicji Obywatelskiej na prezydenta m. st. Warszawy 

Źródło: „Gazeta Wyborcza”, 30.07.2018r. 

Paweł Skrzydlewski, doktor habilitowany, filozof, Państwowa Wyższa Szkoła Zawodowa 

w Chełmie – Jest to doktryna godząca w rozum i naszą tradycję. To jest doktryna, która czyni 

dobro złem, zło dobrem, która nakazuje odrzucić Chrystusa, no bo skoro świat jest bogiem, no to 

wiadoma rzecz, że Chrystus nie może być Bogiem. [To powiedział śmiejący się naukowiec]. 

KW – …kokietuje centrowych wyborców: 

Rafał Trzaskowski – Potrzebujemy nowej solidarności. Miasto, które dało nam tradycję 

„Solidarności”, wie o tym najlepiej, ale dziś nowa solidarność oznacza patrzenie w przyszłość. 

Przewodniczący „Solidarności” Piotr Duda uważa jednak, że Trzaskowski nie ma prawa 

powoływać się na legendę związku zawodowego, który obalił komunizm. [Jeśli mówimy o 

legendzie, to Lech Wałęsa, a nie Piotr Duda]. 

Kuriozalnie też zabrzmiał fragment wystąpienia Trzaskowskiego, w którym powiedział, że 

nowa solidarność to także drobne gesty. Wielu wyborców skojarzyło te słowa z gestem z 

kampanii samorządowej, kiedy Trzaskowski dał kobiecie proszącej go o wsparcie 20 groszy, po 

czym wszedł do cukierni i kupił ciastka za ponad 40 złotych. [A jeżeli w kieszeni miał tylko 

jedną monetę, bo za wszystko płaci kartą, nawet za te ciastka?] 

Tomasz Sakiewicz, redaktor naczelny „Gazety Polskiej” i „Gazety Polskiej Codziennie” – 

Jego postulaty, na przykład promocja małżeństw LGBT, małżeństw homoseksualnych, pedofilii 

czy samo-seksualistów, no, zostałyby odrzucone przez zdecydowaną większość społeczeństwa. 

No więc musi do rozmów ubierać się w cudzą skórę. I nie ma wyjścia. 

KW – …Dziś w Brukseli dal niego podpisy zbierał Donald Tusk. Do zbierania podpisów 

na Trzaskowskiego wprost apelowała Gazeta Wyborcza. Konrad Wąż, Wiadomości. 

 

[…] 

 

Sondaż poparcia w wyborach prezydenckich: 

Andrzej Duda 40%. Rafał Trzaskowski 28%. Szymon Hołownia 14%. 

Krzysztof Bosak 7%. Władysław Kosiniak-Kamysz 6%. Robert Biedroń 4%. 

 

Na kogo oddałbyś głos w II turze wyborów? 

Andrzej Duda 53% - Rafał Trzaskowski 47%. 

AD 52% - Szymon Hołownia 48%/ 

AD 60% - Krzysztof Bosak 40%. 

AD 51% - Władysław Kosiniak-Kamysz 49%. 

AD 56% - Robert Biedroń 44%. 

 

Koronawirus w Polsce – 4 czerwca 2020: 

Zakażonych: 25 048 (+361) 

Ofiar śmiertelnych: 1 117 (+2) 

Wyzdrowiałych: 12 227 (+213) 

Aktywnych przypadków: 11 704 (+146). 

 

 

 



 

[P.s. Podpisałem się na liście poparcia Rafała Trzaskowskiego]. 

 

♣ 
2020-06-05 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4347 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Chamską hołotą – nazwał opozycję Jarosław Kaczyński, gdy zarzuciła jemu i ministrom 

niekulturalne zachowanie wobec przemawiającej w Sejmie Barbary Nowackiej. W debacie nad 

votum nieufności wobec ministra zdrowia opozycja zarzucała ministrowi nieprzygotowanie do 

pandemii. Narażenie państwa na straty podczas zakupu sprzętu i uwikłanie w konflikt interesów. 

Arleta Zalewska – Pokazujemy to nagranie w pełnej wersji, bez cięć, skrótów i reakcji, 

żeby każdy mógł sam ocenić słowa prezesa Jarosława Kaczyńskiego, które wczoraj z mównicy 

padły w Sejmie: 

Wicemarszałek – Panie pośle Budka… Bardzo proszę kontynuować. 

Na banerze napis: Takiej hołoty chamskiej to jeszcze nikt nie widział w tym Sejmie. 

[Miało być bez cięć]. 

AZ – Chwilę po głosowaniu: 

Reporter na korytarzu w Sejmie, za Jarosławem Kaczyńskim -Czy pan przeprosi 

Barbarę Nowacką? 

AZ – prezes PiS-u miał okazję, by wytłumaczyć, skąd taka jego reakcja.  Wybrał jednak 

inną drogę: 

Reporterka w Sejmie na korytarzu za Kaczyńskim – panie prezesie, kogo pan nazwał 

hołotą? Kogo pan miał na myśli, że jest hołota? 

AZ – To teraz krok po kroku pokażmy, od czego zaczęła się cała awantura. 

Barbara Nowacka, z mównicy w Sejmie: W imieniu Platformy Obywatelskiej 

zgłaszam o votum nieufności wobec ministra, Łukasza Szumowskiego. 

Barbara Nowacka, dalszy ciąg – Człowieka, który udawał nadzieję, a kiedy opadły maski 

zobaczyliśmy twarz, prawdziwą twarz rządu PiS. Twarz konfliktu interesów, korupcji i 

nieudacznictwa. Pracownicy ochrony zdrowia, Sanepid. 

Borys Budka – To jest votum w stosunku do pana ministra i zachowujcie się państwo. 

Ryszard Terlecki, wicemarszałek prowadzący obrady – Niech pan siada spokojnie na 

miejscu. 

{Anna Zalewska znów komentuje, choć miało być bez reakcji, więc pominiemy dalej 

panią AZ]. 

RT – Panie pośle Budka. 

Barbara Nowacka – Inaczej wyglądała powaga Sejmu. 

P. Gliński – To jest hucpa i skandal, to votum nieufności. Proszę usiąść! Pan pierwszy 

wstał i zaczął tę awanturę! 

RT – Panie pośle Budka! Drugi raz zwracam panu uwagę! Bardzo proszę kontynuować. 

Jarosław Kaczyński – Takiej hołoty chamskiej to jeszcze nikt nie widział w tym Sejmie. 

Ktoś krzyczy z sali – O narodzie pan mówi, o Polakach. 

BN – Mam wrażenie, panie marszałku, że pan poseł Kaczyński nazwał nas hołotą. 

PG – Pani użyła słowa „zdrajca” wobec konstytucyjnego ministra, który broni nas przed 

epidemią. 

{wiele wypowiedzi z sali, jakaś posłanka:] – Janie nie jestem hołotą. 

[To dotychczasowe zamieszanie wynikało z tego, że gdy Nowacka zgłaszała votum 

nieufności, wicepremierzy wyszli z ław rządowych, do nich dołączył Kaczyński i stojąc tyłem 

do mównicy, rozmawiali w najlepsze. Budka zareagował na takie lekceważenie, na co mu się 

odwzajemnili, nadal tam stojąc: Gliński i Kaczyński. Po tej wymianie zdań Terlecki zarządził 

przerwę. Po przerwie znów Nowacka:] 

BN – Od pana prezesa już słyszałam parę razy, wtedy, kiedy wchodził na cmentarz, na 

który ja wejść nie mogłam, bo jego ból był większy od mojego. 

Ktoś krzyczy – Hańba! 



BN – na ten sam cmentarz, na którym leży moja matka, ofiara katastrofy smoleńskiej, on 

wszedł, składa kwiaty swojej matce i swojemu bratu, a inni nie mogli. I teraz dzisiaj śmie mnie 

wyzywać [wyłączony dźwięk]. 

Robert Kropiwnicki, KP KO, PO, na korytarzu sejmowym – To jest żenujące. Bardzo 

przykre, że Kaczyński w ten sposób zwraca się do posłów, do naszych wyborców. 

Przemysław Czarnek, KP PiS, również na korytarzu sejmowym – To była odpowiedź na 

to, co się działo na sali sejmowej i na to, jak absolutnie skandalicznie kłamano z mównicy 

sejmowej. 

Czarnek z mównicy o Szumowskim – To jest profesor uniwersytetów amerykańskich. 

AZ – uzyskał tam tytuły, ale magistra i doktora. Tyle że nie o to wykształcenie, ale o 

milionowe granty dla firm, z którymi brat ministra jest związany… 

Paweł Kowal, KP KO, PO, z mównicy sejmowej – Ja doskonale rozumiem, co to 

domniemanie niewinności, ale czy wszyscy na tej sali rozumiemy, co to konflikt interesów? 

Krzysztof Gawkowski, KKP Lewicy, SLD, z mównicy sejmowej – W Polsce nie jest 

zabronione być milionerem i zajmować tekę ministra. Natomiast zabronione jest 

wykorzystywanie stanowiska ministra, żeby zostać milionerem. 

Szumowski z mównicy sejmowej – To nie jest głosowanie za albo przeciw ministrowi 

zdrowia. To jest głosowanie za albo przeciw faktom. To jest głosowanie za albo przeciw 

polityce hejtów, fałszu i mowy nienawiści. 

AZ z galerii sejmowej – Jest 20 minut po północy. Rządzący obronili właśnie swojego 

ministra zdrowia. Pytanie: Czy głosowanie zamyka wykaz problemów Łukasza Szumowskiego? 

… Arleta Zalewska, Fakty. 

 

PM – Mamy dość – powtarza Rafał Trzaskowski. Tym razem w reakcji na słowa o 

hołocie. I podobnie mówią też inni kandydaci na prezydenta, tylko Andrzej Duda nie komentuje. 

Kolejny dzień kampanii nie odpowiada na pytania dziennikarzy… 

 

PM – Zabierz swoje śmieci z lasu. 

 

PM – Na świecie ponad 50 tysięcy osób zakażonych koronawirusem. O ile fala pandemii 

w Europie na ogół opada, o tyle w Ameryce łacińskiej i Afryce dramatycznie rośnie. Italianie 

przekonują, że już wychodzą na prostą, zapraszają turystów i przyciśnięci finansowo, nie mogą 

się ich doczekać… 

[Teraz widać, jak bardzo ważnym elementem gospodarczym jest turystyka. A tak 

niedawno zaczynały się protesty Hiszpan i nawet Italianów przeciwko zbyt licznym turystom w 

ich krajach]. 

Od początku pandemii wirusem zakaziło się: 

6,6 miliona przypadków. 3,2 miliona chorych. 55 tysięcy w stanie ciężkim. 

Stany Zjednoczone ponad 1,9 miliona przypadków. 

Iran tylko wczoraj dopisano 3,5 tysiąca zakażeń. 

Brazylia 615 tysięcy przypadków. Tylko wczoraj dodano 1500 nazwisk. 

 

PM – W Polsce mamy 362 przypadki nowych zakażeń, zmarło 20 osób, te liczby wciąż 

niepokoją. Lokalnie pojawiają się nowe problemy, nie tylko na Śląsku: w kopalniach, w 

zakładach pracy, wśród zakonników. 

Katarzyna Górniak – Zakon redemptorystów. Takich domów zakonnych [zwykle 

zwaliśmy klasztorami] jest już w Polsce sześć. Zaczęło się w Tuchowie. Zakażonych jest sześciu 

zakonników, ale nie te liczby lokalne władze obawiają się najbardziej: 

Roman Łucarz, starosta tarnowski – Święcenie kapłańskie jednego z ojców, odbywało się 

również bierzmowanie, więc myślę, że sytuacja może być rozwojowa. 

KG – Istotnie. 

Mariusz Mazurkiewicz, ojciec, prowincja warszawska redemptorystów – W pozostałych 

domach, w tych wszystkich domach są przypadki Covid-19 potwierdzone. 

KG – W sobotę w bazylice w Tuchowie odbyły się święcenia kapłańskie. Po uroczystości 

koronawirusa wykryto u sześciu redemptorystów. Zakażeń może być jednak więcej. Na 



uroczystości byli obecni lokalni urzędnicy, więc zamknięto tuchowski urząd. Podejrzany jest też 

Dom Pomocy Społecznej, w którym zakonnicy odprawiają mszę. Przy kościele prowadzą też 

poradnię rodzinną i nauki dla narzeczonych, wśród nich szuka teraz sanepid. Ale po uroczystości 

w bazylice w Tuchowie [małopolskie] po kraju rozjechali się też inni zakonnicy. Pierwsze testy 

u nich dają pozytywne wyniki. Koronawirusa ma dwóch redemptorystów we Wrocławiu, jeden 

w Kościelisku [Zakopane], jeden w Warszawie i jeden w Braniewie [Pomorze]. Kościoły, w 

których odprawiali msze, zostają zamknięte. Spokój starają się zachować też tutaj, w 

Działoszynie [starostwo pajęczańskie, województwo łódzkie]. W fabryce lodów i mrożonek 

zakażonych jest 56 osób. Zakażonych będzie prawdopodobnie więcej. Teraz ponad połowa 

pracowników jest na kwarantannie. Zakład pracuje nadal, a to, co wyprodukuje, można bez 

obaw jeść. [A przecież niedawno w TVN lekarz informował, że koronawirus doskonale czuje się 

w lodówce – niska temperatura nie jest dla niego groźna]. 

Dorota Brzozowska, Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna w Pajęcznie – Nie ma 

w tej chwili doniesień, że zakażenie może być przenoszone przez żywność. 

KG – Z powodu sytuacji w tym zakładzie zwołano sztab kryzysowy. Kolejne ogniska 

pojawiają się w kolejnych kopalniach. Mimo że czerwiec to już trzeci miesiąc, w którym liczba 

zakażeń utrzymuje się na tym samym poziomie, słyszymy, że w rzeczywistości spada. 

KG – Dziś Czesi otworzyli granice dla swoich sąsiadów za wyjątkiem Polski. Polski rząd, 

który zapewnia, że sytuacja jest pod kontrolą, to kontroli na granicach wciąż nie znosi. 

Katarzyna Górniak, Fakty. 

[Pod kontrolą sytuacja byłaby, gdyby rząd potrafił wpłynąć na zmniejszenie liczby 

zakażeń, jednak nie przez nierobienie testów]. 

 

PM – Dramat w Brzezinach na Lubelszczyźnie. Młoda pasjonatka broni [dubeltówka] 

czyściła ją i niechcący postrzeliła czteroletnią córkę z mężczyzną. Dziewczynka trafiona w pierś, 

jest w ciężkim stanie. Matka zapomniała wyjąć z broni nabojów… 

 

Masz ochotę tego lata popływać razem z COVID-19? Wiedząc, że zamówiono 

ponad dwa miliardy jednorazowych maseczek, wkrótce w wodach Morza 

Śródziemnego może być więcej masek niż meduz! 

Laurent Lombard 

OPERATION MER PROPRE 

Maski, rękawiczki, przyłbice są produkowane z plastiku, a plastik rozkłada się kilkaset lat. 

 

PM – Uwaga! Mysz w kosmosie. Zdjęcia z niedawnego startu amerykańskiej rakiety 

wywołują sensacje, internauci widzą mysz, nie w rakiecie, na niej. Leci i świetnie sobie radzi. 

Jakim cudem? 

Paweł Preś, doktor, Instytut Astronomiczny Uniwersytetu Wrocławskiego – Cały ten ruch, 

który nam się kojarzy z taką szybko poruszającą się myszą, to jest po prostu efekt kawałka lodu 

poruszającego się po bardzo gorącej powierzchni. 

 

 

Koronawirus w Polsce – Zakażonych 25 419. Zgony 1 137 

Dolnośląskie – Zakażonych 2 680. Zgony 117 

Kujawsko-Pomorskie – Zakażonych 601. Zgony 47 

Lubelskie – Zakażonych 505. Zgony 15 

Lubuskie – Zakażonych 124. Zgony 0 

Łódzkie – Zakażonych 1 826. Zgony 76 

Małopolskie – Zakażonych 1 305. Zgony 40 

Mazowieckie – Zakażonych 3 796. Zgony 281 

Opolskie – Zakażonych 710. Zgony 49 

Podkarpackie – Zakażonych 388. Zgony 36 

Podlaskie – Zakażonych 493. Zgony 9 

Pomorskie – Zakażonych 564. Zgony 36 

Śląskie – Zakażonych 8 963. Zgony 235 



Świętokrzyskie – Zakażonych 512. Zgony 22 

Warmińsko-Mazurskie – Zakażonych 180. Zgony 1 

Wielkopolskie – Zakażonych 2 219. Zgony 154 

Zachodniopomorskie – Zakażonych 553. Zgony 19 

Źródło: ministerstwo zdrowia 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Kolejne miliardy na wsparcie polskich rodzin i gospodarki/ 

 

Andrzej Duda, kandydat na prezydenta, wczoraj w Chełmie – Po co to robimy? Żeby w 

Polsce rodzina miała jak najwyższy poziom życia. Żeby ludzie nie myśleli o wyjeździe z 

naszego kraju, żeby mogli spokojnie żyć. 

 

DH – Opozycja wywołała sejmową awanturę. 

 

DH – Polska dostanie więcej unijnych pieniędzy na rozwój rolnictwa. Do kieszeni 

polskich rolników wpłynie dodatkowo 13 miliardów złotych. Komisja Europejska poparła dziś 

polski postulat zwiększenia funduszy na wspólną politykę rolną. Dodatkowe pieniądze popłyną 

także do polskich przedsiębiorców, bo Sejm właśnie przyjął czwarte rozszerzenie tarczy 

antykryzysowej. 

[A wystarczyło przyjąć poprawkę Senatu i teraz nie trzeba by było czwarty raz 

rozszerzać]. 

DH – Sejm przyjął też ustawę o dodatku solidarnościowym, której projekt zgłosił Andrzej 

Duda. Dodatek wynoszący 1400 złotych miesięcznie, [podobno przez 3 miesiące, ale to też 

dobrze] będzie przysługiwał osobom, które utraciły pracę na skutek epidemii koronawirusa w 

Polsce. 

[A tak niedawno rząd nie miał 500 złotych na wsparcie każdego niepełnosprawnego]. 

Andrzej Duda, kandydat na prezydenta, wczoraj w Chełmie – Na wsparcie polskiej 

gospodarki polski fundusz rozwoju wypłaca miliard złotych dziennie. 

[…] 

Andrzej Duda, kandydat na prezydenta, konferencja prasowa w Sejmie – Nie chcę, 

żebyśmy się cofali do lat 2008 – 2015, kiedy to wszystko było likwidowane, kiedy polskie firmy 

były wyprzedawane, kiedy myślano o tym, jak tutaj sprytnie sprzedać LOT polski. My chcemy, 

żeby to, co polskie rozwijało się. Żeby to co polskie było coraz mocniejsze, tak jak chcemy, 

żeby coraz mocniejszy był nasz kraj. 

[Bardzo zastanawiam się, skąd rząd bierze pieniądze na te wszystkie wypłaty?] 

[…] 

Andrzej Duda, kandydat na prezydenta, wczoraj w Chełmie – Po co to robimy? Żeby 

polska rodzina miała jak najwyższy poziom życia. Żeby ludzie nie myśleli o wyjeździe z 

naszego kraju. Żeby mogli spokojnie żyć. 

 

DH – To już jutro w kinach, teatrach, pływalniach czy siłowniach. Wszystko dopięte na 

ostatni guzik. 

 

DH – W całej Polsce wykonano milion testów na obecność koronawirusa. 

 

Koronawirus w Polsce – 5 czerwca 2020; 

Zakażonych 25 410 (+362). Ofiar śmiertelnych 1 137 (+20). 

Wyzdrowiałych 12 410 (+183). Aktywnych przypadków 11 863 (+159). 

 

Andrzej Duda, kandydat na prezydenta, w Bytomiu – Dzięki waszej pracy, dzięki waszej 

determinacji i odwadze i oddaniu służbie pacjentów, udało się nad tą epidemią tutaj zapanować 

mimo wielu zachorowań, nie zabrakło dla nikogo miejsca w szpitalach jednoimiennych [mówmy 

jednak: w szpitalach zakaźnych], nie zabrakło przede wszystkim dla nikogo respiratora. 

 



Damian Szmagliński, Dawid Helsner, Anna Tomczyk – Tereny naddnieprza w Mołdawii, 

rubieże pierwszej Rzeczypospolitej, opisywane przez Henryka Sienkiewicza w Trylogii. Do dziś 

żyją tu ludzie o polskich korzeniach. 

Ireneusz Zarębski, artysta, muzyk – Mimo tak trudnych warunków życia na tamtym 

terenie, udało im się zachować to absolutne polskie jestestwo. 

DS. – W czasie pandemii nasi rodacy muszą stawić czoła licznym przeciwnościom. 

Natalia Siniawska – Nie ma pracy, nie ma środków do życia. Ludzie starsi potrzebują 

opieki i lekarstw. A rodziny żywności i [nie zrozumiałem]. 

DS. – Zbiórkę funduszy na ten cel prowadzi fundacja „Humana mundi”. 

Marek Pantuła, prezes fundacji Humana Mundi W takich wioskach jak Raszków, Wola 

Raszków czy w Kiraspolu. Życie tam jest bardzo trudne w okresie pandemii i ta zbiórka tych 

funduszy jest bardzo ważna. 

DS. – Pomocy potrzebują także Polacy na kresach. 

Jan Sobadasz, prezes fundacji Dziedzictwo Kresowe – Naszym rodakom zaczyna 

brakować podstawowych produktów, których potrzebują na okres samoizolacji czy też 

pandemii. Uruchomiliśmy akcję pod nazwą: serce dla rodaka. 

DS. – Akcja odbywa się pod honorowym patronatem arcybiskupa Mieczysława 

Mokszyckiego. A to już drugi polski konwój humanitarny na Białoruś, który wczoraj wyruszył z 

Warszawy. To odpowiedź polskiego rządu na prośbę białoruskich władz. 

Rafał Dzięciołowski, prezes fundacji solidarności międzynarodowej – Realizowaliśmy 

konwoje na Bałkany Zachodnie. Będziemy aktywnie wspierali i realizowali konwoje na 

Ukrainę, do Mołdawii i także na kaukaz. Damian Szmagliński, Wiadomości. 

[Śpieszyłbym z pomocą konkretnym ludziom, na przykład Natalii Sieniawskiej, którą 

usłyszeliśmy, ale trzeba zdobyć adres. Fundacje takich danych nie udostępniają. Mam opory 

przed wszelkimi fundacjami, bo widziałem, że motywacją zakładania jakiejś fundacji, jest 

zapewnienie przede wszystkim sobie dochodu. Również przed paru laty biznesmen, Palikot, 

kupił sobie istniejącą fundację, aby mieć następne dochody]. 

 

DH – Śląsk staje się symbolem eksplodujący ambicją nowoczesnej gospodarki – tak o tym 

regionie mówił [Andrzej Duda. Strzelałem i się nie pomyliłem]. 

Andrzej Duda, kandydat na prezydenta, [wreszcie w maseczce, ale to Śląsk] – Ta rola 

Śląska jako centrum naszego centrum pracy, centrum myśli, centrum gospodarki trwa. Cały 

Górny Śląsk jest naszym wielkim regionem biznesowym, jest naszym wielkim centrum 

gospodarczym. 

Katowicka strefa ekonomiczna stała się na pierwszym miejscu w Europie i drugim na 

świcie. [A któż śmiał nas wyprzedzić?] W rankingu oceniającym atrakcyjność takich stref. 

Zestawienie zostało przygotowane przez brytyjski Financial Times w 2019 roku. Ale w czasie 

koalicji PO-PSL próbowano przeprowadzić demontaż potencjału ekonomicznego Śląska. 

Następczyni Tuska – Będziemy w tej chwili wygaszać kopalnie. 

Protesty górników były tłumione brutalnie. Między innymi strzelano do nich z broni 

gładko-lufowej. [Teraz nagranie z restauracji Sowa&Przyjaciele]. /zamykanie kopalń będzie 

nieuniknione, jeżeli wybory wygra Rafał Trzaskowski, który zobowiązał się do realizacji 

postulatów Zielonych: 

„Zielony Ład dla Polski, odejście od węgla do 2040 roku (w ogrzewaniu do 2030) 

oraz powołanie Rady do spraw Klimatu i Transformacji Energetycznej mają być 

priorytetem kampanii i prezydentury”. 

Szymon Hołownia, kandydat na prezydenta – Będę też używał instytucji zielonego veta, a 

więc takiego veta, które sprawdza każdą ustawę pogłębiającą kryzys wodny w Polsce i każdą 

ustawę, która będzie nas odsuwać od neutralności klimatycznej w 2050 roku. 

[…] Adrian Górecki, Wiadomości. 

 

DH – na 23 dni przed wyborami kolejny sondaż daje Andrzejowi Dudzie największe 

szanse na zwycięstwo w ewentualnej drugiej turze wyborów: 

Andrzej Duda 53 – Rafał Trzaskowski 47 

AD 51% - Szymon Hołownia 49% 



AD 52% - Władysław Kosiniak-Kamysz 48% 

AD 55% - Robert Biedroń 45% 

AD 60% - Krzysztof Bosak 40% 

Andrzej Duda, kandydat na prezydenta, po ułaskawieniu Andrzeja Śpiewaka – Nie może 

być tak, że młody człowiek przegrywa z elitami prawniczymi. Nie może być tak, że wszyscy 

patrzą na to i nic się nie dzieje. Nie. Ja się z tym stanowczo nie zgadzam. 

[O Śpiewaku. O Sejmie. O historii debat w Sejmie. Trzaskowski stosunek do Kościoła. O 

paradach równości. Życie na podglądzie, czyli tele-konferencje podczas pandemii. Przebojowa 

oferta Telewizji Polskiej]. 

 

♣ 
2020-06-06 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4443 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Pierwszy etap kampanii i wszyscy kandydaci w terenie. Są nowe hasła, nowe obietnice i 

wielkie plany na inwestycje. Czy wygrać pomaga głowa? Czy serce? Nowa premier czy nowe 

500? Sprawdzał: 

Maciej Knapik – Na Podkarpaciu Andrzej Duda. Władysław Kosiniak-Kamysz w 

Tarnowie i Rafał Trzaskowski w Krakowie i Zakopanem. 

[Może darujemy sobie raz przemówienia kandydatów]. 

W Stalowej Woli Andrzej Duda razem z Beatą Szydło, obiecują 500 złotych na wakacje… 

Robert Biedroń w Warszawie… Krzysztof Bosak na Dolnym Śląsku… 

 

AW – Czasami muszą paść takie męskie słowa – tak premier tłumaczy słowa prezesa o 

chamskiej hołocie. W Sejmie Jarosław Kaczyński mówił głośno i wyraźnie, ale najwyraźniej nie 

na tyle, żeby zasłużyć na reakcję marszałka. Wiadomo, że PiS ma w Sejmie większość, a jak 

wielką ma nietykalność, pyta: 

Arleta Zalewska – … [Ale nie znalazłem odpowiedzi, bo posłowie PiS nie powiedzą złego 

słowa na swojego prezesa]. 

 

AW – 576 osób zakażonych koronawirusem tylko dziś. To nowy [smutny] rekord i to dane 

z ministerstwa zdrowia. A ilu zakażonych jest wśród nas? Pytają lekarze, ratownicy i 

pielęgniarki, ale na odpowiedź ministerstwa nie mogą się doczekać. Chcą powiedzieć, żeby 

lepiej przygotować się do niesienia pomocy, a ich pomoc jest wyjątkowo potrzebna. 

Renata Kijowska – Kopalnia Zofiówka – na 351 nowych zakażeń na Śląsku, tylko 5 

zanotowano poza nią. Niemal wszyscy to załoga kopalni. Już wczoraj spodziewał się tego 

rzecznik ministerstwa zdrowia. 

 

Koronawirus w Polsce – Zakażonych 25 986 (+576). Zgony 1 153 (+16). 

Wyzdrowiało 12 641. 

 

RK – Tylko raz 12 maja raportowano większe wyniki, ale następnego dnia ministerstwo 

skorygowało statystyki. [Może i tym razem ministerstwo skoryguje na „czyjeś” polecenie?] 

Wciąż najwięcej zakażeń odnotowuje województwo śląskie. [Ale tam wszystko jest pod 

kontrolą]. W Zawierciu w szpitalu powiatowym na oddziale chorób wewnętrznych Covidem 

zakaziło się 23 pacjentów i 3 pracowników szpitala. Z danych, o które prosili ministerstwo 

zdrowia, dziennikarze portalu konkret24 wynika, że blisko 10% wszystkich zakażonych 

koronawirusem od początku pandemii w Polsce to medycy. 

Zakażenia koronawirusem wśród pracowników ochrony zdrowia 

(dane z 11 województw, stan na 3 czerwca) 

Łącznie: 2 404. Pielęgniarki: 1 659. Lekarze: 660. Położne: 85. 

Źródło: ministerstwo zdrowia, Konkret24 

RK – N e brano pod uwagę ratowników medycznych i diagnostów laboratoryjnych. 



Matyja, profesor, przewodniczący naczelnej rady lekarskiej – Od 26 lutego nie mieliśmy 

żadnego kontaktu z panem ministrem Szumowskim. Być może jest tak zajęty, że nie ma czasu 

kontaktować się z reprezentacją środowiska lekarskiego. 

Krystyna Ptok, przewodnicząca ogólnopolskiego związku zawodowego pielęgniarek i 

położnych – Informacja o zakażonych pielęgniarkach była strzeżona jak tajemnica państwowa. 

RK – Dane dla środowiska są ważne, bo po analizie można wdrożyć wspólne zalecenia i 

lepiej chronić tych, którzy pomagają pacjentom. To istotne przed jesienną falą zachorowań. 

Krystyna Ptok, dalszy ciąg – Jeśli nas dosięgnie epidemia, no to dostęp do medyków 

będzie jeszcze bardziej utrudniony. 

…Renata Kijowska, Fakty. 

 

AW – A to już baseny, siłownie, teatry, kina i ich otwarte drzwi. Od dziś zapraszają także 

parki rozrywki i weselne sale zabaw. Widać tłumy spragnionych zabawy, sportu i rozrywki, ale 

to nie te same tłumy, co kiedyś… 

 

AW – Prezydent Trump polecił Pentagonowi, żeby o ponad 9 tysięcy zmniejszyć liczbę 

żołnierzy stacjonujących w Dojczlandzie. Tak pisze World Journal i to informacja z samego 

serca amerykańskiej administracji, choć oficjalnego oświadczenia nie ma. Skąd ten ruch? I czy 

część z tych żołnierzy teraz może trafić do Polski? 

Paweł Szot – …W Dojczlandzie stacjonuje 34 500 amerykańskich żołnierzy, więcej niż w 

jakimkolwiek innym kraju poza Stanami Zjednoczonymi i Japonią. To pięć (Wiesbden, Bawaria, 

Ansbach, Stuttgart) garnizonów wojsk lądowych, piechoty morskiej i sił specjalnych, dwa 

lotniska i główne dowództwo amerykańskich sił w Europie. Te siły, to klucz do bezpieczeństwa 

na starym kontynencie… W Polsce rotacyjnie przebywa około 4,5 tysiąca amerykańskich 

żołnierzy, przyjeżdżają na wspólne manewry, a po kilku miesiącach zmieniają ich koledzy z 

innych jednostek. Dla Faktów, Paweł Szot. 

 

EW – Otwieramy granice, na razie tylko z Litwą – to zapowiedź premiera i to planna 

najbliższe dni… 

Maciej Sokołowski, TVN24bis, Bruksela 

Komisja Europejska zachęca, by otwierać już wewnętrzne granice strefy Szengen i 

podaje konkretną datę: swobodny ruch w Unii ma być przywrócony najpóźniej 1 

lipca. Ale Bruksela może jedynie rekomendować i koordynować takie działania, a o 

swoich granicach i tak decyduje samodzielnie każde z państw Unii. 

…Do połowy czerwca rząd przedłużył wstrzymanie lotów międzynarodowych, a to 

oznacza, że wstrzymane są wszystkie loty komercyjne zagraniczne, w tym wakacyjne 

transfery… Dariusz Prosiecki, Fakty. 

 

EW – …duży dzik w Legnicy zjadł dzieciom pierogi i teraz na nie warczy… 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Prezydent, Andrzej Duda zapowiada jednorazowy bon turystyczny, czyli 500 złotych na 

każde dziecko. 

[O amerykańskich żołnierzach z Dojczlandu. O siłowniach, basenach]. 

Andrzej Duda, kandydat na prezydenta – Kandyduję po to, żeby nikt nas o 5 lat nie cofnął. 

Ja kandyduję po to, żeby nie przyszedł ktoś, kto zaburzy rozwój, kto będzie generował awantury 

i kłótnie. 

[Ale miało być dzisiaj bez wypowiedzi kandydatów]. 

 

MA – …Na zachodzie Polski stacjonuje pancerna brygada grupa bojowa (Skwierzyna, 

Żagań, Świętoszów, Bolesławiec). Siły powietrzne (Mirosławiec, Powidz, Łask). Obecność 

wojskowa NATO (Szczecin, Elbląg, Orzysz, Bydgoszcz, Kraków). coś (Redzikowo, 

Mirosławiec, Poznań). Źródło: Ambasada Stanów Zjednoczonych w Polsce. 

 



MA – … [o rządzie PO-PSL. Rosjanie muszą zwrócić nam półtora miliona dolarów. Baltic 

Pipe]. 

 

MA – Ponad 570 nowych zachorowań nowych przypadków w Polsce, to największa 

dobowa liczba nowych przypadków i to jest zła informacja. Ale dobą informacją jest to, że poza 

województwem łódzkim i śląskim nie ma ognisk koronawirusa, a w wielu regionach wschodnich 

nie odnotowano dziś żadnego nowego przypadku zakażenia. Właśnie dlatego ruszył czwarty 

etap znoszenia obostrzeń… 

 

Koronawirus w Polsce – Zakażenia 25 986 (+576). Zgony 1 153 (+16). 

Wyzdrowiało 12 641 (+231). 

 

MA – Samochód, ciężki sprzęt, a nawet usługi mechaników czy fryzjerów – wszystko to 

może przydać się w wojsku w czasie ewentualnej wojny, ma znaczenie. Od kilku tygodni do 

skrzynek Polaków trafiają informacje o postępowaniu w sprawie świadczenia na rzecz obrony… 

…Co kilka lat wojskowe komendy uzupełnień prowadzą taki powszechny spis ludzi i 

rzeczy przydatnych w razie mobilizacji i wojny… 

 

MA – 10 rocznica beatyfikacji księdza Jerzego Popiełuszki. 

 

MA – Hity na płycie młodych gwiazd „zostaję w domu”. 

 

MA – Tysiące młodych uczestniczy w spotkaniu młodych Legnica 2000. Ale w tym roku 

głównie wirtualnie ze względu na pandemię. Wydarzenie religijne na polach legnickich w 

Wielkopolsce musiało zmienić formułę… 

 

MA – Znamy laureatów konkursu „prawda i kłamstwo o Katyniu”… 

 

[Wiele minut Duda]. 

 

Sondaż poparcia partii politycznych: 

PiS 42,6%. Koalicja Obywatelska 27,4%. PSL 11,4%. Lewica 10,1%. Konfederacja 

7,2%. 

 

 

♣ 
2020-06-07 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4443 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Pogodowy film grozy, a na nim trąba powietrzna. Przez wieś Kaniów idzie jak burza, 

zrywa dachy i demoluje domy. 23 są zniszczone. I uwaga, bo to może nie być koniec. Ponad 

połowa Polski to dziś tykająca pogodowa bomba z deszczem, wiatrem i gradem. 

- Jezus! Jezus Maria! 

- Na dół dzieci! 

- Było słychać takie dalekie grzmoty, pojawiło się nagle dużo chmur, no i nagle zaczęło 

wszystko tańczyć. To był moment. Wirowało. Dachówki latały. Szyby leciały. Myśmy nawet w 

płocie mieli jakąś blachę z równoległej ulicy, to jest osiemset metrów – przyniosło. 

- Drzewa – jedno w jedną stronę, drugie w drugą. Jedno drzewo z korzeniami wyrwało. 

Drugie drzewo złamało. Moment, jak przyszła taka zawierucha i zaczęliśmy się bać. Na strychu 

wyrwany cały dach. Wnuk leżał sobie w drugim pokoju, gdyby nie uciekł z tego pokoju, to by 

nie wiem co było, bo wszystko spadło na niego. 

Strażak – Trąba, która przeszła, podnosiła dachy, podnosiła garaże na wysokość nawet stu 

metrów. 



Artur Beniowski, wójt gminy Bestwina – Jest naprawdę wielkim, wielkim szczęściem, że 

przy tym wszystkim nikt nie ucierpiał. 

Zbigniew Mizera, starszy brygadzista, komendant miejski państwowej straży pożarnej w 

Bielsku-Białej – Jest uszkodzonych około 23 budynków, jest trochę oczywiście uszkodzonych 

samochodów, ogrodzeń, słupów energetycznych. 

Maja Popielarska, tvnmeteo.pl – Musimy się przygotować na bardzo dynamiczną i nie 

zawsze przyjemną pogodę, zarówno w poniedziałek, jak i na drugą połowę tygodnia. Synoptycy 

zapowiadają gwałtowne burze, z bardzo silnymi porywami wiatru, oczywiście o czym już 

zdążyliśmy się przekonać. Nie tylko ulewy, ale także z intensywnym gradobiciem. To będzie 

pogoda, która może wyrządzić wiele szkód. 

[Mapa Polski: Brak ostrzeżeń, województwa: zachodniopomorskie, pomorskie, lubuskie, 

znaczna część dolnośląskiego, Wielkopolska, kujawsko-pomorskie. Reszta kraju pierwszy 

stopień zagrożenia. Część świętokrzyskiego, Małopolski i Podkarpacia oraz część warmińsko-

mazurskiego i część Podlasia – drugi stopień zagrożenia]. 

 

AW – Niedziela w kampanii, jedni mają swoje podpisy, inni mają most sprzed dwóch lat – 

jadą tam, gdzie mają poparcie, inni tam, gdzie poparcia trzeba poszukać. Co dziś można 

obiecać? Za co podziękować? Co przypomnieć? 

Maciej Knapik –  

Rafał Trzaskowski – Wszystkim tym, którzy zaangażowali się w zbieranie podpisów – 

dziękuję państwu bardzo… Żeby żaden trick nie doprowadził do tego, że jakakolwiek część tych 

podpisów będzie kwestionowana. 

MK – Na stronie 240 203 podpisy. Ale zbiórka trwa… 

Trzaskowski – Ludzie mówią wyraźnie: Mamy dość! 

To Kielce: Trzaskowski – Ile razy ja słyszałem: Poczekaj Trzaskowski, jak ludzie z 

Małopolski albo przyjedziesz w świętokrzyskie. Nie będzie tak łatwo. Okazuje się, że same 

uśmiechy. 

MK – Z czterech kandydatów, którzy dzisiaj prowadzili kampanie w tym samym regionie 

w południowo-wschodniej Polsce, najłatwiej miał Andrzej Duda. To tereny zwane matecznikiem 

PiS-u, a w centrum tego matecznika, to gmina Godziszów, gdzie niemal 90% głosujących 

poparło w ostatnich wyborach partię rządzącą. Tam dzisiaj był Szymon Hołownia i 

przekonywał, że prezydent, tak jak on, musi być spoza partii politycznej. 

Hołownia – Nie będę miał żadnego prezesa, którego się będę musiał słuchać, ani sam nie 

będę prezesem, tak jak niektórzy, którzy będą się musieli słuchać swojej partii. 

Kosiniak-Kamysz – Sejm i rząd to jest PiS, Senat to jest Platforma, bo marszałek jest z 

Platformy, to prezydent powinien być z innego obozu, żeby był trójpodział władzy. 

MK – Robert Biedroń odwołał dzisiaj swoją konferencję prasową. Kilkakrotnie 

występował Andrzej Duda podkreślając po raz kolejny swoją współpracę z rządem, często 

zastępując słowo „ja” słowem „my”, przypominając znowu 500+. 

Duda – To wszystko, co chcieliśmy, żeby było elementem świadczeń, zostało 

zrealizowane. 

Duda – Wybudowany zostanie most na Wiśle. 

MK – Mowa o moście maciejowickim. Most na pewno się przyda… W Poznaniu 

Krzysztof Bosak mówił o ustawie o zawodzie lekarza i dyskutował na temat zmian 

klimatycznych… Maciej Knapik, Fakty. 

 

AW – 500 złotych na wypoczynek dla każdego dziecka w rodzinie – prezydent Duda 

obiecuje coś nowego w kampanii, mimo że coś więcej obiecał wcześniej rząd. Turystyczny bon 

na tysiąc złotych to już przeszłość… 

 

AW – Możemy jednak doprowadzić do sytuacji italskiej czy hiszpańskiej. Prezes 

naczelnej rady lekarskiej patrzy na dane i ostrzega. Zakazy zaczęły znikać, pojawił się za to 

rekord zakażeń. Koronawirus uderza teraz w Śląsk i śląskie kopalnie. 

Paweł Szot – Lekarze ostrzegają: 



Andrzej Matyja, profesor, prezes Naczelnej Rady Lekarskiej – Możemy doprowadzić z 

opóźnieniem, ale jednak do sytuacji italskiej czy hiszpańskiej. Dlatego takie rozluźnienie: 

wesela i inne zbiorowe w tej chwili spotkania są dla mnie nieodpowiedzialne. 

PS – Bo w Polsce odnotowano wczoraj największą od początku epidemii liczbę nowych 

zakażeń: 576. Dziś 575. 

Tomasz Wąsik, profesor, kierownik katedry i zakładu mikrobiologii i wirusologii Śląski 

Uniwersytet Medyczny – Polska należy do czterech krajów: Szwecji z racji prowadzenia innej 

strategii; Anglii z powodu zbyt późnej reakcji na epidemię i Bułgarii, gdzie epidemia nie 

wykazuje tendencji spadkowej. 

PS – Najsilniej koronawirus uderza w Śląsk i śląskie kopalnie. 

Alina Kucharzewska, rzecznik prasowy wojewody śląskiego – Najwięcej zakażeń 

wystąpiło w kopalni Jastrzębskiej Spółki Węglowej, łącznie ponad 2700 osób chorych. 

PS – Trzy tygodnie temu premier w Katowicach zapewniał, że sytuacja jest opanowana. 

Od tego czasu zakażeniu uległy setki pracowników kopalń. Zdaniem byłego wiceministra 

gospodarki wydobywanie węgla w tych warunkach to błąd. 

Jerzy Markowski, były wiceminister gospodarki – Wyłączono 22 kopalnie na 50 dni. W 

Stanach Zjednoczonych 80 kopalń, w Czechach, w Rosji wygaszają kopalnie na kilka tygodni. 

Dlaczego my tego nie możemy zrobić w Polsce? tym bardziej że na zwałach mamy węgla na 4 

miesiące. 

PS – Śląsk nazwano polską Lombardią. Pojawiły się informacje, że w wakacje mieszkańcy 

regionu będą niemile widziani w miejscowościach wypoczynkowych. 

- Jadymy chopy! 

PS – By pokazać, że Śląsk nie taki straszny, czterech rowerzystów wyruszyło z Katowic 

nad morze ze słoikiem śląskiego powietrza. 

Peter Langer, organizator akcji, „Ślonsko ferajna” – Nie bójcie się nos, bo my się wos tyż 

nie boujemy, my tyż nie chcemy robić z wos że nie chcemy nie przyjmować, nie wiem, z 

Warszawy nie bedziemy obsługiwać na nikiszu turystów. 

[Pan niestety próbował tylko mówić po śląsku, ale się zapominał i mówił bez przekręceń]. 

PS – Górnicy są najlepiej przebadaną na koronawirusa grupą w Polsce. Chorują 

najczęściej bezobjawowo. Do szpitali trafiło 25 z prawie 5 tysięcy zakażonych. Dla Faktów, 

Paweł Szot. 

[Chorują bezobjawowo, to jakby nie chorowali i mogą dalej fedrować na kopalniach]. 

 

AW – Proszę o modlitwę w tym czasie medialnej nagonki na moją osobę. – Tak biskup 

[kaliski, Edward] Janiak pisze do wiernych… 

 

AW – Jutro matury, ale już dziś wszystkie ręce na pokład… 

 

AW – Pompki dla Wojtka. Pompki robili i żołnierze, i strażacy, i wielu tych. Którzy nie 

mają tak wiele siły. Mieli za to chęć pomocy. Wojtek ma półtora roku i ma też FMA. Teraz 

będzie miał lek za ponad 9 milionów złotych… 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Nowe inwestycje siłą polskiej gospodarki i nadzieją na szybszy wzrost płac. 

Ambitne plany na kolejne lata. 

Andrzej Duda, kandydat – Ja chcę budować mosty, a nie kłócić się. Ja chcę realizować 

drogi. Ja chcę realizować wielkie inwestycje. Chcę, żeby za tym szła praca, żeby za tym szła 

godna płaca. 

MA – Rafał Trzaskowski straszy: Będę wypalał żelazem to, co zrobił PiS. 

- To jest program zemsty, to jest program odwetu, bo taka jest pierwsza twarz polityków 

Platformy Obywatelskiej. 

 

Serialowe nowości w ofercie Telewizji Polskiej… 

 



Andrzej Duda, kandydat – W prosty sposób ten most przelicza się na pieniądze. Na 

pieniądze, które będą płynęły tutaj do kieszeni mieszkańców regionu, samorządów czy z tych 

inwestycji, które tutaj będą. Rozwoju gospodarczego, który tutaj będzie. 

- Dobrze o tym wiedzą mieszkańcy powiatu garwolińskiego i okolic Kozienic, w którym 

znajduje się elektrownia [oczywiście węglowa], jeden z największych pracodawców regionu… 

 

Andrzej Duda, kandydat – Trzeba było, krótko mówiąc, zrealizować Polską Konstytucję. 

To, co jest w niej napisane, a czego do tej pory poprzednie władze po prostu nie robiły. 

- Wielu mieszkańców Gózdów po prostu boi się, że stracą 500+, a wiek emerytalny 

zostanie podniesiony znów do 67 lat… 

Andrzej Duda, kandydat – Nie ma, proszę państwa, powrotu. Nie ma powrotu do czasów, 

kiedy dzieci w rodzinie, jeżeli była to rodzina wielodzietna, dzieci były głodne. Nie ma powrotu 

do tych czasów. Po to jest 500+ właśnie. Nie ma powrotu, proszę państwa, do czasów, kiedy 

wbrew protestom podwyższano wiek emerytalny. Nie ma powrotu do tych czasów. Dopóki ja 

będę prezydentem. 

[…] Damian Diaz, Wiadomości. 

[Jak było źle za poprzednich rządów]. 

 

Zakażenia koronawirusem: 26 561 (+575) 

[Codziennie po godzinie 17:30 spisuję z oficjalnego raportu ministerstwa zdrowia stan 

zachorowań i zgonów – było to: 

2020-06-07 26 656 1 157  

A TVP w dwie godziny później podaje jak wyżej, czyli 26 561 w sumie zachorowań w 

Polsce. 

Urwano 94 osoby. Czyli wczoraj zachorowało 669 osób – tyle jeszcze nie było od 

początku pandemii i tak nie mogło zostać]. 

Zakażenia w ciągu ostatniej doby: Śląskie 325. Łódzkie 119. Mazowieckie 36. 

Małopolska 32. Podlasie 21. Wielkopolska 14. Dolny Śląsk 8. Opolskie 8. 

Lubelskie 6. Lubuskie 2. Podlasie 2. Zachodniopomorskie 1. Pomorskie 1. 

Świętokrzyskie 0. Kujawsko-Pomorskie 0. Warmińsko-Mazurskie 0. 

- Kuracjusze będą mogli odetchnąć pełną piersią. Już za tydzień 15 czerwca wrócą na 

leczenie i rehabilitacje. Warunek: Na 6 dni przed wyjazdem każdy kuracjusz musi zrobić test na 

koronawirusa. Waldemar Stankiewicz, Wiadomości. 

 

MA – Walka ze śmieciami w trosce o środowisko. 

Platforma wciąż bagatelizuje ludzkie dramaty związane z dziką reprywatyzacją w 

Warszawie. 

Za 13 godzin rozpoczynają się matury. W tym roku zamiast w maju egzamin odbędzie się 

w czerwcu i z wieloma obostrzeniami. Szkoły są jednak dobrze przygotowane, maturzyści, 

miejmy nadzieję, też… 

 

Rafał Trzaskowski odwiedził Zakopane. Termin tej wizyty nie był przypadkowy: 

- Dzisiaj przypada 23-cia rocznica wizyta Jana Pawła II w Zakopanem. Mamy nadzieję, że 

dzisiaj wizyta pana Rafała Trzaskowskiego będzie dla nas symboliczna i również będzie dla nas 

szczęśliwa. 

W ten sposób sztabowcy Trzaskowskiego porównali jego wyborcze spotkanie z garstką 

sympatyków do pielgrzymki Ojca Świętego, Jana Pawła II. 

[Rzeczywiście były niezmierzone tłumy, jednak dziś nie było tam już nikogo w tej 

intencji]. 

Będąc prezydentem Warszawy, nie zgodził się na powieszenie krzyża w urzędzie miasta. 

Krytykuje też lekcje religii w szkołach. Żona Rafała Trzaskowskiego, kandydatka na pierwszą 

damę, chciałaby zastąpić lekcje religii świeckim wychowaniem obywatelskim.  

„Tolerancja i akceptacja faktu, że ludzie są różnorodni, to jest coś, co powinno się 

wynosić i z domu, i ze szkoły”. 



Te słowa są spójne z decyzjami, jakie w Warszawie jako prezydent stolicy podejmuje 

Rafał Trzaskowski. Swoje rządy zaczął od podpisania deklaracji LGBT. Jej celem jest między 

innymi edukacja seksualna w każdej szkole. A jak jest ona prowadzona w oparciu o ideologię 

LGBT, jak na dłoni widać w krajach Europy Zachodniej. To budzi ogromne kontrowersje i 

słowa wypowiedziane przez zastępcę Rafała Trzaskowskiego, wiceprezydenta Warszawy, Pawła 

Rabieja: 

„Najpierw wprowadźmy związki partnerskie, potem równość małżeńską, a na koniec 

przyjdzie czas na adopcję dzieci”. 

Tomasz Sakiewicz, redaktor naczelny „Gazety Polskiej” – Dążące do potężnej rewolucji 

społeczno-obyczajowej, która odda w ręce państwa dzieci, ale to państwo będzie miało tęczową 

twarz. 

Wyborcy zastanawiają się, jakie jest źródło antykatolickiej polityki Trzaskowskiego. 

Wiele wskazuje na to, że polityka konfrontacji z chrześcijańskimi wartościami wynika 

bezpośrednio z niechęci, jaką rodzina Trzaskowskich żywi do Kościoła Katolickiego. Żona 

prezydenta Warszawy mówi wprost, tu cytat: Kościół nie zdał egzaminu, bo nie zaangażował się 

po stronie opozycji w walkę z polskim rządem. [Gdzie jest koniec cytatu?] 

„(…) nie wysłałam Stasia na komunię i nasze dzieci nie chodzą już na religię”. 

Trzaskowscy odwrócili się od kościoła i jego nauki. Ale jak widać, nie przeszkodziło to 

kandydatowi Koalicji Obywatelskiej na prezydenta, żeby wykorzystać emocje towarzyszące 

papieskiej pielgrzymce w swojej sankcji Wyborczej. Marcin Tulicki, Piotr Domański, 

Wiadomości. 

[To jest zniesławienie Człowieka, jego żony i jego rodziny]. 

 

 

♣ 
2020-06-08 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4443 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

AW – 599 to nowy rekord zakażeń na dziś. W 12 kopalniach wstrzymane wydobycie. To 

decyzja na rządowym szczeblu i to walka z koronawirusem na Śląsku. Nie wiadomo czy w 

100% będzie skuteczna, wiadomo, że górnicy dostaną 100% pensji. Tak rząd wkracza do akcji. 

Pytanie: Dlaczego tak późno? 

Renata Kijowska – Dezynfekcja i obostrzenia nie wystarczyły nawet w tych kopalniach, 

które szczyciły się ich rygorystycznym przestrzeganiem. Dziś: 

Zakażenia koronawirusem dzisiaj: 

Polska: 599 nowych zakażeń, województwo śląskie: 326. 

[Czyli reszta kraju 273 – też niemało. Ale nie ma się czym przejmować, bo jak 

usłyszeliśmy wczoraj, górnicy chorują bezobjawowo, czyli właściwie nie chorują i mogą nadal 

wydobywać węgiel]. 

RK – Przez najbliższe trzy tygodnie wiele kopalń nie będzie fedrować. 

Jacek Sasin, wicepremier, minister aktywów państwowych – Wstrzymamy wydobycie, 

wstrzymamy prace, [wstrzymamy testowanie], w dwóch kopalniach Jastrzębskiej Spółki 

Węglowej i 10 kopalniach Polskiej Grupy Górniczej. Wszyscy górnicy za ten okres postojowego 

otrzymają 100% wynagrodzenia, czyli nie poniosą żadnych strat finansowych. 

Tymczasowe wstrzymanie wydobycia: 

Knurów-Szczygłowice 

Budryk 

Pokój 

Halemba-Wirek 

Wujek 

Mysłowice-Wesoła 

Rydułtowy 

Bolesław Śmiały 

Ziemowit 



Chwałowice 

Piast 

Marcel 

RK – Minister Emilewicz wyjaśnia, dlaczego postojowe górników jest wyższe niż innych 

pracowników: 

Jadwiga Emilewicz – Przechodzą kwarantannę pracownicy oraz ich rodziny ze względu na 

wzrost zachorowań. Czyli mamy odrębną zupełnie odmienną sytuację. 

[…] 

Łukasz Szumowski, profesor [przepraszam, już nie profesor], minister zdrowia – Te 

przypadki na Śląsku, które mamy, są przypadkami z ogniska. Pojawiło się bardzo wiele 

krzywdzących takich różnych opinii o osobach mieszkających na Śląsku. Bardzo mocno chcę 

podkreślić: transmisji poziomej na Śląsku również nie ma. [A jaka jest transmisja, skoro zamyka 

się 12 kopalń? Nie o jakieś transmisje tutaj chodzi, lecz rosnące zakażenie]. 

Jarosław Pinkas, główny inspektor sanitarny – Nasza strategia, to strategia zduszenia tego 

wirusa, to strategia ograniczenia populacji, bardzo istotna strategia. Inne kraje tego nie robią. 

Być może będą szły naszą drogą. [Nasza strategia, to przechodzenie suchą stopą, zwłaszcza 

władzy, przez pandemię]. 

RK – Epidemiolog, profesor, Maria Gańczak, nie chce zgadywać, co mówi inspektor i co 

ma na myśli. Natomiast mówi, że epidemia w Polsce wcale nie wygasła: 

Maria Gańczak, profesor, epidemiolog, sekcja kontroli zakażeń Europejskiego 

Towarzystwa Zdrowia Publicznego – Nie można powiedzieć, że epidemia w pozostałych 

częściach kraju, czy generalnie na Śląsku wszyscy poza kopalniami są zdrowi. Mamy zakażenia 

w postaci różnych ognisk, co ma ich dużo w szpitali. 

RK – W szpitalu wojewódzkim w Sieradzu koronawirusem zakaziło się 80 osób, 

pacjentów i pracowników. Zamknięto 3 oddziały szpitala. W Białymstoku zamknięto 2 

przedszkola. Nieczynne jest przedszkole w Warszawie – [wszędzie ktoś był zakażony]. Renata 

Kijowska, Fakty. 

 

AW – 220 kilometrów na godzinę – aż tyle wiało, kiedy domy traciły dachy. Trąba 

powietrzna to żywioł, a Kaniów teraz to pobojowisko. Ale pogoda nie tylko tam się uwzięła. W 

województwie łódzkim grad zbombardował samochody i powybijał okna… 

 

AW – [Matura w maseczkach]. Jeśli prokurator uważa, że ma rację, może mnie aresztować 

– mówi sędzia Tuleya, jest gotowy na wszystko. Jutro może stracić immunitet… 

[Pominąłem dzisiaj kampanię wyborczą]. 

 

AW – 25 lat więzienia dla każdego – tak brzmi dzisiejszy wyrok. Trzech mężczyzn 26-

letniej Monice zgotowało piekło… 

 

Prawie 280 tysięcy tegorocznych maturzystów uznało zadania z języka polskiego… 

 



PAKIET WYBORCZY 

Andrzej Duda w Lęborku – Mili goście, drodzy mieszkańcy Lęborka, drodzy mieszkańcy 

tej ziemi. Jeżeli ktoś ma wątpliwości, że minęło 5 lat i że to wcale nie było tak, jak z bicza 

strzelił, to wystarczy popatrzeć na Gabrysię, która wtedy na barana, a dzisiaj dorosła panna już 

prawie. Czas biegnie, ale Gabrysiu, bardzo ci dziękuję, że kolejny raz przyszłaś na spotkanie ze 

mną. Bardzo ci jestem za to wdzięczny. Bardzo serdecznie państwu dziękuję za to niezwykłe 

przywitanie tutaj w Lęborku. Dziś za przybycie, za poświęcenie tego poniedziałkowego 

popołudnia. Dziękuję bardzo. 

Proszę państwa, jesteśmy w ważnym czasie, w czasie, w którym zapadają decyzje 

dotyczące przyszłości naszej ojczyzny. W czasie, który także jest momentem trudnym, nie tylko 

w dziejach naszego kraju, ale jest też czasem trudnym dla całej Europy, a można śmiało 

powiedzieć, że dla całego świata. Dlatego że dotknęła nas epidemia. Jeżeli chodzi o kwestie 

zdrowotne, udało się, także dzięki państwa odpowiedzialności, przynajmniej ja do tej pory w 

miarę bezpiecznie przejść przez ten czas epidemii i na szczęście liczba zgonów w Polsce nie jest 

duża w stosunku do innych krajów Europy. Można śmiało mówić, że jest wręcz niewielka. 

Niewielka w sumie, jak patrząc w skali europejskiej, jest również liczba zachorowań w Polsce. 

Ale trzeba powiedzieć jedno: te zachorowania cały czas są. To są setki zachorowań dziennie. I 

proszę państwa o to, aby jednak nadal starać się przestrzegać tych podstawowych zasad 

sanitarnych, które zostały na samym początku wprowadzone: myć ręce, być ostrożnym, starać 

się chodzić raczej w maseczkach, zwłaszcza tam, gdzie spotykamy się w większym gronie. 

Szanowni państwo, ale. Ale to nie tylko problem zdrowia, to nie tylko problem tego, że ten 

czas udało nam się przejść i że, tak jak powiedziałem, na szczęście w tym kraju dla nikogo nie 

zabrakło miejsca w szpitalu. Szpitale jednoimienne zdały egzamin. Na szczęście dla nikogo nie 

zabrakło respiratora. Na szczęście nie trzeba było wybierać, żeby respirator dać młodszemu, a 

odmówić go seniorowi. Dzięki Bogu, to co było tragedią innych krajów, nas nie dotknęło i nasi 

lekarze nie stawali przed tak straszliwymi dylematami. Ale, proszę państwa, Dotknął nas inny 

problem. A mianowicie dotknął nas problem kryzysu gospodarczego. I to rzeczywiście było i 

jest wielkie wyzwanie, w którym musimy sobie poradzić. Dlaczego? Od samego początku, jak 

byłem tutaj u państwa w czasie kampanii w 2015 roku, mówiłem, że mamy wielkie ambicje i 

chciałbym, żeby Polska znalazła się na drodze takiego rozwoju gospodarczego, żeby młodzi 

ludzie, którzy z Polski wyjechali, wrócili i żeby młodzi nie wyjeżdżali z naszego kraju. Żeby 

tutaj znajdowali pracę i tutaj znajdowali dla siebie szanse. Od tamtego samego początku 

staraliśmy się to realizować. I rzeczywiście to, co od razu zrobiliśmy, realizacja zobowiązań 

wyborczych, moich zobowiązań wyborczych, obniżenie wieku emerytalnego, który wbrew 

polskiemu społeczeństwu został podniesiony przez PeO i PeeSeL. 

[Tłum powyżej 150 osób ramię przy ramieniu bez masek bije brawo i wznosi okrzyki. Ale 

mikrofon odbiera tylko Dudę i zupełnie nie słychać, co ludzie krzyczą]. 

Tak, proszę państwa, w każdym zakątku w Polsce przeciwko temu protestowano. W 

każdym zakątku, gdzie byłem, mówiono mi: żądamy obniżenia wieku emerytalnego. Oszukano 

nas. Okradacie nas. Żądamy sprawiedliwości i uczciwości. I tak się stało. Sprawiedliwość pod 

tym względem została zaraz wprowadzona. Kiedy tylko ja wygrałem wybory i nastały rządy 

Zjednoczonej Prawicy. Nowo wybrany przez państwa Parlament przegłosował tą [tę] ustawę i 

wiek emerytalny został obniżony. To samo stało się z pomocą dla rodzin. Jasną sprawą dla mnie 

było, że rodziny potrzebują wsparcia, zwłaszcza rodziny, które wychowują dzieci. I dlatego, 

proszę państwa, zdecydowałem, że zostanie wprowadzony program 500+. Mówiliśmy o tym już 

w 2014 roku. W 2016 roku ten program stał się faktem. Ludzie nie wierzyli. Ci, którzy byli w 

elitach poprzedniej władzy, gdzieś w opozycji, ich eksperci mówili: budżet się zawali. Państwo 

się zawali. Finanse publiczne się zawalą. Polska się zawali. 

[Znów okrzyki i wiwaty]. 

Jakoś, jakoś się Polska nie zawaliła, jak pieniądze zamiast do złodziei WAT-u trafiły do 

polskiej rodziny. 

[Znów okrzyki i wiwaty. Nie da się ocenić ilości, może mniej niż tysiąc]. 

I, proszę państwa, ja chcę kontynuować tą [tę] politykę. Dlatego dzisiaj, będąc w Ustce, 

zapowiedziałem szczegóły programu, który jest tym razem programem dedykowanym, 

programu bonu turystycznego, dedykowanego dla branży turystycznej z jednej strony, bo to są 



pieniądze, które tylko poprzez branżę turystyczną mogą być wydane, [bo są z Unii 

Europejskiej], na usługi turystyczne. Ale są pieniędzmi, które otrzyma do swojej dyspozycji do 

wydania na usługi turystyczne polska rodzina wychowująca dzieci, bo to będzie 500 złotych na 

dziecko. I większość rodzin wychowujących dzieci w naszym kraju dostanie co najmniej tysiąc 

złotych. [Oklaski]. Tysiąc złotych, które będzie wydawane także tutaj na państwa ziemi, bo 

wiele ludzi przyjedzie na tą [tę] ziemię odpoczywać nad jeziorami, zażywać piękna tutejszej 

przyrody, kosztować walorów Pomorza i te pieniądze wspomogą także państwa biznes. Cieszę 

się z tego, bo taka jest właśnie nasza intencja, żeby wesprzeć polskich przedsiębiorców w branży 

turystycznej. Tego właśnie chcemy. I mam nadzieję, że tak będzie. Ten program jest 

programem, który będzie trwał do końca 2021 roku. Po to, aby wszyscy, którzy chcą, mogli 

spokojnie te pieniądze właśnie na usługi turystyczne wydać, na obozy, na kolonie, na zimowiska 

dla dzieci, na wyjazdy do pensjonatów, do hoteli, do ośrodków wczasowych, do gospodarstw 

agroturystycznych, wszędzie tam, gdzie można skorzystać z usługi turystycznej. Powiedziałem, 

że pieniądze będą dedykowane, dlatego, że tak jak mówię, można je będzie wydać wyłącznie na 

usługę turystyczną. To będzie bon, który będzie elektroniczny, będzie wydawany przez ZUS i 

ZUS będzie płacił za tą [tę] usługę. A wykonawca usługi. brat, przedstawiciel branży 

turystycznej dostanie po prostu tylko kod, który został wcześniej przekazany rodzinie, jako 

formę zapłaty za skorzystanie z czasu. I tu, proszę państwa, o to chodzi. Mam nadzieję, że te 

pieniądze zasilą rzeczywiście branżę turystyczną i pomogą państwu, państwa sąsiadom, 

wszystkim tym, którzy te usługi turystyczne w naszym kraju świadczą od Bałtyku aż do gór, w 

całej Polsce, na wszystkich pojezierzach, wszędzie tam, gdzie Polacy korzystają z usług 

turystycznych. I znów, proszę państwa, rodzina, rodzina jest fundamentem mojej polityki. 

Rodzina jest najważniejsza, stanowi fundament naszego państwa. Stanowi fundament jego 

rozwoju. [Okrzyki: Andrzej Duda]. 

Szanowni państwo, powiem tak: z zażenowaniem czasem słucham głosów ekspertów 

rzekomych, którzy mówią, że rodzina nie będzie wiedziała jak albo źle wyda pieniądze. To 

właśnie rodzina wie, jak wydać pieniądze tak, żeby było dobrze, bo każda rodzina, każda 

normalna rodzina, absolutna większość polskich rodzin, to normalne rodziny. Zwykłe rodziny. 

Każda rodzina kocha i dba o swoje dzieci, i chce dla tych dzieci jak najlepiej. Ja nie mam co do 

tego żadnych wątpliwości. Wszystkim polskim rodzinom tutaj obecnym z całego serca za to 

dziękuję. Dziękuję za to, że codziennym swoim trudem przyczyniacie się państwo także poprzez 

wychowanie dzieci do rozwoju naszego państwa. Polskiego państwa. To jest właśnie 

sprawiedliwa Polska. Polska, w której dobra są sprawiedliwie dzielone. A nie gdzie jakaś elita 

przejmuje pieniądze i pozwala je rozkradać złodziejom. [Okrzyki]. 

50 miliardów złotych rocznie było kradzionych. 50 miliardów rocznie było kradzionych 

przez złodziei WAT-u. Właśnie z tych pieniędzy wypłacamy dzisiaj program 500+. To właśnie z 

tych pieniędzy wypłacamy dziś trzynaste emerytury. To te pieniądze właśnie wyznaczają to, że 

wreszcie mamy prawdziwie społeczną gospodarkę rynkową, gdzie dochody uzyskiwane przez 

państwo są sprawiedliwie dzielone pomiędzy ludzi, pomiędzy zwykłych ludzi, którzy te 

dochody wypracowali, którzy płacą w naszym kraju podatki, którzy są konsumentami, którzy 

odprowadzają także podatek VAT. To właśnie państwo jesteście tymi ludźmi i to z naszego 

państwo te pieniądze otrzymujecie. I dla mnie to jest elementarna sprawiedliwość. I tak 

funkcjonują sprawiedliwe państwa na zachodzie Europy, które zbudowały na takim właśnie 

systemie swoją potęgę gospodarczą i swój dobrobyt. Ale my dzisiaj, ja nie mam żadnych 

wątpliwości: w dobie kryzysu wywołanego koronawirusem nie tylko u nas, ale i w całej Europie, 

potrzebujemy inwestycji. Potrzebujemy wielkich inwestycji i potrzebujemy tych mniejszych 

inwestycji. Potrzebujemy, żeby powstało koło zamachowe dla naszej gospodarki na teraz, gdzie 

będą miejsca pracy, gdzie nasze firmy będą zarabiały pieniądze, polskie firmy. I potrzebujemy 

infrastruktury, która będzie także kołem zamachowym na przyszłość. To dlatego, proszę 

państwa, budujemy kanał przez Mierzeję Wiślaną. Tak. To jest wielka inwestycja. Ale ona nas 

uczyni jeszcze bardziej suwerennymi jako państwo, w którym jesteśmy. I ona niesie prawdziwą 

wolność. Ona jest przejawem wolności podróżowania, bo nie trzeba będzie Rosjan pytać: czy 

można wpłynąć na Zalew Wiślany? Nie trzeba będzie pytać. Będziemy mieli swoje przejście z 

Morza Bałtyckiego, z Zatoki Gdańskiej na nasze wody terytorialne. Będziemy mieli, proszę 



państwa, przejście dla naszej marynarki wojennej, która będzie mogła już lepiej wykonywać 

swoje zadania. 

Rozmawiałem dzisiaj z ministrem, Mariuszem Błaszczakiem. Chciałbym, żeby z tych 

2,5% [Mikrofon nie wytrzymał i przestał działać. Duda go ogląda, stuka w niego. Słyszę tylko: 

Andrzej Duda, to skandują zwolennicy]. 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Dlaczego Rafał Trzaskowski zrezygnował ze słowa uczciwość? 

Biało-czerwoni wracają do gry. 

Sondaż poparcia w I turze wyborów prezydenckich: 

Andrzej Duda 48,6%. Rafał Trzaskowski 16,2%. Szymon Hołownia 10,7%. 

Władysław Kosiniak Kamysz 4,3%. Krzysztof Bosak 4,2%. Robert Biedroń 1,8% 

[…] 

 

 

♣ 
2020-06-09 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4291 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

19 dni do wyborów, miliony głosów do zdobycia, choć dla Rafała Trzaskowskiego to 

akurat dzień zebrania podpisów. Milion 600 tysięcy jest już w PKW i za to Trzaskowski 

dziękuje także władzy. Na kampanijnym szlaku kandydaci dwoją się i troją, a czasem spotkają 

wyborcę, który dyskutuje za trzech. 

Maciej Knapik – To pokaz siły wyborców Rafała Trzaskowskiego przed biurem 

Państwowej Komisji Wyborczej. Mieli zebrać sto tysięcy, zebrali wielokrotnie więcej. 

Rafał Trzaskowski przez megafon – Milion sześćset tysięcy! 

MK – I to początek kolejnego etapu. 

RT – Będziemy mieli kolejne święto w kolejnym tygodniu wieszania banerów, plakatów, 

kolejnych rozmów. 

MK – Politycy władzy sześciodniową zbiórkę rywala komentują oszczędnie: 

Ryszard Terlecki – Mogliśmy dać jeden dzień albo dwa. Nie, no uczciwie zebrali sobie. 

Jarosław Gowin – Gratuluję Rafałowi Trzaskowskiemu. 

MK – Jarosław Gowin przekonuje, że Trzaskowski dopiero odrabia straty Małgorzaty 

Kidawy-Błońskiej… 

Andrzej Duda – Kłamali wtedy, kłamią dzisiaj. Taka jest prawda. 

[…] 

MK – Andrzej Duda w Bytowie na Pomorzu i głos przeciwnika: 

- Dwa miliardy pan podpisał na telewizję, która jest waszą tubą propagandową. 

AD – Proszę pana, telewizja i radio polskie realizują misję publiczną 

- Partyjną. O to mam największą pretensję do pana. 

MK – Ta kilkuminutowa rozmowa została zagłuszona przez zwolenników prezydenta. 

Chwilę wcześniej prezydent zdążył nazwać sędziów komuchami: 

- upolitycznionych, Sąd Najwyższy 

AD – Upolitycznionych? O czym pan mówi, o tych komuchach, którzy tam zasiadali, tych 

PZPR-owcach, którzy skazywali ludzi w stanie wojennym? 

[…] 

 

AW – Sędzia Igor Tuleya zachowuje immunitet, może normalnie orzekać, a prokuratura 

nie ma podstaw, żeby stawiać mu karne zarzuty. – To decyzja Sądu Najwyższego i tak Izba 

Dyscyplinarna zmiażdżyła dziś prokuraturę. To ta sama Izba, która według Trybunału 

Sprawiedliwości [Unii Europejskiej] nie ma prawa orzekać. 

Paweł Płuska – Sędzia na orzeczenie Izby Dyscyplinarnej, na ten moment czekał przed 

budynkiem Sądu Najwyższego. 



Jacek Dubois, pełnomocnik Igora Tulei – Wniosek prokuratury nie został uwzględniony, 

nie został uchylony immunitet, uznano, że pan sędzia Igor Tuleya działał zgodnie z prawem. 

[…] 

PP – Izba na posiedzeniu niejawnym orzekła, że sędzia [Tuleya] miał prawo ujawnić w 

obecności kamer na jawnym posiedzeniu sprawy tych sejmowych wydarzeń [chodzi o 

posiedzenie w Sali Kolumnowej klubu posłów PiS, które następnie zamieniło się w posiedzenie 

Sejmu bez opozycji, która nie została dopuszczona do obrad] 

[…] 

„Chociaż nie komentujemy poszczególnych przypadków, z niepokojem śledzimy 

wydarzenia związane z działaniami Izby Dyscyplinarnej Sądu Najwyższego” 

Christian Wigand, rzecznik Komisji Europejskiej 

 

AW – Worek z kodem kreskowym, czyli sposób na śmieciową drożyznę. [Paranoja]. 

 

AW – Górnicy z Solidarności piszą list do premiera. Chcą pomocy, bo, jak piszą, 

ministrowi Sasinowi brakuje podstawowych kompetencji. Rząd wstrzymuje prace w śląskich 

kopalniach na trzy tygodnie, ale wypłaci górnikom 100% pensji. Związkowcy alarmują, że może 

to oznaczać pół miliarda złotych strat… 

 

AW – Dziś w Polsce 400 nowych zakażeń – podaje ministerstwo zdrowia, a ministerstwo 

cyfryzacji namawia do aplikacji. To jest ognisko z żywymi płomieniami, które buchają w różne 

strony – mówią ci, którzy na wirusach się świetnie znają i przestrzegają: żaden zły scenariusz nie 

jest wykluczony. I nie chodzi tylko o Śląsk. Chodzi o nas wszystkich. 

Jan Błaszkowski – To klasztor ojców redemptorystów w Tuchowie w Małopolsce. Od 

tygodnia ognisko zakażenia koronawirusem. Ale dziś klasztor to jedno z trzech ognisk, bo 

zarażony ksiądz odprawiał mszę i udzielał komunii w pobliskim Domu Pomocy Społecznej. Z 

kolei pensjonariusza mi DPS-u zajmują się siostry zakonne mieszkające po sąsiedzku. Trzy 

miejsca i rano było czterdzieścioro zakażonych, a w całym powiecie już pięćdziesięcioro 

pięcioro. Takich miejsc poza Tuchowem jest więcej. Są kopalnie na Śląsku, fabryka mrożonek w 

Działoszynie czy szpital w Sieradzu. 

 

Polska – Zakażonych: 27 560 (+400). Zgony: 1 183 (+19). Wyzdrowiało 13 196. 

 

Maria Gańczak, profesor, epidemiolog, Sekcja Kontroli Zakażeń Europejskiego 

Towarzystwa Zdrowia Publicznego – Jest to ewenement na skalę europejską, ponieważ w 

większości krajów Unii jest to jednak powolne, ale spadek. 

Jarosław Pinkas, główny inspektor sanitarny, wypowiedź z wczoraj – Będziemy 

atakowani: znowu jest jakiś przyrost. No, dobrze. Ale ten przyrost to nasza perspektywa, 

żebyśmy wiedzieli, że populacja jest zabezpieczona. 

JB – Rząd uspokaja, że przyrost zakażeń to wynik masowych testów na Śląsku, a nie 

rozwoju epidemii. Nie określa jednak, w której jej fazie jesteśmy. 

Paweł Grzesiowski, doktor, prezes zarządu fundacji instytut profilaktyki zakażeń [Czy to 

też jednoosobowa fundacja?] – My na razie jesteśmy w stadium początkowym. 500, 600 

przypadków dziennie przy naszej liczbie ludności to jest liczba bardzo skromna. 

JB – Tym bardziej, że poluzowano obostrzenia. Izolacja, dystans, maseczki w wielu 

miejscach odeszły do przeszłości. 

Joanna Zajkowska, profesor, Klinika Chorób Zakaźnych i Neuroinfekcji Uniwersytecki 

Szpital Kliniczny w Białymstoku – Obawiam się, że zmniejszenie tych obostrzeń jednak 

zmęczenie, pozostawanie w domu zbytnio jakby zmniejszy naszą czujność. 

JB – To będzie trudna walka, bo rząd nie planuje już powrotu nakazów, zakazów i izolacji 

sprzed dwóch miesięcy. 

…rząd promuje aplikację ProteGO Safe, która rejestruje na telefonie komórkowym każde 

spotkanie z innym posiadaczem tej aplikacji i wysyła ostrzeżenia, gdyby okazało się, że ktoś z 

nich został zakażony. 



Marek Zagórski, minister cyfryzacji – Tylko wtedy ta aplikacja będzie skuteczna, tylko 

wtedy będzie ona miała sens, jeżeli ona będzie powszechna. 

[Musiałaby być obowiązkowa pod karą wysokiej grzywny i rząd musiałby za darmo 

rozdawać smartfony. Gdyby do tego doszło, to MSW, CBA itp. łatwo wykorzystałyby taką 

aplikację do szerokiego inwigilowania obywateli]. 

Jan Błaszkowski, Fakty. 

[…] 

Marcin Wrona – To ostatni eta sześciodniowych uroczystości pogrzebowych Georga 

Floyda, które odbywały się w trzech amerykańskich stanach. George Floyd z marł 2 tygodnie 

temu po tym, jak zatrzymujący go policjant przez blisko 9 minut przyciskał jego szyję kolanem. 

Wczoraj były funkcjonariusz oskarżony o morderstwo drugiego stopnia po raz pierwszy stanął 

przed sądem. Wyznaczono mu kaucję w wysokości miliona 250 tysięcy dolarów, grozi mu 40 lat 

więzienia… 

 

AW – 3 tony kokainy warte 3 miliardy złotych. Z Ekwadoru przez Hamburg trafiły do 

Polski i już są w rękach polskich służb… 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Akcja wyborcza nabiera tempa… 

Plan Dudy, czyli największe wsparcie dla polskich rodzin. 

Opozycja chce zablokować wprowadzenie bonu turystycznego. 

Niezwykłe perły z lamusa. [W lamusie nikt nie trzymał archiwów, lecz stary, często 

popsuty sprzęt rolniczy i domowy] 

 

Nowe zakażenia koronawirusem: 400 zakażonych 

Śląskie 137. Mazowieckie 80. Łódzkie 45. Małopolska 43. Podlasie 15. 

Wielkopolska 14. Świętokrzyskie 14. Dolny Śląsk 12. Podkarpacie 11. 

Opolskie 10. Zachodniopomorskie 6. Pomorze 5. Lubelskie 4. Lubuskie 3. 

Kujwsko-Pomorskie 1. Warmińsko-Mazurskie 0.  

 

DH – Kogo reprezentuje Rafał Trzaskowski? 

Propozycje Telewizji Polskiej dla naszych widzów. 

 

 

♣ 
2020-06-10 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4436 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Jeśli prezydentem Polski zostanie Rafał Trzaskowski, grozi nam kryzys moralny – 

twierdzi Jarosław Kaczyński i ogłasza alert aktywu PiS-u. Prezydent Andrzej Duda zobowiązuje 

się do ochrony dzieci przed tak zwaną ideologią LGBT. Trzaskowski mówi, że na szacunek 

zasługują wszystkie rodziny, takiego zwłaszcza, jak i Kaczyńskiego. Sam kolejny dzień 

proponuje inwestycje, nie jak mówi, gigantomanię, lecz blisko ludzi z Narodem… 

 

PM – Sondaże coraz częściej pokazują, że do drugiej tury mogą przejść Andrzej Duda i 

Rafał Trzaskowski, pozostali kandydaci przestrzegają do powrotu do klinczu dwóch głównych 

partii, zapewniają, że to właśnie oni wniosą do polskiej polityki nową jakość… 

[Rzeczywistość jest taka, że albo przyszły prezydent podpisze wszystko, co zechce 

uchwalić Kaczyński i większość sejmowa PiS-u w Sejmie, albo przyszły prezydent zawetuje 

kolejne szkodliwe dla Polski ustawy. Na ile skuteczne będzie to veto, dopiero przyszłość pokaże. 

Opozycyjny prezydent nie będzie mógł nic więcej zrobić, każda jego inicjatywa ustawodawcza 

będzie odrzucona przez Sejm tak, jak się dzieje z wszystkimi inicjatywami i uchwałami Senatu. 

Tylko taki wybór mają dziś Polacy: wybór między gładkim podpisywaniem wszystkiego albo 

veto wobec szkodliwych nowych ustaw. Na coś więcej trzeba niestety czekać do przyszłych 



wyborów. Żadne szczegółowe obietnice ze strony przyszłego prezydenta nie mają sensu. 

Przyszły prezydent nie może tknąć niczego, co już uchwalił PiS. Andrzej Duda może obiecywać 

tylko to, co już wcześniej postanowił PiS, a pozostali kandydaci, gdyby nawet wygrali, to nie 

zrealizują żadnej obietnicy wobec oporu PiS-u]. 

 

PM – Uważajmy na burze i grad w długi weekend. 

 

PM – 13 czerwca polskie granice zostaną ponownie otwarte dla obywateli Unii 

Europejskiej. Decyzję ogłosił premier. Od soboty będzie można do nas wjechać, ale nie oznacza 

to, że wszystkie granice w Unii są otwarte dla nas. Powodem są nowe zakażenia w Polsce. 

Marzanna Zielińska – Tuchów, Małopolska – …na liście zakażonych jest już 56 osób, a aż 

500 na kwarantannie… Grajewo, Podlasie – 16 zakażonych i 185 osób na kwarantannie… 

Kraków, Muzeum Narodowe – prawie 100 pracowników czeka na wyniki badań, po 

stwierdzeniu zakażenia sześciu pracowników technicznych… Strach przed kontaktem zniknął w 

narodowej świadomości niemal powszechnie, podobnie jak maseczki, obowiązek dystansu 2 

metrów i zakaz zgromadzeń powyżej 150 osób. Źle to wygląda – i na ziemi, i pod ziemią. Na 

Śląsku liczba zakażonych koronawirusem przekroczyła już 10 tysięcy. Nowym ogniskiem jest 

Kopalnia Jastrzębie, gdzie prawie 300 górników ma pozytywny wynik testu. 

Łukasz Szumowski, minister zdrowia w RMF FM – Gdybyśmy nie wymazywali 

wszystkich górników, to mielibyśmy ewidentnie najniższy wynik. 

- Panie ministrze, co to jest za argument? Gdybyśmy nie mierzyli ludziom temperatury, to 

byśmy nie wiedzieli, że są chorzy. 

Szumowski – Dobrze, ale nikt tego nie robi w Europie. 

[To jest minister zdrowia, doktor nauk medycznych, a może nawet profesor]. 

 

PM – Tajemnicze zakupy ministerstwa zdrowia. Tym razem chodzi o zakup respiratorów 

za 200 milionów złotych… 

Katarzyna Górniak – Gdy rano w ministerstwie Łukasz Szumowski zapewniał, że to były 

zakupy inne: 

Szumowski – Pierwsza partia dotarła do Polski, kolejne jeszcze w tym miesiącu. 

KG – Dwie godziny później przed ministerstwem posłowie opozycji mówili, kto w kupnie 

respiratorów pośredniczył: 

Dariusz Joński, KP KO, Inicjatywa Polska – Handlarz bronią, który został umieszczony na 

czarnej liście ONZ. 

KG – …zawarła umowę na zakup 1200 respiratorów za blisko 200 milionów złotych… 

[Gdyby respiratory obecnie były potrzebne, nikt by transakcji nie krytykował]. 

 

PM – Trzy dni po otwarciu polskich granic wznowione zostaną także loty z polskich 

lotnisk Zakaz rejsów uderzył w wiele linii lotniczych, także w polski LOT, którego pracownicy 

się burzą z powodu drastycznych cięć… 

 

…mieszkańcy Otwocka już dziś odczuli to, co w innych częściach kraju może się zdarzyć 

w długi weekend. Padało non stop przez kilka godzin i to wystarczyło, by na 40 posesji wdarły 

się potoki wody. Jeszcze w południe niektóre ulice przypominały strumienie. Instytut 

Meteorologii i Gospodarki Wodnej wydał ostrzeżenia (1 stopień zagrożenia) niemal dla całej 

Polski poza lubuskiem… przez 4 dni lato nie w typie polskim, z tropikalną temperaturą nawet do 

30 stopni i bardzo wilgotno… Jan Błaszkowski, Fakty. 

 

PM – 99 lat kończy książę Filip, mąż królowej Elżbiety II… 

 

Msza święta w intencji ofiar katastrofy smoleńskiej: 

…dzisiaj w naszej ojczyźnie potrzeba ludzi odważnych, którzy postawią temu 

tolerancyjnemu światu, nowoczesnemu światu pytania: Dlaczego atakujecie Kościół 

Chrystusowy? Dlaczego atakujecie ludzi wierzących i wyśmiewacie ich przekonania płynące z 

wiary chrześcijańskiej, za którą nasi praojcowie oddawali swoje życie? Co jest złego w tym, że 



upominamy się, aby życie ludzkie było chronione od poczęcia do naturalnej śmierci? Co jest 

złego w tym, że mówimy, że małżeństwo to związek mężczyzny i kobiety, a rodzina to ojciec, 

matka i dzieci? Co jest złego w tym, że my na polskiej ziemi bronimy obecności krzyża, 

wypełniając zobowiązanie, do którego wezwał nas Jan Paweł II? Zapomnieliśmy te słowa, które 

wypowiedział w Zakopanem? Nie wstydźcie się krzyża, starajcie się na co dzień podejmować 

krzyż i odpowiadając na miłość Chrystusa, brońcie krzyża. Nie pozwólcie, aby Imię Boże było 

obrażane w waszych sercach, w życiu społecznym, w tym, co robimy. Niech krzyż przypomina 

o naszej chrześcijańskiej godności, narodowej tożsamości, o tym, kim jesteśmy, dokąd 

zmierzamy i gdzie są nasze korzenie. Niech przypomina nam o miłości Boga do człowieka, 

która w krzyżu znalazła swój najgłębszy wyraz. Co jest złego w tym, że każdego dziesiątego 

dnia miesiąca, od tego pamiętnego 10 kwietnia 2010 roku pamiętamy o naszych braciach i 

siostrach, którzy będąc na służbie ojczyzny, zginęli pod Smoleńskiem? Za nich się modlimy, za 

ich bliskich. A czy robimy coś złego, stając w obronie najgłębszych wartości patriotycznych 

naszej ojczyzny, która ponad 1000 lat związała swoją historię z wiarą Jezusa Chrystusa? 

Pytamy: Dlaczego tak ochoczo niektórzy pragną wyeliminować Boga z życia publicznego? 

Chcielibyśmy zapytać: W czym Panie Jezu zawiniłeś, że chcą przed tobą zamknąć nawet drzwi 

serca małych dzieci? W czym Panie Jezu zawiniłeś? Czyżby zapomnieli, jak napominałeś 

swoich uczniów, nie zabraniajcie dzieciom przychodzić do mnie? Prorok, to człowiek, przez 

którego Bóg chce mówić do swojego ludu. Który przekazuje człowiekowi Bożą wolę, 

pocieszenie, umocnienie, nadzieję. Pokazuje drogi, którymi kroczyć trzeba, aby dotrzeć do 

niebieskiej ojczyzny. Ale prorok również ten, który napomina do nawrócenia, do porzucenia 

drogi zła i zwrócenia swojego serca na nowo ku Bogu. Izraelici za czasów Eliasza odwrócili 

swoje serca od Boga, a zwrócili się do innych bożków pogańskich. Ale Pan Bóg, Ojciec 

miłosierny, w swojej dobroci nie zapomina nigdy o człowieku, dlatego posyła proroka Eliasza. I 

prorok Eliasz przypomina nam ludziom XXI wieku, że każdy człowiek, który zawarł z Bogiem 

przymierze i przyjął sakrament chrztu, należy do Boga i namaszczony został na proroka. Dlatego 

bardzo ważne jest, abyśmy nigdy niezależnie od okoliczności życiowych nie zapomnieli o Bogu, 

o tym, że naszym zadaniem jest składać Panu Bogu ofiarę ze swojego życia. Falenista [?] mówi 

dziś o wierności Jednemu Bogu, nieświadomy, że ci, którzy dziś wypożyczają Najwyższego, 

dodają sobie cierpień i trudności, szuka w Bogu schronienia, bo tylko w Bogu znajdzie miłość. 

Zakończę słowami, które papież Benedykt w Krakowie powiedział do nas, Polaków: Proszę 

was, Polacy, byście umocnili wiarę w Boga, wiarą w Boga angażowali się żarliwie w 

umacnianie jego królestwa na ziemi, królestwa dobra, sprawiedliwości i solidarności 

miłosierdzia. Proszę was Polacy, byście odważnie składali świadectwo Ewangelii przed 

dzisiejszym światem, niosąc nadzieję ubogim, cierpiącym, opuszczonym, zrozpaczonym, 

łaknącym wolności, prawdy i pokoju. Proszę was, byście swoim skarbem wiary dzielili się z 

innymi narodami Europy i świata, również przez pamięć o waszym rodaku, który jako następca 

świętego Piotra, czynił to z niezwykłą mocą i skutecznością. W końcu papież Benedykt XVI: 

Proszę was, trwajcie mocni w wierze, trwajcie mocni w nadziei, trwajcie mocni w miłości. 

Amen. [Brawa]. 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

[…] 

Konrad Wąż – Trzaskowski jeszcze w czasie kampanii samorządowej zapowiedział też, że 

chciałby przejść do historii jako pierwszy prezydent Warszawy, który udzieli ślubu 

homoseksualnej parze: 

Trzakowski w „Kropce nad i” – Bardzo bym chciał być pierwszym prezydentem 

Warszawy, który takiego ślubu mógłby udzielić. 

KW – Jego zastępca, Paweł Rabiej, przyznał, że to zaledwie początek zmian: 

„Najpierw wprowadźmy związki partnerskie, potem równość małżeńską, a na koniec 

przyjdzie czas na adopcję dzieci”. 

Paweł Rabiej, wiceprezydent miasta stołecznego Warszawy 

Źródło: „Dziennik Gazeta Prawna” 



- Dla mnie to jest chore. Świat jest jakby taki sam, tylko ludzie coś poprzestawiani. To jest 

nienormalne. I teraz możemy sobie zadać takie pytanie: Jak ma być dobrze na tym świecie? Jak 

ma być dobrze na tym świecie, jak to wszystko się przewraca? 

KW – Ta lewicowa rewolucja rozgrywa się na dwóch frontach: Promocji LGBT 

towarzyszy walka z Kościołem Katolickim. W ubiegłym roku po raz pierwszy w historii 

warszawscy radni Koalicji Obywatelskiej zdecydowali, że spotkanie opłatkowe odbędzie się bez 

księdza. 

Wojciech Wybranowski, publicysta – Rafał Trzaskowski prowadzi hazardową rewolucję, 

która ma zamienić Warszawę w takie miasto, jak Paryż, Londyn lat sześćdziesiątych. Jest 

zakładnikiem środowisk skrajnie lewicowych. 

KW – Rafał Trzaskowski był między innymi stypendystą Georga Sorosza, uczestnikiem 

spotkań grupy Binderberg, które odbywają się co roku za zamkniętymi drzwiami. Tylko wąskie 

grono uczestników wie, jakie decyzje są tam podejmowane i potem jaki wpływ mają na życie 

ludzi na całym świecie. 

Mieczysław Ryba, profesor, politolog, Katolicki Uniwersytet Lubelski – Taka silna presja 

żeby te rozwiązania rewolucyjne pojawiały się w każdym państwie unijnym, w tym w Polsce. 

Więc Rafał Trzaskowski w ogromnej mierze realizuje to zlecenie, tą [tę] wizję. Można 

powiedzieć, że jest dzieckiem tak pojętej rewolucji/ 

KW – Ale antyklerykalizm Rafała Trzaskowskiego zdaniem komentatorów może wynikać 

także z jego nieskrywanej osobistej niechęci do Kościoła Katolickiego. Publicznie wyznał, że 

odrzuca istnienie Chrystusa i krytykował choćby lekcje religii. 

Andrzej Trzaskowski – Moja osobista refleksja jest taka, że nie sprawdziła się religia w 

szkołach. 

KW – Rafał Trzaskowski był wiceministrem spraw zagranicznych. Na zlecenie tego 

resortu powstał ten spot promujący Polskę. [Wielu mężczyzn ciągnie potężne liny i potem 

walące się skały]. Spot, z którego krzyż na Giewoncie został komputerowo usunięty. Już jako 

prezydent Warszawy Rafał Trzaskowski nie zgodził się na powieszenie krzyża w urzędzie 

miasta. 

Ryba, dalszy ciąg – Ma wywrócić cały porządek społeczny. Przede wszystkim ma 

wywrócić ten klasyczny model rodziny oparty o relacje kobiety i mężczyzny/A to fundament 

życia spólnoty według życia rodzinnego, a później wszystkie inne wspólnoty: czyli wspólnotę na 

rodową, wspólnotę religijną. Ten multikulturalizm, taki społeczny ateizm. 

KW – Stąd też obawy o kształt pozbawionego wartości superpaństwa dzielonego na 

lepszych bogatych i gorszych biedniejszych. 

Cezary Krysztopa, zastępca redaktora naczelnego „Tygodnika Solidarność” – To jest dla 

nas ogromne zagrożenie, ponieważ my w tym układzie raczej nie będziemy jako Polacy na tym 

samym poziomie, ak będą na przykład Dojcze. 

KW – Jak będzie wyglądała Polska przyszłości? O tym zdecydujemy wspólnie, 28 

czerwca. Konrad Wąż, Wiadomości. 

 

Danuta Holecka – Polska otwiera granice. W nocy z piątku na sobotę znosimy kontrolę na 

granicach wewnętrznych Unii Europejskiej. W najbliższych dniach to samo zrobi między innymi 

Dojczland i Francja Od 16 czerwca wznowione zostaną loty międzynarodowe. Po powrocie do 

kraju nie trzeba będzie odbywać kwarantanny. 

Karol Jałtuszewski, Tomasz Skiba – Przez prawie 3 miesiące granice Polski były 

zamknięte. Od północy z piątku na sobotę zostaną otwarte. Polska zniesie wtedy kontrole na 

wewnętrznych granicach Unii Europejskiej. Od wtorku 16 czerwca możliwe będą loty 

międzynarodowe. Ze względów bezpieczeństwa na razie otwieramy się jedynie tylko na kraje 

Unii Europejskiej. Granice w poniedziałek otworzą też: Dojczland, Czechy, Francja czy Grecja/ 

Znoszenie kolejnych obostrzeń jest możliwe, bo epidemia w Polsce, poza dużymi ogniskami w 

Kopalniach rozwija się wolno. 

 

Liczba zakażeń w województwach w dniach 7, 8 i 9 czerwca: 

Zachodniopomorskie: 1/0/1 

Pomorskie: 1/0/1 



Warmińsko-Mazurskie: 0/1/0 

Podlaskie: 21/6/15 

Lubuskie: 2/0/2 

Wielkopolskie: 14/13/1 

Kujawsko-Pomorskie: 0/1/0 

Mazowieckie: 36/74/0 

Łódzkie: 119/77/0 

Lubelskie: 6/1/4 

Świętokrzyskie: 0/40/14 

Dolnośląskie: 8/16/4 

Opolskie: 8/9/6 

Śląskie: 325/326/126 

Małopolskie: 32/30/26 

Podkarpackie: 2/5/0 

KJ – Dziś w całym kraju odnotowano 282 przypadki. W najbliższym tygodniu będzie ich 

więcej, bo trwają badania przesiewowe w kolejnych kopalniach… Karol Jałtuszewski, 

Wiadomości. 

 

 

♣ 
2020-06-11 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4544 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Boże Ciało w pandemię. Doroczne procesje tym razem nie są mniej liczne ze środkami 

ostrożności. Nie wszyscy ich przestrzegali, podobnie jak ci, którzy w długi weekend tłumnie 

korzystają z okazji, by wypoczywać. Lekarze przypominają o wirusie. Przestaliśmy się bać, ale 

on wciąż tu jest. 

[…] 

PM – O jeden most za daleko. 

František Kuba, dziennikarz portalu dennik.cz – Zaanektowali obcą ziemię, kapliczkę i 

nikogo nie poinformowali. 

Bożena Brzezińska, mieszkanka Pielgrzymowa – Przypuszczam, że oni w ogóle nie 

wiedzieli, że biwakują po czeskiej stronie, bo granica jest pośrodku potoku Trója. 

 

PM – Nie damy sobie ukraść wyborów – mówi opozycja i organizuje mężów zaufania, by 

władzy patrzeć na ręce. Dzisiaj kampania ma mniejszy rozmach, część kandydatów spędza ten 

dzień z rodziną. Po wczorajszej deklaracji Andrzeja Dudy o obronie polskich dzieci przed 

LGBT, słychać ostrzeżenia przed stygmatyzacją. 

Katarzyna Kolenda- Zaleska –  

Rafał Trzaskowski – Dzisiaj jest święto. Spędzam je tutaj na Śląsku z rodziną. 

KKZ – Kandydat PO pojechał do Rybnika, rodzinnego miasta swojej żony… 

Andrzej Duda w Wieluniu – Także poprzez ochronę przed ideologiami, które są wrogie 

rodzinie. Które chcą tą [tę] tradycyjną rodzinę zmienić, wykrzywić, które chcą budować inny 

świat, świat sprzeczny z naszymi tradycjami. 

Stowarzyszenie miłość nie wyklucza 

„Jesteśmy ludźmi, nie ideologią. Ile jeszcze dzieciaków ma odebrać sobie życie, 

żebyście zrozumieli, co robicie. Panie „Prezydencie wszystkich Polaków” jak Pan 

siebie nazywa – stoi Pan po złej stronie historii”. 

KKZ – Zagranica też zauważyła ostry wywód prezydenta wobec środowisk 

Reuters 

Polish president says he would ban LGBT teaching in schools. 

The News York Times 

Polish President Says He Would Ban LGBT Teaching i nSchools 

Bloomberg 



Polish Leader Casts Gays as Enemy in Bid to Revive Campaign 

Rafał Trzaskowski – PiS jest w stanie paniki, bardzo boi się tych wyborów. Widzieliśmy 

przeróżnego rodzaju tricki, PiS gmina. zbieranie podpisów, tylko połowa funduszy na kampanię. 

Wszyscy stwierdziliśmy, że dobrze powołać mężów zaufania, że dobrze patrzeć władzy na ręce. 

KKZ – Na czele zespołu do kontroli wyborów stoi Barbara Nowacka. 

Barbara Nowacka – Istnieje poważne zagrożenie: wyłączenia regionów, wyłączenia gmin, 

użycie byle pretekstu. 

KKZ – Sztab Trzaskowskiego uważa, że zagrożeniem mogą być wybory 

korespondencyjne, nad którymi kontrola może być utrudniona i obawia się, że władza 

wykorzystując epidemię koronawirusa, może wyłączyć z normalnego głosowania w lokalach 

wyborczych niektóre miasta, w których opozycja może liczyć na zwycięstwo. Niewiadome są 

też wybory zagraniczne (130 000 Polaków zarejestrowanych w wyborach) z powodu zagrożenia 

epidemicznego głosowanie może być utrudnione. Najwięcej w Wielkie Brytanii – 44 153. 

Kosiniak-Kamysz – Przypomina mi się taki wierszyk z 1947 roku: 

Urna wyborcza to taka szkatułka: 

Wrzucasz Mikołajczyka, wychodzi Gomułka. 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Dziś uroczystość najświętszego Ciała i Krwi Chrystusa – Boże Ciało to jedno z głównych 

świąt obchodzonych w Kościele Katoliczkim. 

Nie ma pandemii. Wielowiekowa tradycja została podtrzymana. 

 

Andrzej Duda – Powinny być tak ścigane [komunistyczne zbrodnie], jak zbrodnie 

przeciwko ludzkości i zbrodnie wojenne. 

Rafał Trzaskowski w Pabianicach – Chcemy oferować darmowe przedszkola i żłobki w 

całej Polsce. Tak jak udało nam się to zrobić w Warszawie. 

 

DH –  

Monika Wożniak – Przed pałacem prezydenckim zebrała się grupa osób ubranych w 

tęczowe stroje, którzy tańczą i śpiewają zgodnie z zapowiedzią tego wydarzenia, gdzie pisano: 

Przyjdźcie koniecznie. Wytańczcie i wyśpiewajcie mu wszystko przed oknami… 

 

DH – Państwa grupy wyszehradzkiej wy pracowały wspólne stanowisko w sprawie 

negocjowanego właśnie europejskiego funduszu odbudowy. Chodzi o 750 miliardów euro 

dodatkowych środków, które mają być przeznaczone na łagodzenie skutków kryzysu 

gospodarczego powodowanego epidemią. 

Dominik Cierpioł, Kinga Bednarek – To pierwsze takie spotkanie po wybuchu epidemii 

koronawirusa i to właśnie świat po epidemii był głównym tematem rozmów przywódców grupy 

wyszehradzkiej. [4] 

Igor Matowic, premier Słowacji – W imię naszych państw wspieramy wspólne działania 

wszystkich krajów Unii Europejskiej, dążąc do eliminacji konsekwencji tego kryzysu 

gospodarczego, przed którym stoimy. 

DC – Odpowiedzią Unii Europejskiej na walkę z koronakryzysem jest stworzenie 

funduszu odbudowy o wartości 750 miliardów euro. To środki, które mają zostać wydane na 

pobudzenie wzrostu gospodarczego, na przykład poprzez inwestycje. 

Mateusz Morawiecki, premier – Nasze państwa potrzebują środków na drogi, na koleje, na 

autostrady, na mosty i różnego rodzaju inwestycje w infrastrukturę. 

DC – Według wstępnej propozycji Polska ma dostać na ten cel 64 miliardy euro. Państwa 

grupy wyszehradzkiej chcą, aby bogate kraje wspólnoty nie odstały wyższych kwot, jak dzieje 

się to często przy podziale budżetowego tortu. 

Victor Orban, premier Węgier – Portugalia jest na podobnym poziomie ekonomicznym, 

ma podobny obszar i liczbę mieszkańców co Węgry, a mimo to otrzymuje o 30% więcej 

środków unijnych niż Węgry i to jest nie w porządku. 

DC – Przywódcy V4 zaapelowali do Brukseli, aby środki nie były uzależnione od tego, jak 

państwa radzą sobie ze zwalczaniem epidemii. 



Andrzej Babisz, premier Czech – Dodatkowe fundusze powinny by ć dzielone 

sprawiedliwie, tak żeby te kraje, które na przykład dobrze poradziły sobie z pandemią, nie 

odeszły z pustymi rękami. 

DC – Pewnym jest, że programy wsparcia gospodarek będą niezbędne, aby nie doszło do 

gwałtownego wzrostu bezrobocia w Unii Europejskiej. 

Andrzej Duda – Wierzę w to, że także i przetrwamy tą [tę] epidemię koronawirusa i 

przetrwamy związany z tym kryzys gospodarczy, wychodząc z niego obronną ręką i utrzymując 

miejsca pracy w Polsce. 

DC – Zdaniem Komisji Europejskiej Polska odczuje koronakryzys najłagodniej ze 

wszystkich krajów wspólnoty. Unijny szczyt poświęcony funduszowi odbudowy zaplanowano 

na przyszły tydzień. Dominik Cierpioł, Wiadomości. 

[…] 

Marcin Szypszak, Małgorzata Kałużyńska – Kopalnia Brzeszcze w Małopolsce kosztem 

11 milionów złotych zmodernizowano tu podziemną kolejkę obsługującą transport górniczy… 

MS – Grupa Tauron inwestuje grube miliony złotych w modernizację, co przekłada się 

zarówno na bezpieczeństwo, jak i na efektywność pracy… 

Andrzej Duda w Wieluniu – Inwestycje mniejsze, które będą realizowane przez nasze 

polskie rodzime firmy, inwestycje po kilka milionów, po kilkanaście milinów złotych – to jest 

to, co jest nam potrzebne. Chcemy, aby te wszystkie inwestycje sumowane tworzyły wielkie 

koło zamachowe naszej gospodarki. [Już nie centralny port komunikacyjny jest wielkim kołem 

zamachowym naszej gospodarki, ale jak głosi Rafał Trzaskowski: małe inwestycje bliżej ludzi]. 

MS – Przykładem Orlen. Naszą dewizą jest wyraźny ściek wzrostu. Spółka przejęła 

niedawno Eneę wzmacniająca sektor energetyczny. Wypracowane nadwyżki inwestuje w 

modernizację… 

Michał Karnowski, publicysta, „sieci” – LOT to bez wątpienia jeden z powodów do 

wstydu dla ekipy PO-PSL, jeden z wielu powodów. Dlatego, że narodowy przewoźnik silny, 

prężny, rozwijający się, to jest dla wszystkich nowoczesnych państw coś ważnego, coś 

znaczącego. Państwa pomagają narodowym przewoźnikom. 

MS – Rządy zjednoczonej prawicy przyniosły znaczącą zmianę. Kopalnie pozostały w 

naszych rękach. Podobnie LOT, który wyrósł na jednego z najsilniejszych przewoźników 

lotniczych w tej części Europy. Udało się odzyskać kilka marek: między innymi Bank Pekao. 

Sukcesem zakończyła się operacja przejęcia kolejki linowej na Kasprowy Wierch sprzedanej za 

rządów Donalda Tuska. 

Adrian Stankowski, publicysta, „Gazeta Polska Codziennie” – Jak były traktowane spółki 

państwowe za czasów rządów PO-PSL, to najlepiej podsumowała wicepremier tego rządu, pani 

Elżbieta Bieńkowska w podsłuchanej rozmowie, wiadomo, że siedzieli, lulki palili i nic nie 

robili. To był łup partyjny za ogromne pieniądze. 

MS – Bo dobre zarządzanie kosztuje, ale w dłuższej perspektywie przynosi zyski. 

Podobnie jak pomoc adresowana do przedsiębiorców. 

Marlena Maląg, minister rodziny, pracy i polityki społecznej – 80 miliardów złotych 

zostało przekazanych na wsparcie i ochronę miejsc pracy. 

MS – Zgodnie z zapowiedziami rządu realizowane będą wielkie inwestycje z budową 

centralnego portu komunikacyjnego i przekopem Mierzei Wiślanej na czele. Dzięki tym 

działaniom nasza gospodarka jest bezpieczna. Przy dalszej mądrej polityce możemy nawet 

skrócić dystans do bogatszych krajów Europy. Marcin Szypszak, Wiadomości. 

 

DH – Tragiczne skutki wybuchu gazu w lubelskiem. 

- Zawody lekkoatletyczne w studiu telewizyjnym już od 18 czerwca w TVP. 

 

DH – nożownik został zastrzelony przez policję. Do tragedii doszło w miejscowości 

Wrótki w środkowej Słowacji w szkole… 

 

 

♣ 



2020-06-12 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4544 

KORONAWIRUS wciąż jest zagrożeniem 

Mimo łagodzenia restrykcji pamiętaj, że koronawirus wciąż jest zagrożeniem. 

Przenosi się drogą kropelkową. To znaczy, że można się zarazić od osoby, która 

kicha, kaszle lub mówi czy oddycha w naszym otoczeniu. Wirus jest groźny także na 

świeżym powietrzu. Osoba, która biega czy jedzie rowerem może roznosić go nawet 

na kilka metrów. Pamiętaj, by zachować dystans na ulicy, podczas spaceru w parku 

czy sklepie. Wirus utrzymuje się na różnych powierzchniach. Możemy zarazić się, 

podając rękę drugiej osobie, dotykając klamki czy poręczy w komunikacji miejskiej, 

a następnie okolic nosa i ust. Myj ręce tak często, jak to możliwe i pierz ubrania, w 

których byłeś poza domem. Zarazić się koronawirusem można od osoby, która nie 

ma żadnych objawów. Co więcej, sami możemy być nosicielami i nawet o tym nie 

wiedzieć. Dlatego powinniśmy chronić siebie i innych, zasłaniając nos i usta w 

wyznaczony sposób… 

 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Nie tylko wynajęcie ochroniarzy, ale też osiemnastu policjantów dziennie chroni dom 

prezesa PiS-u, Jarosława Kaczyńskiego. Zawsze jest po 4 mundurowych i 2 tajniaków. Nie 

przed bramą, lecz obok, by nie rzucali się w oczy. Dziennikarze portalu TVN24.pl dotarli do 

rozkazu w tej sprawie. Opozycja pyta: Dlaczego strzeżeniem prezesa zajmuje się policja? 

Arleta Zalewska – …dziennikarze TVN24.pl dotarli do rozkazu policji, w którym oprócz 

pałacu prezydenckiego, Ambasady Rosyjskiej funkcjonariusze policji zostali wysłani do 

patrolowania okolic domu prezesa PiS-u. Patrol oznaczono tu symbolem KRP-5. Patrole policji 

zmieniały się co osiem godzin każdego dnia. 

Grzegorz Łakomski, dziennikarz TVN24.pl – Policjanci mówią wprost, że czują się 

upokorzeni, bo muszą pilnować po prostu willi i posesji tak, jakby byli stróżami. 

AZ – A tu jednak kilku w opublikowanym reportażu jedna z anonimowych wypowiedzi 

policjantów: 

„Oficjalnie mamy służbę w większym rejonie, ale w praktyce mamy absolutny zakaz 

oddalania się od willi. Nie możemy jednak stać przy samej posesji, by nie było nas 

widać z okien prezesa”. 

AZ – … rzecznik policji tłumaczy, że po pierwsze działania policji w pobliżu domu 

prezesa PiS-u, to cytat: nie mają nic wspólnego z pilnowaniem jakichkolwiek posesji czy osób. 

Po drugie, stała ich obecność wynika z łamania w tej okolicy prawa. [Też niezaznaczony koniec 

cytatu]. Jako dowód przysyłają listę incydentów, siedmiu w ciągu trzech miesięcy. 

Sprawdziliśmy: większość dotyczyła takich kilkuosobowych zgromadzeń i politycznych 

happeningów przed domem prezesa… 

AZ – i tu jedna ważna kwestia: Od ochrony VIP-ów są funkcjonariusze ochrony państwa, 

a nie policja, która zresztą stoi na stałe przed siedzibą PiS. Jarosław Kaczyński nie jest ani 

premierem, ani ministrem, ochrona SOP mu się nie należy… Prezesa PiS-u od lat ochrania 

prywatna firma, jak wynika z rozliczeń za ubiegły rok… wydała na to za ubiegły rok ponad 2 

miliony złotych. Arleta Zalewska. Fakty. 

 

PM – Ma być 1200 respiratorów, na razie jest ich ponoć 50, ale nie można ich zobaczyć, 

podobnie jak dokumentów zakupów. W ministerstwie zdrowia próbowali im się przyjrzeć 

posłowie, ale usłyszeli, że pracownicy trzymają je w domu. Posłowie chcieli się dowiedzieć, jak 

firma obracająca dotąd tysiącami złotych mogła dostać zlecenie na grube miliony… 

 

PM – Nie zawsze na drugim planie. 

Hołownia – Moja żona będzie tą pierwszą obywatelką. 

Duda – Będzie wspaniałą, jak zawsze. 

[…] 

 



PM – Nie jestem waszym wrogiem, jak wygram, będę też waszym prezydentem – napisał 

w liście do członków i sympatyków PiS-u Rafał Trzaskowski. To jego odpowiedź na list 

Jarosława Kaczyńskiego o ostrzeżeniem przed kandydatem Koalicji Obywatelskiej. Wszyscy 

kandydaci przekonują, że chcą budować polską wspólnotę, ale szef sztabu wyborczego 

prezydenta Dudy, Joachim Brudziński deklaruje, że Polska bez LGBT jest najpiękniejsza… 

 

PM – Coraz więcej Polaków chce wziąć udział w wyborach, ale część planuje urlopy i nie 

wie, jak to pogodzić. Żeby nie stracić okazji, trzeba działać z wyprzedzeniem. Do 26 czerwca 

możemy odebrać zaświadczenia, że nie będziemy głosowali w swoim miejscu zamieszkania, a 

do 16 czerwca, całkiem niedługo, trzeba zgłosić, że zamierzamy głosować korespondencyjnie… 

 

PM –  

Magda Łucjan – … 28 czerwca od 7-ej rano do 21-ej będziemy wybierać prezydenta na 

kolejnych 5 lat. …w lokalach wyborczych każdy będzie musiał mieć maskę, do tego 

obowiązkowa dezynfekcja rąk i długopisów… Każdy, kto chce, będzie mógł w nich zagłosować 

korespondencyjnie. Najpierw jednak trzeba to zgłosić. Tak wygląda kalendarz dla tych, którzy 

chcą oddać głos, nie wychodząc z domu. Najszybciej muszą działać ci, którzy chcą głosować 

korespondencyjnie za granicą. Taki zamiar trzeba zgłosić swojemu konsulowi do 15 czerwca. 

Do 16 czerwca czas mają ci, którzy chcą głosować korespondencyjnie w kraju. Zgłoszenie 

można złożyć osobiście w urzędzie gminy lub przesłać w formie elektronicznej za 

pośrednictwem platformy e-pułap. Więcej czasu, bo do 23 czerwca mają ci, którzy są lub w dniu 

wyborów będą w kwarantannie. Ci, którzy kwarantannę rozpoczną po 23 czerwca, zgłoszenie 

mogą złożyć do 26. [A chorzy w szpitalach lub więźniowie?] 

Tomasz Grzelewski, Państwowa Komisja Wyborcza – Ci, którzy zdecydują się oddać swój 

głos w ten sposób [korespondencyjnie], muszą swój głos oddać najpóźniej do 26 czerwca, ale 

mogą ten pakiet wyborczy zachować przy sobie i pójść w niedzielę 28-go i wrzucić go do urny. 

MŁ – Jeżeli chcemy głosować osobiście, ale wiemy, że nie będzie nas w miejscu 

zameldowania, mamy dwie możliwości: po pierwsze, do 23 czerwca możemy dopisać się do 

spisu wyborców w miejscu, w którym wtedy będziemy. Robimy to albo osobiście, albo przez 

serwis e-pułap. Co ważne: dopisanie się do spisu wyborców dotyczy i pierwszej, i ewentualnie 

drugiej tury. Zatem na przykład mieszkamy w Poznaniu, a chcemy się dopisać w Kołobrzegu, to 

będziemy musieli tam zagłosować i za pierwszym, i za drugim razem. Dlatego, jeżeli nie wiemy, 

jak ułożą się nam wakacje, lepiej jest odebrać z naszej gminy zaświadczenie o prawie do 

głosowania po jednym na każdą turę, dzięki którym będzie można zagłosować w dowolnej 

komisji wyborczej na terenie całego kraju. Po zaświadczenie można wystąpić do 26 czerwca. 

Jeżeli 28 czerwca żaden z kandydatów nie zdobędzie ponad połowy głosów, [ale głosów 

uprawnionych czy głosów oddanych?] dwa tygodnie później, 12 lipca odbędzie się druga tura. 

Warszawa, Magda Łucjan, Fakty. 

 

PM – Polska i Szwecja wciąż sobie nie poradziły z pandemią – stwierdza unijne Centrum 

Zapobiegania i Kontroli Chorób, bo fala zakażeń u nas nie opada. O północy Polska otwiera swe 

granice dla wszystkich państw Unii, nie wszyscy jednak w Unii otwierają je dla nas. 

Marzanna Zielińska – Działoszyn, łódzkie. Zamknięta szkoła, przedszkole, place zabaw, 

biblioteka, targowisko. Prawie 600 osób na kwarantannie, 35 osób, w większości pracownicy 

lokalnego zakładu produkującego mrożonki, zakażonych. I kolejka do punktu, w którym można 

się przebadać. 

Łaziska Górne, Śląsk. Kolejna kopalnia pod lupą. Do pobrania prawie 2 tysiące wymazów. 

Alina Kucharzewska, Śląski Urząd Wojewódzki w Katowicach – Pojawiło się 17 zakażeń, 

można by przypuszczać i pojawiło się ognisko zakażenia, które trzeba jak najszybciej wygasić. 

MZ – Śląsk nadal na liście w czołówce największych ognisk koronawirusa, ale wirus 

atakuje w całym kraju. 

Marszałki, Wielkopolska. DPS i jedna zakażona bezobjawowa pensjonariuszka. Na 

badania czekają 222 osoby, w tym 89 pracowników. 

Lech Janicki, starosta ostrzeszowski – Dom został poddany kwarantannie. Te decyzje w 

dniu dzisiejszym zostały już wystawione przez Sanepid. 



MZ – Międzyrzecze, Wielkopolska. Jeden zakażony lekarz na oddziale pedriatii i 

ewakuacja dziewięciorga dzieci, w tym 3 noworodków. 

Joanna Chmielewska- Ciepły, lubuski urząd wojewódzki – Jeżeli potwierdzi się wynik 

pozytywny w przypadku tego lekarza, dzieci będą testowane oczywiście… 

Warszawa, mazowieckie. Testy potwierdziły koronawirusa u pięciu sióstr mieszkających 

w Sekretariacie Konferencji Episkopatu Polski. 

Kużnica, Podlasie dziewięciu zakażonych pracowników straży granicznej. Kolejni czekają 

na wyniki testów. 35 osób na kwarantannie. 

Paweł Grzesiowski, doktor, prezes zarządu fundacji „instytut profilaktyki zakażeń” – 

Niepokoją pełne restauracje, gdzie ludzie nie zachowują odległości między sobą, pełne kościoły, 

pełne sale jakieś weselne – to jest dla mnie jakieś największym problemem, no i oczywiście 

jakieś hale produkcyjne, gdzie ludzie pracują bez zabezpieczeń. 

MZ – Według unijnego Centrum do spraw zapobiegania i kontroli chorób Polska wciąż nie 

poradziła sobie z epidemią. 

Maciej Sokołowski. Bruksela – Początkowa fala minęła we wszystkich krajach z 

wyjątkiem dwóch: Szwecji i Polski, gdzie zapadalność na Covid-19 jest na najwyższym 

poziomie od początku epidemii. Agencja tłumaczy wynik Szwecji wzrostem wykonywanych 

testów, fatalnego wyniku Polski eksperci nie tłumaczą. 

MZ – Dlatego o północy otworzymy granice dla wszystkich państw Unii Europejskiej, nie 

wszystkie państwa otworzą je przed nami. Od 13 czerwca turyści z Polski będą mogli wjechać 

do Dojczlandu, Francji, Szwecji i Czech. Niestety nie chcą nas widzieć ani Słowacy, ani 

Słoweńcy. Nie wiadomo, kiedy otworzą granice Hiszpania i Portugalia i nie wiadomo, czy 

otworzą je dla Polaków. Wielka Brytania wymaga dwutygodniowej kwarantanny. Na Węgry 

wjazd tylko z kartą stałego pobytu. Do Finlandii można wjechać na podstawie umowy o pracę, 

w celu kontynuowania studiów lub na ważne uroczystości rodzinne. Marzanna Zielińska, Fakty. 

[Nic nie wiadomo o stosunku do turystów z Polski wszystkich pozostałych państw Unii 

Europejskiej]. 

 

PM – To syberyjski mały Czarnobyl – tak mówią ekolodzy o trującym środowisko 

wielkim wycieku paliwa z elektrowni. Walka ze skażeniem trwa już dwa tygodnie i skażenie 

wciąż rośnie. Najpierw próbowano to ukryć. Potem posypały się areszty… 

[Jest światowym wydarzeniem i problemem to, co najpierw ZSRR, a teraz Rosja robią z 

Syberią. Syberia stała się wielkim terenem błędów i brakiem liczenia się z przyrodą. Najpierw 

Stalin odwrócił rzeki, które wprawdzie nie popłynęły na południe, lecz zamieniły się w wielkie 

rozlewiska wodne. Ob obecnie ma szerokość niemal stu kilometrów i stanowi zaporę 

przecinającą Syberię z północy na południe. Wydobycie gazu, ropy na wielką skalę wymaga 

stałego poszukiwania, a właściwie wielkiej eksploracji gigantycznym sprzętem niszczącym 

przyrodę Tajgi. Syberia jest jedną wielką kopalnią węgla, rud metali, minerałów, uranu oraz 

złota i diamentów. Niezmierzone lasy Syberii przestały istnieć. Na Syberii od stu lat wycina się 

lasy i sprzedaje drewno każdemu, kto chce kupić. Syberia obecna to olbrzymie huty, 

elektrownie, nawet atomowe. Syberia już jest, a dla świata okaże się wielkim przestępstwem 

gospodarczym, a zwłaszcza przyrodniczym. Środowisko przyrodnicze zostało zniszczone. 

Syberia to wyklęta ziemia, miejsce milionów grobów zesłańców. Syberia jest wielkim 

cmentarzyskiem pod każdym względem]. 

Andrzej Zaucha, Moskwa – Syberia dla Rosjan to wielka skarbnica, niezwykle ważna 

gospodarczo. Ale żeby dotrzeć do jej bogactw naturalnych, całą infrastrukturę trzeba zbudować 

w specjalny sposób. Ta ogromna zamrażarka kryje w sobie cztery piąte naturalnych bogactw w 

Rosji. Daje jej 90% gazu, jeszcze więcej miedzi i niklu, trzy czwarte ropy naftowej i złota, jedną 

czwartą pozyskiwanego w Federacji Rosyjskiej drewna. To właśnie stąd rosyjskie kloce trafiają 

do Europy czy Chin. 

[Ale jeżeli tak się patrzy i tak się widzi Syberię, to tylko załamywać ręce z rozpaczy nad 

losem jednego z kontynentów świata, nad losem rosyjskiej Azji, którą jak najszybciej trzeba 

ograbić z wszystkiego – jakby się czuło, że skończy się panowanie Rosji nad Syberią]. 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 



Dzięki programom pomocowym i osłonowym w Polsce uratowano 5 milionów miejsc 

pracy. 

Plan dla Polski na kolejne 5 lat. 

Andrzej Duda – Chcę Polski spokojnej. Chcę Polski wspólnej. Chcę Polski, w której 

budujemy, a nie awanturując się i niszcząc. Chcę Polski, w której nikt nie hamuje, tylko w której 

wszyscy chcą jechać do przodu. Niech żyje Polska! [Polska Kaczyńskiego, z mieszkańcami 

poddanymi Kaczyńskiemu]. 

Fundacja agencja informacyjna – Ci, którzy upominają się o tolerancję dla siebie, zupełnie 

nie są tolerancyjni dla osób odmiennych osób wierzących. 

- Prowokacja aktywistów LGBT przed pałacem prezydenckim w święto Bożego Ciała. 

- Świństwo, paskudztwo i tyle powiem. 

 

MA – Sporty walki wracają na antenę Telewizji Polskiej. 

 

MA – Polska potrzebuje wspólnego działania, a nie rozbijania [na chamską hołotę] – tak 

na Dolnym Śląsku przekonywał prezydent… 

 

Andrzej Duda – Ja się nie boję tego, że ci, co podwyższali wiek emerytalny, będą mnie 

nazywali długopisem [Kaczyńskiego], bo ja dla moich rodaków pracuję, dla moich rodaków! 

[…] 

 

MA – Komisja Europejska zatwierdziła polski program pomocy o wartości 7,5 miliarda 

złotych na dokapitalizowanie większych przedsiębiorstw w związku z pandemią Covid-19… 

Stopa bezrobocia wzrosła jedynie z 6% do 6,3% to więcej niż odnotowano w kwietniu… 

 

MA – Zero tolerancji dla narkotykowych przestępców. Jest akt oskarżenia wobec 

międzynarodowej grupy handlujących narkotykami na terenie całej Europy… 

 

MA – Rafał Trzaskowski odmawia wypłat odszkodowania mieszkańcom Warszawy 

pokrzywdzonym przez reprywatyzację. Dlatego PiS proponuje ustawę, dzięki której środki 

popłyną bezpośrednio od rządu… 

- …Odzyskane przez komisję weryfikacyjną pieniądze trafią do funduszu, zamiast do 

warszawskiego ratusza. Który skarży wszystkie decyzje komisji i blokuje wypłaty mieszkańcom 

odszkodowań, mimo że komisja odzyska 13 milionów złotych w gotówce. Ale Rafał 

Trzaskowski mimo tych twardych faktów, twierdzi: 

Rafał Trzaskowski – To my się w tej chwili lokatorami zajmujemy i stajemy w ich 

obronie. Jeżeli PiS chce zgłaszać tego typu wnioski, to niech tego nie robi tylko i wyłącznie w 

kampanii wyborczej. 

- Wojewódzki sąd administracyjny rozpatruje kilkadziesiąt zaskarżonych przez stołeczny 

ratusz decyzji komisji weryfikacyjnej, która już przyznała odszkodowania ponad 200 osobom 

pokrzywdzonym przez dziką reprywatyzację. Magdalena Wierzchowska, Wiadomości. 

 

MA – Polska otwiera granice. Koronawirus wciąż jest groźny… 

Tylko ostatniej doby zachorowało 376 osób, siedem niestety zmarło. 

 

Nowe zakażenia koronawirusem: 376 zakażonych. Zmarło 7. 

Śląskie 138, 2 zmarło. Łódzkie 90. Mazowieckie 68, 3 zmarło. Podlasie 17. 

Małopolska 13. Wielkopolska 12. 1 zmarł. Świętokrzyskie 11. 1 zmarł. 

Opolskie 9. Podkarpacie 8. Zachodniopomorskie 2. Pomorskie 2. 

Kujawsko-Pomorskie 2. Lubelskie 2. Lubuskie 1. Dolnośląskie 1. 

Warmińsko-Mazurskie 0.  

 

MA – Polacy są przeciwni wprowadzeniu związków partnerskich, małżeństw tej samej 

płci i adopcji dzieci przez takie pary. Tak wynika z najnowszego sondażu pracowni Estymator 



dla portalu dorzeczy.pl. Badanych zapytano o postulaty środowisk LGBT. Spójrzmy zatem na 

szczegóły badania: 

Pierwsze pytanie brzmiało: Czy w Polsce powinny być zalegalizowane związki partnerskie 

osób tej samej płci? 

Za legalizacją takich związków jest 37% Polaków. 48% Polaków jest przeciw. 

[Ale te 37% znaczy, że licząca się część Polaków i Polek żyje w takich związkach i 

domaga się praw dla siebie]. 

[W dalszej części same powtórzenia]. 

 

 

♣ 
2020-06-13 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4506 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Trasy dwóch kandydatów na prezydenta przecięły się dzisiaj w Opolu. Mamy dość 

nienawiści, pogardy i tematów zastępczych – mówił Rafał Trzaskowski. A prezydent, Andrzej 

Duda, że przed nim były antypolskie rządy, a on jest obrońcą rodziny. Wcześniej w Brzegu 

mówił, że Polakom zagraża neobolszewizm i że LGBT to nie ludzie, lecz ideologia. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska z Opola – To zdarzyć się mogło, ale nie musiało. To ma być 

absolutny przypadek, że dwaj główni rywale zabiegali dziś o głosy w tym samym miejscu, w 

Opolu …kandydatów dzieliły dwie godziny i Rafał Trzaskowski wykorzystał fakt, że on do Opla 

przyjechał jako pierwszy i podszedł do organizatorów spotkania z prezydentem. Wczoraj 

Trzaskowski napisał list od członków PiS-u z zaproszeniem do rozmowy. Zaproszenie przyjęło 

dwóch członków PiS-u, którzy stawili się na opolskim wiecu. Na wiecu jednak pytań nie ma. 

Posłowie przemówienia wysłuchali w całości. 

Rafał Trzaskowski – Mniej mówić „ja”, a więcej mówić „my”. 

KKZ – Rafał Trzaskowski, po zwiedzeniu amfiteatru opolskiego, słynnego z festiwali 

polskiej piosenki, zacytował tekst jednej z nich, tej, która według niego najlepiej opisuje 

współczesne czasy: 

Trzaskowski – „Dziwny jest ten świat, gdzie jeszcze wciąż mieści się wiele zła. Dziwne 

jest to, że od tylu lat człowiekiem gardzi człowiek”. Lecz ludzi dobrej woli jest więcej. 

KKZ – Zgodnie z przekazem swojej kampanii apelował o budowanie porozumienia, 

zamiast, jak mówił, szczucia jednych na drugich. 

RT – Myślimy o służbie zdrowia, myślimy o równych szansach w edukacji. I mamy dość 

tematów zastępczych. [Konkretnie, jakich?] 

[…] 

RT – Jaki gest pan prezydent wykonał w naszą stronę? Pytam – jaki gest? Przecież 

prezydent Rzeczypospolitej powinien być silnym prezydentem, który unosi się ponad podziały 

polityczne. 

KKZ – Do pytań konkurenta Andrzej Duda w żaden sposób się nie odniósł. Zaczął od 

wizyty w wojskowym szpitalu, by chwilę później na wiecu zapowiedzieć nowe inwestycje. 

Andrzej Duda – Podjęliśmy decyzje, że nowy szpitalny oddział ratunkowy powstanie w 

szpitalu wojskowym numer 116 tutaj w Opolu. 

KKZ – Na wiec prezydencki również przyszli nie tylko jego zwolennicy. [okrzyki: 

marionetka] Prezydent bezpośrednio nie reagował, ale z pewnością słyszał okrzyki zarzucające 

mu łamanie Konstytucji i oskarżał poprzednie rządy o jej nieprzestrzeganie. 

AD – Nie wolno im tej władzy z powrotem oddać. Nie wolno! Bo to były rządy 

antypolskie. 

KKZ – Przypominał, że dzięki niemu zniesiono wiek emerytalny, wprowadzono programy 

społeczne i że dzięki niemu rodzina w końcu ma należne jej prawa. 

AD – Rodzice mają prawo do wychowania dzieci zgodnie ze swoimi przekonaniami, 

swoim światopoglądem. 

KKZ – Tu na krótkiej konferencji wypowiadał się bez wskazywania, o co konkretnie 

chodzi. Nazwał to po imieniu wcześniej w opolskim Brzegu. 



AD [wczoraj w Brzegu] – Próbuje się nam, proszę państwa, wmówić, że to ludzie. A to 

jest po prostu ideologia. Jeżeli ktokolwiek ma jakiekolwiek wątpliwości, to tak wyglądało na 

świecie budowanie ruchu LGBT. 

KKZ – …Opolskie to ciekawy politycznie region. W mieście wygrywa Koalicja 

Obywatelska, w województwie PiS. Głosy niezdecydowanych i wahających się mogą mieć duży 

wpływ na wynik wyborów prezydenckich. Katarzyna Kolenda-Zaleska, Fakty, Opole. 

 

PM – Na dwa tygodnie przed ciszą wyborczą di głosowania na siebie przekonują także 

inni kandydaci. Zapewniają, że wbrew wynikom sondaży nie musi być przesądzone, kto wejdzie 

do drugiej tury. 

Arleta Zaleska – …Sztaby na kółkach to miejsce odpoczynku i pracy kandydatów. W 

trakcie dziesięciu tysięcy kilometrów, które robią i zrobią jeszcze w tej kampanii po Polsce. Na 

kilka minut ekipy Faktów dosiadły się do nich, by pokazać, jak wygląda to od środka. 

Władysław Kosiniak-Kamysz – Tutaj wieszaki moje z ubraniami/ Masę rzeczy, jeździmy. 

Szymon Hołownia – Siedzimy tutaj po prostu od rana do nocy, a później się śpi i rano 

wstaje i znowu jedzie i pracuje. 

Robert Biedroń – Nasz samochód, w którym przemierzamy całą Polskę już od pół roku. 

AZ – Każdy z nich ma świadomość, że faworytami do drugiej tury w tych wyborach 

według sondaży są Andrzej Duda i Rafał Trzaskowski. I że wejście do gry kandydata Koalicji 

Obywatelskiej sytuację Hołowni i Kosiniaka-Kamysza zmieniło diametralnie. Tyle że dla nich 

równocześnie z wyścigiem o prezydenturę, toczy się również ten opozycji ich partii i środowisk 

na po wyborczej scenie. 

Kosiniak-Kamysz w dalszym ciągu – Jest inaczej. Oczywiście. Ma hendikap Rafał, z tego 

względu, że wszedł na ostatnią prostą. 

AZ – A to demobilizuje? 

KK – Nie. Mobilizuje właśnie. 

Rober Biedroń w dalszym ciągu – Polaryzacja nie służy Polsce, służy dwóm partiom, a nie 

służy zmianie. 

Hołownia – To jest wybór na najbliższe pokolenie, a nie tylko na kadencję. 

AZ – Dla Szymona Hołowni wynik w wyborach prezydenckich 28 czerwca będzie 

odpowiedzią na pytanie: Co dalej? Czyli mówiąc wprost: Czy poparcie, które uzyska, będzie na 

tyle wysokie, że wystarczy, by na tej fali przez trzy lata do kolejnych wyborów budować nowe 

ugrupowanie. 

Hołownia – 15 lat głosuję przeciw komuś i tak strasznie chciałbym wreszcie zagłosować 

za jakąś konkretną wizją, za czymś, pójść do przodu. A nie stać cały czas na dworcu, gdzie stoją 

dwa pociągi: na jednym PiS, na drugim Platforma, a oba jadą w tym. 

AZ – Lider ludowców, podobnie jak kandydat lewicy i Konfederacji (Bosak – 

przepraszam, muszę wracać) walczą przede wszystkim o to, by wyborcy ich partii z ostatnich 

wyborów parlamentarnych w pierwszej turze postawili krzyżyk przy ich nazwisku, a nie 

kandydatów pierwszej dwójki. 

Bosak – To pewien paradoks tej kampanii wyborczej, że my przez lata byliśmy posądzani 

o radykalizm, o bardzo silne ideologiczne podstawy naszego zaangażowania politycznego. I 

były to częściowo oceny słuszne. Okazujemy się merytorycznym głosem w polski Sejmie. 

AZ – Za dwa tygodnie o tej porze takie wydarzenie jak to na rynku w Drobinie będą już 

niemożliwe. Trwać będzie cisza wyborcza. Dlatego wszyscy kandydaci te ostatnie 14 dni 

zaplanowali bardzo dokładnie. Władysław Kosiniak-Kamysz o swoich obietnicach mówił dziś 

na Mazowszu, najpierw w Drobinie: 

WKK – Trzeba wprowadzić emeryturę bez podatku. 

AZ – A potem w Sierpcach. Szymon Hołownia spotkał się z wyborcami na Pomorzu, 

najpierw w Kartuzach, potem w Gdyni, gdzie wsparła go żona. Krzysztof Bosak zorganizował 

wiec w Krakowie. A Paweł Tanajno konferencję w Mysłowicach. Arleta Zalewska, Fakty. 

 

PM – Pierwszy taki zabieg na świecie. [Dziecko, operacja nóżek, ale nic więcej nie 

wiadomo, ale jest uzupełnienie]. 



PM – Pierwsze na świcie wszczepienie endoprotezy tak małemu dziecku, że nie umiało 

jeszcze chodzić. Dokonano go w Polsce, Chora na nowotwór Zosia miała wtedy rok. Po kilku 

miesiącach lekarze Instytutu Matki i Dziecka w Warszawie mówią z dumą, że udało się. 

 

PM – Jest słoneczne, gorące, nawet upalne i od razu ratownicy wodni mają mnóstwo 

pracy… 

 

[Otwarte granice. Otwarte sanatoria]. 

 

30 lat Gromu… 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Karta rodziny kontra ideologia LGBT, to jedna z głównych osi sporu tej kampanii. 

Szansa dla Polski. 

Andrzej Duda – Taką Polskę chcę budować, Polskę nowoczesną pod względem 

gospodarczym, Polskę dobrego, godziwego życia, Polskę rozwiniętej infrastruktury, Polskę 

nowoczesnego przemysłu, w której żyje się spokojnie, dostatnio i bezpieczną. 

 

MA – Ostatni dzwonek na złożenie wniosków na dopłaty bezpośrednie. 

 

MA – Wakacyjna trasa dwójki w nowej odsłonie. 

- Widzowie zasiądą w swoich samochodach, a wyraz zadowolenia okzą błyskami świateł 

czy klaksonami. Widzimy się w 9 miastach w Polsce, mam nadzieję, że będziecie z nami. 

 

MA – Andrzej Duda ostrzega przed powrotem do stanu państwa sprzed 2015 roku. 

Prezydent na spotkaniach z wyborcami w województwie opolskim przypominał o wyprzedaży 

polskiego majątku, wyłudzeniach VAT-u i zmuszaniu młodych Polaków do emigracji w latach 

rządów PO=PSL. Przypominał, że o podwyższaniu wieku emerytalnego, podwyższaniu 

podatków przez rząd Donalda Tuska i braku pomocy dla rodzin. 

[Po wejściu Polski do Unii Europejskiej, po otwarciu granic państw Unii, Polacy 

zrozumieli, że są pełnoprawnymi mieszkańcami Unii Europejskiej, że teraz Europa jest dla nich, 

że mogą się osiedlać w dowolnym miejscu Europy i tak robili. To Wielka Brytania, to Szkocja, 

to Dojczland czy Portugalia. Natomiast za obecnych rządów wymiotło z Polski na przykład 

pielęgniarki i młodych lekarzy, którym rząd poskąpił trzystu złotych na trochę lepsze życie]. 

Andrzej Duda – Trochę wody dla ochłody. 

AD – Jeżeli ktoś do tej pory łamał konstytucję w naszym kraju, to łamali ją permanentnie, 

odkąd została ustanowiona, ci, którzy teraz najgłośniej krzyczą, że konstytucja jest łamana. A w 

ogóle nie uznają jej postanowień. W ogóle! Wybierają sobie z pośród nich, to, co jest wygodne i 

interpretują sobie, jak chcą. 

[Oj człowieku, człowieku. To ty w tej chwili najgłośniej krzyczysz o konstytucji, to ty 

przez pięć lat permanentnie łamałeś konstytucję. Czy mam ci przypomnieć to wszystko? 

Zapisałem to, dzień po dniu. Nie wyprzesz się niczego. To jest dokument]. 

AD – Wszystko się okazywało nierentowne. Wyprzedawano wtedy polskie banki. 

Prowadzono politykę, która mówiła: lepsi są za granicą. Lepiej im oddajmy, oni będą umieli 

decydować, co nam w kraju jest potrzebne. Otóż, proszę państwa, nie. Nie i jeszcze raz nie. 

[mówi zwolennik] 

AD – Powiedziałem: nie. Nikt nie będzie okradał Polaków, podwyższając wiek emerytalny 

wbrew zobowiązaniom wyborczym i wbrew protestom społecznym. To było oszustwo, 

kłamstwo, to było bandyckie zachowanie. Jak można było to zrobić? 

Mówi Damian Diaz, Adrian Borecki – … 500+ i trzynasta emerytura… 

Elżbieta Rafalska, eurodeputowana, PiS – Polska rodzina odzyskała swoją wiarygodność. 

Przestała być stygmatyzowana, poniżana. Przestano się naśmiewać z rodzin wielodzietnych. 

Jadwiga Wiśniewska, europosłanka, PiS – Skończyły się po okolicznych sklepach zakupy 

na rzeczy. Więc miejmy świadomość, że przez te pięć lat udało się zrobić bardzo dużo dobrego 

dla Polski. 



Elżbieta Witek, marszałek sejmu, PiS – Andrzej Duda jest gwarancją tego, że to, co 

rozpoczęliśmy w roku 2015, będzie nie tylko kontynuowane, ale będzie rozwijane. 

Mówi Damian Diaz, Adrian Borecki – … 

AD – Nie wolno dopuścić do tego, by teraz wrócili. Mając na ustach frazesy. Ci sami, 

którzy krzyczeli, że nie da się zrealizować programu 500+, że to nieodpowiedzialność, że to 

rozwalanie budżetu. 

Jarosław Kaczyński – Andrzej Duda musi być prezydentem. Byt o trwało. By nie wrócił 

bałagan. By nie wróciło to wszystko, co jest związane z rządmi naszych politycznych 

przeciwników. 

Mówi Damian Diaz, Adrian Borecki – … wstrzymany by został przekop Mierzei Wiślanej. 

AD – Ja im odpowiadam: I wy się powołujecie na europejskie wartości? Każde szanujące 

się państwo europejskie dawno by już tą [tę] inwestycję zrobiło. 

Mówi Damian Diaz, Adrian Borecki – …Vija Karpatia… 

AD – Wolność prawdziwa jest wtedy, kiedy możemy albo zostać, albo się przemieszczać. 

A ta wolność jest wtedy, kiedy tutaj jest praca u nas. I u nas jest godna płaca. I u nas są godne 

warunki życia. A tego nie było. To wszystko zmasakrowano prze 8 lat rządów poprzedniej 

władzy. 

Mówi Damian Diaz, Adrian Borecki – … Andrzej Duda w Lęborku przewał 

przemówienie, gdy zobaczył, że jedna z uczestniczek zasłabła. 

 

PKW …głosować korespondencyjnie nie można w obwodach głosowania utworzonych w 

szpitalach, domach pomocy społecznej, akademikach, zakładach karnych i aresztach śledczych 

oraz na statkach morskich. Nie zagłosujesz korespondencyjnie, jeśli udzieliłeś pełnomocnictwa 

do głosowania albo otrzymałeś zaświadczenie i prawie do głosowania. 

AD w Uniejowicach – Proszę państwa o poparcie tej Polski, która rodzi się przez ostatnie 

5 lat. Poprzez te zmiany, które w Polsce następują. Poprzez budowania państwa, które ma być 

państwem sprawiedliwym, a nie państwem różnych układów i wąskich kręgów elit, które mają 

przywileje w stosunku do reszty społeczeństwa. 

 

MA – Otwarcie granic. 

Na 440 zanotowanych przypadków koronawirusa, 207 to Śląsk. 

 

AD – Ja darzę wszystkich ludzi szacunkiem. Ale nie pozwolę na to, by idealiz… by 

ideologizowano dzieci, bo to jest moja odpowiedzialność za Polskę i za polską młodzież. Moja 

także odpowiedzialność. 

[Czy wytrzymam to jeszcze przez 14 dni?] 

 

 

♣ 
2020-06-14 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4506 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

…Co się dzieje, kiedy od większości odejmuje się mniejszość? 

Maciej Knapik – Dolny Śląsk, Rafał Trzaskowski dzisiaj z intensywną kampanią 

wyborczą. To wiec we Wrocławiu: 

Rafał Trzaskowski – Odbudujemy Polskę po tej epidemii? Odbudujemy Polskę po złej 

władzy? 

MK – Przekaz w Legnicy czy Jeleniej Górze to dość dzielenia Polaków. 

RT – Nie damy się podzielić. Mamy dość dzielenia, tematów zastępczych, udawania, że 

nie ma prawdziwych problemów – tego też mamy dość. 

MK – Tematy [zastępcze?], o których mowa, to współpraca prezydenta z samorządami i 

wychodzenie z pandemii, czyste powietrze, ścisła współpraca z Unią Europejską z dala od 

konfliktów. [Jednak nie tematy zastępcze, a ludzi na rynku całkiem sporo. W dali transparent: 

Rafał! Nie obiecuj! Wygraj do cholery!] 



Ktoś – Normalna rodzina to chłopak i dziewczyna! 

MK – Z wyjątkiem takich sporadycznych incydentów sporów światopoglądowych tutaj nie 

było. 

Ktoś – No, pozytywny gość 

Pani – Będziemy jednym narodem, bo jesteśmy w końcu Polakami wszyscy. 

Pani z dzieckiem na ręku [co by było, gdybym napisał: z dzieckiem na ręce] – Powiew 

świeżości, którego dawno już nie było. 

MK – Prezydent Duda w Oświęcimiu w rocznicę transportu Polaków do Auschwitz: 

Andrzej Duda – Chciałoby się zapytać: Ale o co chodzi? Co to jest? To był właśnie 

początek tej straszliwej tragedii. 

MK – Andrzej Duda dziś bez wieców kampanijnych, ale w internecie pisze: 

Andrzej Duda 

Wszyscy jesteśmy równi i każdemu należy się poszanowanie dla jego godności. To 

wartości konstytucyjne. Tak samo jak małżeństwo, jak związek kobiety i mężczyzny 

oraz rodzina, wraz z prawem rodziców do wychowania dzieci wg własnych 

przekonań. 

MK – Co jest nawiązaniem do tematu mniejszości seksualnych który przed wyborami 

może mobilizować konserwatywnych wyborców PiS-u i prezydenta. 

[Oczywiście, tylko mężczyzna i kobieta mogą spłodzić dzieci. Oni powinni opiekować się 

dziećmi przez szereg lat – stąd rodzina. Ale z opieką bywa różnie, a już na pewno do 

wychowania rodzina i rodzice nie wystarczają – potrzebne jest wszechstronne szkolnictwo, 

zwłaszcza że to dziecko według własnych zamiłowań wytycza swoją edukację, konflikty dziecka 

z rodzicami są częste, dziecko zawsze postawi na swoim, bo tylko ono wie, kim chce być w 

życiu]. 

Elżbieta Rafalska, eurodeputowana PiS – Proszę ten paluszek schować i sobie w domu 

pogrozić. 

MK – Jedno ze spotkań Andrzeja Dudy było zakłócane przez grupę ludzi z Konstytucją w 

rękach… 

Jadwiga Emilewicz, wicepremier et cetera – Najlepszym wyborem jest wybór Andrzeja 

Dudy. 

Marlena Maląg, minister rodziny, pracy etc. – Program 500+. 

MK – W okolicach Łodzi agitował za Andrzejem Dudą i rozdawał ulotki premier, Mateusz 

Morawiecki. [Tu mężczyzna usiłuje całować Morawieckiego po rękach]. 

MK – Była szefowa kampanii Dudy: dziś zdecydowanie bliżej mi do Traskowskiego. 

MK – Władysław Kosiniak-Kamysz krytykował prezydenta na spotkaniu dotyczącym 

rolnictwa: 

WKK – Nie miał odwagi nawet odpisać na zaproszenie. 

MK – Pozostali kandydaci, między innymi w krytycznych słowach odnosili się do 

konfrontacyjnej postawy PiS-u wobec obcych i mniejszości: 

Szymon Hołownia – Zawsze musimy z kimś walczyć. Jak nie z Rosją, to z Dojczlandem, 

jak nie Dojczlandem, to z Europą [z Unią Europejską], jak nie zgejami, to z sędziami, zawsze 

musi być jakiś wróg. 

Robert Biedroń – Nie bądź obojętny. To jutro przyjdą po was. To jutro PiS nie zawaha się 

przyjść po was. 

MK – Krzysztof Bosak w Oświęcimiu protestował wobec tego, że teren dawnego obozu 

jest zamknięty z racji pandemii, co utrudnia świętowanie rocznicy. Maciej Knapik. Fakty. 

 

AW – Popis posła PiS. Nawet jego partyjni koledzy mają problem. Ci ludzie nie są równi 

ludziom normalnym – tak o homoseksualistach mówił poseł Przemysław Czarny, a ponieważ ten 

wątek z polskiej kampanii poszedł w świat i to nie tylko za sprawą posła, ale też prezydenta, to o 

szczegółach teraz: 

Jakub Sobieniowski – To są słowa, które padły w rządowej telewizji. To są słowa, 

„…brońmy nas przed ideologią LGBT i skończmy słuchać tych idiotyzmów o 

jakichś prawach człowieka czy o jakiejś równości, Ci ludzie nie są równi ludziom 

narmalnym i skończmy z tą dyskusją…” 



Przemysław Czarnek, KP PiS 

Źródło: TVP Info 

[…] 

Prezydent Rzeczpospolitej powinien dbać o jej reputację. Andrzej Duda robi 

wszystko, aby ją zrujnować. Jego kampania to wstyd na cały świat. 

Donald Tusk, były premier etc. 

Źródło: twitter.com/donaldtusk 

Andrzej Duda – Za plecami się krył, najpierw pani Małgorzaty Kidawy Błońskiej, pani 

marszałek, a teraz pana Rafała Trzaskowskiego. I zza ich pleców zuga [gwara domowa] dzisiaj. 

Rzenujące po prostu. Kłamca, największy kłamca polityczny chyba w historii trzeciej 

Rzeczypospolitej. Wypisuje, że to, co ja mówię o ochronie rodziny i to, co ja mówię, że nie 

pozwolę, aby nasze dzieci były indoktrynowane ideologią w szkole podstawowej seksualizacją. 

To jest wstyd przed Europą i przed światem. 

[…] 

@Reuters, @nytimes, @AP, @guardian, @FinancialTimes Yet again, as part of 

dirty political fight, my words are put out of context. I truly believe in diversity and 

equality. 

Andrzej Duda, prezydent 

Źródło: twitter.com/AndrzejDuda 

JS – …jego słowa są wyrwane z kontekstu, a on jest za różnorodnością i równością… 

 

AW – Niezwykły portret Chopina i niezwykłą relacja naszego reportera. 

- Chopin stał się moim pierwszym modelem, bo jego twarz przez introwertyczną 

osobowość jest bardzo tajemnicza. [Rzeczywiście bardzo ciekawy wizerunek, ale to trzeba 

zobaczyć]. 

 

AW – Gorzów Wielkopolski po kolana w wodzie, na Dolnym Śląsku gradobicie, a w 

Krakowie powiało grozą, kiedy zawiało gigantycznym balonem. Trzymają go stalowe liny, bo 

gdy pogoda jest dobra, latają nim turyści. Kiedy balon pękł, na szczęście nikogo w pobliżu nie 

było. Wszystko widać za to na filmie… 

 

AW – Służba Ochrony Państwa znowu miała problemy na drodze. Bus SOP-u zderzył się 

z samochodem osobowym, którym jechało małżeństwo z dwójką dzieci… 

 

AW – Młody, czarnoskóry Amerykanin nie żyje i tym razem od protestów zapłonęła 

Atlanta. Kiedy mężczyzna wyrwał policjantowi paralizator [i zaczął uciekać] policjant strzelił i 

to był śmiertelny strzał… 

 

AW – Fryderyk Chopin w 3D – nie jego nuty, tylko jego twarz. To jest niezwykły portret i 

stworzył go irański artysta (Hadim Karin). Do dyspozycji miał jedyne zachowane w dobrym 

stanie zdjęcie Chopina, zdjęcie pukla jego włosów i fotografię jego pośmiertnej maski… 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Kolejne przykłady agresji w kampanii wiceszefa Platformy Obywatelskiej. 

 

MA – Osiemdziesiąta rocznica pierwszego transportu polskich więźniówdo Auschwitz. 

Andrzej Duda – To był właśnie początek tej straszliwej tragedii, wszystkich tych, którzy 

tutaj zginęli, Polaków, którzy jako pierwsi zostali tutaj przywiezieni. 

 

MA – Od jutra ruszają turnusy w sanatoriach. Wymagane są maski, dezynfekcja, 

dezynfekcja sprzętu po każdym pacjencie. 

 

…dziś najwięcej zakażeń było znów na Śląsku: 160 na 375 zanotowanych przypadków. 

Metropolita katowicki odprawił mszę w intencji górników i ich rodzin. Śląskie jest 

województwem o największej w Polsce liczbie potwierdzonych zakażeń – prawie 11 tysięcy. 



 

MA – Krwi nie da się sztucznie wytworzyć, ale można ją podarować drugiemu 

człowiekowi. W zeszłym roku na taki piękny gest zdecydowało się prawie 600 tysięcy Polaków 

[i Polek] … 

 

MA – Dlaczego Rafał Trzaskowski mija się z prawdą? 

 

MA – …komentatorzy zwracają uwagę na między innymi na olbrzymią energię 

urzędującego prezydenta… 

Goleniów, mieszkanka – Nie da się tego porównać. Teraz żyjemy z godnością. A to, co 

było do tej pory SLD [?] i Platforma to nie było dla ludzi. To było cwaniactwo. 

Mieszkaniec – Pracę znaleźć było bardzo ciężko, natomiast ta sytuacja jest zdecydowanie 

inna. Tak? Ludzie zakładają rodziny, mają pracę. 

[W Goleniowie była Rafalska, Szydło w trasie kampanijnej. Wiśniewska to co wczoraj]. 

Jerzy Bielewicz, finansista, publicysta „Gazety Bankowej” – Polacy mieli być narodem 

biednym, który jest tanią siłą roboczą, która pracuje jak najdłużej, a najlepiej do śmierci. 

Emerytka – Myśmy dostawali tylko dwa złote, a za tego prezydenta i tego rządu jest dużo 

lepiej. 

Konrad Raczkowski, profesor, Narodowa Rada Rozwoju – Co czwarta złotówka nie 

trafiała do budżetu państwa, która powinna tam trafić. 

Andrzej Duda – Przez osiem lat władza pozwalała nas okradać z VAT-u. 50 miliardów 

VAT-u rocznie znikało, proszę państwa. Wreszcie udało się to ukrócić, dlatego że władza się 

zmieniła i dzisiaj te pieniądze trafiają – Dokąd? Trafiają do państwa. 

Mieszkanka – Naprawdę. Tak jeszcze nigdy nie było, jak jest w tej chwili. 

Gliński, wicepremier etc. – To są zmiany rewolucyjne z punktu widzenia polskiego 

społeczeństwa, z punktu widzenia pracowników, interesu polskich rodzin. 

Andrrzej Duda – Polsce potrzebne są takie programy, jak to: 200 przystanków kolejowych. 

Widzę tutaj, są kolejarze. Potrzebna jest odbudowa linii kolejowych, które zostały 

zlikwidowane. Odbudowa i renowacja dworców, które zostały porzucone. 

Dariusz Piontkowski, minister edukacji narodowej, PiS – To także pieniądze na duże 

inwestycje państwowe, duże inwestycje publiczne. 

[Proszę, proszę. Minister edukacji propaguje dla Dudy duże inwestycje. Nie na darmo 

doczekał się okładki w dzisiejszym Przeglądzie z napisem: Minister – widmo]. 

Marlena Maląg, minister rodziny, pracy i polityki społecznej, PiS – Pan prezydent pochylił 

się nad tymi osobami, które pomimo tego wsparcia znalazły się w trudnej sytuacji, bo utraciły 

pracę. 

Pani – Jest wielkim patriotą, a właśnie nam potrzebnisą patrioci, a nie tacy jacyś egoiści. 

DD – Podczas wyborczych spotkań zdarzają się też nieprzewidziane sytuacje: 

Trzaskowski – Lekarza! Lekarza! Prosimy o lekarza! 

DD – Tak było dziś we Wrocławiu na wiecu Rafała Trzaskowskiego, który po chwili 

kontynuował swoje przemówienie: 

Trzaskowski – Bardzo potrzebne jest państwa zaangażowanie i determinacja. 

DD – A tak było we wtorek w Lęborku podczas spotkania z Andrzejem Dudą. Prezydent 

zszedł z mównicy i odprowadził kobietę, która zemdlała do karetki. Damian Diaz, Wiadomości. 

[Jeśli kobieta zemdlała, to powinien ją zanieść do karetki, przecież jest doktorem!] 

 

MA – Andrzej Duda kontra reszta kandydatów – tak w skrócie można opisać przebieg 

kampanii, ale urzędującego prezydenta atakują nie tylko jego polityczni rywale. Poza atakami ze 

strony opozycji, są jeszcze te medialne, często brutalne i nieprawdziwe. 

Maciej Sawicki – Polityczna bitwa o pałac prezydencki trwa, na wiecach, w trakcie 

spotkań z wyborcami i konferencjach prasowych w bardziej i mniej oficjalnych formach. 

Andrzej Duda – Ja kandyduję po to, żeby nikt nas o pięć lat nie cofnął. 

MS – To zadanie niełatwe, bo obecna kampania to w zasadzie pojedynek: Andrzej Duda 

kontra kandydaci opozycji, pośród których każdy atakuje urzędującego prezydenta i Prawo i 

Sprawiedliwość. 



Hołownia – Nie Kaczyński, nie Duda… 

MS – Ataki politycznych rywali to nie wszystko. Andrzej Duda musi jeszcze stawić czoła 

medialnym atakom na niego i jego zaplecze polityczne. 

Tomasz Wołek – Możemy po prostu chyba ustalić jedną rzecz: 

MS – W ostatni piątek najważniejsza audycja TOK FM, radia koncernu Agora, wydawca 

Gazety Wyborczej i język, którego wobec prezydenta, prezesa PiS i obozu władzy właśnie tutaj 

codziennie: 

Tomasz Wołek – Trzaskowski, nie rywalizujesz z Andrzejem Dudą, który jest de facto 

nikim. 

MS – W dyskusji biorą udział: Jacek Żakowski, Tomasz Lis, Wiesław Władyka i Tomasz 

Wołek. Wszyscy jawnie wspierają Rafała Trzaskowskiego, obrażają Andrzeja Dudę, tym samym 

obrażają miliony jego wyborców. 

Jacek Żakowski – Jest zerem w tym sensie, że jest końcówką od prezesa Kaczyńskiego. 

MS – Medialna machina prób ośmieszania, atakowania prezydenta oraz obozu rządzącego 

trwa nieprzerwanie od 2015 roku. I często nie ma to nic wspólnego z patrzeniem władzy na ręce. 

Marek Król, publicysta – Media trzeciej eRPe patrzą na ręce obecnej władzy, stosując 

bardzo często nagonkę, nawet wincz prasowy po to, żeby ich mocodawcy doszli do władzy. Są 

instrumentem totalnej opozycji w celu zdobycia władzy przez totalną opozycję. 

MS – Stacje TVN i TVN24, Gazeta Wyborcza, tygodnik Newsweek, tygodnik Polityka, 

dziennik Fakt – to media skrajnie antyrządowe, otwarcie wspierające opozycję. One określają się 

mianem wolnych mediów, a tak naprawdę uzależnione są od sieci biznesowych i finansowych 

powiązań. 

Marek Król, dalszy ciąg – Medialny obóz trzeciej eRPe walczy o władzę, dzięki której 

będzie miał określone profity i wpływy na opinię publiczną. Profity to są reklamy, różne 

zlecenia spółek państwa. 

Miłosz Manasterski, redaktor naczelny [fundacji pod nazwą] agencji imformacyjnej – To, 

co te media robią, to nie jest dziennikarstwo, tylko antyrządowa brutalna nagonka na rząd, na 

liderów prawicy, na prezesa Jarosława Kaczyńskiego. 

Fragment audycji Radia TOK FM, Tomasz Wołek – Trzaskowski, nie rywalizujesz z 

Andrzejem Dudą, który jest de facto nikim. 

Jacek Żakowski – Jest zerem w tym sensie, że jest końcówką od prezesa Kaczyńskiego. 

MS – Pytanie: Kim są zatem ludzie wypowiadający te słowa? Maciej Sawicki, 

Wiadomości. 

 

 

♣ 
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Tvn24 – Drugie śniadanie mistrzów –  

Redaktor i Agnieszka Holland, Zygmunt Miłoszewski, Mikołaj Grabowski, Jan Wróbel. 

R – Chciałem zacząć od listów. Ludzie listy piszą. Najpierw napisał Jarosław Kaczyński 

do aktywu, działaczy Prawa i Sprawiedliwości, długi sześciostronicowy, mobilizujący swoich 

zwolenników. List został upubliczniony świadomie i na niego odpowiedział wczoraj 

jednostronicowym listem Rafał Trzaskowski. Więc jeżeli miałbym streścić po swojemu, 

Jarosław Kaczyński przedstawiał ogrom zagrożeń, jakie stwarza potencjalna wygrana Rafała 

Trzaskowskiego dla Polski. Natomiast i niemoralnego Trzaskowskiego i Rafał Trzaskowski 

odpowiedział listem, w którym zwraca się bezpośrednio jakby do wyborców PiS-u i streszcza 

się, ja to zdanie wynotowałem: Wszyscy mamy prawo do patriotyzmu, do miłości do naszego 

kraju, lecz pokazujący: nie jestem taki straszny, jak mnie malują. No i chciałem teraz was 

poprosić po kolei o opinię jakby o te listy, ale też wyjdźcie sobie, dokąd chcecie, w interpretacji 

tego, co się teraz dzieje. Zacznę od pani Agnieszki Holland: 

Agnieszka Holland [reżyserka filmowa] – No więc, obydwa listy są [nagranie trochę 

przerywa i pomija niektóre słowa]. Uważam, rzeczywiście Jaros[ ]zyński [Jarosław Kaczyński] 

najbardziej boi się utraty władzy, bo władza jest dla niego najważniejsza, atrybutem jego 



istnienia, można powiedzieć. I uruchamia wszystkie argumenty, również te, które są obraźliwe 

albo szczujące albo insynuujące. No, swój normalny arsenał takich zachowań pod adresem 

swojego wroga, bo on nie ma przeciwników w tym kontrkandydatów – ma wrogów. A w 

każdym razie chciałby skonstruować świat polityki i w taki sposób motywować swoich 

wyborców. Więc ten list nie jest zaskakujący w najmniejszym stopniu. Niektórzy uważają, że 

świadczy on o tym, że panuje tam pewna panika w tym obozie. Panuje złość na pewno, bo mogli 

już to mieć wszystko w garści, gdyby te wybory odbyły się 10 maja, a teraz nagle ten ich wróg 

ma jakieś szanse na zwycięstwo. Jeśli chodzi o Rafała Trzaskowskiego, to akurat ja go znam 

osobiście od jakiegoś czasu i jakby prywatnych czy tam towarzyskich, społecznych 

okoliczności. I on po prostu rzeczywiście jest takim człowiekiem. To znaczy, wśród polityków 

obecnie działających, jest to jeden z tych, którzy mają w sobie naturalną… do kompromisu, do 

wysłuchania drugiej strony. Do szacunku do innych ludzi, do takiego, generalnie rzecz biorąc, 

braku fanatyzmu i myślę, że jego taką wizją swojej własnej prezydentury jest, żeby rzeczywiście 

móc komunikować i szanować jak największe spektrum podstaw obywateli kraju, którego 

prezydentem chciałby zostać. Więc odbieram ten list, rzeczywiście jest to pewnego typu 

zagranie wyborcze również, ale jestem przekonana, że szczere, że to wynika z jego naturalnego 

widzenia świata i ludzi. 

Zygmunt Miłoszewski [polski powieściopisarz i publicysta, współautor scenariuszy filmowych 

i telewizyjnych] – To jest ciekawe, się w ogóle zgadzam z tym, co mówi Agnieszka. Ale też pani 

to pokazuje, że, nie wiem – pamiętacieliczenie głosów na Florydzie. Nie wiem, gdzie jest polska 

Floryda. Jeżeli to jest Jastarnia, wyobrażam sobie, że liczenie głosów w Jastarni, no wiesz, 

słońce, palmy. Zostawmy Jastarnię. I wyobrażam sobie, że oni już przewidują czy że my 

wszyscy czujemy, że w drugiej turze będzie chodziło o tysiące, być może nawet o setki głosów. 

Że twn, kto wygra, wygra bardzo małą niewielką przewagą. No i teraz każdy robi ruch po 

swojemu. PiS przyjął na ostro, żeby do tych wszystkich wahających się, powiedzieć: nie 

wahajcie się, nie możecie się wahać, bo to jest, no, nic z tego. Wróg zwołał zagrożenie, żydo-

komunę, LGBT i dziadowo. A z kolei Rafał Trzaskowski mówi: Tak, możecie się wahać. To jest 

istota demokracji. Znaleźliście się po drugiej stronie, ale nie wszystko wam się podoba. Wahać 

się jest OK. Spójrzcie na nas i zdecydujcie. Tak, że myślę, że to są listy, które są pisane nie pod 

pierwszą, tylko pod drugą turę. I ja bym się zgodził z tym, co ty mówiłeś. W ogóle czas jest 

fascynujący. Zderzenie 89-ty, 2007-my, to są wybory o najwyższą stawkę i ludzie zarówno z 

jednej jak i z drugiej strony to wiedzą. 

Mikołaj Grabowski [reżyser filmowy] – No, mnie bardziej przejmuje to, że my, jak słyszę z 

tej dyskusji, musimy się zajmować polityką. Musimy. Zostaliśmy w nią wprzęgnięci. Znaczy, 

ona jest w tej chwili w naszych oczach, uszach, umysłach i tak dalej. Ja pamiętam, tutaj 

wracamy do czasów słusznie minionych, komunistycznych, pamiętam, kiedy byłem młodym 

dyrektorem w Krakowie i była jakaś, jakieś zebranie w Kuźnicy Krakowskiej, bo to była dość 

liberalna PZPR i ja wystąpiłem wobec sekretarza kultury, Rakowskiego z takim powiedzeniem: 

na miłość boską, to były lata, połowa lat osiemdziesiątych: dość już tej polityki w naszym życiu. 

My jesteśmy po prostu ludźmi. My możemy myśleć o tym, prawda, jakie sobie skarpetki kupić, 

co zjeść, możemy się zająć dziećmi, żoną, domem i tak dalej i tak dalej. – Nie wszystko musi 

być polityczne w naszym życiu. A ten sekretarz spojrzał na mnie, uśmiechnął się miło i 

powiedział: Wszystko, panie dyrektorze, wszystko. I otóż zawróciliśmy kijem Wisłę i 

znaleźliśmy się w sytuacji, w której wszyscy mamy w głowie politykę, no przecież to jest jakieś 

horrendum, no my nie możemy już inaczej myśleć. Oczywiście do czasu tych wyborów nie 

będziemy inaczej myśleć. I ta tłocznia, któ®a w nas powstaje i ten lęk, prawda, który gdzieś 

chodzi po głowie, będzie cały czas w naszych mózgach. Ja oczywiście sympatyzuję z 

prezydentem Trzaskowskim i uważam, że jego list jest fantastyczny. No, w końcu trzeba 

powiedzieć, na miłość boską, przecież my nie możemy cały czas stać po dwóch stronach 

barykady, ktoś musi powiedzieć: No, dobrze, możemy się dzielić, ale dzielmy się wspaniale. 

Możemy się wspaniale dzielić? No, może możemy. Niektórzy mówią, że nie – jak ktoś jest 

porywny, to musi tę barykadę po drugiej, na, na, i tak dalej. Otóż nie bardzo musi, może żyć 

wspólnie. Więc możemy się dzielić fantastycznie. 

Jan Wróbel [polski dziennikarz, publicysta, felietonista, nauczyciel, historyk] – Ja nieskromnie 

powiem, że wydaje mi się, że być może obok Grzegorza Sosińskiego stanowię pomnik. Ludzie, 



którzy mówią w ten sposób: Boks jest bardzo piękny i reguły muszą być przestrzegane przez 

wszystkich w tym samym momencie. Ja się z panem Mikołajem zupełnie zgodzę, ale nie zgodzę 

się z całą resztą. To znaczy, że takim wizerunkiem sprawy wreszcie powinien być taki powiew. 

Jeśli się nie obrazi, bo obaj powiedzieliśmy, że powinniśmy się pięknie dzielić, trochę już 

jesteśmy w szponach tego, co sami żeśmy zadeklarowali, ale ja myślę, że traktuję pana 

wypowiedź jako osoby z lat osiemdziesiątych, która nie była pana rozmówcą, tylko innymi 

partyjnymi, które się wszystko wtedy znało, rodzinne czy inne znajomościowe względy, którzy 

mówili tak: Dalibyście sobie spokój już z tą polityką, bo oni uważali, że no, starczy tego, starczy 

tego zamieszania. Czy jest nam źle? Czy ja nie mogę pojechać do Bułgarii? Czy ja nie mogę 

zrealizować jakiegoś tam przydziału? Mogę poza przydziałem podróż sobie zorganizować? 

Jedną podmurówkę na działce pod siatkę zrobić. Skończmy z tą polityką. Dzisiaj w Polsce 

mamy taką sytuację, że znaczna część osób, także związane ze środowiskami twórczymi, 

chciałaby, żeby było tak mniej więcej, że mogą sobie żyć, jak chcą. Ale nie zauważacie państwo, 

że jest wiele milionów, może powiem, Polek i Polaków, którzy patrzą na tę transformację i na jej 

osiągnięcia tak krytycznym okiem, mając rację albo nie mając, bo sporo pretensji do 

transformacji to są urojenia prywatne, z którymi nie każdy by sobie poradził. Ale mają tak dużo 

niepokoju do tej transformacji, oszukała, ludzie, którzy na niej skorzystali, są oszukani, że po 

prostu chcą walczyć o swoją lepszą przyszłość. Im nie ma co mówić: Słuchajcie, a może byśmy 

odpoczęli od polityki? Najpierw muszą mieć poczucie, że wygrali na dobre. Jak będą mieli 

poczucie, że wygrali na dobre, to wtedy i temu PiS-owi mogą powiedzieć: Do widzenia. 

Jesteśmy z PiS-em i zajmiemy się swoim prywatnym życiem. I moim zdaniem, to jest cloud 

przesłania prezesa Kaczyńskiego do swoich ludzi. Uważajcie, żebyśmy nagle nie znaleźli się w 

sytuacji, w której ludzie pomyślą: No, mamy, co mogliśmy otrzymać w tym nowym rozdaniu i 

odejdźmy od polityki. Niech każdy zajmie się swoim prywatnym życiem. 

[…] 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Plan Dudy – większe wsparcie dla polskich rodzin. 

Andrzej Duda – My tej naszej rodziny nie możemy pozwolić sobie odebrać. Musimy ją 

chronić ze wszystkich sił. To jest moje przeświadczenie i to jest moja postawa jako prezydenta 

Rzeczypospolitej. 

 

DH – Czy Rafał Trzaskowski odbierze Polakom ponad 200 miliardów złotych? [W jaki 

sposób może odebrać?] 

- On chyba nie rozumie polskiego interesu narodowego. Nie rozumie, do czego to może 

doprowadzić. 

 

DH – Tajemnicze znalezisko w Lublinie, 

- Kości odkryliśmy kilka dni temu podczas remontu w jednej ze starych szaf. 

 

DH – Rosyjski Gazprom wypłaci Polsce blisko 6 miliardów złotych za zawyżanie cen 

gazu. Aneks do umowy podpisała dziś rosyjska spółka z władzami Polskiego Górnictwa 

Naftowego i Gazownictwa. Tym samym kończą się wieloletnie niekorzystne praktyki stosowane 

przez rosyjskiego monopolistę wobec Polski… 

Andrzej Duda – To, proszę państwa, przekop Mierzei Wiślanej będący elementem 

budowania nasze suwerenności, żebyśmy nie musieli Rosjan pytać: Czy nam wolno wpłynąć na 

nasze wody terytorialne, na Zalew Wiślany. 

[…] 

Andrzej Duda – To jest zasadniczy cel, żeby przeciętnej polskiej rodzinie żyło się lepiej. 

Żeby przeciętna polska rodzina jak najszybciej żyć na takim poziomie, na jakim ludzie żyją na 

zachodzie Europy. To jest bardzo ważne. [To już notowałem]. 

[…] 

DH – …Zmusza to do stawiania publicznie pytań o wiarygodność niektórych kandydatów 

[tylko niektórych?] 

[…] 



 

Nowe zakażenia koronawirusem: 396 

Śląskie: 188. Łódzkie: 73. Mazowieckie: 56. Wielkopolskie: 17. 

Świętokrzyskie: 14. Podkarpackie: 14. Podlaskie: 13. Małopolskie: 9. 

Opolskie: 8. Zachodniopomorskie: 2. Lubuskie: 1. Lubelskie: 1. 

Pomorskie: 0. Warmińsko-Mazurskie:0. Pomorsko-Kujawskie: 0. 

Dolnośląskie: 0. 

Koronawirus – raport dzienny: 

Hospitalizowanych: 1 748. Liczba zajętych respiratorów: 83. 

Osób wyleczonych: 14 226. 

Źródło: ministerstwo zdrowia 

 

DH – Otwarcie muzeum w Sulejówku. Wielkie widowisko medialne na PG Narodowym 

itp. W setną rocznicę bitwy warszawskiej. 

 

 

♣ 
2020-06-16 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4403 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

…Było o armii, sojuszach, emeryturach, podatkach, samorządach i o Trybunale Stanu. 

Także po angielsku, 

Maciej Knapik – Radom to Rafał Trzaskowski. Ciechanów, Mława czy Płońsk to Andrzej 

Duda. Zwolennicy i przeciwnicy prezydenta. Obaj kandydaci dzisiaj na Mazowszu północnym i 

południowym, 

Rafał Trzaskowski – Mamy dość! Odbudujemy prawdziwą wspólnotę. Nauczymy się ze 

sobą rozmawiać. 

[…] 

Rafał Trzaskowski – Wszystkie instytucje niezależne nie podobają się dzisiejszej władzy, 

zwłaszcza prezesowi Kaczyńskiemu, 

[…] 

Andrzej Duda – Kłamali w czasie kampanii wyborczej. Nic się nie opłacało. Kiedyś 

chciano LOT oddać w obce ręce. Same mirabelki i papierówki! Tak? 

MK – Krytyce Trzaskowskiego PiS poświęciło dzisiaj aż trzy konferencje prasowe, 

wracając do sprawy LGBT, imigrantów czy pytając o 500+… 

Jarosław Kaczyński – Jego wygrana oznaczałaby „ciężki kryzys polityczny, społeczny i 

moralny”. 

[…] 

Trzaskowski – Minister Macierewicz musi stanąć przed Trybunałem Stanu! 

[…] 

Trzaskowski – Tutaj w Radomiu miało być centrum polskiego przemysłu obronnego. 

Gdzie są te śmigłowce, które rząd obiecał? Gdzie są okręty podwodne? 

[…] 

MK – Konferencję prasową Roberta Biedronia zakłócali zwolennicy Andrzeja Dudy, a 

kandydat lewicy mówi o likwidacji umów śmieciowych i krytykował prezydenta. 

Biedroń – Czy prezydent Andrzej Duda zlikwidował umowy śmieciowe? Nie zlikwidował. 

Hołownia – Rezygnuję w kancelarii prezydenta z etatu kapelana, z etatu kustosza kaplic 

prezydenckich. 

Trzaskowski po angielsku – Chciałbym zostawić tę decyzję w rękach obywateli. 

MK – Rafał Trzaskowski, odpowiadając na pytania zagranicznego dziennikarza, mówił o 

możliwości przekazania 1% podatku na wybrany Kościół. 

Kosiniak-Kamysz – Wspólne przeprowadzenie ochrony zdrowia. 

MK – Kandydat ludowców wezwał wszystkich kandydatów do podpisania paktu na rzecz 

zdrowia. Obserwując kampanię wyborczą, warto pamiętać o tym, że prezydent nie wprowadza 



żadnych kluczowych zmian samodzielnie. O polityce państwa ostatecznie decyduje większość 

sejmowa i rząd. Dlatego słuchając straszenia czy obietnic, warto zachować zdrowy dystans. 

Maciej Knapik, Fakty. 

 

AW – Pakiety wyborcze z 10 maja nie przydadzą się w nadchodzących wyborach. To fakt 

i to prosto z PKW. Skoro na ich przygotowanie z publicznych pieniędzy poszło prawie 70 

milionów złotych, to kto teraz uderzy się w piersi? Bo jak minister Sasin nie słyszy naszych 

pytań, to chyba nikt nie widzi problemu. 

Krzysztof Skórzyński – …w czasie konferencji [prasowej] dziennikarze pytają, a 

ministrowie na nie odpowiadają. A to 36-sekundowy dowód na to, że minister, wicepremier na 

te pytania nie zamierza odpowiadać: 

Dziennikarz – Jakie koszty Poczta Polska poniosła w związku z organizacją… 

Rzecznik – Panie redaktorze, ale tutaj umówiliśmy się, że pytamy o zakres konkretny 

związany z pandemią. 

Dziennikarz – Panie rzeczniku, ale jako były dziennikarz doskonale wie, że pan 

wicepremier zajmuje się masą instytucji państwowych, publicznych podległych ministerstwu. 

Rzecznik – Ale pozwólmy kolegom zapytać, którzy są zainteresowani tematem 

konferencji, dobrze? 

Dziennikarz – A może pan wicepremier chce odpowiedzieć na to pytanie. 

Sasin – Konkretnie odpowiem w kwestii gazowej. Czy ktoś z państwa jeszcze zapytać? 

Dziennikarz – Czyli nie poznam kosztów organizacji? 

Rzecznik – Dalsze gazowe, bardzo proszę. 

KS – Dalsze pytanie o koszt majowych wyborów, które się nie odbyły i co z kartami, które 

zostały wydrukowane, nie miały sensu, bo wicepremier i jego współpracownicy konsekwentnie 

tych odpowiedzi unikają od tygodni. 

Sasin w RMF FM – Wiem, natomiast panu mówię, nie mogę tego w tej chwili powiedzieć. 

KS – Czyli wiem, ale nie powiem? 

Trzaskowski – Oczywiście absolutnie powinien ponieść za to konsekwencje. 

[…] 

KS – Koszty, które chciała ukryć władza, unikając odpowiedzi, ujawnili dziennikarze. 

Portal TVN24.pl dotarł i ujawnił i opublikował faktury na łączną kwotę 68 896 820 złotych. 

Dwie faktury wystawiły Poczcie dwie firmy za skompletowanie pakietów wyborczych: 

30 307 200 złotych brutto i 31 094 000 złotych brutto. Kolejna faktura jest za urny wyborcze: 

2 354 220 złotych brutto, a ostatnia za worki na karty wyborcze: 5 141 400 złotych brutto. 

Andrzej Rozenek, KKP SLD – Proszę sobie wyobrazić kilometrową kolejkę karetek, bo 

mniej więcej tyle karetek można by było kupić za te pieniądze: około 140 karetek można by 

kupić za te 70 milionów złotych. 

Jarosław Gowin, KP PiS, Porozumienie – Na pewno te sprawy będą badane przez 

Najwyższą Izbę Kontroli. 

KS – Sprawdziliśmy. W NIK nie jest planowana kontrola u ministra Sasina… 

 

AW – Pytanie prosto z autobusu i tramwaju: Jak przeżyć bez klimy? [klimatyzacji] 

[Zamknięto, aby nie rozprzestrzeniać tą drogą wirusa]. 

 

AW – Porażający list do Episkopatu, a w nim na celowniku sam prymas. W prymasa 

celuje biskup Janiak, ten sam który dowiedział się o czynie pedofila i nic nie zrobił… 

„Jest to kompromitujące, że Ks. Prymas w dzień przed uroczystością 100-lecia 

urodzin św. Jana Pawła II podaje wiadomość atakującą moją osobę jakobym miał 

ukrywać księdza pedofila”. 

[…] 

Prymas wydał oświadczenie: 

„Złożenie zawiadomienia nie rozstrzyga o winie i daje rzeczywistą szansę ks. bp. 

Edwardowi Janiakowi na przedstawienie argumentów w swojej obronie.’ 



„Podjęte przeze mnie działanie jest wyrazem ewangelicznej troski o dobro 

pokrzywdzonych i o prawdziwe dobro Kościoła, a także realizację misji ochrony 

dzieci i młodzieży (…)”. 

[…] 

Dalszy fragment listu biskupa kaliskiego, Janiaka: 

„Księża Biskupi większością głosów byli przeciwni powołaniu Fundacji św, Józefa, 

(…) ks. Prymas już podał do publicznej wiadomości, że KEPzatwierdziła Fundację 

(…) W tym momencie gdybyśmy to ujawnili, to dokładnie padły słowa: ks. Prymas 

byłby skompromitowany. (…) Jestem przekonany, że ksiądz arcybiskup Polak nie 

został wybrany za aprobatą większości KEP, gdyż jak pokazuje tworzenie Fundacji, 

było to działanie siłowe (…)”. 

 

AW – Gdzie są respiratory? Przyszły do Polski czy nie? Za 200 milionów złotych 

ministerstwo zdrowia zamówiło ich 1200, ale wygląda na to, że jest ich na razie tylko 50. 

Pytanie jest też inne: Dlaczego ministerstwo zamówiło respiratory u pośrednika, a nie u 

producenta? 

[…] 

 

AW – Donald Trump przyznaje: Zmniejszamy liczbę żołnierzy amerykańskich w 

Dojczlandzie. 

[…] 

Donald Trump – Mamy 52 tysiące żołnierzy w Dojczlandzie, to ogromne koszty dla 

Stanów Zjednoczonych, a Dojczland, jak wiecie, bardzo zalegają z płatnościami na rzecz 

NATO. Wydają na obronność tylko 1% PKB, a powinni płacić 2%. Choć nawet 2% to wciąż 

bardzo niewiele. Powinno to być znacznie więcej. Dojczland jest winny NATO miliardy i to 

trwa od lat. Więc redukujemy liczbę naszych żołnierzy do 20 tysięcy i zobaczymy, co będzie 

dalej. 

 

AW – Dwie godziny i 22 zadania. Ósmoklasiści mieli dziś egzamin, a to pierwszy tak 

poważny egzamin w ich życiu… 

Język polski: 16 czerwca 2020 r. (wtorek) – godz. 9:00 

Matematyka: 17 czerwca 2020 r. (środa) – godz. 9:00 

Język obcy nowożytny: 18 czerwca 2020 r. (czwartek) – godz. 9:00 

Wyniki 31 lipca 2020 r. 

[…] 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Plan Dudy, czyli równe szanse dla wszystkich Polaków. 

Andrzej Duda – Ja chcę prawdziwie społecznej gospodarki rynkowej dla nas wszystkich. 

Nie tylko takiej, z której korzysta jakaś wąska grupa elit. 

[Coś się prezydentowi pomieszało. 

Prawdziwie społeczną gospodarkę mieliśmy już w PRL – mieliśmy centralnie zarządzaną 

gospodarkę, wszystko było państwowe, nawet sklepy spożywcze były państwowe, żeby bez 

pośredników. Rząd ustalał sprawiedliwe ceny wszystkiego, wszystko kosztowało tyle, ile 

sprawiedliwie powinno kosztować, a nie ile wynosił koszt wytworzenia. Co rzadsze produkty 

były na przydział lub na talony, tak na przykład złote obrączki mogli kupić nowożeńcy na 

podstawie zaświadczenia z urzędu stanu cywilnego, na samochód czy pralki dostawali talony 

wybrani, tylko młode matki mogły kupić pieluchy tetrowe i śpioszki dla dzieci, też na podstawie 

odpowiedniego zaświadczenia. 

Potem władza zaprowadziła jeszcze większą sprawiedliwość społeczną – wszystkim 

wszystkiego po równo, bo mamy jednakowe żołądki i mieliśmy kartki na mięso i wszystkie inne 

produkty spożywcze, dla dzieci do 18-go roku życia były kartki na cukierki, a dla dorosłych były 

nawet kartki na wódkę oraz papierosy. Każdy, palił czy nie palił, pił czy nie pił, dostawał 

przydział wódki i papierosów. Tak prezydent Jaruzelski dbał o naród. Tak było zaledwie pięciu 

prezydentów przed Dudą: Jaruzelski, Wałęsa, Kwaśniewski, Kaczyński, Komorowski i Duda. 



Potem obaliliśmy komunizm i przeszliśmy do kapitalizmu, a kapitalizm polega na 

gospodarce rynkowej, czyli rynek, nie rząd, rządzi cenami – jeśli czegoś jest za dużo, ceny 

spadają, bo nie ma nabywców. W ten sposób rynek rządzi całą produkcją, rynek wyznacza, co 

przedsiębiorcom opłaca się produkować. Rynek rządzi wszelką własnością, za odpowiednią cenę 

każdy z nas może kupić wszystko: mieszkania, pałace, nawet wielkie gospodarstwa rolne, nawet 

całe zakłady przemysłowe, nawet polityków czy założyć sobie partię – członków musi sobie 

kupić. Każdy, dosłownie każdy może być przedsiębiorcą, jednoosobowym przedsiębiorcą na 

początku, a potem w miarę dorabiania się staje się coraz większym przedsiębiorcą, nawet 

największym przedsiębiorcą. W kapitalizmie nie może być dziedzin gospodarki zastrzeżonych 

tylko dla państwa, bo zawsze prywatny właściciel wygrywa konkurencję z państwową firmą. 

Przykładem tego jest Elon Musk w Stanach Zjednoczonych. Państwowa NASA pochłaniała 

horrendalne pieniądze narodu, a mimo tego nie zdołała wyjść poza wahadłowce i przestała 

istnieć w kosmosie. To Elon Musk zachwycił świat świeżymi rozwiązaniami technicznymi 

podejścia do problemu lotów kosmicznych. Elon Musk nie oglądał się na 500+. W naprawdę 

bogatej Holandii dzieci uczą się i już pracują, w niewielkim zakresie, ale jednak – szkoły 

oczekują tego, więc dzieci najczęściej zaczynają od roznoszenia gazet, potem wykonują 

podstawowe prace w pobliskich wielkich sklepach spożywczych – uczą się szukać pieniędzy w 

gospodarce, a nie w zasiłkach od państwa. 

Więc panie prezydencie: albo gospodarka rynkowa i kapitalizm, albo prawdziwie 

społeczna gospodarka i komunizm – inaczej się nie da, bo nie ma prawdziwie społecznej 

gospodarki rynkowej. Coś już się zaczęło: potrzebuje czy nie potrzebuje – dostaje 500+]. 

 

 

♣ 
2020-06-17 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4278 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Prezydent zaprasza gości, ale gość przychodzi tylko jeden. Chce pokazać Andrzejowi 

Dudzie, czym kończy się wykluczenie i dyskryminacja. Po tym, jak w przemówieniu w Lublinie 

było o ideologicznym huraganie i powiało nietolerancją, niektórzy wciąż czekają na przeprosiny. 

Krzysztof Skórzyński –  

- To nie jest pierwszy raz, kiedy to robią. 

KS – z Tym mężczyzną rozmawialiśmy kilka godzin przed jego spotkaniem z 

prezydentem. 

- Mniejszość najbardziej narażonych na 

KS – Kilka minut przed spotkaniem, na które Andrzej Duda zaprosił także Roberta 

Biedronia z matką, jak widać przyszedł tylko on – działacz organizacji walczących z 

dyskryminacją osób homoseksualnych. 

Bart Staszewski, aktywista LGBT – Przychodzę, żeby przede wszystkim pokazać panu 

prezydentowi twarze dzieci, które popełniają samobójstwa z powodu homofobii. To jest mój 

główny przekaz, dla którego tutaj jestem, bo nic nie liczę ze spotkania u pana prezydenta. 

KS – Do spotkania w pałacu doszło, bo poprosił o nie ten działacz społeczny przedwczoraj 

w Lublinie po tym bardzo ostrym przemówieniu Andrzeja Dudy: 

Andrzej Duda – My musimy po prostu przetrwać ten ideologiczny huragan, tak jak 

przetrwaliśmy w naszych dziejach wiele innych. 

Bart Staszewski, aktywista LGBT – Czy mógłby pan przeprosić, przynajmniej tych 

ludzi, którzy czują się urażeni pańskimi słowami? 

Andrzej Duda, prezydent [wszystkich Polaków] – Ja nikogo nie obraziłem. Ja nikogo 

nie obraziłem. Wręcz przeciwnie. [Wiele osób mówi]. 

KS – Przeprosin oczekiwał także Robert Biedroń przed pałacem prezydenckim, bo do 

pałacu nie wszedł, bo przeprosin nie usłyszał. 

Robert Biedroń przed pałacem prezydenckim – Jeżeli stanie pan publicznie i powie: 

Przepraszam. – Zrobię wszystko, żeby namówić moją mamę, a także namówić miliony Polaków, 

żeby pana wysłuchali, żebyśmy się mogli spotkać i żeby z tej rozmowy wynikło coś dobrego. 



KS – To mama Roberta Biedronia pierwsza głośno zaprotestowała przeciwko słowom 

prezydenta czy też słowom człomka sztabu prezydenta. 

Helena Biedroń, matka Roberta Biedronia 

Mówi pan, że ludzie tacy jak mój syn, to nie ludzie. 

KS – To było przedwczoraj. Dziś nadała tylko krótką wiadomość do Andrzeja Dudy: 

Helena Biedroń, matka Roberta Biedronia 

Jeżeli pan naprawdę chce się spotkać, to proszę najpierw przeprosić, przeprosić 

dzieci tych matek, które były zxe mną pod pałacem i tysiące innych, które pańskie 

słowa głęboko dotknęły. Ludzie na pana patrzą, więc niech pan przeprosi i stanie po 

stronie dobra. 

KS – Dziś na wiecu prezydenta obyło się bez rękoczynów, takich: [trzeba zobaczyć 

zdjęcia]. Andrzej Duda nie mówił dziś o homoseksualistach…  

Andrzej Duda – …bo to jest nasz prawdziwy sojusznik, na którego wsparcie zawsze 

mogliśmy liczyć. 

KS – I A propos tego sojuszu, na zmianę tonu wypowiedzi prezydenta mogły mieć wpływ 

dyplomatyczne, ale wyraźne słowa ambasador Stanów Zjednoczonych, która, choć zaznaczyła, 

że nie rozmawiała o tym z Andrzejem Dudą, to dała do zrozumienia, że USA potępiają 

jakąkolwiek dyskryminację i nienawiść na każdym tle, czy to religijnym, czy orientacji 

seksualnej: 

Georgette Mosbacher 

Kolejne nieprawdziwe informacje! Nie rozmawiałam o tym z @PrezydentPl Duda 

ani Amb @RichardGrenell. Powtarzam jednak: USA potępiają dyskryminację i 

nienawiść natle rasowym, reigijnym, pochodzenia lub orientacji seksualnej. 

[…] Krzysztof Skórzyński, Fakty. 

 

AW – Zagraniczne wątki w polskiej kampanii, a do tego liczenie bietnic. Przed wyborami 

są wyjątkowo cenne, ale w budżecie mogą być po prostu drogie… 

(…) żądamy natychmiastowego upublicznienia dochodów podatkowych, a 

szczególnie dochodów VAT, za maj 2020. 

W Kwietniu dochody budżetu państwa z VAT spadły o 22,5%. 

Spadek dochodów w maju z pewnością się znacząco pogłębił. 

Polacy, idąc do urn 28 czerwca (…) mają prawo wiedzieć, jaki jest prawdziwy stan 

gospodarki polskiej. 

Piszą w liście otwartym między innymi Leszek Balcerowicz,Jacek Rostowski czy Marek 

Belka. 

Na stronie ministerstwa w okresie styczeń – kwiecień 2020: 

Dochody – 129 839,8 mln zł 

Wydatki – 148 522,7 mln zł 

Deficyt – 18 882,9 mln zł 

 

AW – Czy prezydent Duda poleci do Waszyngtonu? Według dziennikarzy Politico z 

Donaldem Trumpem ma spotkać się w przyszłym tygodniu… 

 

AW – Latanie już bez granic, ale z kilkoma wyjątkami. 

Smutna wiadomość o wykluczeniu kierunków do Londynu, Irlandii, Portugalii. 

 

AW – 506 osób zakażonych koronawirusem, 14 osób nie żyje. To dane na dziś. Tylko po 

jednym weselu w łódzkiem jest już 18 chorych. Sanepid ciągle bada weselników… 

Przypadki koronawirusa w Polsce – stan na 17 czerwca, godzina 10:30 

Dzisiejsze zakażenia: 506. Wszystkie zakażenia: 30 701. 

Dzisiejsze śmiertelne: 14. Wszystkie śmiertelne: 1 286. 

Śląskie: 11 455. Mazowieckie: 4 507. Dolnośląskie: 2 814. Łódzkie: 2 605. 

Wielkopolskie: 2 420. Małopolskie: 1 552. Opolskie: 818. 

Świętokrzyskie: 658. Podlaskie: 646. Kujawsko-Pomorskie: 630. 

Pomorskie: 596. Zachodniopomorskie: 591. Lubelskie: 564. 



Podkarpackie: 504. Warmińsko-Mazurskie: 201. Lubuskie: 140. 

Źródło: ministerstwo zdrowia 

Tomasz Dzieciątkowski, wirusolog, Warszawski Uniwersytet Medyczny – Sądzę, że mniej 

więcej drugie tyle, czyli w granicach 60-ciu, 70-ciu tysięcy i następne 30 tysięcy, może 40 

tysięcy osób jest niedognadiozowanych, przy czym, tutaj wyraźnie należy zaznaczyć: jeżeli tak, 

są to osoby zakażone bezobjawowo. 

W zakładzie leczniczym w Kowarach zakażonych zostało 26 osób – to pacjenci i 

personel… Jarosław Kostkowski, Fakty. 

 

AW – Wypadek rządowej kolumny byłej premier Szydło i mowy końcowe przed sądem. 

Do Sebastiana Kościelnika, który wtedy 3 lata temu jechał w Seicento, prokurator miał takie w 

procesie pytania: Czy podziękował kierowcy rządowego auta za ocalenie życia i czy przeprosił 

panią premier? 

[…] 

 

AW – Historia nauczyła nas, że wolność nie jest dana za darmo – mówi amerykańska 

ambasador na poligonie w Drawsku Pomorskim… 

 

AW – Naukowy przełom w walce z koronawirusem, tak przynajmniej nazywa to 

Światowa Organizacja Zdrowia. Brytyjczycy ogłaszają, że mają sukces, a ten sukces to 

Dexamethazone. To pierwszy lek, którego skuteczność na Covid-19 została potwierdzona 

klinicznie,.. 

 

AW – Ze Szwecji, Portugalii i Wielkiej Brytanii na razie samolot do Polski nie przyleci… 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Polacy ramię w ramię z Amerykanami. Polska armia silna i sprawna. 

 

Po pierwsze rodzina, czyli zapowiedź kontynuacji polityki prospołecznej. 

 

Robert Lewandowski bohaterem Bayern-u Monachium. 

 

Nowe przypadki koronawirusa [w Polsce]: 506 

Śląskie: 209. Łódzkie: 64. Mazowieckie: 57. Dolnośląskie: 36. 

Małopolskie: 23. Świętokrzyskie: 22. Podkarpackie: 19. Podlaskie: 18. 

Wielkopolskie: 12. Lubelskie: 11. Warmińsko-Mazurskie: 9. Opolskie: 7. 

Lubuskie: 7. Pomorskie: 6. Zachodniopomorskie: 3. Kujawsko-Pomorskie: 3. 

Źródło: ministerstwo zdrowia 

[Poza tym nic więcej nowego]. 

 

 

♣ 
2020-06-18 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4503 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Andrzej Duda cały czas z największym poparciem i Rafał Trzaskowski z poparciem stale 

rosnącym. To oni mają szansę zmierzyć się w drugiej turze wyborów prezydenckich. Tak 

wynika z sondażu Kantar dla Faktów TVN i TVN24. 

I tura wyborów prezydenckich: 

Andrzej Duda: 40%. Rafał Trzaskowski: 32%. Szymon Hołownia: 10%. 

Krzysztof Bosak: 7%. Władysław Kosiniak-Kamysz: 3%.Robert Biedroń: 2% 

II tura wyborów prezydenckich: 

Andrzej Duda: 48%. Rafał Trzaskowski: 48%. Trudno powiedzieć: 4%. 



Obaj chcą więcej wydawać na zdrowie, wspierać przedsiębiorców i emerytów. Mówią o 

nowoczesnej szkole i zielonej transformacji. A tak naprawdę Andrzeja Dudę i Rafała 

Trzaskowskiego różni stosunek do samorządów, Unii Europejskiej i inwestycji… 

 

GK – Drogocenne wakacje. – Ceny są windowane… 

 

GK – Trzydzieści osób zmarło dziś z powodu koronawirusa. To najwięcej od końca 

kwietnia. 314 nowych zakażonych osób i oczywisty dowód, że pandemia się nie cofa. Pytanie: 

Czy jest pod kontrolą? Sanepid szukał uczestników mszy i wesel, chorych nie było wielu, ale 

potencjalne zakażonych są setki. 

Katarzyna Górniak – Obowiązek niezdjęty został, maseczki owszem… 

Fala zachorowań ma wreszcie opuścić Śląsk, gdzie zanotowano jedną trzecią wszystkich 

zakażeń w Polsce. Zakończono właśnie pierwszy etap pobierania wymazów od górników i ich 

rodzin. Wzrasta aktywność PiS-u, który może się obawiać, że efektem ubocznym koronawirusa 

będzie tu niechęć do władzy. 

Nowe przypadki dziś: 

Świętokrzyskie: 88. Łódzkie: 75. Mazowieckie: 44. Świętokrzyskie: 18. 

Podlaskie: 13. Małopolskie: 12. Podkarpackie: 12. 

Zachorowania w łódzkiem to efekt trzech ognisk: Szpitala w Sieradzu: 180. Fabryki 

Mrożonek w Działoszynie: 127 i wesela w powiecie opoczyńskim: 31. 

Duże ognisko to też mały Tuchów w Małopolsce. Dwa tygodnie temu zaczęło się od 

święceń kapłańskich w zakonie redemptorystów. Dziś chorych jest blisko 90 osób, zmarła jedna. 

Roman Łucarz, starosta tarnowski – To ognisko się nie rozszerza. Skoncentrowało się do 

tych trzech punktów. To jest przede wszystkim klasztor, to jest Dom Pomocy Społecznej 

prowadzony przez siostry józefitki oraz kilkanaście osób, które brały udział w tych 

uroczystościach. 

[Widok Tuchowa z lotu ptaka, to kilkanaście domków, DPS i klasztor. Panie starosto, 90 

osób w Tuchowie, to jest zakażony cały Tuchów, gdzie tu się ma jeszcze wirus rozszerzać?] 

Ognisko zachorowań w Tuchowie: 37 zakonników, w tym 2 pod respiratorem, 23 

siostry zakonne, 10-ro pensjonariuszy prowadzonego przez indepensów [?], dwoje 

pracowników oraz siedemnaścioro wiernych mszy. 340 mieszkańców Tuchowa jest 

na kwarantannie. 

W małopolskim Tyliczu zaś Sanepid szuka wiernych z porannej mszy w Boże Ciało. 

Ryszard Nowak, ksiądz, rzecznik biskupa tarnowskiego – Była obecna osoba zakażona 

koronawirusem. Oczywiście nieświadoma zakażenia. 

KG – Mieszkańcy Tylicza są teraz badani. Na kwarantannie jest teraz 150 osób, w tym 

księża, którzy mszę z zamkniętego kościoła transmitują w Internecie. Katarzyna Górniak, Fakty. 

 

GK – Zaproszenie dla prezydenta, Andrzeja Dudy, do Waszyngtonu jest już oficjalne, a 

rozmowy będą dotyczyły obronności, handlu i energetyki. Spotkanie z Donaldem Trumpem 

odbędzie się w środę, w ostatnim tygodniu coraz bardziej wyrównanej kampanii 

prezydenckiej… 

Robert Biedroń – Prezydent, Andrzej Duda, który na co dzień składa pokłony i ukłony 

Jarosławowi Kaczyńskiemu, wybiera się w podróż, w podróż do Donalda Trumpa, ciekawe, czy 

klęcznik zabierze? 

Szymon Hołownia – Czytałem wiele wywiadów z Donaldem Trumpem udzielanych na 

rynek amerykański i wiem, co mówi o Polsce. Mówi: Relacje z Polską? Oni kupują u nas 

wszystko i drogo. Bardzo się z tego cieszymy. 

[…] 

 

GK – To było niebezpieczne popołudnie. W nocy ma być nieco spokojniej, ale gwałtownie 

padać i grzmieć będzie także jutro. Są alerty burzowe, proszę na siebie uważać… 

 

GK – Zupa, ryba, frytki i piwo – standardowy obiad w nadmorskim kurorcie. Cena jednak 

nie jest już standardowa: 251 złotych… 



 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Prezydent, Andrzej Duda, leci do Stanów Zjednoczonych… 

 

… po debacie Trzaskowski opuścił budynek Telewizji Polskiej wcześniej niż było to 

ustalone, łamiąc w ten sposób reguły, na które zgodziły się wszystkie sztaby. Kolejność wyjścia 

po debacie do dziennikarzy była ustalona poprzez losowanie. Trzaskowski jako jedyny takiego 

komentarza nie udzielił, ku zaskoczeniu nawet części jego zwolenników. W debacie wypadł 

poniżej oczekiwań. Komentatorzy Radia TOK FM byli wyraźnie rozczarowani… 

[Ten komentarz był wygłaszany na tle 10 zdjęć uczestników, ale bez Trzaskowskiego. 

Poniżej wypowiedzi z debaty]. 

Krzysztof Bosak, Konfederacja – Polska potrzebuje alternatywy dla tego jałowego 

podziału. Jeżeli chcecie tego podziału więcej, głosujcie państwo na prezydenta Trzaskowskiego. 

Głosujcie państwo na pana prezydenta, Dudę. 

Marek Jakubiak, bez partii – Prezydent Rzeczypospolitej musi być człowiekiem, który 

będzie pilnował jedynie interesów Polski. 

[Wypowiedzi po debacie:] 

Stanisław Żółtek, też bez partii – Siebie oceniam znakomicie, proszę pani. Rewelacyjnie 

wypadłem oczywiście. 

Władysław Kosiniak-Kamysz, PSL – Jest szansa to zrobić dwudziestego ósmego i później 

pozszywać Polskę. Dla mnie, jako lekarza, dla mnie jako samorządowca, jako polityka jest to 

niezwykle ważna kwestia. 

W szczytowym momencie oglądało ją ponad 7 milionów widzów. Maksymilian 

Maszenda, Wiadomości. 

 

DH – W trakcie debaty przed gmachem Telewizji Polskiej protestowała grupa ofiar 

reprywatyzacji. Warszawski ratusz, kierowany przez Rafała Trzaskowskiego, wciąż nie wypłacił 

pokrzywdzonym lokatorom przyznanych odszkodowań, mimo że jest na ten cel 13 milionów 

złotych w gotówce, odebrane beneficjentom dzikiej reprywatyzacji… 

 

DH – Gospodarka to temat numer jeden. Szczególnie teraz gdy wchodzi w grę batalia o 

jak najszybsze i najmniejsze skutki epidemii koronawirusa. Wiele czasu na swej kampanijnej 

drodze poświęcił dziś temu tematowi prezydent, Andrzej Duda. Mówił o dużych i o tych 

lokalnych inwestycjach, które się nawzajem napędzają i tworzą miejsca pracy. Rafał 

Trzaskowski z tych wielkich chciałby zrezygnować. To akurat mówi wprost, Bo na przykład gdy 

wziąć już rozwiązania gospodarcze, wprowadzenia waluty euro, w odpowiedziach raczej 

kluczył… 

[z debaty:] 

Michał Adamczyk – Kiedy Polska powinna przyjąć wspólną walutę euro? 

Na to pytanie nie odpowiedział wprost, za to od razu zaatakował polski rząd i dał do 

zrozumienia, co stanie się z wielkimi inwestycjami, gdy on zostanie prezydentem. 

Rafał Trzaskowski – Dzisiaj przede wszystkim treba się skupić na inwestycjach. Nie na 

gigantomanii. Ja na budowie największego lotniska na świecie, które może się ziścić albo nie. 

[…] 

Rafał Trzaskowski w debacie – Trzeba powiedzieć, że to zwiększało się, które dzisiaj 

obserwujemy w naszym kraju. Rząd kompletnie nie panuje nad tym, co się dzieje. Ludzie boją 

się o swoje miejsca pracy. Przedsiębiorcy boją się o swoje firmy. 

[Słaby to przedsiębiorca, który przyszłość swojej firmy zostawia na los szczęścia. 

Przedsiębiorca nie powinien się bać, lecz przewidywać szereg ruchów do przodu i w porę 

działać]. 

 

DH – Sojusz polsko-amerykański nie jest papierowy, Przynosi realne korzyści 

gospodarczo-ekonomiczne, ale także turystyczne. I mowa oczywiście o wizach dla Polaków, 

które w listopadzie ubiegłego roku zostały zniesione. Nie udawało to się tej sprawy rozwiązać 

przez lata. Udało się teraz, podczas kadencji prezydenta, Andrzeja Dudy… 



 

DH – Zero tolerancji dla handlarzy narkotyków. Do sądu trafił akt oskarżenia w sprawie 

grupy przestępczej, zajmującej się handlem dopalaczami… 

 

Marcin Szewczak, Elżbieta Lamch [Co jest z tymi nazwiskami? Spisuję je z napisów 

telewizji. Dotychczas był Szepszak, a dziś jest Szewczak]: 

Mieszkańcy gminy Piątnica na Podlasiu przeżyli chwile grozy, gdy nad ich domami 

przeszła trąba powietrzna. Zerwane dachy domów, zniszczone samochody i pomieszczenia 

gospodarcze, połamane drzewa. Region spustoszyła nawałnice, strat nikt jeszcze nie liczy, ale 

wiadomo, że są poważne. To już zdjęcia od naszych widzów z miejscowości Oleszyce na 

Podkarpaciu. Burza, silny wiatr, potężna ulewa, zalane domy i gospodarstwa. Instytut 

Meteorologii i Gospodarki Wodnej wydał ostrzeżenia przed burzami z gradem dla całego kraju. 

W pasie zaznaczonym [Śląsk, Małopolska, Podkarpacie, Świętokrzyskie, część łódzkiego, część 

mazowieckiego, część Mazur] mogą być one intensywne. W niektórych regionach Polski także 

deszcz i silny wiatr, nawet do 90km/h. Silne burze i ulewy przeszły wczoraj w nocy i dziś także 

nad województwem mazowieckim. Tak wyglądały zalane ulice Warszawy po ponad 3-

godzinnych opadach deszczu. W całym kraju strażacy interweniowali prawie tysiąc razy. 

Najwięcej na Mazowszu, Podlasiu i Śląsku. Marcin Szewczak, Wiadomości. 

 

 

♣ 
2020-06-19 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4503 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Będzie zakaz dla każdej ustawy podnoszącej wiek emerytalny – zapowiada Rafał 

Trzaskowski. To jego partia lata temu wprowadziła taką zmianę, ale dziś kandydat na 

prezydenta mówi – Uczymy się i słuchamy Polek i Polaków. Ta deklaracja ma zakończyć spór o 

wiek emerytalny z Andrzejem Dudą. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska –  

Andrzej Duda – Ta rodzina, zapewniam państwa, zachowa wszystkie te świadczenia, które 

otrzymała na przestrzeni ostatnich 5 lat. 

Rafał Trzaskowski – Jeżeli zostanę prezydentem Rzeczpospolitej, to zawetuję każdą 

ustawę, która będzie chciała podnieść wiek emerytalny. I nie dajcie się nabrać na to, co mówi 

telewizja publiczna, bo uczymy się, słuchamy Polek i Polaków. I dzisiaj tę decyzję, kto jak 

długo chce pracować, musimy pozostawić w rękach obywateli. 

RT – Dzisiaj mam bardzo mały parasol, ale jeżeli zostanę prezydentem Rzeczypospolitej, 

to będę miał olbrzymi parasol i tymparasolem wszystkich osłonię. 

KKZ – Na trasie dzisiejszej kampanii Trzaskowski snuje opowieść o prezydencie, który 

dba o wszystkich, stoi przy słabszych i nikogo nie wyklucza. Snuje opowieść o dumnej z 

osiągnięć Polsce, o wspólnocie mimo sporów i różnic i wspólnym rozwiązywaniu problemów. 

RT – Nie damy sobie odebrać dumy z naszych dokonań. Mamy dość dzielenia nas! 

KKZ – W czasie wizyty na wsi upominał się o rolników i atakował władzę, że nie niesie 

im żadnej pomocy. 

RT – Ceny żywności idą do góry, natomiast rolnicy wcale nie dostają większych pieniędzy 

za płody rolne. 

Andrzej Duda – Kupujmy produkty polskie, polskie produkty są bardzo wysokiej jakości. 

KKZ – Andrzej Duda startuje pod ujawnionym hasłem: „prezydent polskich spraw”. 

AD – Państwo musi dbać o rodzinę. A ta rodzina musi być oparta na swoim 

najważniejszym fundamencie, a mianowicie na tradycji i tej tradycji należy strzec i nie możemy 

pozwolić sobie jej odebrać. Nie możemy sobie pozwolić narzucić pseudo nowoczesności. 

KKZ – Oskarżył też tajemnicze siły o próbę wyzysku Polski, ale zapewniał, że się temu 

przeciwstawi. 

AD – Kiedy się denerwują? Wtedy, kiedy nie mogą zrealizować swoich interesów, 

zwłaszcza naszym kosztem. Kiedy nie mogą nam zabierać! 



KKZ – Sztab Andrzeja Dudy postanowił przejść do ofensywy i złożyć pozew przeciwko 

głównemu konkurentowi. Za co? Tego już sztab powiedzieć nie chciał. 

Krzysztof Sobolewski, pełnomocnik wyborczy sztabu Andrzeja Dudy, KP PiS – Za jedno 

z kłamstw, dokładnie teraz nie będę mówił, ponieważ nie chcę ułatwiać pracy. 

KKZ – Praktyka niecodzienna, bo w trybie wyborczym musi być rozpatrzony w ciągu 24 

godzin. A sztab Rafała Trzaskowskiego długo nie wiedział, o co chodzi. 

RT – To jest kolejne kuriozum. Rządzący składają pozew i nawet nas nie informują. 

KKZ – Sztab Andrzeja Dudy trzymał konkurenta w niepewności długo. Okazało się, że 

chodzi o tę wypowiedź we Wrocławiu z niedzieli. 

RT – Dzisiaj w Polsce prawie milion osób straciło pracę. 

Marlena Maląg, minister rodziny, pracy i polityki społecznej – Stopa bezrobociato 6%. 

Liczba bezrobotnych jeden milion, jedenaście tysięcy. 

KKZ – Minister pracy potwierdza, a sztab Dudy dowodzi, że Trzaskowski zmanipulował 

statystyki. 

RT – Dzisiaj w Polsce mamy milion osób bezrobotnych. 

KKZ – To już dziś. Bo jak twierdzi sztab kandydata, Trzaskowski nigdy nie powiedział, że 

milion bezrobotnych przybyło z powodu pandemii. Katarzyna Kolenda-Zaleska, Fakty. [Są 

różnice między: straciło pracę, liczba bezrobotnych]. 

 

GK – Ani posłowie, ani dziennikarze wciąż nie poznali wszystkich kosztów wyborów, 

które 10 maja nie odbyły się, ale będzie w tej sprawie kontrola NIK-u. Na jej czele stoi 

skonfliktowany z PiS Marian Banaś. Przed nim prezes poczty nie zasłoni się tajemnicą 

przedsiębiorstwa… 

 

GK – Helikopter spłoszył konie. [To na drodze do Morskiego Oka]. 

 

GK – Nie wszystkie kopalnie pracują normalnie. Jest blisko stu nowych zakażonych, 

między innymi katowicki biskup. Ale jeśli wierzyć Jackowi Sasinowi, jeśli chodzi o 

koronawirusa na Śląsku sytuacja jest ustabilizowana, bo przeprowadzono tam najwięcej testów, 

a będą kolejne. 

Katarzyna Górniak – …dzisiejsza rządowa konferencja prasowa została zorganizowana 

dzień po tym, jak zakończono pierwszą turę badań górników i ich rodzin, którzy do tej pory 

przeważali w statystykach zakażeń. 

Jacek Sasin – Mamy bardzo wyraźny wb spadek ilości osób zarażonych. 

KG – Dzisiejszy dzień to drugi dzień ze stosunkowo niską liczbą zakażeń (91). Według 

rządu to trend spadkowy. 

Sasin – Jesteśmy o tym przekonani. Będzie trendem, który się już będzie utrzymywał. 

[…] 

 

…będzie komisja do spraw pedofilii w Kościele… 

 

GK – Jeśli nie teraz, to kiedy? To jest czas pytań o przyszłość i klimat. To jest czas 

deklaracji, w których przyszłego prezydenta trzeba będzie rozliczyć. Niewiele więcej można 

zrobić, bo kandydaci do urzędu sami niespecjalnie dużo mówią o śmiertelnie niebezpiecznych 

zmianach klimatu… 

Magda Łucjan – … dlatego sprawdzamy, co kandydaci na prezydenta chcą robić, żeby 

katastrofę powstrzymać: 

Władysław Kosiniak-Kamysz – To jest gwarancja bezpieczeństwa – czysta, zielona, tania 

energia. 

Rafał Trzaskowski – Neutralność klimatyczna do roku 2050. 

Andrzej Duda – Oczka wodne i takie kwietne łąki. 

Szymon Hołownia – Neutralność klimatyczna w 2050 roku, a w 2040 przestanie 

korzystania z węgla. 

Robert Biedroń – Trzeba sukcesywnie odchodzić od węgla. 

Bosak – Kwestia gospodarki wodnej, gospodarki leśnej, gospodarki łowieckiej. 



MŁ – Wszyscy mówią, że temat jest ważny, ale nie wszyscy tak go traktują w swoich 

programach… 

 

GK – … pierwszy mecz ekstraklasy kibice na żywo oglądają w Lubinie. 4 tysiące kibiców 

nie stoją ramię w ramię, ale siedzą daleko od siebie dla bezpieczeństwa… 

 

TVP-INFO – Serwis Info wieczór –  

Piotr Wilczek, ambasador RP w Waszyngtonie – Odczytujemy to jako bardzo ważny 

sygnał, że Polska jest bardzo ważnym partnerem dla Stanów Zjednoczonych. Polska jest już jako 

kraj, ale również jako członek wspólnoty europejskiej, jako członek NATO, ważny partner na 

wschodniej flance NATO, pan prezydent przed wizytą w Białym Domu będzie rozmawiał z 

sekretarzem generalnym NATO, Jensem Stoltenbergiem i to chciałbym bardzo wyraźnie 

podkreślić, że pan prezydent jedzie do Białego Domu jako przedstawiciel pierwszego państwa 

NATO-wskiego od dłuższego czasu goszczący w Białym Domu, aby przedstawić przesłanie 

dotyczące wzmocnienia relacji transatlantyckich, wzmocnienia współpracy nie tylko 

polsko=amerykańskiej, ale i europejsko-amerykańskiej współpracy w ramach NATO. 

 

Prezydent polskich spraw – to nowe hasło Andrzeja Dudy. Prezydent mówił o 

zrealizowanych obietnicach i zadaniach na przyszłą kadencję. Głównym rywalem na najbliższą 

kadencję – również spotykają się z wyborcami. 

Piotr Pawelec – Polskie sprawy będą prowadzone dla obywatela – mówił w Jędrzejowie 

prezydent, Andrzej Duda. Przypomniał, że wbrew głosom polityków Platformy Obywatelskiej 

przez ostatnie 5 lat udało się wprowadzić programy podnoszące poziom życia Polaków. 

Andrzej Duda – Szydzono z informacji, że w Polsce jest 800 tysięcy biednych dzieci. 

Pamiętacie państwo słynne słowa ludzi PO o stawiu [?] i mirabelkach. Tobyło szyderstwo. 

PP – Sztab Andrzeja Dudy krytykował też nagłośnioną w Internecie kampanię, która 

zdaniem wielu stygmatyzuje wyborców Prawa i Sprawiedliwości. 

Adam Bielan, rzecznik sztabu wyborczego Andrzeja Dudy – To jest kontynuacja kampanii 

hejtu, kampanii nienawiści, kampanii podziału Polaków. 

PP – Krzysztof Bosak zaprezentował piątkę dal gospodarki. Jednym z punktów jest 

usunięcie biurokracji. 

PIĄTKA BOSAKA 

dla gospodarki 

1. Nie podpiszę żadnej ustawy podwyższającej podatki Polakom! 

2. Kwota wolna od podatku jako 17-krotność pensji minimalnej 

3. Dobrowolny ZUS dla przedsiębiorców 

4. Obniżka podatku VAT na żywność 

5. Usunięcie zbędnej biurokracji i uproszczenie przepisów 

Bosak – Wszystkie zbędne regulacje należy usunąć. Przepisy należy uprościć, tak żeby 

były zgodne ze zdrowym rozsądkiem. 

[Byłoby wspaniale, gdybyśmy się kierowali zdrowym rozsądkiem – tylko. Wówczas 

przepisy byłyby niepotrzebne, może w konsekwencji nawet parlament]. 

PP – Kandydat Platformy obywatelskiej na prezydenta skupił się między innymi na 

krytyce debaty prezydenckiej w Telewizji Polskiej: 

Rafał Trzaskowski – Debata w telewizji publicznej powinna dotykać rzeczy 

najważniejszych: bezpieczeństwa, służby zdrowia. 

PP – Podczas debaty pojawiły się pytania dotyczące spraw najważniejszych dla Polaków. 

[Ale to już na ulicy:] 

Robert Biedroń – Jeżeli jesteśmy za konstytucją, to drogi Szymonie, drogi Rafale 

poprzyjcie dzisiaj ustawę o równości małżeńskiej. 

PP – Szymon Hołownia odwiedził warszawskie schronisko dla bezdomnych zwierząt na 

Paluchu: 

Szymon Hołownia – Chciałbym powołać w mojej kancelarii urząd pełnomocnika 

prezydenta do spraw zwierząt. 

PP – Wybory prezydenckie za 9 dni. 



[…] 

 

 

♣ 
2020-06-20 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4573 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Ostatni przedwyborczy weekend. Konwencje i konferencje, spotkania z wyborcami i 

gospodarskie wizyty trzeba było liczyć w dziesiątkach. U prezydenta, Andrzeja Dudy, 

wyglądało to dziś, jak wyścig z czasem. Początek w Warszawie, później kolejne etapy co 

godzinę na Podlasiu. 

Jakub Sobieniowski – To był mało widowiskowy początek. Najbardziej widowiskowego 

dnia tej kampanii. W promowanie kandydatury Andrzeja Dudy zaangażowali się: premier, 

ministrowie, posłowie PiS-u i europosłowie, nawet ci, którym zdarzało się go krytykować. Ten 

graficzny, pewnie i tak niepełny zapis dnia kampanii, opisuje na przykład to, gdy Andrzej Duda 

na Podlasiu krytykował Rafała Trzaskowskiego, antoni Macierewicz na Podkarpaciu krytykował 

całą jego Formację. 

Andrzej Duda – Dzisiaj mówi, że on by nie podpisał ustawy podwyższającej wiek 

emerytalny. Szanowni państwo, nie wierzcie. Bo są dwa wyjścia: albo kłamie, albo jest 

niezrównoważony, skoro zmienia zdanie z dnia na dzień. 

Antoni Macierewicz – Ta formacja znowu jasno mówi: to nie rodzina, to nie polska armia, 

nie. Jakaś Bruksela, jakieś międzynarodowe układy, jakieś nie wiadomo co. 

JS – Gdy prezydent już nie używa skrótu LGBT, wręcz przeciwnie w Internecie podaje 

przykłady swojej sąsiedzkiej tolerancji, Patryk Jaki w Bochni mówił o tym dużo: 

Andrzej Duda – Mieszkałem w jednym budynku z panami, którzy prawdopodobnie byli 

parą, ale byli to kulturalni młodzi ludzie, którzy zawsze mówili: dzień dobry, którym ja się 

zawsze też kłaniałem na klatce schodowej z uśmiechem. 

Patryk Jaki – Te słowa kiedyś były oczywiste, to znaczy, tutaj mężczyzna, tutaj też, to tam 

i tu już takie oczywiste nie jest, bo na przykład to, że tu jesteśmy, taka zła kultura chrześcijańska 

dominująca, to to tak naprawdę sprawiło, że pan poseł jest mężczyzną. 

JS – Bardziej zrozumiałe, bardziej to, było to kampanijne współdziałanie na linii rząd PiS 

Andrzej Duda. 

Andrzej Duda – Cieszę się, jestem dumny z tego, że tyle nowych wozów idzie do tych 

remiz. 

JS – Tego dnia, gdy Andrzej Duda mówił o wozach dla strażaków, wiceminitrowie, w tym 

jeden zajmujący się służbami specjalnymi, wysiedli z wozów strażackich i zaproponowali 

konkurs na wóz strażacki dla małych gmin w nagrodę za frekwencję wyborczą za tydzień: 

Maciej Wąsik, wiceminister spraw wewnętrznych i administracji – My mówimy: bitwa o 

wozy, bądźcie aktywni, zdobądźcie dla swojej społeczności lokalnej samochód gaśniczy. 

JS – W tej mobilizacji PiS-u dla Andrzeja Dudy wziął udział także premier – w Legnicy: 

Mateusz Morawiecki – Został jeszcze tydzień do pierwszej i mam nadzieję oststniej tury. 

JS – Były momenty i zdarzenia: 

Andrzej Duda – Jestem tutaj, żeby państwa prosić, żebyście wzięli udział w tych 

wyborach. 

JS – które prezydent tak wykorzystał: 

Andrzej Duda [pokazując jeden palec] – Właśnie. 

JS – Był moment, gdy jego sztab też tak krytykował głównego jego kontrkandydata. Tuż 

po grzmocie był moment, kiedy Andrzej Duda prezentował siebie jako polityka zdecydowanego: 

Andrzej Duda – Ma się tę moc! Ma. Nie? 

JS – I prezentował siebie, jako polityka zdecydowanego także na wielkie inwestycje: 

przekop Mierzei Wiślanej czy centralny port komunikacyjny, a nie tylko na małe lokalne 

inwestycje, na jakie stawia konkurent. 



Andrzej Duda – Ja mam dosyć wybierania: czy kupię płaszczyk, czy kupię buty. Jak 

przychodzi zima, to potrzebuję jedno i drugie. I jedno, i drugie będzie realizowane – na tym 

polega normalna polityka. A nie dziadownia. 

[Rzecz w tym, że to my, cały naród, musimy wydolić ci i jedno, i drugie sfinansować]. 

JS – W promowanie kandydatury Andrzeja Dudy dzisiaj publicznie nie włączył się 

Jarosław Kaczyński. Jakub Sobieniowski, Fakty. 

 

GK – Mamy dość! – słychać było dziś w Olsztynie, Biskupcu, Sorkwitach, Mikołajkach i 

Ełku. To przystanki, na kampanijnej trasie Rafała Trzaskowskiego. Dużo mówił dziś o edukacji, 

marzeń i równych szans, ale też chaosu wprowadzonego reformą PiS-u i prezydenta. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska – Kolejny dzień kampanii. Tym razem na Warmii i na 

Mazurach: 

Rafał Trzaskowski – Nazywam się Rafał Trzaskowski. 

KKZ – Ale na początek wypuszczony dziś pierwszy telewizyjny spot kandydata, 

biograficzny. Pokazujący tym, którzy go nie znają, skąd pochodzi i co jest dla niego ważne. 

[Zdjęcie Rafała z żoną i podpis: Miłość mojego życia, moja żona. Następne zdjęcia: To jest nasz 

pies. A to nasza papuga. I to też jest mój uniwersytet - Oxford]. 

KKZ – A najważniejsze, jak zapewnia, jest edukacja. 

[Kolejne zdjęcie i podpis: Moi studenci]. 

Rafał Trzaskowski – Nasze ambicje zawsze powinny sięgać gwiazd, niezależnie od tego, 

gdzie mieszkamy. 

KKZ – Stąd obietnice stworzenia specjalnego prezydenckiego funduszu stypendialnego 

dla młodzieży z mniejszych miejscowości. 

Rafał Trzaskowski w Olsztynie – Musimy się zająć wyrównywaniem szans. 

KKZ – Do obietnic kandydat się nie ograniczył. Oskarżył władzę o zniszczenie sytemu 

edukacji i wprowadzenie chaosu do szkół. 

Rafał Trzaskowski w Olsztynie – Temu wszystkiemu towarzyszył atak na nauczycieli. I 

tego nigdy im nie zapomnimy. 

KKZ – Krytykował nie tylko władzę, ale i prezydenta za to, że podpisywał złe ustawy, a w 

czasie strajku nauczycieli stał z boku. 

Rafał Trzaskowski w Olsztynie – Jak to jest możliwe, że w momencie kiedy rząd atakuje 

nauczycieli, prezydent Rzeczypospolitej, który jest prezydentem wszystkich Polaków, nie 

wychodzi i nie mówi: Stop! Jak to jest możliwe? Mamy dość słabego prezydenta! 

KKZ – Mamy dość – motto kampanii wybrzmiewało dziś wielokrotnie, nie tylko z ust 

kandydata. Te słowa wyrażają dziś nastrój opozycyjnej Polski: na wiecach, na ulicznych 

spotkaniach, na trasie kampanii. Trzaskowski na każdym wiecu i na każdym spotkaniu wyraża 

nie tylko gniew, ale też powtarza przekaz o budowaniu wspólnoty, łączeniu, a nie dzieleniu. 

Przekaz ogólny o Polsce i życzliwych Polakach. 

Rafał Trzaskowski w Olsztynie – Widzę twarze uśmiechnięte, widzę takie podstawowe 

oznaki życzliwości. Bardzo nam tego brakowało, prawda? I to właśnie odbudujemy w sobie. Tę 

nić porozumienia. 

KKZ – Trzaskowski docenił głosy strażaków, tych z ochotniczych straży pożarnych. Nie 

obiecał nowych wozów, ale pieniądze. 

Rafał Trzaskowski – Złożę inicjatywę o specjalnym dodatku 5% dla wszystkich 

ochotników, którzy przepracowali co najmniej 10 lat. 

KKZ – Tu też padły zapewnienia co do programów socjalnych. 

Rafał Trzaskowski – Zawetuję każdą ustawę, która będzie chciała znieść 500+, bo 

będziemy bronić 500+ i tak samo zawetuję każdą ustawę, która będzie chciała podwyższyć wiek 

emerytalny, bo to mi mówią ludzie na ulicach, jak się z nimi spotykam. 

KKZ – To jednoznaczna deklaracja. Ale dziś Trzaskowski popełnił błąd. Pytany: Dlaczego 

cztery lata temu głosował przeciwko obniżeniu wieku emerytalnego? 

Rafał Trzaskowski – Ja cztery lata temu nie byłem posłem. 

KKZ – Był posłem, co szybko mu przypomniano i co szybko skorygował: 

Rafał Trzaskowski – Cztery lata temu byłem posłem i to bardzo dumnym, ale nie 

głosowaliśmy wtedy podwyższenia ani obniżenia wieku emerytalnego. 



KKZ – Głosowanie było nad obniżeniem wieku emerytalnego. Trzaskowski był przeciw. 

Potrzebna była kolejna korekta: 

Rafał Trzaskowski – Wtedy zagłosowałem przeciw. Ale powiem wam jedno: ja umiem 

wyciągać wnioski i słuchać obywateli. 

 

KKZ – Zapewnia, że nie ma nic przeciwko rozliczaniu jego przeszłości. Ale domaga się 

rozliczeń prezydenta za niespełnione, jak mówił, obietnice wyborcze. Katarzyna Kolenda-

Zaleska, Fakty. 

[Dlaczego nikt z opozycji nie rozlicza prezydenta za łamanie Konstytucji? Za traktowanie 

Konstytucji jako postkomunistycznej? Za próby zastąpienia Konstytucji szeregiem ustaw 

mówiących co innego niż Konstytucja? Dlaczego podpisał ustawę o 2 miliardach złotych dla 

TVP? Dlaczego podpisał ustawę bardzo szkodliwą o Sądzie Najwyższym? Dlaczego powoływał 

sędziów Sądu Najwyższego według wytycznych partii? Dlaczego kpi z Unii Europejskiej i jest 

jej przeciwnikiem? Dlaczego trzyma z Trumpem, a nie z Unią Europejską? To Andrzej Duda 

jest głównym politykiem, który przyczynił się do zawłaszczenia przez PiS Sądu Najwyższego 

zgodnie z planem wytyczonym przez Kaczyńskiego, załaszczenia ostatniego w Polsce 

niezawisłego organu, którym Kaczyński nie rządził. Andrzej Duda jako prezydent najpierw 

podpisał ustawę wysyłającą na emeryturę sędziów Sądu Najwyższego, którzy ukończyli 65 rok 

życia, co jest niezgodne z Konstytucją. Potem wbrew orzeczeniom Trybunału Sprawiedliwości 

Unii Europejskiej naszpikował Sąd Najwyższy wysłannikami PiS-u, dla których utworzono 

ponadto nowe dwie Izby. Wreszcie dokończył dzieło, powołując na pierwszego prezesa Sądu 

Najwyższego osobę wyznaczoną przez Kaczyńskiego już kilka miesięcy temu, mimo bardzo 

ostrego sprzeciwu środowiska sędziowskiego. W taki sam sposób PiS przejął we władanie 

Trybunał Konstytucyjny oraz Krajową Radę Sądownictwa.]. 

 

GK – Tempa w kampanii nie zwalniają tez pozostali kandydaci. Na konwencjach 

Władysława Kosiniaka-Kamysza i Krzysztofa Bosaka wzpierały żony. Za Robertem Biedroniem 

murem stanęła cała Lewica. A bezpartyjny Szymon Hołownia szukał głosów na wschodzie 

Polski. 

Arleta Zalewska – To dziś wspólny element wszystkich wyborczych spotkań. Pytanie: Co 

to zwiastuje dla was i dla Lewicy? [Ulewa]. 

Joanna Scheuring-Wielgus, KKP Lewicy, Wiosna – Nie, dla Lewicy nic to nie zwiastuje. 

Ja się niczego nie boję, jeżeli chodzi o Lewicę. Zobaczymy jak będzie. Wszyscy stoimy za 

Robertem. [Ale schroniła się przed ulewą pod dach]. 

AZ – I tak każdego z kandydatów na konwencjach wspierali dziś koalicyjni partnerzy. 

Kukiz – Czołem Opole! 

AZ – I każdemu i to niezależnie czy w Opolu, czy w Warszawie towarzyszyła taka ulewa. 

Krzysztof Bosak – Właśnie wybieramy takie place, nawet mimo ryzyka deszczu, który 

właśnie zaczął padać. Wybieramy dlatego, że chcemy być blisko ludzi. 

Paweł Kukiz – Uratowaliśmy przede wszystkim ideę obywatelskości. Zobaczycie. I teraz 

w tych wyborach osiągniemy doskonały wynik. 

Adrian Zandberg, KKP Lewicy, razem – Oddam głos na Roberta Biedronia, bo to jest głos 

na nowoczesne państwo dobrobytu. Oddam głos na Roberta Biedronia, bo to jest głos na 

program Lewicy. 

AZ – To co w ostatnich dniach kampanii próbuje jeszcze pokazać Lewica, to, że 

niezależnie od wyniku Roberta Biedronia ich koalicja się nie rozpadnie. 

Robert Biedroń – Wszyscy politycy w Polsce stają się lewicowi dzień przed wyborami. 

Ale dzień po wyborach nie pamiętają, co mówili. Nie dajmy się na to nabrać. 

AZ – Powtórzenia wyników jesiennych wyborów (12,56%) tu już nikt nie bierze pod 

uwagę. (styczeń 8%, maj 3%, czerwiec 2%) Dla kampanii Roberts Biedronia kluczowy był po 

pierwsze, wybuch pandemii, po drugie zmiana kandydata i wejście do gry Rafała 

Trzaskowskiego. 

Władysław Kosiniak-Kamysz – Pokazać z jednej strony obłudę i pazerność tej władzy, 

która potrafiła zawłaszczyć wszystko – od wjazdu na cmentarz po wymiar sprawiedliwości. 



AZ – I tak kolejno Władysława Kosiniaka-Kamysza, Krzysztofa Bosaka i Szymona 

Hołownię wsparły dziś małżonki. Kandydatki na pierwsze damy przed pierwszą turą 

mobilizowały przede wszystkim swoich wyborców. 

Paulina Kosiniak-Kamysz – To które osoby, które wybieramy, nam najbliższe. Nie osoby, 

na które wypada zagłosować, nie osoby, którym sondaże dają największe poparcie – tutaj nie o 

to chodzi. 

Karina Bosak – Zawsze wierny swoim przekonaniom, nigdy nie poszedł na skróty. Nigdy 

nie porzucił swoich ideałów. 

Szymon Hołownia – Ja od wielkich konwencji wolę rozmowy, wolę spotkania. I tak 

chciałbym robić nie tylko kampanię, ale i prezydenturę. Ale rozumiem, że ci, którzy są mniej 

kreatywni, pójdą tym swoim utartym sznetem. [sznyt: «wygląd lub sposób bycia 

charakterystyczny dla jakiegoś środowiska i uznawany przez nie za najwłaściwszy lub 

elegancki»] Arleta Zalewska, Fakty. 

 

GK – Podróż z kompletem pasażerów. 

Emilewicz – Od 1 lipca otwieramy w pełni niebo. 

 

GK – Co ma wspólnego tarcza antykryzysowa z karą za aborcję? Teoretycznie nic, 

oczywiście kompletnie nic. Praktycznie PiS ukrył w ustawie o tarczy i przegłosował zapisy, 

które według prawników pozwolą na zaostrzenie kar między innymi za aborcję. 

Magda Łucjan – …Sejm przyjął już wczoraj czwartą tarczę antykryzysową…  

Mikołaj Małecki, doktor, prezes Krakowskiego Instytutu Prawa Parnego, Uniwersytet 

Jagielloński – Czy powiedziano na etapie prac legislacyjnych, jakie są konsekwencję tych 

zmian? Czy powiedziano nam, że zaostrza się kara za aborcję? Że zaostrza się kara za błędy 

medyczne dla lekarzy? Że zaostrza się kara za znieważenie prezydenta? No, przecież to jest 

wrzutka. 

Piotr Kładoczny, doktor, Helsińska Fundacja Praw Człowieka – Tam się upycha ni stąd ni 

zowąd zupełnie nie wiadomo dlaczego, rozwiązania, które nie dotyczą samego koronawirusa. 

MŁ –Chodzi o ten zapis: 

Art. 37a KK 

„Jeżeli ustawa przewiduje zagrożenie karą pozbawienia wolności nieprzekraczającą 

8 lat, można zamiast tej kary orzec grzywnę albo karę ograniczenia wolności, o 

której mowa w art. 34 § 1a pkt 1 lub 4.”. 

Zmiana 

Art. 37a. otrzymuje brzmienie: 

Art. 37a. § 1. Jeżeli przestępstwo jest zagrożone tylko karą pozbawienia wolności 

nieprzekraczającą 8 lat, a wymierzona za nie kara pozbawienia wolności nie byłaby 

surowsza od roku, sąd może zamiast tej kary orzec karę ograniczenia wolności nie 

niższą od 3 miesięcy albo grzywnę nie niższą od 100 stawek dziennych, jeżeli 

równocześnie orzeka środek karny, środek kompensacyjny lub przepadek. 

Senat ten fragment wykreślił. Sejm przywrócił. 

Piotr Kładoczny, dalszy ciąg – Kara grożąca za aborcję, opisana w kodeksie karnym, to 

grzywna, ograniczenie wolności albo więzienie. Po zmianie osobie takiej będzie groziło tylko 

więzienie. 

[…] 

 

GK – Świat wchodzi w kolejną niebezpieczną fazę pandemii. Trzeba wierzyć 

ostrzeżeniom Światowej Organizacji Zdrowia, bo stoją za nimi konkretne liczby. Wczoraj 

wirusem zakaziło się 150 tysięcy ludzi, najwięcej od początku pandemii. Wielkie ogniska są w 

obu Amerykach, Azji i na Bliskim Wschodzie. 

Prawie połowa wykrywanych przypadków jest w obu Amerykach: 

Zakażonych: 8,7 mln. Ofiar: 460 000 

Stany Zjednoczone – zakażonych: 2,2 mln. Nowych przypadków: 33 000 

Chile – zakażonych 230 000. Nowych przypadków: 6 200 

Brazylia – Zakażonych 1 mln. Nowych przypadków 55 000 



Iran – Zakażonych 200 000. Nowych przypadków 2 600 

W Portugalii po jednej nielegalnej imprezie liczba nowych przypadków wyraźnie wzrosła. 

Dojczland zastanawia się nad wprowadzeniem kolejnej kwarantanny. W Nadrenii, Północnej 

Westfalii gdzie wirus zaraziło się dwie trzecie pracowników największej rzeźni w kraju. 

Sven-Georg Adenauer, starosta powiatu Guetersloh – Mamy 730 potwierdzonych 

przypadków, więc te liczby rosną w zastraszającym tempie. Poprosiłem o pomoc dojczlandzką 

armię i rząd, bo zdajemy sobie sprawę, że nie damy sobie z tym rady sami. 

Oddech wstrzymują też chińskie władze, które wciąż walczą z nowym ogniskiem choroby 

wykrytym na jednym z targów w Pekinie. By nie dopuścić do drugiej fali infekcji, masowo 

testuje się tam wszystkich pracowników, zamyka szkoły i ogranicza możliwości wyjazdów z 

stolicy. Monika Krajewska, Fakty. 

 

Otwarte niebo od 1 lipca, w pociągach już wszystkie miejsca są zajęte, na pokładach 

maseczki obowiązkowe… Katarzyna Górniak, Fakty. 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka [po kolejnej operacji plastycznej 

twarzy] 

Wiek emerytalny tematem kampanii. 

Andrzej Duda – Złożyłem odpowiedni projekt i ten wiek emerytalny został obniżony. 

Dzisiaj macie państwo prawo przejścia na emeryturę, mężczyźni w wieku 65 lat, kobiety w 

wieku 60 lat! 

[Emerytura. Mój dziadek, który był górnikiem i całe życie pracował na kopalni, gdy w 

latach dwudziestych kończył pracę, bo przecież nie przechodził na emeryturę, dostał zegarek i to 

była cała emerytura. Przed wojną nie było systemu emerytalnego, no, może urzędnicy w 

urzędach państwowych na koniec dostawali liczącą się gratyfikację. Ale z natury rzeczy byli 

posażni i nawet dzieciom zostawiali jeszcze pokaźne środki do życia. Emerytury przyszły wraz z 

komunizmem ze wschodu po drugiej wojnie światowej. Komunizm zaprowadził sprawiedliwość 

społeczną. Obowiązywała zasada: kto nie pracuje, ten nie je. Wszyscy musieli pracować, pracę 

dla wszystkich zapewniało państwo. Gdy kończyłem średnią szkołę techniczną, wszyscy 

dostaliśmy nakazy pracy z określeniem przedsiębiorstwa, do którego mieliśmy się zgłosić do 

pracy. Komunizm, wówczas zwany socjalizmem, bo społeczeństwa musiały dorosnąć do 

komunizmu, był tylko w przodującym państwie świata – w Związku Socjalistycznych Republik 

Radzieckich. Klasa robotnicza była podstawą ustroju komunistycznego. Robotnicy w 

socjalizmie mieli pełne przywileje, mieli pełne bezpieczeństwo socjalne, mieli wreszcie 

ośmiogodzinny dzień pracy, mieli powszechną służbę zdrowia, prawo do corocznego urlopu 

wypoczynkowego w domach Funduszu Wczasów Pracowniczych, mieszkania otrzymywali za 

darmo od państwa i mieli nowość – prawo do emerytury po 65 roku życia, kobiety po 60 roku 

życia, czyli comiesięczne wynagrodzenie do końca życia. Mój ojciec, który był samodzielnym 

rzemieślnikiem, czyli był kapitalistą, nie miał prawa do emerytury ani do przywilejów klasy 

robotniczej. Tym samym matka i my dzieci nie mieliśmy opieki zdrowotnej. Świat pracy, czyli 

wyrobnicy niestety myśleli, żeby się nie napracować i jak najszybciej przejść na emeryturę, czyli 

w ogóle nie pracować. Przez te 45 lat komunizmu Polacy genetycznie oduczyli się 

przedsiębiorczości, a nauczyli się cwaniactwa, kombinowania w życiu. Każdy dziś może ocenić, 

jak dużo z komunizmu obowiązuje nadal w Polsce]. 

 

DH – Bitwa o wozy [strażackie], czyli walka o najwyższą frekwencję wyborczą. 

 

DH – Wsparcie dla kół gospodyń wiejskich. 

Żona prezydenta – Członkinie kół gospodyń wiejskich jesteście najlepszą naszą polską 

wizytówką (na świecie) i brawa za to dla was. 

Gospodyni wiejska – Stawiamy na integrację, ale przede wszystkim na kultywowanie 

starych zwyczajów i tradycji ludowych. 

 

DH – Gospodarka, ale i równie ważne dla milionów Polaków bezpieczeństwo socjalne – 

są tematami toczącej się kampanii prezydenckiej. Mowa między innymi o programach 



społecznych, takich jak rodzina 500+, dobry start czy 13-ta emerytura. Dodatkowe środki są dla 

wielu domowych budżetów bardzo istotnym elementem. Wiele miejsca w tej kampanii 

poświęcone jest prawom i przywilejom pracowników. Pytanie: Czy ewentualna zmiana w pałacu 

prezedenckim może skutkować ponownym podniesieniem wieky emerytalnego, zwłaszcza że 

dziś kandydat Platformy Obywatelskiej na prezydenta nawet nie pamiętał, że kilka lat temu w 

Sejmie nie chciał, żeby obniżyć Polakom wiek emerytalny… 

DH – Trwa ostatni weekend kampanii przed pierwszą turą wyborów prezydenckich. 

Kandydaci rozjechali się po Polsce i to okazja do rozmów o małych, lokalnych inwestycjach tak 

ważnych dla mieszkańców mniejszych miejscowości o wsparciu dla branży turystycznej… 

 

DH – Kandydat Lewicy składa projekt ustawy o związkach partnerskich oraz równości 

małżeńskiej. Oba projekty dopuszczają adopcję dzieci przez pary jednopłciowe… 

 

Sondaż prezydencki: 

Andrzej Duda 44,6%. Rafał Trzaskowski 29,3%. Szymon Hołownia 8,9%. 

Krzysztof Bosak 7,3%. Władysław Kosiniak-Kamysz 6,9%. 

Robert Biedroń 2,1%. Inni kandydaci 0,9%. 

 

DH – Polacy wypoczywają, chociaż pogoda nie rozpieszcza… 

 

DH – W najbliższą środę prezydenci Polski i Stanów Zjednoczonych będą rozmawiali… 

[dowiemy się w czwartek] 

 

DH – Im bliżej wyborów tym większa agresja… 

 

DH – Prawie pół tysiąca osób z koronawirusem wyzdrowiało ostatniej doby. Wyzdrowiało 

ponad 16 tysięcy Polaków. Ogniska koronawirusa wciąż aktywne, ale opanowane. W 

najbliższych wyborach tylko dwie gminy będą głosowały korespondencyjnie. 

Waldemar Stankiewicz, Artur Charendarczyk – Marklowice na Śląsku, między innymi w 

tej ponad 5 tysięcznej gminie mieszkańcy swój głos oddadzą w kopercie… 

Po rekomendacji ministra zdrowia Państwowa Komisja Wyborcza zdecydowała, że 

wybory korespondencyjne odbędą się w gminie Baranów w Wielkopolsce, gdzie dotychczas 

zanotowano 443 przypadki koronawirusa i właśnie w gminie Marklowice na Śląsku, gdzie 

odnotowano 77 przypadków [w ciągu doby czy w sumie?] 

 

Koronawirus w Polsce: Aktywnych przypadków 14 093. 

Ozdrowieńców 16 181. 

 

DH – Mamy pierwszy dzień astronomicznego lata, może niewiele na to wskazuje… 

 

 

♣ 
2020-06-21 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4573 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Nieustający alert pogodowy i potraktujmy go poważnie, patrząc na to, co działo się w 

wielu miejscowościach Polski, zwłaszcza na południu. Po burzach i ulewach gwałtownie wzrósł 

stan wody w rzekach. Podtopione są setki domów, budynków i ulic, a w nocy też będzie padało. 

[Teraz przydałyby się zbiorniki retencyjne na gromadzenie zapasu wody, ale o nich się tylko 

mówi]. 

Renata Kijowska – Małopolski Łapanów pod wodą, tylko w samym centrum woda wdarła 

się do kilkudziesięciu budynków, także do kościołów… 

Także mieszkańcy Pcimia mówią o niezwykle niespokojnej nocy. [Zdewastowana droga 

między Kasinką Małą a Kasinką Wielką [to nie pierwszy raz]. 



[…] 

 

GK – Tej kampanii Andrzej Duda nie prowadzi sam. Był dziś w Krakowie, ale w całym 

kraju wspierają go na spotkaniach: premier, członkowie rządu, posłanki i posłowie. 

… dzisiaj przemawiała wicepremier [Emilewicz] na Jasnej Górze z ambony [pod 

cudownym obrazem]. Sama Emilewicz nie widzi w tym niestownego. 

Emilewicz – Które słowa, które dziś powiedziałam, były pana zdaniem elementem agitacji 

politycznej? 

Oto fragment, w którym wicepremier z ambony w świętym dla polskich katolików miejscu 

mówiła o działaniach rządu – Staramy się wesprzeć państwa w radzeniu sobie z tym, co nas 

wszystkich spotkało, pełniąc pomoc publiczną. 

Po raz pierwszy to my politycy musimy powiedzieć, że jesteśmy bezradni. Nie jesteśmy w 

stanie przewidzieć, co gdzie się wydarzy. Powinniśmy się z tą bezradnością naszą także 

pogodzić. 

[Przed tym ołtarzem] biskup Antoni długosz – Ewangelista, Mateusz, premier, Morawiecki 

pochyla się nad egzystencją naszego narodu, by żyło się lepiej. 

Ewangelista Łukasz, profesor Szumowski jest przedłużeniem czynów Jezusa, troszcząc się 

o nasze życie i zdrowie. 

[…] 

Andrzej Duda w Krakowie – Bezrobocie wzrosło do 6%, czyli było niższeniż wtedy, kiedy 

oni rządzili. Byli gorszym wirusem niż, proszę państwa, koronawirus. Dla polskiej gospodarki 

byli gorsi niż koronawirus. 

Po przemówieniu Andrzej Duda pojechał do miejscowości dotkniętych przez ulewy i 

podtopienia w Małopolsce. Jakub Sobieniowski, Fakty. 

 

GK – Utworzymy komisję krzywd dla ludzi, którzy ucierpieli na konflikcie z władzą, 

którym odbierano pracę za poglądy – zapowiada Rafał Trzaskowski. RT był dziś w Suwałkach, 

Augustowie i Białymstoku… 

RT – Te wybory są pomiędzy tymi, którzy chcą się przez cały czas zajmować przeszłością 

i tymi, którzy chcą patrzeć w przyszłość. 

Mateusz Morawiecki – Jest nieodrodnym dzieckiem marketingu politycznego pana 

Donalda Tuska. 

RT – Ja jestem dzieckiem Andrzeja Trzaskowskiego i Teresy Trzaskowskiej. 

RT – Ja bym radził panu prezydentowi i panu premierowi, żeby nie patrzyli tak cały czas 

wstecz. Oni przez cały czas chcą rozstrzygać te spory, które dawno zostały rozstrzygnięte. 

RT – Świat stanął na głowie w epidemii i dzisiaj musimy przede wszystkim bronić miejsc 

pracy. Dzisiaj zagrożone są są firmy rodzinne i o tym należy rozmawiać. 

RT – Do pana też mówię. Nawet jeżeli pan jest zwolennikiem tej władzy, żeby wreszcie 

ktoś jej spojrzał na ręce. Prawda? Przyda się, bo ja nie jestem pana wrogiem, tylko niech się pan 

zastanowi a propos jednego, szanowny panie, czy to jest naprawdę dobre, żeby był monopol 

władzy? Żeby nikt im nie patrzył na ręce? Przecież tam jeden minister rozgrzesza drugiego 

ministra. Czy widział pan afery wszystkie tej władzy? Widział pan! Zobaczcie państwo, pan się 

zgadza. [To było zorganizowane]. 

RT – To jest nowość tej władzy, która próbuje swoich konkurentów politycznych 

odczłowieczyć. Która próbuje swoich konkurentów politycznych zaszczuć. 

RT – Jedno wam gwarantuję, a mianowicie utworzymy komisję przy i wszyscy ci, którzy 

zostali w taki sposób potraktowani przez tę władzę, którym wbrew prawu odbierano prawa, 

godność – wszystkim im pomożemy! 

RT – To oni rządzą i to ich trzeba rozliczyć. 

RT – Pokażmy sobie dzisiaj V viktoria! 

[Wyciąłem całkowicie panią Katarzynę Kolendę-Zaleską]. 

 

GK – Niższy VAT dla wszystkich. Stawka podstawowo w dół z 23 do 15%. Stawka 8% 

wynosiłaby 5%. Władysław Kosiniak-Kamysz licytuje w kampanii bardzo wysoko, ale inni 

kandydaci walczący w pierwszej turze o podium nie ustępują pola. 



Władysław Kosiniak-Kamysz – Przed nami ostatnia prosta. Proszę o rozwieszanie 

plakatów. 

Szymo Hołownia – Dziś chodzi nam o to, żeby zakończyć prezydenturę Andrzeja Dudy. A 

ja mam na to naprawdę dużo większe szanse. 

Robert Biedroń – I cokolwiek się wydarzy w tych wyborach, pamiętajcie, że następnego 

dnia po wyborach jestem nadal z wami. 

Krzysztof Bosak – Jestem tutaj, żeby również pomóc państwu. Proszę zaangażować się w 

naszą pracę. 

Szymon Hołownia – Będziemy chcieli w tym tygodniu fizycznie dotrzeć do setek tysięcy 

Polaków, żeby powiedzieć im o tym, że mogą zagłosować na coś więcej niż PiS i Platforma. 

Robert Biedroń – Trzeba wyrównywać te emerytury, waloryzować je do tego, żeby 

kobiety miały podobne emerytury do mężczyzn w Polsce. A dzisiaj niestety tak nie jest. 

Szymon Hołownia – Jak wygram, to ruch będzie, jeszcze bardziej dopalony. A jak 

przegram, też będzie. I dalej robimy robotę. 

[Też wyciąłem panią Arletę Zalewską]. 

[Te wypowiedzi są bez sensu, bo przecież PiS w Sejmie wszystko odrzuci, a właściwie nie 

dopuści do rozpatrywania. Ale bo też o czym Oni mają mówić do ludzi, rzucać kalumnie jak 

Duda?] 

 

GK – Koniec przerwy w amerykańskiej kampanii prezydenckiej. Na pierwszym 

publicznym wiecu Donalda Trumpa w stanie Oklahoma tłumów nie było… 

Trump vs Biden: 

Sondaż FOX News: Biden 50%. Trump 38%. 

Sondaż Economist/YouGov: Biden 50%. Trump: 41%. 

Sondaż CNN: Biden 55%. Trump 41%. 

Joe Biden, kandydat Partii Demokratycznej na prezydenta 

 

GK  - Napis na busie: Wolę w szambie zanurkować niż na Dudę zagłosować! 

Znak: PiS STOP i napis 2020 wyPAD. Zdjęcie Andrzeja Dudy w czapce Stańczyka. 

Nie popiera urzędującego prezydenta jako kandydata i dał temu wyraz zdjęciem i hasłem 

na samochodzie. Krytycznym, ale nie wulgarnym czy obraźliwym Sebastian Pawłowski został 

skuty w kajdanki, zatrzymany musiał się rozebrać. Ma zarzuty i grozi mu więzienie. 

Magda Łucjan – Nie złamał prawa drogowego, jechał wolno i bezpiecznie. Akcja trwała 

kilka godzin i skończyła się kajdankami i zatrzymaniem… 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Andrzej Duda – Oto są te wybory 2020. Jaka będzie w przyszłości Polska? Czy będzie 

Polską sprawiedliwości, uczciwości i rozwoju? Czy będzie Polską marzeń? [Czy będzie Polską 

Prawa i Sprawiedliwości?] 

AD – Będzie szacowanie szkód. Pan wojewoda zapewnił, aby wszystko tak zorganizował, 

aby od poniedziałku pierwsze wsparcie pomocowe mogło być wnioskowane i dysponowane. [To 

w Krakowie w związku z powodzią w Małopolsce]. 

 

AD na Rynku w Krakowie – Czy będzie Polską podwyższanego wieku emerytalnego? Czy 

będzie Polską lekceważenia ludzi i lekceważenia praw obywateli? Czy będzie Polską wyzysku i 

wysprzedawania narodowego majątku? Czy będzie Polską oszustwa i kłamstwa? Czy będzie 

polską sprawiedliwości, uczciwości i rozwoju? Czy będzie Polską marzeń? 

AD – Rodzina w pierwszej kolejności. Bezpieczeństwo. Praca. Infrastruktura i godność. 

To co dla nas Polaków wszystkich uczciwych ludzi w naszym kraju tak bardzo ważne i tak 

bardzo drogie. 

AD – W 2015 roku, kiedy przejmowaliśmy władzę od koalicji PO-PSL, bezrobocie 

wynosiło ponad 9%. W najgorszym momencie pandemii koronawirusa bezrobocie wzrosło do 

6%, czyli było niższe niż wtedy, kiedy oni rządzili. Byli gorszym wirusem niż, proszę państwa, 

koronawirus. 

AD – Krakowie mój. Kochany!  Dziękuję! 



 

AD na Podlasiu – Proszę, żebyście się zaangażowali w te nadchodzące wybory. One mają 

ogromne znaczenie. Ogromne znaczenie. Potrzeba nam wielkiego patriotycznego ducha. Niech 

żyje Polska! 

[Wyciąłem też Dominia Cierpioła]. 

 

 

♣ 
2020-06-22 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,424 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Ostatni tydzień kampanii, a w nim procenty, które podnoszą napięcie. W sondażach 

Andrzej Duda traci przewagę. W Krakowie według konkurentów stracił umiar. Byli gorszym 

wirusem niż koronawirus – mówił o rządach PO-PSL, kiedy analizował w Polsce bezrobocie. 

Dziś w kampanii prezydentowi pomagał premier. W środę ma pomóc sam prezes. 

Krzysztof Skórzyński – To działa na morale w otoczeniu Andrzeja Dudy. Działały już 

sondaże, które dawały w drugiej turze tylko lekkie zwycięstwo kandydatowi PiS-u. Ten dla 

Radia RMF FM i „Dziennika Gazety Prawnej” pokazuje, że zwycięstwo zaczyna się wymykać z 

rąk. Przewaga Rafała Trzaskowskiego jest minimalna, ale tu to on jest na czele. 

ZMIANA MIEJSC 

Rafał Trzaskowski: 46,9%. 

Andrzej Duda: 45,8% 

KS – Ani o wyniku sondażu, ani o nastrojach Andrzej Duda nie zamierzał dziś rozmawiać, 

ani w Małopolsce, ani w Warszawie, gdzie spotykał się z organizacjami rolniczymi. 

Andrzej Duda – To jest dla mnie ogromnie ważny sygnał. Sygnał tego, że przez ostatnie 5 

lat wobec rolników dobrze wykonywałem swoje obowiązki prezydenckie. 

KS – W innych okolicznościach wczoraj w Małopolsce padły słowa, które dzień później 

odbijały się największym echem, większym niż deklaracja o współpracy czy o rolnictwie. 

AD – Kiedy przejmowaliśmy władzę od koalicji PO-PSL, bezrobocie wynosiło ponad 9%. 

W najgorszym momencie pandemii koronawirusa bezrobocie wzrosło do 6%, czyli było niższe 

niż wtedy, kiedy oni rządzili. Byli gorszym wirusem niż, proszę państwa, koronawirus. 

KS – Za słowa do opozycji, która o rynku pracy miała być gorsza niż koronawirus, 

prezydent nie przeprosił. Choć opozycja do tych przeprosin wzywała. 

Władysław Kosiniak-Kamysz – Jest to uwłaczające i obraźliwe dla osób chorych, dla tych, 

którzy zmarli. 

Katarzyna Lubnauer – Porównanie kogokolwiek do choroby, która ma tak śmiertelne 

żniwo, ale również porównanie w kontekście gospodarczym jest po prostu haniebne. 

I tura wyborów prezydenckich: 

Andrzej Duda: 41,5%. Rafał Trzaskowski: 28,3%. Szymon Hołownia: 8,6%. 

Władysław Kosiniak-Kamysz: 8,0%. Krzysztof Bosak: 5,4%. 

Robert Biedroń: 2,2%. Inni: 0,2%. Nie wiem: 5,9%. 

Mateusz Morawiecki – Polska was potrzebuje, potrzebuje, żebyśmy na tym ostatnim 

zakręcie wyborczym wybrali: Kogo? Andrzeja Dudę! 

[Polska nie musi nas potrzebować – to my jesteśmy Polską. Polską nie jest rząd czy partia 

rządząca]. 

Elżbieta Rafalska – Gdyby była druga tura, spodziewałabym się, że kandydat 

Konfederacji, Krzysztof Bosak, udzieli formalnie poparcia Andrzejowi Dudzie. 

KS – Tak wygląda powszechne partyjno-rządowe ruszenie: [Mobilizacja. Zdjęcia: 

Rafalska, Sasin, Dworczyk, Horała, Emilewicz, Morawiecki, ?, Jaki] 

KS – To kampania równoległa, bo na Andrzeja Dudę w ostatnim tygodniu kampanii 

pracuje nie tylko jego sztab. Każdy z tych posłów, europosłów i ministrów wie bowiem, że 

porażka, to koniec pełnej, nieograniczonej władzy. Stąd właśnie to zaangażowanie całego 

aparatu państwa, wielu zasobami, obietnicami i tym hasłem: 



Michał Dworczyk, szef kancelarii premiera – Niezbędna jest dobra współpraca pomiędzy 

prezydentem a rządem, a prezydent Duda to gwarantuje. 

AD – Jest prawdą, że nie wszystkie zobowiązania wyborcze 2015 roku udało się jak do tej 

pory zrealizować. Ale udało się z realizować te, które uważaliśmy i które uważam za 

najważniejsze. 

KS – Według informacji Faktów w środę w kampanii ma się pojawić Jarosław Kaczyński. 

Jego obecność ma zmobilizować tak zwany twardy elektorat PiS-u. Krzysztof Skórzyński, 

Fakty. 

[Nie przesadzajmy. Kaczyński jeszcze nie jest nadczłowiekiem, żeby miał się pojawiać]. 

 

AW – Rafał Trzaskowski nie musi prostować swoich słów. Sztab Dudy wystąpił z 

pozwem, ale przegrał w sądzie, bo milion bezrobotnych to nie fikcja tylko fakt. Ten wyborczy 

protest ma na razie nieprawomocny wyrok, ale w kampanii może mieć swoją moc, tak jak głos 

nauczycieli i pracowników LOT-u… 

Agnieszka Szelągowska, wiceprzewodnicząca Związku Zawodowego Personelu 

Pokładowego i Lotniczego – Jakie zamiary ma pan prezes Milczarski, prezes PGN-u, prezes 

Linii Lotniczych LOT oraz pan minister Sasin, bo mówią o 

Maciej Knapik – Pan minister Sasin chce budować największe lotnisko, na świecie. 

AS – To fantastycznie, to niech najpierw wyznaczy, gdzie mają być pasy, [i co ważniejsze 

dla ludności – gdzie mają być pasy nalotu do lądowania, bo to olbrzymie obszary z 

pogorszonymi warunkami zamieszkiwania]. Bo jeszcze tego nie wiedzą mieszkańcy, 

Monika Żelazik, przewodnicząca Związku jak wyżej – Ja bym proponowała na próbę 

nauczyć się utrzymać 800 etatów w pionie lotniczym w LOT-cie i dopiero wtedy będziemy kuć 

propagandę. 

AS – Niepokój wzbudziły między innymi dywagacje ministra Sasina o tak zwanej 

upadłości LOT-u. 

Jacek Sasin, wicepremier w Radiu RMF FM – Taki scenariusz, o którym pan mówi, on 

jest możliwy oczywiście, ale traktuję go jako absolutną ostateczność. 

AS – …Szacunkowe dane o wykonaniu budżetu państwa w 2020 r. w okresie styczeń – 

maj 2020 roku szacunkowe wykonanie wyniosło: 

• Dochody – 157.069,7 mln zł 

• Wydatki – 182.951,3 mln zł 

• Deficyt – 25.881,6 mln zł 

Cały zeszły rok to deficyt wyniósł: 13.737.759 tys. zł. 

 

AW – Zapraszam na wybory – słychać dziś w wielu miejscach w Polsce. Pozostali 

kandydaci też mają pracowity dzień. Program dla niepełnosprawnych, środki do dezynfekcji dla 

chorych. Na kampanijnym szlaku dziesiątki spotkań i jedna niespodzianka, kiedy nagle dwa 

sztaby znajdują się w jednym miejscu [sztaby  opozycji]. 

Arleta Zalewska – …byłby nowy rekord frekwencji. W Polsce od 30 lat to 62% - tylu 

Polaków poszło do urn w ostatnich wyborach parlamentarnych… [i tak spieprzyli to Schetyna z 

Kosiniakiem-Kamyszem]. 

 

AW – Pogodowy koszmar i kolejny dzień walki z żywiołem. Węglówka i Łapanów to 

najlepsze przykłady. [powiedziałbym najbardziej przykre przykłady]. Mały potok zmienił się w 

potężny strumień, zerwał drogę i odciął wieś od reszty świata. Z nurtem popłynęły też przyczepy 

kampingowe, które chwilę wcześniej stały spokojnie na ziemi. Tam gdzie woda wdziera się 

drzwiami i oknami, spokoju nie ma wcale. 

Renata Kijowska – Czegoś takiego mieszkańcy Węglówki w powiecie myślenickim się po 

nim nie spodziewali. Maleńki potok zwany Niedźwiadkiem pokazał pazury… 

 

AW – Koronawirus atakuje i lepiej nie zapominać, że jest. Na świecie pałd kolejny rekord. 

W Dojczlandzie wskaźniki skoczyły w górę. W Polsce…: 



Marek Nowicki – Wielkie zakłady mięsne w północnym Dojczlandzie zamknięte. Sześć i 

pól tysiąca pracowników na przymusowej kwarantannie. Wielu jest zainfekowanych, dokładnie 

nie wiadomo, bo właściciel firmy nie chce przekazać pełnej listy zatrudnionych… Blok w 

Getyndze zasiedlony przez 700 imigrantów. Wszyscy zostali zmuszeni do kwarantanny. 

Mieszkańcy wszczęli zamieszki… Właśnie zakaził się Adam Małysz… ostatnie dni to szczyt: 

19.06.2020: 180 tys. 20.06.2020: 156 tys. 21.06.2020: 130 tysięcy dziennych zachorowań na 

świecie… Jesienią nie będzie najlepiej. 

Tomasz Dzieciątkowski, doktor, wirusolog, Warszawski Uniwersytet Medyczny – 

Największym problemem będzie przełom listopada i grudnia, kiedy potencjalne zachorowanie 

koronawirusem będzie się nakładało na sezon zachorowań grypowych i podobnych. Wtedy to 

będzie rzeczywiście duże wyzwanie dla systemu opieki zdrowotnej, zwłaszcza dla lekarzy 

pierwszego kontaktu. 

AW – … jest też rekordowo dużo problemów. 

Katarzyna Sławińska – Polonia rekordowo tłumnie chce zagłosować. 385 349 Polaków 

zarejestrowanych do głosowania za granicą… [do wielu nie dotarły pakiety wyborcze] 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Pomoc finansowa trafiła już do pierwszych poszkodowanych w wyniku podtopień zgodnie 

z zapowiedzią prezydenta, Andrzeja Dudy, który wczoraj odwiedził najbardziej poszkodowane 

przez burzę tereny. Do gminy Raciechowice w Małopolsce trafiło już [bardzo przeszkadza mi to 

„trafianie”, wszystko musi trafiać] 300 tysięcy złotych wsparcia dla 50 gospodarstw domowych. 

[Czyli po 6 tysięcy złotych]. Kolejne wnioski są rozpatrywane w ciągu kilku godzin. [Co tu 

rozpatrywać, jeżeli jest po równo?] Pogoda nie odpuszcza… 

Karol Jałtuszewski – …Węglówka w Małopolsce… W Małopolsce najwięcej deszczu 

spadło w Jodłowniku… ponad 150 litrów wody na metr kwadratowy… Łapanów w powiecie 

bocheńskim… 6 tysięcy złotych na podstawową pomoc, 20 tysięcy jeśli dom wymaga remontu i 

200 tysięcy jeśli wymaga odbudowy…  

IMiGW ostrzega [jeżeli podzielić Polskę z północy na południe na cztery jednakowe pasy, 

to najbardziej na wschodzie 80l/m2. Przesuwając się na zachód drugi pas 60l/m2; oba pasy to 

burze z gradem. Trzeci pas – silny deszcz z burzami. Zachodni pas bez ostrzeżeń]. 

 

EL – Rola polskich rolników w naszym państwie iest nie do przecenienia – mówił 

prezydent, Andrzej Duda, który dziś rano w pałacu prezydenckim podpisał umowę programową 

z Krajową Radą Izb Rolniczych, a po południu w Wierzchosławicach parafował podobne 

porozumienie z Rolniczą Solidarnością. [Czy chociaż przeczytał?] 

[Raz nazwisko Marcin Szewczyk, raz Marcin Szypszak – a może rzeczywiście jest ich 

dwóch?] 

AD – Przez 15 lat mieliśmy 164 miliardy euro, teraz na najbliższe 7 lat jest propozycja, 

aby było to ponad 170 miliardów euro. To jest niewyobrażalna dla nas szansa i perspektywa 

inwestycyjna. 

… 

AD w Kielcach – Wszystko w państwa rękach, bo to państwo macie głosy. 

… 

EL – Kolejny sondaż wskazuje, że o fotel prezydencki prowadzi Andrzej Duda. 

Andrzej Duda: 41,38. Rafał Trzaskowski: 29,86%. 

Szymon Hołownia: 11,18%. Krzysztof Bosak: 7,34%. 

Władysław Kosiniak-Kamysz: 6,55%. Robert Biedroń: 2,93%. 

2020.06.08 

Sondaż poparcia w I turze wyborów prezydenckich: 

Andrzej Duda 48,6%. Rafał Trzaskowski 16,2%. Szymon Hołownia 10,7%. 

Władysław Kosiniak Kamysz 4,3%. Krzysztof Bosak 4,2%. Robert Biedroń 1,8% 

 

Krzysztof Nowina Konopka – … [będzie odwołanie od decyzji sądu] 

 

 



EL – Sytuacja epidemiczna Śląsku jest opanowana – zapewnia ministerstwo zdrowia. Dziś 

potwierdzono tam 130 nowych zakażeń koronawirusem. Łącznie w całym kraju odnotowano 

296 nowych przypadków. 

 

EL – Andrzej Duda odwiedził tereny dotknięte podtopieniami, za co spotkała go fala 

krytyki, a nawet drwin, niektórzy zarzucają prezydentowi, że działał z pobudek kampanijnych, 

[Należało wyłączyć kamery – nie byłoby wątpliwości]. Tymczasem w przeszłości podobne 

wizyty w czasie kampanii wyborczych chętnie składali politycy dzisiejszej opozycji… 

 

 

♣ 
2020-06-23 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4386 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Andrzej Duda na Podhalu, o wielkich obietnicach i o wielkich pieniądzach. Wśród górali 

to dobrze brzmi, ale w Ostrołęce niedobrze wygląda. Greenpeace postanowił przypomnieć 

Andrzejowi Dudzie o jednej z wielkich inwestycji. A Zbigniew Ziobro postanowił dziś 

Andrzejowi Dudzie pomóc. 

Maciej Knapik – … 

AD – Ja chcę, żebyście zarabiali tak, jak się zarabia w bogatych państwach na zachodzie 

Europy. Tak jak się zarabia na przyzwoitej pensji w Ameryce. 

MK – Im bliżej wyborów tym przekaz jest prostszy i tym więcej obiecanych pieniędzy. 

AD – Ponad 170 miliardów euro. 

AD – Do nas 100 milionów złotych. 

AD – Sto miliardów. 

Mateusz Morawiecki – Takiej Polski chcemy. Szybko rosnących płac. Dostatniej Polski. 

MK – ten wiecowy optymizm premiera nieco gasi wypowiedź ministra finansów o 

zmianach w budżecie w obliczu kryzysu. 

Tadeusz Kościński, minister finansów – …To jest najgorszy kryzys, jaki mieliśmy w 

historii Polski. 

MK – Najgorszy kryzys w historii [już zanotowałem wczoraj] …Ale o tym, że obietnice to 

jedno, a rzeczywistość drugie, przypomniał dzisiaj Greenpeace – Niedokończona budowa 

elektrowni Ostrołęka C, która też była elementem kampanii wyborczej prezydenta sprzed 5 lat. 

Andrzej Duda, prezydent, wypowiedź z 1 lutego 2015 roku – Elektrownia tutaj w 

Ostrołęce. 

MK – Na razie jest rozgrzebany plac budowy i protest ekologów. Zmieniła się koncepcja: 

z węglowej, ma być elektrownia gazowa – słyszymy, podobnie trująca, jeśli w ogóle powstanie. 

Sasin – Realizacja tej inwestycji w technologii węglowej na dalszą perspektywę czasu 

byłaby nierentowna i podjęta została decyzja o zmianie paliwa. 

… 

MK – Rzadko widywany minister w kampanii mówił dziś w Kielcach o zakupie tomografu 

komputerowego dla miejscowego szpitala i przy okazji wspominał o Andrzeju Dudzie. 

Zbigniew Ziobro, minister sprawiedliwości i prokurator generalny – Dobra współpraca 

może owocować tym, że jesteśmy tu dzisiaj z państwem. 

MK – To ciekawe, minister sprawiedliwości nie wspomniał przy tym o ustawach 

rządowych, w tym ustawie kagańcowej, które w ostatnich latach podpisywał Andrzej Duda i 

które zdaniem większości autorytetów prawnych, instytucji międzynarodowych, opozycji czy 

tysięcy ludzi – niszczyły i upolityczniły polskie sądownictwo… 

[Wszystko to prawda, ale TVN dziś odgrzewa fakty, nie ma wiele do powiedzenia w 

sprawie wyborów. Czyżby kampania przybladła?] 

Mateusz Morawiecki stojąc na Skrze – Warszawa za to staje się miastem sportowych ruin. 

MK – Sztab Trzaskowskiego przypomina, że PiS głosowało przeciwko przekazaniu 200 

mln zł na budowę stadionu Skra, a miasto nie ma dostępu do stadionu. [?] Maciej Knapik, Fakty. 



AW – Rafał Trzaskowski dziś na wschodzie Polski. Głosów szukał w bastionie PiS, mimo 

że był tam już jego największy rywal. A ponieważ rywal leci dziś do Ameryki, to Trzaskowski 

ma do niego pytanie: Czy chce przenieść do Polski z Dojczlandu atomową amerykańską broń? I 

kupić elektrownię jądrową? 

Katarzyna Kolenda-Zaleska – Lubelskie to miejsce gdzie PiS wygrywa miażdżącą 

przewagą… Sztab Trzaskowskiego podejmuje ten temat, bo zrobiono badania: 80% Polaków 

jest przeciwko broni atomowej w Polsce. 

KKZ – Trzaskowski w Lublinie zapowiedział, że jeszcze w tym tygodniu  najpewniej w 

czwartek przedstawi szczegóły programu, wykorzystując dzień ojca zapowiedział poparcie dla 

rządowego programu in vitro. [Byłaby pora na program, za dwa dni cisza wyborcza. Ale bo też 

co można realnie wstawić do programu? Najwyżej, że nie da się zjeść PiS-owi]. 

Rafał Trzaskowski w Lublinie – Nie każdy niestety w Polsce miał te szanse, żeby zostać 

ojcem. 

KKZ – Trzaskowski mówi, że potrafi wyciągać wnioski także z błędnych decyzji. Ale 

apeluje, by zakończyć spory o rozstrzygnięte już sprawy. 

RT dalszy ciąg – Nie wybieramy prezydenta na ostatnie pięć lat. Wybieramy prezydenta 

na kolejne 5 lat. I musimy patrzyć w przyszłość. 

RT – Nie ma dzisiaj wyrazistego podziału na duże miasta, na małe miasta, na polską wieś. 

Dlatego że po epidemii rozmawiamy o tym samym, czyli rozmawiamy o podstawowych 

problemach. 

KKZ – PiS stara się podważyć rządowe zdolności Trzaskowskiego. Sam premier wystąpił 

na zrujnowanym stadionie Skry… Kolejny przystanek, to Podkarpacie. 

EW – Na mapie Polski kandydaci dwojąsię i troją. W tej kampanii każdy chce być 

wszędzie… Wraca też pytanie: Kogo poprą ci, którzy do drugiej tury się nie dostaną? [Nie 

jestem przekonany, że kandydat może przekazać poparcie swoich wyborców innemu 

kandydatowi. To sami wyborcy zadecydują, na kogo będą głosować w drugiej turze]. 

Krzysztof Skórzyński – Oto sondażowy peleton (Biedroń, Bosak, Hołownia, Kamysz) …  

Sondaż poparcia w II turze: 

Wyborcy Kamysza – na Trzaskowskiego 70%, na Dudę 9% 

Wyborcy Biedronia – na Trzaskowskiego 97%, na Dudę 0% 

Wyborcy Hołowni – na Trzaskowskiego 74%, na Dudę 7% 

Wyborcy Bosaka – na Trzaskowskiego 43%, na Dudę 23% 

AW – Kampania pełna niespodzianek. [Ale nieistotnych]. 

 

AW – Nie obsługujcie klientów bez maseczek – tak do właścicieli sklepów apeluje 

ministerstwo zdrowia. Beztroska może nas sporo kosztować. Epidemia nie zniknęła. Epidemia 

jest. I dziś widać to też na wakacjach nad Bałtykiem. Już oficjalnie wiadomo, w których 

województwach współczynnik zakażeń jest najwyższy. 

Marek Nowicki – W Katowicach zaglądamy do przejeżdżających tramwajów i bez trudu 

znajdujemy osoby bez masek, tak samo w autobusach, tak samo w sklepach. Podobnie jest w 

całym kraju. 

To dlatego rzecznik spraw obywatelskich [Adam Bodnar] w tej sprawie napisał listo do 

ministra zdrowia [Łukasz Szumowski]: 

„(…) powtarzające się przypadki obecności w przestrzeni publicznej osób 

niezakrywających ust i nosa może oznaczać, że uprzedni wysiłek całego 

społeczeństwa zmierzający do powstrzymania rozprzestrzeniania się epidemii może 

pójść na marne”. 

MN – Oto w jednym z ośrodków wypoczynkowych w Rewalu 60 0sób objętych zostało 

kwarantanną po potwierdzeniu koronawirusa u dwóch turystów z południa Polski. Obawy 

rzecznika praw obywatelskich potwierdza też ta mapa: Tylko w połowie województw wskaźnik 

reprodukcji wirusa jest poniżej jedności: 

Warmińsko-Mazurskie: 0,51. Kujwsko-Pomorskie: 0,75. 

Podlaskie: 0,71. Lubuskie: brak danych, bo zbyt niskie liczby zachorowań. 

Wielkopolskie: 0,83. Świętokrzyskie: brak danych [jak wyżej]. 

Podkarpackie: 0,59. 



W pozostałych przekracza normę. Tak jest na: 

Zachodniopomorskie: 1. Pomorskie: 1,12. Mazowieckie: 1,07. 

Łódzkie: 2,09. Lubelskie: 1,11. Dolnośląskie: 1,17. Opolskie: 1. Śląskie: 1,53. 

Małopolskie: 1,14. 

[Wskaźnik reprodukcji wirusa: 1 – oznacza, że jedna zakażona osoba średnio zakaża 

jedną osobę. Oznacza to, że epidemia utrzymuje się na tym samym poziomie]. 

[…] Marek Nowicki, Fakty. 

 

[Tenisiści się pozarażali wzajemnie na turnieju. Zarazili też trenerów, a nawet żonę 

jednego]. 

 

AW – Jak głosować? Ile głosowanie może potrwać? Ile osób będzie mogło być w środku 

wyborczego lokalu i czy do lokalu będzie można stać normalnie w kolejce? Czy potrzebna nam 

będzie własna maseczka i czy tym razem musimy mieć własny długopis? Co przed 28 trzeba po 

prostu wiedzieć? O tym: 

Dariusz Prosiecki – To już się nie powtórzy, przynajmniej nie w tych najbliższych 

wyborach. Nie będzie ścisku i kolejek przy urnach, bo to będą wybory w pandemicznym rygorze 

sanitarnym. 

Rafał Miszczuk, pełnomocnik prezydenta miasta Szczecin do spraw przeprowadzenia 

wyborów – Wyborca zanim wejdzie do lokalu wyborczego, musi obowiązkowo zdezynfekować 

ręce. Musi mieć maseczkę, która zakrywa nos i usta. 

DP – I najlepiej by każdy głosujący przyniósł swój własny długopis. Ale to nie koniec 

obostrzeń, które będą obowiązywały w najbliższą niedzielę, bo nie każdy prosto z ulicy od razu 

wejdzie do lokalu. 

Tomasz Grzelewski, Państwowa Komisja Wyborcza – Przepisy to precyzują 

jednoznacznie: jedna osoba może być na powierzchni 4 metrów kwadratowych, a więc tych 

tłumów, o których mówimy, z całą pewnością nie będzie. [Jeżeli organizatorzy nie podwoją 

ilości lokali wyborczych w miastach, to znaczna część nie zdoła oddać głosów. Już w wyborach 

do sejmu wielu z kolejki nie zdołało oddać głosu]. 

DP – Dlatego mogą być kolejki przed lokalami. PKW sugeruje, by nie zostawiać 

głosowania na ostatnią chwilę. 

Magdalena Pietrzak, szefowa Krajowego Biura Wyborczego – Zapewniam, że każdy, kto 

przybędzie przed 21:00, głos odda, choć apelujemy, aby rozpocząć to głosowanie jak 

najwcześniej. Wtedy, kiedy o godzinie siódmej lokale są otwarte, zapraszamy. 

DP – Lokale będą regularnie wietrzone. Członkowie komisji też muszą mieć środki do 

ochrony osobistej, a głosujący poza maseczką, długopisem obowiązkowo musi mieć dowód 

tożsamości. 

PKW – Będziesz musiał na chwilę zdjąć maseczkę, aby cię można zidentyfikować. Jeśli 

jesteś w spisie wyborców, to otrzymasz kartę [do głosowania]. 

DP – Do spisu wyborców w wybranym przez nas obwodzie już nie możemy się dopisać. 

Ale do najbliższego piątku do urzędu gminy można się zgłosić po zaświadczenie o prawie do 

głosowania w wybranym przez nas lokalu wyborczym. 

PKW – Możesz to zrobić osobiście, faksem lub mejlem. Zaświadczenie odbierz w 

urzędzie. 

[Przecież dotychczas brałem zaświadczenie i komisja wyborcza w lokalu wyborczym 

dopisywała mnie do listy wyborców i dawała kartę do głosowania. Teraz rozumiem, że urząd 

gminy mnie dopisze – albo i nie dopisze – od razu do odpowiedniej listy wyborców i wówczas 

potrzebny jest mi tylko dowód tożsamości, żeby otrzymać kartę do głosowania. Więc po co jest 

potrzebne zaświadczenie o prawie do głosowania. Coś TVN nieprecyzyjnie tłumaczy, a tu każde 

słowo lub brak jednego słowa jest ważny. Powiedziałbym, że jednak na podstawie 

zaświadczenia komisja w lokalu wyborczym ma obowiązek mnie dopisać do listy wyborców i 

wydać kartę do głosowania]. 

DP – Piątek to ważna data dla tych, którzy się zdecydowali głosować korespondencyjnie. 

Do 26 muszą wrzucić do skrzynek [pocztowych, ale czy do dowolnej skrzynki pocztowej w 



całym kraju?] cały pakiet wyborczy, który otrzymali. I tu uwaga: nie tylko samą kartę do 

głosowania. 

Tomasz Grzelewski, dalszy ciąg – Ten pakiet będzie zawierał bardzo ważny dokument: 

oświadczenie, to jest oświadczenie, które musimy wypełnić, bardzo proste: imię i nazwisko, 

pesel, imię ojca [tego nie było!] i podpisać. Koniecznie podpisać. Jeśli ktoś nie zdąży pakietu, 

czyli koperty z oświadczeniem i kartą do głosowania wysłać do piątku, może w niedzielę 

przynieść do lokalu i wrzucić do urny. I tu kolejna uwaga: niezależnie czy pakiet wrzucamy do 

urny, czy wysyłamy pocztą, kopertę koniecznie trzeba zakleić. 

Ktoś z PKW – Jeżeli nie zakleimy, to głos będzie nieważny. 

[Jeżeli już przyjdę do lokalu wyborczego, to mogę zagłosować, a nawet zagłosować i 

wrzucić pakiet do urny. Czy ktoś będzie pilnował, żeby tak się nie stało? Nie sądzę, żeby na 

liście wyborczej było odnotowane, że głosuję korespondencyjnie]. 

DP – Korespondencyjnie mogą też głosować ci, co w ostatnich dniach trafili na 

kwarantannę. Pakiet wyborczy przyniosą pracownicy poczty. 

PKW – Musisz od razu zagłosować i oddać kopertę zwrotną doręczycielowi. 

DP – I to jedyny sposób, by móc głosować na kwarantannie. Dariusz Prosiecki, Fakty. 

[Czy tylko ci, którzy w „ostatnich dniach” trafili na kwarantannę będą musieli kopertę 

zwrotną oddać natychmiast doręczycielowi? A co będzie z wszystkimi na kwarantannie? Czy 

oni będą musieli zwrócić się do urzędu gminy po pakiet wyborczy? Kwarantanna trwa 14 dni. 

To niedługo. Kto rozstrzygnie, którego dnia zaczną się liczyć te „ostatnie dni”? 

Oj, będzie jeszcze dużo zamieszania z wyborami przy tak nieprecyzyjnych informacjach 

telewizji i gazet]. 

[Jeszcze był sąd związany ze śmiercią dwóch harcerek w Borach Tucholskich trzy lata 

temu. 

Oraz o zlikwidowanym PKS, który rozwoził ludzi wokół Częstochowy]. 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

To jeszcze nie koniec nawałnic. Do poszkodowanych płynie pomoc. Sytuacja jest trudna, 

ale pod kontrolą. [Jeszcze nikt nie potrafi kontrolować pogody i żywiołu, jakim jest woda]. 

O gospodarce i bezpieczeństwie, czyli tematy spotkania Duda – Trump. 

Solidarność zdecydowanie wsparła Andrzeja Dudę. 

Supertata. 

 

Łapanów to jedna z najbardziej poszkodowanych miejscowości. Niezbędna jest tu 

modernizacja wałów przeciwpowodziowych… 

Andrzej Duda – Trzeba to wszystko załatwić. Gmina nie dysponuje środkami. Trzeba tą 

[tę] inwestycję wały wprowadzić. Ja się zobowiązałem, że zwrócę się do panan premiera, żeby 

przekazał tutaj środki dlatego, że problem jak widać niestety może mieć charakter cykliczny. I w 

związku z tym nie można dopuścić do tego, żeby to trwało. 

 

EL – Arogancka kampania. 

 

EL – Prezydent, Andrzej Duda, złożył w Sejmie projekt ustawy o funduszu medycznym. 

Fundusz będzie miał trzy segmenty: świadczenia medyczne, leczenie chorób rzadkich, działania 

profilaktyczne w zakresie onkologii i segment infrastrukturalny. Fundusz będzie znajdował się w 

gestii ministra zdrowia. 

AD – Fundusz będzie miał trzy segmenty, będzie w dyspozycji ministra zdrowia, będzie 

miał swoją radę funduszu, a przede wszystkim będzie miał 4 miliardy złotych rocznie. W tym 

roku z uwagi na pół roku 2 miliardy i będzie służył leczeniu dzieci chorych na choroby 

onkologiczne i choroby rzadkie, z którymi jest problem z leczeniem w Polsce. Będzie można z 

tego funduszu te środki pozyskiwać. 

 

EL – 3 miliardy więcej dla polskich rolników przewiduje nowy projekt unijnego budżetu. 

Komisja Europejska zaproponowała w nowej perspektywie finansowej 2021-27, że na ten cel 

Polska dostanie około 33,5 miliarda euro… 



AD – Jest bardzo wysoce prawdopodobne, że uda nam się zrealizować naszą zapowiedź 

doprowadzenia do tego, żeby polscy rolnicy otrzymywali dopłaty unijne na poziomie średniej 

Unii Europejskiej. 

… 

AD – Przez 15 lat w Unii Europejskiej otrzymaliśmy 164. Na najbliższe 7 lat dostaniemy 

więcej, będziemy mieli w dyspozycji więcej niż mieliśmy przez ostatnie 15 lat. Czy to nie jest 

skuteczna polityka? 

… 

EL – Prezydent, Andrzej Duda, podpisał czwartą wersję rządowej tarczy antykryzysowej. 

To pakiet kolejnych rozwiązań, które mają ograniczyć skutki kryzysu koronawirusowego. 

Dotychczasowe tarcze spowodowały, że w Polsce nie doszło do drastycznego wzrostu stopy 

bezrobocia. 

… 

AD – Trzeba było wziąć na siebie za to odpowiedzialność. Tak. Ja tą [tę] 

odpowiedzialność na siebie biorę. Dlatego i pracowałem wszystkimi kolejnymi tarczami 

antykryzysowymi, i podpisałem wszystkie te ustawy, bo uważałem, że trzeba to robić. 

… 

Rafał Trzaskowski – Dzisiaj w Polsce prawie milion osób straciło pracę/ 

Piotr Duda, Solidarność – Trzaskowski mówi o bezrobociu, milion więcej bezrobotnych. 

Jak pan śmie w ogóle wypowiadać takie słowa? Proszę sobie przypomnieć, jak oddawali władzę 

w 2015 roku. Jakie było bezrobocie? 

Dominik Cierpioł – W czasie rządów koalicji PO-PSL, kiedy Rafał Trzaskowski był 

ministrem, liczba bezrobotnych w Polsce przekraczała milion 700 tysięcy. Teraz jest o blisko 

700 tysięcy niższa. 

Piotr Duda – Gdzie pan wtedy był panie Trzaskowski? W 2015 roku. A teraz pan mówi o 

bezrobociu? 

… 

EL – To nagroda za 5 lat polityki przyjaznej pracownikom – podkreślił przewodniczący 

Solidarności honorując prezydenta, Andrzeja Dudę, tytułem człowieka roku tygodnika 

Solidarność. Piotr Duda zaapelował do przyszłych emerytów o udział w wyborach, bo jak 

podkreśla: zwycięstwo kandydata opozycji będzie oznaczało podniesienie wieku emerytalnego. 

[Powtórzę: żaden prezydent z opozycji nie będzie miał szans na podniesienie wieku 

emerytalnego, bo Sejm to odrzuci]. 

… 

EL – Nie masz amerykańskiego akcentu, brzmisz jak Polak – takimi słowami 

wiceprzewodniczący Platformy Obywatelskiej ubiegający się prezydenturę, zaatakował 

mężczyznę, który chciał po angielsku porozmawiać z Rafałem Trzaskowskim. Ten w 

odpowiedzi pokazuje swój amerykański paszport i z niedowierzaniem pyta, jak można dzielić 

ludzi na lepszych i gorszych, sugerując się ich obywatelstwem? 

… 

[Przepraszam, ale nie zapisałem dalszych kalumnii wokół lingwistycznych umiejętności 

Trzaskowskiego i jego oponentów. Nawet trudne byłoby zapisanie różnic w wymowie obcych 

języków]. 

EL – Zastępca Borysa Budki próbuje budować swoją kampanię wyborczą na haśle: 

bezpieczeństwa. Ale w jego zespole doradców do spraw bezpieczeństwa nie brakuje nazwisk, 

które budzą ogromne kontrowersje. Rafał Trzaskowski to nie pierwszy polityk Platformy 

Obywatelskiej, który otacza się ludźmi mającymi związki ze służbami specjalnymi, także tymi 

wywodzącymi się z PRL. 

… 
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Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Andrzej Duda u Donalda Trumpa. Rozmowy w cztery oczy w Białym Domu już za 

godzinę. 

 

AW – W kampanii dziś głos dla młodych. Dlaczego politycy unikają trudnych pytań? [Czy 

trzeba o to pytać?] Mieszkania, praca, sprawy światopoglądowe. Rafał Trzaskowski słuchał i 

odpowiadał i tak walczył o poparcie na Podkarpaciu. 

… 

Rafał Trzaskowski w Rzeszowie – To młode pokolenie jest dużo bardziej idealistyczne, 

jest dużo bardziej bezkompromisowe, jest dużo bardziej wnikliwe – tego się wszystkiego 

błyskawicznie uczymy. Z dnia na dzień, z tygodnia na tydzień od nich uczymy. 

Nie mamy żadnych kompleksów, nie musimy mieć władzy, która bez przerwy leczy sobie 

kompleksy. Bo my jesteśmy dumni. Bo my jesteśmy europejscy. Bo my zawsze patrzymy w 

przyszłość. 

… 

Katarzyna Kolenda- Zaleska – …Dzięki funduszom [europejskim] Jawornik [na 

Podkarpaciu] ma tanią ziemię [?] dla młodych, darmowe żłobki i przedszkola, panele słoneczne. 

I to Trzaskowski, były minister do spraw europejskich, obiecuje, że będzie współpracował z 

rządem w pozyskiwaniu kolejnych pieniędzy. 

RT – I dokładnie to, zobaczcie państwo, co się udaje w Warszawie, udaje się również w 

waszej gminie dzięki pieniądzom europejskim. 

KKZ – W Dębicy nieprzypadkowo niebiesko było od unijnych flag. 

RT – Polityka zagraniczna to nie jest tylko frazes. To są inwestycje. Gdyby nie inwestycje 

z Unii Europejskiej, Polska by tak nie wypiękniała tak szybko. 

… 

AW – Prezydent w Ameryce, za to w kampanii dziś prezes. Trudno już mówić o wolności 

– tak Jarosław Kaczyński w Lublinie mówi do młodych działaczy PiS. I tak na finiszu kampanii 

pojawia się temat sądów. W trybie wyborczym już prawomocnie przegrał już sztab Andrzeja 

Dudy, ale w wyborach chce wygrać i to w pierwszej turze. 

Maciej Knapik –  

- Szanowny panie prezesie, to naprawdę bardzo wiele dla nas znaczy. Pana wsparcie i 

obecność tutaj. 

MK – … szef PiS-owskiej młodzieżówki, otwierając to wydarzenie, nazwisko Duda 

wymienił tylko raz, Trzaskowski padło wielokrotnie [co najmniej 8 razy]. Prezes Kaczyński o 

Andrzeju Dudzie zaczął mówić dopiero pod koniec swojego wystąpienia. Za to oddał mu, choć 

chyba tylko chwilowo przywództwo dobrej zmiany. 

Jarosław Kaczyński – Obóz dobrej zmiany, na którego czele stoi Andrzej Duda, to obóz 

wolności. 

Poprawność polityczna. I związana z nią cenzura. To wszystko powoduje. Że trudno już 

mówić o wolności. 

MK – Opozycja komentuje, że prezesowi myli się poprawność polityczna z poprawnym 

zachowaniem i przypomina mu te słowa: takiej hołoty… 

Hołownia – A jeżeli do drugiej tury wejdzie Rafał Trzaskowski, oczywiście,że ja na niego 

zgłosuję. Jeśli wejdzie do drugiej tury, wszystko jest lepsze. 

Ciekawe, że dziś wszyscy zadają mi to pytanie, a nikt nie zada jemu albo Andrzejowi 

Dudzie pytania: Kogo poprą? 

Biedroń w Słupsku – Kochacie mnie? Ja was też kocham, bo dzięki wam zostałem 

prezydentem! 

Do widzenia polska prawico! Nadchodzi Polska wolna, niepodległa, otwarta i 

tolerancyjna! 

Kamysz – Nie ma małej retencji. Propozycja i nazwanie tego projektu oczko+ jest 

uwłaczająca dla powagi sytuacji. 

Bosak – Postuluję ustanowienie progu podatku Belki, poniżej którego podatek Belki po 

prostu nie obowiązuje. 



- Kandydaci mają jeszcze dwa dni na przekonywanie do siebie Polaków. Maciej Knapik, 

Fakty. 

[Pominąłem komentarze, bo zbyt oczywiste lub przesdne]. 

 

AW – Znany biskup (Edward Janiak) i jego trzy i pół promila. 

- Gdy przyjęto go do szpitala, podejrzewano udar. Okazało się, że jest kompletnie pijany. 

 

AW – Wielka parada dopiero dzisiaj w Moskwie. 9 maja wirus pokrzyżował plany i choć 

wirus wciąż jest, parada też się odbyła… 

 

AW – Dwoje turystów z koronawirusem, 50 osób na kwarantannie [w wynajętych 

pokojach]. Tak właśnie w ośrodku wypoczynkowym w Rewalu prosto z plaży trafia się do 

czterech ścian… 

 

- Chcemy panu premierowi podziękować, rządowi podziękować. Ma te usz! 

- Nie Mateusz, tylko Andrzej Duda. 

- Dziękuję, panie prezydencie, że dba pan o każde miejsce pracy. 

- Pan prezydent zawsze dba o wszystkie gminy, powiaty. Ciągle pyta o to, co jeszcze 

można zrobić? 

- Lekarz. Starannie wykształcony. Mąż. Ojciec. A przede wszystkim dobry i serdeczny 

człowiek. 

- Jest to wielki zaszczyt dla miasta Suwałk, że pan prezydent Trzaskowski jest obecny 

tutaj. 

- Dzisiaj specjalna okazja. Spotkanie, tak jak powiedziałem, z pierwszym samorządowcem 

Rzeczpospolitej. 

- Nie kto inny, jak człowiek, który ma tak olbrzymie doświadczenie. 

- Jest z krwi i kości samorządowcem i tylko samorządowiec rozumie ludzi, którzy są tu, na 

dole. 

- Żeby wszystkie w Polsce schroniska tak wyglądały. 

- Może tutaj powstanie również nowoczesny cmentarz dla.. 

- Jest. Ja go stworzyłem. 

- Potrzebujemy też wsparcia wielkich przywódców i takim wielkim przywódcą jest pan 

prezydent, Andrzej Duda. 

- Tych, którzy rządzili Polską, od początku, od Mieszka pierwszego, zawsze jest jedno 

kryterium: Czy ten, który rządził Polską, zostawiał ją potem silniejszą? Czy zostawiał ją potem 

słabszą? 

- To naprawdę nie jest, proszę pana, panie ministrze, ani Mieszko pierwszy, ani Kazimierz 

Wielki. 

- Panie prezydencie! Musi pan wygrać! 

- Rafale! Prowadź nas do sukcesu! 

- Władysławie, scena należy do ciebie. 

Maciej Mazur, Fakty. [Którego też unicestwiłem]. 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Specjalne wydanie. Michał Adamczyk 

Już za chwilę spotkanie i rozmowa. Andrzej Duda jest pierwszym prezydentem, który 

gości w Białym Domu od wybuchu pandemii. A efekty tego spotkania będą bardzo dobre dla 

Polski – tak zapowiada szef gabinetu prezydenta. 

[Co będzie to zobaczymy jutro]. 

Andrzej Duda – Nie miałem jeszcze takiego spotkania, żebyśmy nie rozmawiali o czymś 

bardzo konkretnym, co potem przełożyło się na życie. 

[Andrzej Duda klęczy i modli się pod pomnikiem Tadeusza Kościuszki w Waszyngtonie]. 

AD – W dziedzinie badań medycznych, a ściślej mówiąc, w dziedzinie nad szczepionką 

przeciwko koronawirusowi współpraca polskich i amerykańskich naukowców w tym zakresie i 

współpracy w tym zakresie pomiędzy naszymi państwami. 



Jan Brzeziński (jego ojciec był doradcą Jimiego Cartera) – Relacje pomiędzy Polską a 

Stanami Zjednoczonymi są bardzo silne. Widzimy to na wielu płaszczyznach: w ekonomii, 

gospodarce, w inwestycjach amerykańskich w Polsce takich potęg jak Microsoft, Google, 

Goldman Zak. 

AD – Współpracy gospodarczej, także w regionie trójmorza, którą to współpracą pan 

prezydent Donald Trump jest bardzo żywotnie zainteresowany, o czym świadczy jednoznacznie 

choćby jego udział w szczycie trójmorza w Warszawie. 

[Wyruszył podobno jako przedstawiciel Unii Europejskiej, a wylądował jako 

przedstawiciel trójmorza. A spotkanie w Warszawie to było 3C Connectivity, Commerciality, 

Complementarity]. 

[…] 

 

Danuta Holecka – Ulewy na południu Polski. Ostrzeżenia dla kolejnych województw. 

Forum młodych PiS o przyszłości Polski. 

 

Na wypadek dużej wody uchronić przed nią mieszkańców ma oddalony o 130 kilometrów 

zbiornik Racibórz Dolny. Największa w kraju inwestycja przeciwpowodziowa w styczniu 

osiągnęła swoją funkcjonalność. Polder może przyjąć 185 milionów metrów sześciennych z 

Odry, tym samym zabezpieczy mieszkańców Opolszczyzny, Śląska i Dolnego Sląska. 

Pokazujemy realne działania – mówił premier, a minister środowiska podkreślał, że to obecni 

rządzący doprowadzili inwestycję do końca, bo poprzednicy nie mogli sobie z nią podazić. 

Michał Woś, minister środowiska – Gigantyczny symbol nieudolności rządu Platformy i 

PSL. ABW musiało wchodzić tutaj na zbiornik, kiedy 7 kilometrów wału było rozbierane, 

rozkradli materiał. 

Adam Gawęda, PiS – Platforma nie potrafiła rozwiązać podstawowych problemów, w jaki 

sposób technologicznie rozwiązać kwestie obwałowań. Zastosowano bardzo wadliwy zły 

materiał. 

[…] 

[Znów Tusk, Komorowski, Cimoszewicz]. 

 

DH – Ochrona praw zwierząt, ochrona klimatu oraz równouprawnienie kobiet i mężczyzn 

– to główne tematy forum młodych PiS zorganizowanego w Lublinie. Na ostatniej kampanijnej 

prostej młodzi konserwatyści przedstawiali swoje postulaty dotyczące przyszłości Polski, ale też 

zdecydowanie poparli ubiegającego się o reelekcję prezydenta, Andrzeja Dudy. 

Maksymilian Maszenda, Anna Olszak – …zerowy PIT dla osób do 26 roku życia; pomoc 

w zakładaniu firm i startapów; …co nie udało się przez 8 lat rządów PO=PSL… 

Jarosław Kaczyński na forum w Lublinie – Wy młodzi powinniście być optymistami, a ja, 

chociaż niemłody, też jestem optymistą. 

MM – Acta-2; 

PJK – Na dziś i na jutro chcemy tej wolności. Właśnie tej szeroko rozumianej, także tej, 

która może zapewnić tylko bogacąca się, dobrze zorganizowana Polska. 

Karolina Mrozowska, forum młodych PiS – Jako kobieta i Polka chcę prezydenta 

Rzeczypospolitej, który jest rzeczywiście prezydentem wszystkich Polek i Polaków, takiego, 

który darzy kobiety szacunkiem oraz docenia ich rolę. Dzięki panu prezydentowi Polska zyskała 

+. Tym plusem są polskie kobiety i polskie rodziny i takiego równouprawnienia chcemy. 

PJK – Obóz dobrej zmiany, na którego czele stoi Andrzej Duda, to obóz wolności. To 

obóz wolności. 

Maksymilian Maszenda, Wiadomości. 

Prezydencki sondaż poparcia: 

Duda: 41%. Trzaskowski: 29%. Hołownia: 13%. Bosak: 7%. Kamysz: 4%. 

Biedroń: 4%. 

[Czyli opozycja ma 57%] 

Druga tura: 

Duda 51% - Trzaskowski 49%. 

Duda 51% - Hołownia 49%. 



Duda 52% - Kamysz 48%. 

Duda 53% - Biedroń 47%. 

Duda 55% - Bosak 45%. 

DH – Zwolennicy Rafała Trzaskowskiego oczekują, że pozostali kandydaci opozycji 

przekażą mu swoje poparcie jeszcze przed przed niedzielnym głosowaniem. 

Magdalena Wierzchowska, Beata Szostak – Chociaż do ciszy wyborczej zostało niespełna 

3 dni, program wyborczy kandydata Koalicji Obywatelskiej nadal nie został przedstawiony. 

Rafał Trzaskowski – To, co najważniejsze, to powiedzieć gromkie: Mamy dość tematów 

zastępczych! – [To już żargon polityczny. Należy mówić konkretnie: Czego mamy dość]. 

MW – Sondaże plasują Rafała Trzaskowskiego na drugim miejscu, To oznacza, że razem z 

Andrzejem Dudą spotkałby się ponownie w drugiej turze. Ale sondaże dotyczące drugiej tury 

nie są dla niego już tak pomyślne. Większe szanse niż Rafał Trzaskowski mieliby Szymon 

Hołownia lub Władysław Kosiniak-Kamysz. [I o tym marzy PiS – każdy, byle nie Trzaskowski]. 

Jednak zwolennicy Rafała Trzaskowskiego żądają od pozostałych kandydatów deklaracji 

poparcia kandydata Platformy. 

Wojciech Wybranowski, publicysta – … takie zagranie socjotechniczne ukierunkowane do 

wyborców Biedronia czy Hołowni – głosujcie na mnie – nieładna metoda. [Ale jakże skuteczna. 

Opozycja w sumie ma 57% głosów]. 

MW – Takie sytuacje przed drugą turą wyborów, gdy na placu boju pozostają dwie osoby, 

nie są czymś nadzwyczajnym. Ale przed pierwszą turą, gdy każdy walczy o swój jak najlepszy 

wynik, są czymś politycznie niewytłumaczalnym. 

[Oczywiście trzeba wytłumaczyć opozycji, aby zachowała się honorowo i znów poszła do 

wyborów w rozproszeniu i znów otrzymała po kilka lub kilkanaście procent każda, tak jak to 

było kilka miesięcy temu przy wyborach do Sejmu, zamiast groźnych wspólnych 57%]. 

Bartłomiej Biskup, doktor habilitowany, politolog, Uniwersytet Warszawski – To 

demobilizuje wyborców, czyli jeżeli kandydat w pierwszej turze powie: ja w drugiej kogoś 

poprę, no, to po co kandydujesz? Znaczy, że nie traktuje poważnie tej pierwszej tury. 

MW – A tego oczekują właśnie stronnicy Rafała Trzaskowskiego i atakują pozostałych 

kandydatów za brak takiej deklaracji. 

Były rzecznik Andrzeja Dudy w programie: Tak jest – Kontrkandydaci, zwłaszcza z 

Lewicy, no, po prostu wpadli w jakąś chorobę umysłową, powiedziałbym, bardziej w chorobę 

ideologiczną. To jest nie w porządku. To jest jakaś zapaść umysłowa. 

Biedroń na wiecu – Padły słowa obraźliwe wobec osób z chorobami psychicznymi. 

Powiedział pan słowa skandaliczne. Słowa, na które reakcją muszą być przeprosiny. [Oto TVP 

pokazało, jak opozycja się żre]. 

MW – Poparcia dla zastępcy Borysa Budki nie deklarują także czołowi opozycyjni 

kandydaci: 

Kamysz – Mam program [i jestem prezesem], tym się różnię od Rafała Trzaskowskiego, a 

on ma nad sobą prezesa i nie ma programu. Ja mam program i nie mam nad sobą prezesa. 

Hołownia – Komu chcecie powierzyć teraz ten następny krok? Komuś, kto przygotował 14 

dokumentów programowych i obszerną wizję prezydentury [znaczy mnie]. Czy komuś, kto 

powie wam, że do piątku się wyrobi z tym, żeby powiedzieć wam, jaki pomysł ma na Polskę? 

MW – Na razie wiceprzewodniczący Platformy Obywatelskiej musi jednak znaleźć 

pomysł, jak rozwiązać problem społeczny ścieków, które znowu trafiły do Wisły. 

Michał Woś, minister środowiska – Okazuje się, że w ogóle te kolektory, zbiornik, 

przepompownia są tak zaprojektowane, że przy każdej większej nawałnicy, przy każdym 

większym deszczu, tak się będzie działo. [To rola kolektorów burzowych, które wody burzowe 

odprowadzają bezpośrednio do Wisły. To jest poprawne rozwiązanie techniczne]. 

MW – Takich zrzutów ścieków do Wisły od 2016 roku było łącznie 81 [tyle ile było 

większych burz w tym czasie]. 

Jacek Ozdoba, wiceminister klimatu – Plus jedna gigantyczna awaria , gdybyśmy to wylali 

na miasteczko Wilanów, to miasteczko Wilanów znalazłoby się dwa metry pod fekaliami. 

[Wilanów, to nie miasteczko, nawet nie dzielnica Warszawy]. 

MW – Rafał Trzaskowski obiecywał rozwiązanie społeczne ścieków. Nadal się to nie 

udało. Być może właśnie dlatego jego kampania wyborcza wywołała falę żartów w Internecie. 



Jednak wielu mieszkańców miast położonych nad Wisłą na północ od Warszawy wcale do 

śmiechu nie jest. Magdalena Wierzchowska, Wiadomości. 

 

DH – Sąd Apelacyjny w Warszawie oddalił zażalenie sztabu Andrzeja Dudy, który 

zarzucił Rafałowi Trzaskowskiemu kłamstwo podczas jednego ze swoich wystąpień. Sędziowie 

postanowili wytłumaczyć [to było gromkim głosem], co mógł mieć na myśli Rafał Trzaskowski, 

uznając, że jego wypowiedź powinna być rozumiana, tu cytat: niejednoznaczna. 

Adrian Borecki, Beata Szostak – Przez korona-kryzys ponad sto tysięcy straciło pracę. 

Jednak niektórzy fakty próbują przedstawić po swojemu: 

Trzaskowski – Dzisiaj w Polsce prawie milion osób straciło pracę. 

Adam Bielan, rzecznik sztabu wyborczego prezydenta, Andrzeja Dudy – Prawda jest 

zupełnie inna. Jeżeli porównamy poziom bezrobocia z czasami, kiedy Rafał Trzaskowski był 

ministrem [do spraw europejskich], to można powiedzieć, że dzisiaj w Polsce milion osób 

zyskało pracę. 

Borecki – Zarzuty Rafała Trzaskowskiego oburzyły przewodniczącego NSZZ Solidarność: 

Piotr Duda – Trzaskowski mówi o bezrobociu. Milion więcej bezrobotnych. Jak pan śmie 

w ogóle wypowiadać takie słowa? Proszę sobie przypomnieć, jak oddawali władzę w 2015 roku. 

Jakie było bezrobocie? 

Borecki – Dlatego sztab Andrzeja Dudy pozwał w trybie wyborczym Rafała 

Trzaskowskiego. Znaczenie słowa „dzisiaj” nie trzeba nikomu tłumaczyć. Jednak to Sąd 

Apelacyjny w Warszawie tłumaczy, jak powinniśmy rozumieć słowo „dzisiaj”, wypowiedziane 

przez kandydata Koalicji Obywatelskiej. 

Marzena Konsek-Bitkowska, sędzia Sądu Apelacyjnego w Warszawie – Wypowiedź 

niejednoznaczna, czyli zarówno pojęcie „dziś” nie może być traktowane dosłownie. 

Borecki – Sztab Andrzeja Dudy nie zgadza się z takim absurdalnym uzasadnieniem. 

Krzysztof Sobolewski, PiS, pełnomocnik sztabu Andrzeja Dudy – Dzisiaj każdy może 

powiedzieć kłamstwo, a w ocenie sądu [nadal komunistycznego] może być to uzasadnione w ten 

sposób – będzie każdy z obozu Rafała Trzaskowskiego. 

Borecki – Suchej nitki na orzeczeniu i jego uzasadnieniu nie zostawiają prawnicy: 

Waldemar Gontarski, profesor, prawnik – Sąd kreuje w większym stopniu rzeczywistość 

niż sam kandydat na prezydenta w swojej wypowiedzi. Sąd jakby robił za rzecznika prasowego 

kandydata na prezydenta. 

Borecki – Z pewnością wiele mówią słowa polityków opozycji o niektórych sędziach: 

Trzaskowski – Przede wszystkim nasi sędziowie, którzy się wykazują twardym 

kręgosłupem. 

[to sprzed paru lat:] 

„Sądy dzisiaj, ja ci gwarantuję, nie rozstrzygną żadnej sprawy przed wyborami. 

Żadnej. Przez rok nie zrobią ku*wa nic. Będą prowadzić sprawy i ch*j” 

Sławomir Neumann 

Koalicja Obywatelska 

Borecki – W tej sprawie pewność polityków Koalicji Obywatelskiej może wynikać między 

innymi z takich słów przedstawicieli sędziowskiej nadzwyczajnej kasty. 

- Ja będę szczera. Ja pragnę zemsty. 

Wojciech Biedroń, publicysta „sieci”, wpolityce.pl – Środowisko sędziowskie, które na 

swoich sztandarach, podkoszulkach i transparentach ma słowo Konstytucja, nagminnie tę 

Konstytucję łamie, właśnie angażując się w kwestie polityczne. 

Borecki – Zdaniem komentatorów niestety w Polsce nie brakuje sędziów, którzy na 

sądowej sali manifestują swoje poglądy. Adrian Borecki, Wiadomości. 

[Teraz pozostaje odwołać się do najwyższej władzy, czyli do Kaczyńskiego – Bo 

sprawiedliwość musi być po stronie Prawa i Sprawiedliwości]. 

 

 

♣ 
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Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4495 

Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 

Autobus był nowy, a kierowca miał certyfikat. Co się stało, że zjechał z trasy, przebił 

bariery i spał z wiaduktu? Warszawa i dramatyczny wypadek na Moście [generała Stefana] 

Grota Roweckiego nad Wisłostradą. Jest ofiara śmiertelna i są ciężko ranni. Rafał Trzaskowski 

przerwał spotkania wyborcze i wrócił do stolicy. 

Marek Nowicki – Ten filmik zrobiony przez przypadkowego kierowcę pokazuje 

dramatyczne okoliczności wypadku: Po prawej autobus linii 186 jadący trasą S-8 nagle zjeżdża z 

prostej drogi i przebija bariery ochronne. 

[To się dzieje w miejscu, gdzie po minięciu mostu, ale jeszcze na wiadukcie jeden pas 

jezdni odchodzi łukiem w prawo jako zjazd na Wybrzeże Gdańskie na lewym brzegu Wisły. 

Autobus jechał z Pragi i powinien jechać prosto wiaduktem, ale tak jakby nagle chciał zjechać w 

prawo tym zjazdem i zbyt późno podjął decyzję, wobec czego staranował, a właściwie przebił 

tuż za tym zjazdem niewielkie ogrodzenie przeciwko pieszym oddzielające niektóre pasy ruchu i 

spadł tym rozwidleniem na dół z wysokości, oceniam, 6 metrów na ziemię. To znaczy, przednia 

część autobusu przegubowego spadła na pochyły przyczółek mostu, a tylna część autobusu 

zawisła na górze zaklinowana w tym rozwidleniu dróg]. 

MN – W autobusie niestety było wielu pasażerów: 22 osoby zostały poszkodowane, w tym 

cztery ciężko i jedna osoba zginęła. 

Ratownik z pogotowia – Dwójka dzieci jest i jedno dziecko zostało przetransportowane 

śmigłowcem do szpitala na Żwirki i Wigury, jest w stanie ciężkim, ale jego życiu nie zagraża 

żadne niebezpieczeństwo. 

MN – Jak to się stało, że na prostej szerokiej trasie ekspresowej doszło do takiej 

katastrofy? Być może kierowca autobusu popełnił błąd i zbyt późno zdecydował się zmienić pas 

ruchu z tego skręcającego w prawo na prowadzący prosto – o tym świadczą te zdjęcia, ale są to 

tylko przypuszczenia. Wiele wyjaśni przesłuchanie świadków i odtworzenie monitoringu w 

autobusie. 

Sylwester Marczak, nadkomisarz, Komenda Stołeczna Policji – Na tą chwilę możemy 

mówić o kilku hipotezach, najbardziej prawdopodobna jest ta o zasłabnięciu kierowcy i wiele 

wskazuje na to, że to jest główną przyczyną tego zdarzenia. 

[Na innym ujęciu z kamery samochodowej widać, jak przednia część autobusu wspina się 

na barierki, co by potwierdzało wnioski policji]. 

MN – Na pewno kierowca był wypoczęty [skąd to już wiadomo?] i miał wszystkie badania 

lekarskie. [Są dziennikarze, którzy już wykryli amfetaminę w schowku autobusowym kierowcy]. 

Rafał Trzaskowski przy wiszącym autobusie – W tej chwili się skupiam na pomocy 

wszystkim poszkodowanym, na pomocy również rodzinie ofiary. Jest specjalna infolinia, na 

którą można dzwonić. Na wszystkich mediach społecznościowych miasta ta linia będzie podana. 

MN – Akcja ratunkowa została przeprowadzona bardzo sprawnie, choć było 

niebezpiecznie. Tylna część autobusu mogła w każdej chwili zsunąć się z wiaduktu. W akcji 

brało udział 17 zespołów ratownictwa medycznego i 23 zastępy straży pożarnej. Marek 

Nowicki, Fakty. 

[Nie mogło się trafić gorsze miejsce na wypadek autobusu. Bardzo ważne jest, by 

samochody jeździły z kamerami i to czynnymi]. 

DR – Jeden z kandydatów przerywa kampanijną aktywność, ale kampanijny zegar 

nieprzerwanie odlicza czas do ciszy wyborczej. Na mniej niż 30 godzin przed jej rozpoczęciem 

mamy dla państwa najnowszy sondaż Kantar dla Faktów, TVN i TVN24: 

 

I tura wyborów prezydenckich: 

Andrzej Duda: 40%. Rafał Trzaskowski: 27%. Szymon Hołownia: 13%. 

Krzysztof Bosak: 7%. Robert Biedroń: 3%. 

Władysław Kosiniak-Kamysz: 2%. Nie wiem: 8% [to dużo niezdecydowanych]. 

II tura: 

Andrzej Duda: 47%. Rafał Trzaskowski: 45%. Nie wiem: 8%. 

Frekwencja 58%. 

 



DR – Ten sondaż przeprowadzono na próbie 1500 osób już z uwzględnieniem wizyty 

prezydenta w Białym Domu. Spotkanie Duda – Trump zorganizowane w wyjątkowo krótkim 

czasie, za to z wyjątkowo długą listą oczekiwań. Prezydent już wrócił do kraju. Jak sam 

przyznaje, bez żadnych podpisanych umów. Z Waszyngtonu: 

Marcin Wrona – Jeszcze przed rozpoczęciem wizyty oczekiwania co do jej efektów były 

bardzo duże, ale ostatecznie konkretów nie było. Pytałem o to prezydenta, Andrzeja Dudę, w 

wywiadzie po spotkaniu w Białym Domu. 

Andrzej Duda, prezydent – Przyzwyczailiście państwo ostatnio, przyzwyczailiśmy 

państwa, może z panem prezydentem Donaldem Trumpem, że podpisywaliśmy umowy, 

natomiast tym razem rzeczywiście żadnych umów nie było. 

MW – Rozmowy dotyczyły między innymi polsko-amerykańskiej współpracy nad 

wynalezieniem szczepionki na koronawirusa. Podczas konferencji prasowej w Ogrodzie 

Różanym Białego Domu zapytałem prezydenta Donalda Trumpa o to: Czy współpraca będzie 

oznaczać szybszy dostęp Polski do szczepionki? 

Odpowiedź brzmi: Tak. Włączymy Polskę zarówno jeśli chodzi o pomoc, ale również 

zadbamy o Polaków, gdy tylko będziemy mieć szczepionkę. Sądzę, że będziemy ją mieli bardzo 

szybko. 

MW – Nietrafione okazały się spekulacje, że ogłoszone będzie dodatkowe zwiększenie 

amerykańskiej obecności w Polsce albo, że do naszego kraju trafi część sprzętu, który będzie 

wycofany z Dojczlandu. 

Andrzej Duda – Byłoby to bardzo niekorzystne. 

MW – Natomiast prezydent Polski po konsultacjach z sekretarzem generalnym NATO 

mocno apelował do Donalda Trumpa, by wycofanie części wojsk amerykańskich z Dojczlandu 

nie oznaczało, że wyjadą one z Europy. 

Andrzej Duda, prezydent – Ja powiedziałem panu prezydentowi Trumpowi: Panie 

prezydencie, prośba jest następująca: Żeby ci żołnierze zostali w Europie, bo oni budują 

architekturę bezpieczeństwa europejskiego. Ich obecność jest ważna. 

MW – Jeśli gdzieś pojawiły się rozbieżności, to właśnie w tej kwestii. Donald Trump cały 

czas wyraża niezadowolenie z faktu, że Dojczland wydają za mało na obronność. 

Donald Trump, prezydent Stanów Zjednoczonych – Oni płacą niewiele ponad 1%. Jeden 

procent – to są potworne zaległości, Użyjmy tu słowa: zaległości. 

MW – Wśród innych dyskutowanych kwestii pojawiły się też amerykańskie inwestycje w 

Polsce i prace nad umową dotyczącą budowy energetyki jądrowej w naszym kraju. Donald 

Trump nie ukrywał poparcia dla Andrzeja Dudy w niedzielnych wyborach. 

Donald Trump, prezydent Stanów Zjednoczonych – Polacy mają o nim bardzo dobre 

zdanie. Nie sądzę, że potrzebuje mojej pomocy. Jestem zaszczycony, że jest tu na chwilę przed 

wyborami. Bardzo dobrze sobie poradzi bez względu na nas. Odniesie wielki sukces. 

MW – To była pierwsza wizyta zagranicznego przywódcy w Białym Domu od wybuchu 

pandemii koronawirusa. I fakt, że złożył ją prezydent Polski, jest ważny. Szkoda jednak, że nie 

przyniosła ona wymiernych efektów. Marcin Wrona, Fakty, Waszyngton. 

 

DR – Z Waszyngtonu błyskawiczny powrót do kraju i powrót do kampanii, a w niej także 

bilans kończącej się kadencji. Nie wszystko się udało – przyznaje Andrzej Duda. Pytany o 

pomoc dla frankowiczów, mówi wprost: Nie zrealizowałem tego zobowiązania w pełni. Pięć lat 

temu to było jedno z haseł, które zapewniło mu zwycięstwo. 

Jakub Sobieniowski – Tak Andrzej Duda zaczął ten przedostatni dzień kampanii: Prosto z 

samolotu. 

JS – W takim nastroju, jeszcze w amerykańskim klimacie z udziałem grupy 

amerykańskich biznesmenów i ze wsparciem premiera, który jeszcze raz ogłosił sukces włądz w 

walce z koronakryzysem. 

Mateusz Morawiecki – Widzimy dzisiaj po tych trzech i pół miesiąca walki z 

koronawirusem, że nasza strategia była bardzo właściwa. 

JS – Jeszcze bardziej optymistyczny był prezydent: 

Andrzej Duda – Firma składała wniosek, który nie był specjalnie skomplikowany i w 

ciągu 48 godzin otrzymywała wsparcie, często idące w miliony złotych. I to rzeczywiście 



zrobiło nawet na zagranicznych inwestorach, nawet na inwestorach amerykańskich bardzo duże 

wrażenie. 

JS – Każdy z Polskich przedsiębiorców może skonfrontować tę prezydencką wersję 

działania tarcz antykryzysowych z własnymi doświadczeniami, sprawy składania wniosków i 

ich akceptowania albo nie i czasu oczekiwania na pieniądze. Wszyscy kontrkandydaci na 

prezydenta zaznaczali w tej kampanii, że rzeczywistość wcale nie byłą i nie jest tak różowa. Ale 

tu w Radomiu ubiegający się o reelekcję prezydent ostro odnosił się tylko do jednego rywala: 

AD – Mamy dość tego zakłamania! Mamy dość po prostu tego opowiadania bajek! Ludzie 

mają dobrą pamięć. Pamiętają, co się działo pomiędzy 2007 a 2015 rokiem. 

JS – Prezydent chętnie nawiązuje do haseł, które dały mu zwycięstwo 5 lat temu, ale 

jednym z najważniejszych była pomoc dla frankowiczów. 

AD – Nie zrealizowałem tego zobowiązania w pełni, ale częściowo je zrealizowałem. Jest 

dzisiej pomoc dla wszystkich kredytobiorców, także dla tych, którzy także mili kredyty 

przeliczane na franki szwajcarskie. Jeżeli znajdują się w trudnej sytuacji 

JS – W tym specjalnym sondażu dla TVN oraz TVN24: 

Czy Andrzej Duda jako prezydent jest niezależny od prezesa PiS, Jarosława 

Kaczyńskiego? 

Nie: 57%. Tak: 32%. Nie wiem/trudno powiedzieć: 11%. 

AD – Proszę, żeby spojrzeli w statystyki: Ile razy ja powiedziałem „nie” wobec 

przyjmowanych ustaw? Dokładnie dziewięć. 

JS – Na antyprezydenckich wiecach [na wózku ciągnięta kukła prezydenta i 

oboktransparent: Ma władza pełną misę, ja służę jej podpisem] także w tej kampanii jest 

wszechobecne hasło: Długopis. To wersja sprzed kilku dni z Krakowa. Ważny element 

kampanii, skoro zajęła się nim prokuratura. I dzisiaj postanowiła umorzyć śledztwo, ale były w 

to zaangażowane naprawdę duże siły policji, było legitymowanie i zatrzymanie eksponatu. A 

przecież prezydent dzisiaj w Radomiu przedstawił inną wizję Polski: 

AD – Polski, w której można mieć różne poglądy, Polski, w której można mieć różną 

wiarę, Polski, w której można różnie myśleć, Polski, w której można się różnie ubierać, [byle nie 

na tęczowo], można być różnorodnym. 

JS – Mimo dzisiejszych zapewnień prezydenta, po obejrzeniu tych zdjęć, rodzą się pytania 

o wolność wyrażania poglądów, po pięciu latach rządów jego i PiS-u. 

Gdy polityczna karykatura do tego nie wulgarna wzbudziła takie reakcje tylu 

umundurowanych policjantów i nieumundurowanych też. Ten, kto wydał im rozkazy, sam nie 

firmował swoim wizerunkiem takiej akcji [zabieranie kukły prezydenta z transparentem], która 

w dodatku miała taki finał. I można by się szczerze uśmiać, gdyby sprawą nie zajmowała się 

prokuratura, a policja w tej kampanii nie legitymowała tak często przeciwników prezydenta, 

prezesa PiS-u i gdyby nie zdarzało się policji kierować wniosków do sądu wobec dziennikarzy, 

którzy relacjonują całą kampanię, a nie tylko to, co chcą politycy. Jakub Sobieniowski, Fakty. 

 

DR – W kampanii Andrzeja Dudy akcent amerykański, w kampanii Rafała 

Trzaskowskiego europejski. Wsparcia, także po polsku, udzielili mu burmistrzowie kilku stolic, 

w tym Londynu, Madrytu, Bratysławy czy Budapesztu. Sam kandydat w Ostrołęce rozliczał PiS 

i prezydenta z niespełnionych obietnic. 

Maciej Knapik – To miejsce starannie wybrane. W tle konstrukcja nazywana: dwie wieże 

PiS-u – rozgrzebana budowa elektrowni Ostrołęka C. Rafał Trzaskowski rozlicza PiS z 

chybionych i nieekologicznych inwestycji: 

RT – Eksperci są zgodni, że prawie miliard złotych został tutaj zmarnowany. Widzimy za 

mną tylko i wyłącznie betonowe kikuty. 

MK – Tu ostatnio protestował Greenpeace [zawieszony na jednej wieży olbrzymi 

transparent z napisem: WĘGIEL GAZ KRYZYS KLIMATYCZNY 

A akcja Trzaskowskiego to element kampanii prezydenckiej i spotkanie ze zwolennikami. 

RT – Na potrzeby kampanii można obiecać wszystko, gigantomania, a potem porzuca się 

takie projekty w połowie albo na samym początku wykonania. Podobnie dzisiaj rząd obiecuje 

jedno z największych lotnisk w Europie. Ja się obawiam, że to się skończy dokładnie tak samo 

jak tutaj. 



MK – Istotnie elektrownia była w kampanii zarówno PiS-u jak i prezydenta: 

[transparent: ELEKTROWNIA C TO ROZWÓJ DLA KOLEI PKP OSTROŁĘKA PiS] 

Kaczyński – To jest wybór dla ustroju dla tej ziemi 

Beata Szydło, wypowiedź z 22 czerwca 2015 roku – Powinna powstać ta elektrownia w 

Ostrołęce 

AD, wypowiedź z 1 lutego2015 roku – Elektrownia. Tutaj w Ostrołęce. 

MK – Ale elektrownia miała być węglowa i budowa jest nieopłacalna, teraz wstęp 

wzbroniony. 

MK – Kiedy stąd popłynie prąd? 

Krzysztof Kopeć, grupa Energa – To wszystko zależy od analiz, które są już teraz 

kończone. 

MK – To dla Trzaskowskiego niełatwy region. Na spotkanie przyszła garstka 

zwolenników Andrzeja Dudy. 

Starsza pani – Wszystkim się poprawiło. Wszystkim. Wszystkim się poprawiło. 

[900 złotych 13 emerytury to 2 złote dziennie]. 

MK – Ale padło wiele gorzkich słów o PiS-ie i prezydencie: 

Uczestnik– Ile razy złamał Konstytucję? Z sądamy? Z Trybunałem? 

Uczestniczka – To nie jest prezydent wszystkich Polaków, ale jednej partii. 

MK – Ale podobno żyje się lepiej. 

Uczestniczka – Tym ze spółek skarbu państwa chyba tak. 

MK – Zwolennicy Rafała Trzaskowskiego w ten sposób demonstrowali swoje poparcie: [7 

miejsc z różnych stron Polski i długie transparenty z napisem: TRZASKOWSKI]. Poparcia 

udzielają mu także samorządowcy, burmistrzowie: 

[zdjęcia: Zdeněk Hřib – Burmistrz Pragi (Rafał, trzymamy kciuki). 

Ekrem Imamoğlu – Burmistrz Stambułu (w imieniu 16 milionów mieszkańców Stambułu). 

Dagur B. Eggertsson – Burmistrz Rejkiawiku (Pozdrawiam z Rejkiawiku!) 

Anne Hidalgo – Burmistrz Paryża (Rafał, jesteśmy z Tobą w tych wyborach). 

José Luis Martínez-Almeida – Burmistrz Madrytu (Rafał, trzymamy kciuki) 

Sadiq Khan – Burmistrz Londynu (Rafał, jesteśmy z Tobą) 

Gergely Karácsony – Burmistrz Budapesztu (Rafał, trzymamy kciuki!) 

Matúš Vallo – Burmistrz Bratysławy 

Beppe Sala – Burmstrz Mediolanu  

Thomas Geisel – Burmistrz Düsseldorfu 

 

Tomasz Grodzki, marszałek Senatu – Nikt nigdy o drugim Polaku nie powie, że jesteś 

gorszy, że jesteś ideologią, a nie człowiekiem, czy że byłeś tam, gdzie stało ZOMO. 

MK – Ostrołęka, to miał być początek podróży Trzaskowskiego po Mazowszu. 

RT – Ja jestem zawsze w dobrej formie i przede wszystkim zależy mi na totalnej 

mobilizacji 28 czerwca. To jest apel do wszystkich, żeby iść do tych wyborów, żeby głosować, 

jak najszybciej się da, czyli najlepiej rano. 

MK – Trasa została przerwana w związku z tragicznym wypadkiem autobusu w 

Warszawie. Maciej Knapik, Fakty. 

 

DR – Jedni stawiają na sieć, inni na spotkanie oko w oko. Kandydaci na finiszu 

wyborczego wyścigu chcą wycisnąć z niego, ile się da i ilu się da wyborców przekonać do siebie 

i do głosowania w ogóle. Barwy kampanii na ostatnich ich metrach i: 

Krzysztof Skórzyński – To także jest prawda o kampanii – półnaga prawda: 

[Przed Kosiniakiem i innymi przebiega rozebrany do majtek mężczyzna i śpiewnie woła:] 

Władysław do boju! 

KS – Bez takich smaczków kampania nie miałaby kolorytu, a kandydat okazji, by zdać test 

na refleks. 

Kosiniak – Pozdrawiamy też kolegę. Polska jest dużym krajem, jest miejsce dla 

wszystkich i naprawdę spokojnie se poradzimy. 

KS – A teraz już całkiem poważnie, bo sztab Władysława Kosiniaka-Kamysza musi 

poważnie traktować końcówkę swojej kampanii, widząc, że to nie jest końcówka ich marzeń. 



Sondażowa krzywa, mówiąc delikatnie, nie pnie się w ostatnich dniach w górę, choć po cichu na 

to liczono. Dlatego to przyspieszenie: 9 województw, 13 miejscowości, a wszystko w 3 dni 

przed ciszą wyborczą. 

Kosiniak – Jak ja stanę w drugiej turze przeciwko Andrzejowi Dudzie, to szansa na to, że 

obecny prezydent będzie dalej pełnił tą [tę] funkcję, spadają w radykalny sposób, spośród 

wszystkich innych kandydatów i to, myślę, na ostatniej prostej to jest ważna informacja. 

KS – W kategorii liczba uściśniętych dłoni w ostatnich godzinach, z kandydatem PSL-u 

Szymon Hołownia może konkurować. Amerykanie taką kampanię nazywają: „dor – dor”, czyli 

od drzwi do drzwi w myśl zasady, że jeden przekonany może przekonać kilku kolejnych. To 

także próba odzyskania wyborców, którzy, jak widać na tym wykresie, gdzieś po drodze w 

ostatnich tygodniach zmienili swoje preferencje wyborcze, no i przede wszystkim to walka o 

każdego jeszcze nieprzekonanego, by w ogóle poszedł na wybory. 

Pan – Czy jako przyszły prezydent będzie pan nadal lobował ten rozdział kościoła od 

polityka? 

Hołownia – Mam dość tych mszy, na których nie wiem, kto jest ministrantem, a kto jest 

ministrem. 

Hołownia – Ja będę chodził na mszę, może nawet codziennie, do pobliskiego kościoła 

seminaryjnego, który jest 20 metrów od wejścia do pałacu prezydenckiego, bez kamer, bez 

aparatów. 

KS – Niedaleko tego kościoła, o którym mówił Szymon Hołownia, był dziś Krzysztof 

Bosak. Kandydat Konfederacji, narodowców miał przez ostatnie tygodnie, miesiące bardzo duże 

wahania sondażowe. On w końcówce jednak nie pędził po Polsce. W ostatnich godzinach, poza 

konferencją i kilkoma wywiadami, postawił na Internet z jednym głównym przesłaniem do 

wyborców: 

Krzysztof Bosak – Nie są skazani na wybór mniejszego zła, a z pewnością nie są skazani 

na wybieranie mniejszego zła w pierwszej turze preyzydenckich, kiedy można głosować ideowo, 

zgodnie z przekonaniami. 

KS – A propos ideologii, to na koniec końcówka kampanii kandydata, który jest na 

przeciwległym biegunie: 

Robert Biedroń w Słupsku – To jak dobrze być w domu. 

KS – W sztabie Lewicy dziś nikt nie skacze z radości, bo sondaże Roberta Biedronia od 

dawna nie są tymi wymarzonymi, ale to są sondaże, a nie wynik wyborów. Dlatego sztab i 

wolontariusze rozjechali się dziś po Polsce, uznając, że choć czasu jest mało, to wystarczająco, 

by lewicowy postulat przebił się przed ciszą wyborczą: 

Robert Biedroń – Likwidację funduszu kościelnego. Wyprowadzenie nauczania religii ze 

szkół, które kosztują dwa miliardy złotych. 

KS – Robert Biedroń jutro zacznie w Krakowie, a skończy w Warszawie – w ostatnich 

godzinach i minutach przed ciszą wyborczą. Krzysztof Skórzyński, Fakty. 

 

DR – Dziesiątki gwiazd w akcji, miliony powodów. Znani i lubiani namawiają do udziału 

w wyborach, bo każdy głos ma znaczenie. Jutro ostatni dzień, by otrzymać zaświadczenie o 

prawie do głosowania. Wyborcze ABC przypomina: 

Dariusz Prosiecki – To ich punkt widzenia, sugestie i argumenty: 

Facebook.com/podsiadło.dawid – Idę głosować, bo chciałbym żyć w tolerancyjnym kraju. 

DP – To ich apel, by w najbliższych wyborach pójść i oddać swój głos. 

- Idę na wybory, bo nie chcę być ciągle zlewana. [Ale nie znam tych młodziutkich. Dla 

mnie to wszystko takie dzieci]. 

- Bo mój głos, jeden głos może przeważyć szalę. 

DP – W tym specjalnym klipie, artyści, sportowcy przekonują, że są miliony powodów, 

dla których powinniśmy pójść do urn. 

- Nie miałbym prawa narzekać na władzę, gdybym nie próbował jej wybrać. I to 

powtarzamy od lat: Idź na wybory, bo ci wybiorą. 

DP – Tu nie ma żadnych politycznych podtekstów, żadnej agitacji na rzecz konkretnego 

kandydata. 

- Zaczniemy odróżniać dobro od zła. [To pan Piotruś – już siwiutki]. 



DP – Przekaz jest prosty: liczy się frekwencja. 

Aleksandra Popławska, aktorka – Moja babcia [może: akcja] ma zachęcić ludzi do pójścia 

do wyborów i nie jest to jakiś post [może spot], w którym się ośmiesza, przymusza. 

DP – Wybory prezydenckie już za niecałe trzy dni. Ale to głosowanie nie będzie takie, jak 

poprzednie wybory. Pandemia, zagrożenie wirusem zmieniły nieco te wyborcze realia: 

Tomasz Grzelewski, PKW – Z takim pietyzmem podchodzimy do tego bezpieczeństwa 

sanitarnego, te wszelkie względy bezpieczeństwa będą przestrzegane. 

DP – Maseczki zakrywające nos i usta, to w lokalu wyborczym obowiązek, dla członków 

komisji i samych wyborców. 

PKW – Będziesz musiał na chwilę zdjąć maseczkę, aby można było cię zidentyfikować. 

DP – Będzie też ograniczona liczba osób, które jednocześnie mogą być w lokalu 

wyborczym. Między innymi w tych nowych pandemicznych zasadach szkoli się członków 

komisji wyborczych. 

- Będziemy dezynfekować i stoły i lokal. Mamy obowiązek wietrzenia tego lokalu. 

DP – Do spisu wyborców już nie można się dopisać, ale szansa, by każdy mógł 

zagłosować, jeszcze jest – do jutra. W urzędzie gminy można odebrać zaświadczenie o prawie 

do głosowania do 26 czerwca (piątek) o prawie do głosowania w wybranym przez nas lokalu 

wyborczym. 

PKW – Możesz to zrobić osobiście, faksem lub mejlem. Zaświadczenie odbierz osobiście 

w urządzie. 

Marta Estkowska, dyrektor wydziału spraw obywatelskich, urząd miasta Bydgoszczy – 

Jeżeli zgubimy zaświadczenie, to wtedy rzeczywiście mamy problem, nie jesteśmy ujęci w 

żadnym spisie wyborców i po prostu nie będziemy mogli zagłosować. 

DP – Do jutra (26) czas na odesłanie pakietu wyborczego mają ci, którzy zdeklarowali, że 

będą głosowali korespondencyjnie. Choć taki pakiet w niedzielę mogą też wrzucić do urny 

wyborczej. Do jutra mogą też [korespondencyjnie] zagłosować ci, którzy są na kwarantannie. 

Muszą tylko zgłosić ten fakt. [Do kogo?] 

Tomasz Grzelewski, PKW – Doręczyciel, który przyniesie ten pakiet, oczywiście poczeka, 

aż wypełnimy karty do głosowania i zwrócimy kopertę zwrotną [koniecznie zaklejoną]. 

PKW – Najpóźniej do 26 czerwca. 

DP – Chęć głosowania [korespondencyjnego] także jutro można jeszcze zgłosić 

telefonicznie, drogą mejlową i przez e-pułap. A nawet trzeba. 

[Pszoniak, chyba] – Bo ludzie dzielą się na tych, którym się chce i którym się nie chce. I 

tylko ci, którym się chce, popychają ten świat do przodu. Dariusz Prosiecki, Fakty. 

 

CZAS DECYZJI 

Rafał Trzaskowski – dwudziestego ósmego czerwca 

Andrzej Duda – Decydujemy o Polsce! 

Władysław Kosiniak-Kamysz – Nie będzie żaden głos zmarnowany! 

Robert Biedroń – Powinien wygrać najlepszy z kandydatów! 

Rafał Trzaskowski – Przewietrzymy ten pałac! 

Szymon Hołownia – Jesteśmy w stanie zrobić tę robotę! 

Krzysztof Bosak – Pomóżcie nam w tej kampanii! 

Andrzej Duda – Pójdźcie na wybory! 

CZAS DECYZJI 

 

DR – Decyzja papieża i pokłosie filmu braci Sekielskich: Biskup Edward Janiak odsunięty 

od kierowania diecezją kaliską. Ciążą na nim oskarżenia o tuszowanie czynów pedofilskich. W 

zarządzaniu diecezją zastąpi go metropolita łódzki, arcybiskup Grzegorz Ryś. 

Paweł Kłys, ksiądz, rzecznik prasowy archidiecezji łódzkiej – Delegatura papieska w 

Polsce poinformowała, że ksiądz arcybiskup, Grzegorz Ryś, został mianowany przez Ojca 

Świętego. 

- Jego przedstawicielem w diecezji kaliskiej, przejmuje obowiązki danego biskupa. 

Tomasz Terlikowski, publicysta – Bogu niech będą dzięki – To była pierwsza myśl, która 

się pojawiła do tego, że to oznacza, że biskup, Edward Janiak, nie będzie już w tej chwili 



zarządzał diecezją kaliską. Ur pur ofiar – ich cierpienie. Zakończyła się sukcesem. To doda 

wiele energii ludziom, którzy się zajmują tymi sprawami, żeby pokazywać, że jesteśmy po 

stronie ofiar. 

 

DR – Koniec Roku szkolnego i koniec nauki zdalnej. Premier zapowiada, że od września 

dzieci wracają do szkół. To, jak mówi: to jest pewna decyzja. Choć niemal pewne jest, że 

koronawirus nie zniknie. A skoro tak, to uczniowie na wakacje, a dyrektorzy do pracy, bo nowy 

rok, to nauka na zupełnie nowych zasadach. 

Renata Kijowska -  

 

Koronawirus w Polsce: 

Wszystkie zakażenia: 33 119. Dzisiejsze zakażenia: 298. 

Przypadki śmiertelne: 1 412. Dzisiejsze przypadki śmiertelne: 16. 

Wyzdrowiało: 18 654. 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Prezydent, Andrzej Duda, to pierwsza głowa państwa od początku pandemii odwiedził 

Biały Dom. Najpierw odbyła się rozmowa prezydentów w cztery oczy, następnie obu delegacji. 

DH – Efekty wizyty prezydenta w Waszyngtonie. 

AD – Bardzo dziękuję za to, że Polska została przyjęta w Białym Domu jako pierwszy kraj 

po tej długiej przerwie. [I to jedyny sukces]. 

Donald Trump – To jest naprawdę bardzo szczególna relacja między nami. Nasz sojusz 

jest bardzo silny. 

 

DH – Tragiczny wypadek autobusu w Warszawie… 

 

Bosak – 24 godziny zapełnione programem na żywo – to jest taka recepta na sam koniec 

kampanii wyborczej. 

DH – Ostatnie godziny kampanii wyborczej. 

Hołownia – Jeżeli ja nie wejdę do drugiej tury, to wejdzie do niej Trzaskowski, który 

najprawdopodobniej w drugiej turze z Dudą przegra. 

 

DH – Polska nigdy dotąd nie była w tak dobrych relacjach ze Stanami Zjednoczonymi… 

[To już słyszymy po raz kolejny]. 

Te relacje widać na każdym kroku w gestach i słowach… 

Polscy i amerykańscy naukowcy wspólnie będą współpracować nad lekiem na Covid-19… 

[Przecież współpracują od dawna]. 

Jacek Siewiera, kapitan, Wojskowy Instytut Medyczny – Możliwość uczestnictwa w tych 

projektach badawczych amerykańskich, których zarejestrowano kilkadziesiąt różnych projektów 

badawczych szczepionek, ale, tak jak mówię, jeden budzi szczególne zainteresowanie włącznie z 

przygotowaniem linii produkcyjnych, no, daje ogromny potencjał. [To było wodolejstwo]. 

AD – Nie mam żadnych wątpliwości, że ta współpraca oznacza wzmocnienie 

bezpieczeństwa Unii Europejskiej, wzmocnienie bezpieczeństwa wschodniej flanki NATO, ale 

także, a może przede wszystkim, z mojego punktu widzenia, wzmocnienie bezpieczeństwa 

Polski. 

A nowy rozdział we współpracy energetycznej Warszawy i Waszyngtonu, to partnerstwo 

na rzecz rozwoju polskiego sektora cywilnej energii jądrowej. [Nic o tym Trump nie 

powiedział]. Te najlepsze w historii stosunki Polski i Stanów Zjednoczonych, to efekt także 

osobistych relacji Andrzeja Dudy z Donaldem Trumpem. Marcin Tulicki, Wiadomości, 

Waszyngton. 

DH – …łączymy się z Rafałem Stańczykiem, który jest w Waszyngtonie, jak media 

komentują to wczorajsze spotkanie prezydentów? 

Rafał Stańczyk – Media przede wszystkim zwracają uwagę, że to spotkanie odbyło się w 

bardzo dobrej i miłej atmosferze, a prezydenci wielokrotnie mówili, że te relacje są bardzo 

dobre. Dziennikarze cytują też słowa prezydenta, Donalda Trumpa, który chwali Polskę za 



nakłady na obronność, ale też w krytycznym kontekście odnosi się do Dojczlandu. Przytaczają 

też słowa Andrzeja Dudy, który powiedział, że ewentualne wycofanie wojsk amerykańskich z 

Europy jest bardzo szkodliwe dla całego kontynentu. Media zwracają uwagę na pozostałe 

tematy, chociażby telewizja ejbisi mówi o rozmowach na tematy gospodarcze i także przytacza 

słowa prezydenta Trumpa, który powiedział, że Polska może liczyć na Amerykę, jeśli ta stworzy 

szczepionkę na Covid-19. [Jeśli ktoś opracuje szczepionkę, to będzie ona udostępniona całemu 

światu, a nie tylko Polsce]. 

 

DH – Polska chce przyciągnąć amerykańskie firmy wycofujące się z Chin. Prezydent po 

powrocie spotkał się z przedstawicielami biznesu amerykańskiego… 

AD – Na pewno będą w światowej gospodarce duże zmiany, będą przemieszczenia się 

firm, będą wnioski wyciągnięte chociażby z tego, że rwały się łańcuchy dostaw. 

[Co będzie, to zobaczymy]. 

Artur Wróblewski, amerykanista, Uczelnia Łazarskiego – Warto pamiętać, że jest część 

opozycji w Polsce, która definiuje polską rację stanu dokładnie w taki sposób, w jaki definiuje 

teraz Kreml. Czyli, że nie powinniśmy kupować elengie, gazu od Amerykanów, nie powinniśmy 

mieć wojsk amerykańskich. [To jeden z kilku ulubionych moich ekspertów]. 

[Znów nagrania z restauracji Sowa&Przyjaciele. Wpadki Komorowskiego. Tusk 

podróżujący do Peru]. Maksymilian Maszenda, Wiadomości. 

 

… autobusem podróżowało 40 pasażerów. Natychmiast rozpoczęłą się akcja ratunkowa: 

Konstanty Radziwiłł, wojewoda mazowiecki – Wszystkie służby, proszę państwa, działają 

niezwykle sprawnie. Na miejscu od razu były zespoły ratownictwa medycznego i, jak mówiłem, 

lotniczego pogotowia ratunkowego, policja. 

Jedna osoba zginęła na miejscu, 18 zostało rannych, kilka ciężko. Kierowca autobusu 

ranny trafił do szpitala – był trzeźwy… 

Dziękuję wszystkim, którzy czynnie nieśli pomoc, uczestniczą w kacji ratowniczej i 

opiekują się Rannymi. Wszystkich proszę o duchowe wsparcie dla Poszkodowanych 

i ich Rodzin. 

Andrzej Duda, prezydent RP 

Źródło: twitter.com/AndrzejDuda 

Adrian Borecki, Robert Krawczak, Wiadomości. 

 

DH – Ostatnia doba przed ciszą wyborczą to jest walka o każdy głos. Niemal wszyscy 

kandydaci byli w terenie, a sztaby nadal sondują, czyj elektorat mogą przejąć. Zwolennicy 

Rafała Trzaskowskiego najchętniej usłyszeliby deklarację poparcia od pozostałych kandydatów 

jeszcze przed pierwszą turą. 

Magdalena Wierzchowska, Beata Szostak – Ostatnie godziny wyborczej kampanii to pełna 

mobilizacja. 

Andrzej Duda w Radomiu – Nie można dopuścić z powrotem do władzy zwijaczy 

Rzeczypospolitej! Polska musi się rozwijać. My musimy wykorzystać tę szansę, którą dzisiaj 

mamy. To jest nasza odpowiedzialność przed następnymi pokoleniami. 

MW, BS –  

Rafał Trzaskowski w Ostrołęce – Przede wszystkim trzeba zabiegać o każdy głos, 

przekonywać nieprzekonanych, przekonywać tych, którzy jeszcze dzisiaj nie są zdecydowani. 

Trzeba przekonać jak największą liczbę wyborców, którzy w pierwszej turze oddali głos na kogo 

innego. 

MW, BS –  

Robert Biedroń – Ostrzegam. Ostrzegam, bo to się może naprawdę źle skończyć dla tych 

wszystkich, którzy szantażują, moralnie naciskają, którzy stawiają pod ścianą i oczekują 

deklaracji. Polki i Polacy jeszcze nie wybrali. 

MW, BS –  

Władysław Kosiniak-Kamysz – Nie ma też znaku równości pomiędzy wszystkimi 

kandydatami opozycji. Ja mam swój program, ci, którzy dołączyli do wyścigu, do dzisiaj jeszcze 

nie przedstawili swojego programu, nie ma na ich stronie wyborczej. I to nie jest uszczypliwość, 



tylko nie wolno z nas robić republiki bananowej. Startując na prezydenta, nie przedstawia się 

programu i widzi Polki. 

MW, BS –  

Szymon Hołownia – Podobno jutro ma zrobić. Rzutem na taśmę. Wieczorem. Żebyśmy 

zdążyli w niedzielę przeczytać. 

Jeżeli ja nie wejdę do drugiej tury, to wejdzie do niej Trzaskowski, który 

najprawdopodobniej w drugiej turze z Dudą przegra. I powtórzy się 2005 rok. 

MW, BS –  

Michał Karnowski, publicysta, „sieci”, wpolityce.pl – Wybory prezydenckie są 

przestrzenią dla nowych twarzy i nowych głosów. [W tej puli kandydatów wszyscy są nowi, 

tylko Andrzej Duda to stara twarz]. Mieli możliwość jakiegoś przedstawienia programu, który 

jest trochę poza tym głównym sporem. Jakiegoś bicia się o głosy, które potem mają posłużyć ich 

partiom politycznym czy formacjom politycznym, które ewentualnie stworzą. 

Takie decyzje zapadną już po wyborach prezydenckich. Magdalena Wierzchowska, 

Wiadomości. 

 

DH – Tajemnicza śmierć księdza i kariera w trzeciej RP – dziś o 20:45 w jedynce 

magazyn śledczy… 

 

Maciej Sawicki, Robert Krawczak – Umiłowanie wolności to uczucie, które łączy 

młodych Polaków… 

Adrian Stankowski, publicysta, „Gazeta Polska Codziennie” – Postawa polityków PiS 

doskonale współgrało z dążeniami młodych ludzi, nagłośniło tę sprawę. W rezultacie protesty 

już w całej Europie były tak głośne, że nawet Donald Tusk musiał się z tych uregulowań 

wycofać. 

MS – Ale komentatorzy zwracają uwagę, że politycy Platformy Obywatelskiej nie 

zrezygnowali ze wspierania pomysłów filtrowania Internetu. Tak wyglądał sprzeciw przeciwko 

unijnej dyrektywy, zwanej ACTA 2, która w założeniu miałą blokować naruszanie praw 

autorskich. Wielu protestujących uważało jednak, że może doprowadzić do groźnej cenzury… 

 

Zakopianka będzie gotowa za trzy lata… 

 

DH – Zapowiedź powstania dwóch muzeów – wszystko po to by pielęgnować pamięć i 

tożsamość. Minister kultury podpisał dziś listy intencyjne w sprawie powołania muzeum 

księdza, Jerzego Popiełuszki, w Okopach na Podlasiu i współprowadzenia muzeum 

tatrzańskiego w Zakopanem… 

DH – Prezydent, Andrzej Duda, laureatem nagrody „biało-czerwone róże” portalu 

wpolityce.pl… 

 

 

♣ 
2020-06-26 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4, 4,4616 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Jeszcze tylko 5 godzin mogą przekonywać, zachęcać i prosić o głosy kandydaci do fotela 

prezydenta i wszyscy liczący się w grze będą z tej szansy korzystać. O północy zapadnie cisza 

wyborcza. Reporterzy Faktów opowiedzą o ostatnim dniu kampanii sześciu kandydatów z 

największym sondażowym poparciem. 

Skoczów na Śląsku: 

Andrzej Duda – My mamy szansę stać się najlepiej funkcjonującym państwem Unii 

Europejskiej pod każdym względem. 

[W skrócie cała kampania…] 

AD – Do tego żeby rządzić w państwie trzeba mieć odwagę i ja ją mam. Mam ją! 



- Tuż przed ciszą wyborczą Andrzej Duda wygłosi przemówienie w Starym Sączu. W 

Łowiczu natomiast ma mieć swój wieczór wyborczy w niedzielę po pierwszej turze wyborów. 

Jakub Sobieniowski, Fakty, Skoczów. 

GK – Przed południem odwiedził lotnisko w Modlinie, później Płońsk, a wieczorem 

będzie w Międzyborowie na Mazowszu. Ale kluczowy punkt ostatniego dnia kampanii Rafała 

Trzaskowskiego za nami. To prezentacja programu i wiec na Placu Zamkowym w Warszawie. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska – Wiec zakończył się 20 minut temu, bo nagle lunął potworny 

deszcz, ale ludzi było całkiem sporo, bo głównym przesłaniem tego wiecu była mobilizacja, 

mobilizacja… 

Rafał Trzaskowski – Jeżeli cokolwiek jest zagrożeniem dla patriotyzmu, to właśnie władza 

totalna, która próbuje przez cały czas nas dzielić, która próbuje szukać wroga, bez przerwy 

próbuje szukać wroga w każdym, kto inaczej myśli, w każdym, kto inaczej wygląda, w każdym, 

kto jest niepokorny, w każdym, kto zadaje tej władzy trudne pytania i tego właśnie mamy dość! 

Zwyciężymy! 

KKZ – Rafał Trzaskowski zakończy swoją kampanię niedaleko stąd tuż przed północą na 

rynku Nowego Miasta dokładnie w tym samym miejscu, gdzie kończył swoją kampanię półtora 

roku temu, gdy startował na prezydenta Warszawy. 

RT przed lotniskiem w Modlinie – W Polsce dzisiaj właśnie jak wychodzimy z 

koronawirusa, potrzebne są inwestycje tu i teraz. Potrzebna jest ochrona każdego miejsca pracy. 

Kilka tysięcy osób utrzymuje się właśnie z tego lotniska. 

KKZ – Program Trzaskowskiego pod tytułem „Nowa solidarność”… 

RT w Pabianicach – To właśnie inwestycje za rogiem. Dzisiaj rząd przede wszystkim chce 

planować gigantomanię. 

KKZ –  

RT – Nowa polityka, która będzie się opierać o nową solidarność. 

KKZ – 

RT we Wrocławiu – Wierzę w Polskę, która uczy szacunku dla innych. Wierzą w Polskę, 

w której nie ma lepszych i gorszych. Po prostu wierzę w Polskę! Po prostu wierzę w nas! 

KKZ – 

RT w Białymstoku, wypowiedź z 21 czerwca – To jest nowość tej władzy, która próbuje 

swoich konkurentów politycznych odczłowieczyć, która próbuje swoich konkurentów 

politycznych zaszczuć. 

[Pominę następne wypowiedzi pochodzące z wcześniejszych dni]. 

 

GK – Białe koszule i podwinięte rękawy, ulubiony wiecowy strój kandydatów na 

prezydenta, także Szymona Hołowni, także dziś. Było spotkanie na bazarku w Łodzi, eko-brifing 

w plenerze, a po południu przed Belwederem podsumowanie kampanii w towarzystwie 

wspierającej kandydata żony. 

[Skórzyński podsumowuje kampanię Szymona Hołowni]. 

3 pierwsze ustawy: 

1. O wyższych świadczeniach dla opiekunów  osób niepełnosprawnych 

2. O dopłatach do „zielonej energii” 

3. O przeciwdziałaniu suszy 

 

GK – Sondażowa szanse na drugą turę, a nawet na miejsce na podium ma niewielkie, by 

nie powiedzieć żadne. Krzysztofa Bosaka wspierają politycy Konfederacji często o skrajnych, 

kontrowersyjnych i anty-unijnych poglądach. Kampanię w internecie i na ulicach miast polityk 

prowadzi do końca. 

Główne założenia programu Krzysztofa Bosaka: 

Sprzeciw przeciw euro 

Ograniczenie wpływu Unii Europejskiej na polskie prawo 

Zakaz aborcji 

Radykalne rozwiązania w kwestiach światopoglądowych 

 



GK – Wiśnie, konfitury i ogórki małosolne i wędzony ser. Od zakupów na krakowskim 

Starym Kleparzu rozpoczął poranek Robert Biedroń. Chciał zwrócić uwagę na rosnące ceny 

żywności. Dla kandydata Lewicy to bardzo długa kampania, trwa już blisko pół roku. Były w 

trakcie sondażowe wzloty i upadki… 

 

GK – O siódmej rano w Limanowej w Małopolsce rozpoczął ostatni dzień kampanii 

Władysław Kosiniak-Kamysz, od spotkania z przedsiębiorcami, a później z samorządowcami na 

kolejnych wiecach, w kolejnych miastach prezes PSL obiecywał emeryturę bez podatku i 

obniżkę VAT-u dla wszystkich… 

 

GK – Nie będziemy czekać ani sekundy. Gdy tylko skończy się cisza wyborcza, powiemy 

państwu kto wygrał pierwszą turę wyborów prezydenckich. Już teraz zapraszam na wieczór 

wyborczy „czas decyzji” w TVN24 o 20:35. Będzie nas można oglądać na antenie TVN o 20:55. 

 

GK – Wiadomość z ostatniej chwili: Kierowca autobusu, który spadł z wiaduktu na trasie 

S-8 w Warszawie, był pod wpływem amfetaminy… [A jednak…] 

Mirosława Chyr, Prokuratura Okręgowa w Warszawie – Prokurator ogłosił Tomaszowi U 

zarzut spowodowania katastrofy w ruchu lądowym. Do spowodowania katastrofy doszło w 

stanie pod wpływem amfetaminy. Tak wynika z uzyskanej w dniu dzisiejszym opinii 

toksykologicznej. Prokurator ogłosił również zarzut posiadania substancji psychotropowej w 

postaci amfetaminy oraz została znaleziona w kabinie kierowcy… 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Kampania dobiega końca. O północy zapanuje cisza. Swojego prezydenta Polacy będą 

wybierać w niedzielę. 

Damian Diaz, Karolina Pietrak –  

Andrzej Duda w Starym Sączu w Małopolsce – Dla nich, dla tego pokolenia, które jest 

małe i jeszcze nie bardzo rozumie, żebyśmy mogli im zostawić Polskę, z której nie tylko że będą 

dumni, ale którą będą mogli dalej rozwijać. 

DD i KP –  

AD – Jak będziesz nad urną stał, zastanów się, jak ci się żyło do 2015 roku, przez tamte 

osiem lat. Jak ci się żyło? Co wtedy uzyskałeś? Czy miałeś pracę? Jak ta praca była płatna? 

DD i KP – Jak wynika, sztab AD: 

2015: 

Mama (średnie wynagrodzenie) 2752 zł 

Tata (płaca minimalna) 1286 zł 

Syn 0 zł 

Córka 0 zł 

Razem 4038 zł 

2020: 

Mama (średnie wynagrodzenie) 3847 zł 

Tata (płaca minimalna) 1921 zł 

Syn 525 zł 

Córka 525 zł 

Razem 6818 zł 

AD – To musi być 2000 euro, bo 2000 euro to zaczyna rzeczywiście godziwe 

wynagrodzenie, za które można normalnie żyć i za które żyje się w państwach Europy 

Zachodniej. 

DD i KP – 

AD – Rodziny jako tej, która znajduje się pod szczególną ochroną ze strony państwa, wraz 

z macierzyństwem i rodzicielstwem. Tam z całej mocy jest podkreślone również: prawo 

rodziców do wychowania dzieci zgodnie z własnymi przekonaniami. 

DD i KP – 



AD – Wstyd kłamać, prosto w oczy ludziom mówić, że wiek emerytalny nie zostanie 

podwyższony tylko po to, żeby wygrać wybory, a potem po wyborach od razu go ludziom 

podwyższyć. To jest wstyd. 

DD i KP – 

AD – Po to, by można było dalej rozwijać Polskę lokalną, by można było tworzyć dzięki 

temu miejsca pracy, poprzez rozwój infrastruktury. Jeżeli będzie dobra infrastruktura, będzie za 

nią szedł biznes. 

DD i KP – 

AD – Ja kandyduję po to, żeby nikt nas o 5 lat nie cofnął. 

Damian Diaz, Wiadomości. 

 

EL – To była wyjątkowa kampania wyborcza i na pewno przejdzie do historii jako jedna z 

najbardziej nietypowych. Do ciszy wyborczej zostało nieco ponad 4 godziny, ale kandydaci 

zapewniają, że o głosy zabiegać będą do ostatniej minuty. 

Magdalena Wierzchowska, Beata Szostak –  

Hołownia – Oile ja dobrze rozumiem ustrój Rzeczpospolitej, jej Konstytucję, to 

prezydenta Rzeczpospolitej 28-go wybierają obywatele Rzeczpospolitej, a nie 25-go 

sondażownie albo warszawscy publicyści. 

MW i BS –  

Biedroń – Te wybory służą temu, żebyśmy się policzyli, żebyśmy pokazali, ilu jest ludzi, 

którzy marzą o Polsce, której nie opowie ani Duda, ani Trzaskowski. 

MW i BS –  

Kosiniak – Ja zapraszam wszystkich do współpracy w kancelarii prezydenta, wszystkich 

ugrupowań. Powołam ministra od Konfederacji, przez Platformę, Lewicę i PiS, swoje 

środowisko będzie każdego z tych ugrupowań minister w kancelarii prezydenta. 

MW i BS –  

Bosak – Ta wizja zbudowana jest wokół trzech filarów, które chcę przypomnieć: to 

gospodarka, to polityka zagraniczna, to rodzina i tradycyjne wartości. 

MW i BS –  

Mirosław Piotrowski – Każdy wynik, który uzyskam w tych wyborach prezydenckich 

2020, uważać będę i uważam za satysfakcjonujący i z góry wszystkim bardzo serdecznie 

dziękuję. 

MW i BS –  

Marek Jakubiak – Chcę dać przede wszystkim bezpieczeństwo i możliwość życia w 

państwie, które jest proste, nieskomplikowane i daje spokojnie spać, szczególnie 

przedsiębiorcom. 

 

EL – Ostatni sondaż według pracowni Indykator: 

Duda: 41,1%. Trzaskowski: 30,2%. Hołownia: 12,3%. Bosak: 7,2%. 

Kosiniak: 5,4%. Biedroń: 3,8%. 

II tura: 

Duda 50,9% - Trzaskowski 49,1% 

Duda 50.6% - Hołownia 49,4% 

Duda 51,9% - Kosiniak 48,1% 

Duda 52% - Bosak 48% 

Duda 55,7% - Biedroń 44,3% 

 

EL – Kandydat Platformy Obywatelskiej, Rafał Trzaskowski, na chwilę przed 

zakończeniem wyborczego wyścigu w końcu przedstawił program wyborczy. Zrobił to jako 

ostatni [ostatni wystartował], a jego kontrkandydaci zwracają uwagę nie tylko na niepoważne 

traktowanie wyborców, programowe braki, ogólniki, nie mające pokrycia w rzeczywistości 

dane, ale nawet na kopiowanie ich programów. 

[Powtórzenie wszystkiego złego o Trzaskowskim i Platformie Obywatelskiej zebrane z 

iluś lat]. 

 



EL – Nietypowe zakończenie roku szkolnego. 

Bitwa o wozy [strażackie]. 

Nie milkną echa wizyty prezydenta, Andrzeja Dudy w Stanach Zjednoczonych… 

 

EL – W czasach PRL była hojnie wynagradzana przez komunistyczną bezpiekę. Teraz 

miliony złotych płyną do jej fundacji z warszawskiego ratusza – Jolanta Lange… 

 

EL – Nawet 2 miliony osób mogły skorzystać z zerowego PIT-u. Taką możliwość mieli 

młodzi do 26 roku życia. Dla wielu to ważna zmiana, bo więcej pieniędzy zostaje w kieszeni i 

łatwiej się usamodzielnić, co po prostu pozwolić sobie na więcej. A to, że młodzi więcej wydają, 

jest po prostu korzystne dla gospodarki… 

 

EL – Energetyka i górnictwo to ważne elementy [nie zrozumiałem]. Prezydent, Andrzej 

Duda wielokrotnie podkreślał, że górnictwo to jedno z kluczowych gałęzi naszej gospodarki, a 

Polska powinna nadal wykorzystywać zasoby węgla. W międzyczasie stopniowo 

przygotowywać przemysł na inne odnawialne źródła energii. Jego główny kontrkandydat, Rafał 

Trzaskowski, zapowiada nagłą rezygnację z węgla… 

AD w Rybniku – Tylko potrzeba spokojnej i konsekwentnie realizowanej polityki dla 

dobra całego naszego społeczeństwa. 

Szypszak – Bo Polska węglem stoi. Nasze zasoby sięgają 56,2 miliardów ton. Roczne 

zapotrzebowanie waha się w granicach 56,2 milionów ton. [Czyli węgla polskiego starczy nam 

jeszcze na tysiąc lat, więc po co zmniejszać stopniowo wydobcie?] 

 

 

♣ 
2020-06-27 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4, 4,4532 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Nie zdążył nawet ostrzec wielu mieszkańców, nie mówiąc oewakuacji, zanim nadciągnął 

żywioł. Fala wody płynęła polami, drogami, rzekami i mniejszymi potokami. Niszczyła domy, 

drogi i mosty, a dobytek uratowali ci, którzy zdążyli przenieść go na piętro. O krajobrazie po 

ulewach na Podkarpaciu: 

Katarzyna Górniak – …Strażacy tylko zdążyli krzyknąć do ludzi, że mają uciekać z 

domów. 

Mieszkaniec – Nadciągała do nas i szła drogą, polami, wszystkim co się dało. Wielka fala 

zalała podkarpacki Manasterz. Ci, do których woda nie dotarła, mogli tylko patrzeć lub 

próbować pomóc. Najpierw ciągnikami rolników, potem wozami strażaków ratowano 

mieszkańców ich dzieci i to, co dla nich ważne – w jednej torbie najpotrzebniejsze rzeczy, buty 

na zmianę i koc dla dziecka – wszystko inne zostało tam. 

Mieszkanka – Najgorsze jest to, że to było w nocy, było ciemno. Światło wyłączyli i tak 

stoi człowiek u góry na balkonie, a ta woda szumi tylko jak morze. 

KG – Z ich naporem ledwie poradził sobie przeciwpowodziowy zbiornik retencyjny. 

Woda się przelała i podtopiła okoliczne domostwa. Trudny czas także dla mieszkańców innych 

miejscowości podkarpacia. Dziś widać, ile wody się przelało tu wczoraj, gdy w niektóre miejsca 

dotzr można było jedynie śmigłowcem… 

Meteorolodzy ostrzegają jednak, że tej nocy znowu przejdą burze, a rzeki mogą wezbrać. 

Katarzyna Górniak, Fakty. 

 

GK – Wakacje w czasach epidemii. 

- musimy mierzyć dzieciom temperaturę, pilnować odpowiednich odległości, maseczki, 

płyn dezynfekcyjny… 

 



GK – Trzeba mieć maseczki, własny długopis i uzbroić się w cierpliwość. Tłumów w 

lokalach wyborczych jutro nie będzie, a raczej kolejki przed lokalami. Z oddaniem głosu nie ma 

więc co czekać do ostatniej chwili… 

Uprawnionych do głosowania jest ponad 30 milionów Polaków… 

 

GK – Dziś mamy same znaki zapytania, ale jutro po 21-ej wszystko będzie już jasne – w 

TVN24 i TVN w wieczór wyborczy powiemy: Czy Polacy wybrali prezydenta? I czy będzie 

druga tura? 

 

GK – Sąd aresztował na trzy miesiące kierowcę autobusu, który spadł z wiaduktu trasy S-8 

w Warszawie. Wiadomo już, że był pod wpływem amfetaminy. Śledczy ustalili także, że nie 

miał doświadczenia w kierowaniu autobusem, a kilka lat temu stracił prawo jazdy za 

wykroczenia drogowe… 

 

GK – Chcieli rywalizować o prezydenturę z Aleksjejem Łukaszenką, więc trafili do 

więzienia… 

 

GK – Niektóre amerykańskie stany rozważają powrót do częściowego knockdown 

nokdaunu [boks, powalenie przeciwnika]. Liczba nowych zachorowań w Ameryce jest 

rekordowa: 40 tysięcy jednego dnia. Większość przypadków to ludzie do 35 roku życia, nie 

stosują się do zaleceń lekarzy… 

 

GK – Wiedziały, że ryzykują zdrowie i życie, ale nie wahały się, nie odeszły od łóżek 

pacjentów, bo dla nich to było coś więcej niż praca i zarabianie pieniędzy. Cztery pielęgniarki 

zmarły od początku epidemii koronawirusa. Nie zapomniały o nich koleżanki i pielęgniarki i 

samorząd… 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Południe Polski walczy ze skutkami nawałnic. 

Żołnierze i strażacy ratują ludzi i ich dobytek. Państwo rusza z pomocą… 

 

EL – Za 12 godzin zostaną otwarte lokale wyborcze… 

27 tysięcy obwodowych komisji wyborczych jest już gotowych… 

EL – Telewizja Polska zaprasza na wieczór wyborczy, który rozpocznie się o 20:55 na 

antenach jedynki i TVP-Info… 

 

EL – Atak nożownika w Glesgow… 

 

EL – Władze Sycylii ogłosiły właśnie stan kryzysowy na najbardziej wysuniętej na 

południe Italii wyspie Lampeduza. W ostatnich dniach do jej brzegów dociera nawet 10 łodzi 

dziennie [z imigrantami] … 

 

EL – Wakacyjna trasa dwójki wraca w nowej odsłonie… 

 

 

♣ 
2020-06-28 niedziela – wybory 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4, 4,4532 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

To jest wyjątkowy dzień, moment, w którym każdy może zdecydować o przyszłości 

Polski. Kolejna okazja wybrania prezydenta będzie za 5 lat [2025]. 

Agata Adamek w siedzibie PKW – To bezprecedensowe głosowanie, a może by 

historyczne. Takie są wybory prezydenta w 2020 roku…  



Sylwester Marciniak, przewodniczący PKW – Wydano karty do głosowania 14 milionom 

166 tysięcy 725 osobom uprawnionym do głosowania, co stanowi 47,89% [na godzinę 17-tą]. W 

wyborach 2015 roku frekwencja o godzinie 17-ej wynosiła 34,41%. 

AA – W 2015 roku całkowita frekwencja wyborcza wynosiła 48,96%. 

Frekwencja wyborcza: 

Stan na godzinę 12:00 – 24,08%. 

Frekwencja wyborcza w 2015 roku – stan na godzinę 12:00 – 14,61%. 

…Blisko 200 tysięcy Polaków zdecydowało się na formę korespondencyjną… 

Mieszkańcy gminy Baranów i gminy Marklowice [na Śląsku] nie mieli wyboru, że 

względu na ryzyko epidemiczne zagłosować mogli tylko korespondencyjnie… 

 

PM – Znowu oberwanie chmury, tym razem miejscowość Trzcinica koło Jasła na 

Podkarpaciu… 

Jedni uciekali na piętro lub na balkon, inni aż na dach. W swoim sklepie utknęłą sklepowa. 

Stała na krześle, krzesło na ladzie, a wodę miała już pod brodą. 

- Trzymałam się takiego wiatraka i cały połamany. 

Tymczasem jej mąż ze strychu robił w stropie dziurę. Blisko 30 osób z dachów i z domów 

łodziami ściągali strażacy… Teraz szukają swoich samochodów, które porwał nurt i starają się 

ratować to, co jeszcze się da. Stracili domy, stracili też swoje zwierzęta… 

 

Superwizjer o giełdzie BitBay… 

 

PM – U nas trwają wybory, a w Rosji tygodniowe referendum – dotyczy zmian w 

konstytucji, ale dzięki nim Putin będzie mógł ubiegać się o reelekcję… 

 

PM – Miała być pracownia artystyczna, a wyrósł z niej zamek. Po latach od zatrzymania 

budowy lokalne władze zapalają zielone światło, by z tej atrakcji skorzystać. Do Łapai [Łapaje] 

koło Kartuz ciągną turyści, by ją obejrzeć. A gdyby tak zrobić z niej hotel? 

Jan Błaszkowski – Dla jednych to niespełniony sen architekta. Dla innych jedna z 

największych atrakcji turystycznych Kaszub. Obok tak zwanego zamku w Łapalicach koło 

Kartuz nie sposób obojętnie przejść. Szczególnie, gdy się już do niego wejdzie. Budowa zaczęła 

się prawie 40 lat temu. Zamek popadł w ruinę zanim został ukończony. Siedem lat temu nadzór 

budowlany wstrzymał inwestycję, bo właściciel zamiast pracowni artystycznej zbudował tu coś 

trzy razy większego [to jest kilkadziesiąt razy większe], na co nigdy nie dostał pozwolenia. 

Władze Kartuz właśnie zaczęły przygotowywać plan zagospodarowania przestrzennego, który 

pozwoli zamkowi wpisać się w krajobraz Kaszub na stałe i legalnie. Jest pomysł na hotel w 

zamku. Jest też ponoć inwestor i duże pieniądze. Właściciel tak zwanego zamku to rzeźbiarz i 

producent mebli, którego firma, jak widać [zdjęcie dużego zespołu budynków fabryki], też 

przypomina budowlę obronną. Nie chciał z Faktami TVN rozmawiać o swoich planach. 

Twierdzi, że rozgłos tylko przyciąga ciekawskich, a dziś wchodzenie na teren budowy, to 

niepotrzebne ryzyko. W zasadzie to wciąż plac budowy z zakazem wstępu, teoretycznym, jak 

widać. I nieteoretycznymi raportami policji. [Obiekt nie ma żadnych barierek ochronnych, a 

miejsc do wypadków jest dużo]. 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Polacy wybierają swojego prezydenta. Frekwencja jest rekordowa. Przed lokalami 

wyborczymi długie kolejki. Z najnowszych danych PKW wynika, że do urn poszło 47,89% [o 

godzinie 17:00]. 

Mateusz Stąsiek, szef Wydziału Konsularnego Ambasady RP w Londynie – Rekordowa 

frekwencja, nigdy wcześniej nie notowana, ponad 130 tysięcy zgłoszonych wyborców, wróciło 

do nas już teraz 112 tysięcy głosów, to jest 86%. 

Cezary Gmyz, korespondent TVP w Dojczlandzie – W samym tylko Berlinie 11 tysięcy 

kart do głosowania, z czego wróciło prawie 90%. 

W Rosji lokale otwarto w placówkach konsularnych. Głos można oddać w Moskwie, 

Petersburgu, Irkucku, Kaliningradzie i Smoleńsku. 



W Chorwacji w Splicie Polacy po długiej przerwie także mogą zagłosować na miejscu. 

 

EL – Nawałnice nad Polską z pomocą ruszyli strażacy i wojsko. Ostrzeżenie pierwszego 

stopnia – burze z gradem – obejmuje niemal cały kraj. Wczoraj na Podkarpaciu wystarczyło 20 

minut, by nawałnice zniszczyły cały dobytek wielu ludzi. 

Konrad Wąż – Ostatnia doba to ponad 2300 interwencji straży pożarnej na Podkarpaciu, 

Mazowszu i na Śląsku. W Katowicach woda podmyła remontowany wiadukt na drodze krajowej 

86. Najwięcej pracy mają strażacy w powiecie jasielskim na Podkarpaciu… 

 

Karol Jałtuszewski – Od jutra granica z Czechami będzie otwarta także dla mieszkańców 

województwa śląskiego… 

Nowe zakażenia koronawirusem: 193 

Mazowieckie: 32. Śląskie: 30. Łódzkie: 26. Opolskie: 19. Podlaskie:19. 

Małopolskie: 18. Podkarpackie: 14. Świętokrzyskie: 10. Lubelskie: 10. 

Pomorskie: 4. Warmińsko-Mazurskie: 4. Kujawsko-Pomorskie: 3. 

Wielkopolskie: 2. Dolnośląskie: 2. Zachodniopomorskie: 0. Lubuskie: 0. 

 

W całej Polsce dziś – zakażonych: +193. Zgonów: +3. Wyzdrowiałych: +576. 

Aktywnych przypadków: -386. 

 

EL – To było pierwsze masowe wystąpienie robotników w powojennej Polsce. 28 czerwca 

1957 roku pracownicy największych zakładów w Poznaniu rozpoczęli strajk. Protesty ogarnęły 

całe miasto. Komuniści wysłali przeciw demonstrantom czołgi i żołnierzy z ostrą amunicją. 

Zginęło 58 osób. 

 

EL – Imperialistyczne zapędy Berlina. Kanclerz, Angela Merkel, mówi wprost, że chce, by 

to Dojczland kształtował politykę Unii Europejskiej, narzucając swoją wolę pozostałym 

członkom wspólnoty. Przykładem jest gazociąg Nordstreem-2. Mówi się, że Dojczland będzie 

się domagał od pozostałych państw europejskich, by te zastosowały retorsje wobec Stanów 

Zjednoczonych, jeśli Waszyngton będzie nadal blokował rosyjsko-dojczlandzką inwestycję… 

[Wybory już prawie za nami, więc można już powoli przestawać kochać Unię 

Europejską]. 

 

EL – Działania zaczepne Rosji. 

Rosyjskie samoloty w pobliżu Alaski. Jak informuje amerykańskie dowództwo obrony 

powietrznej, myśliwce F-22 przechwyciły 4 rosyjskie samoloty rozpoznawcze dalekiego zasięgu 

TU-142. To już dziesiąty taki incydent w tym roku. 

[A Amerykanie nie latają koło Rosji?] 

 

EL – Rusza wakacyjna trasa dwójki. 

 

WYBORY PREZYDENCKIE – TVP – 2020 

Wyjątkowo długa kampania, zmiany terminów, środki bezpieczeństwa. Do lokali 

wyborczych poszliśmy w maseczkach, rękawiczkach i z własnymi długopisami. 

Koronawirus nie zepsuł nam święta demokracji. 

Zapraszamy na wieczór wyborczy Telewizji Polskiej. 

 

Frekwencja: 62,9% - to jest frekwencyjny rekord w historii wszystkich wyborów 

[poza PRL]. 

Danuta Holecka – W 1991 roku mieliśmy 64,7%. A w drugiej turze 68%. 

 

Frekwencja w województwach: 

Mazowieckie: 68,1%. Lubuskie: 65,7%. Małopolskie: 64,8%. Wielkopolskie: 63,6%. 

Podkarpackie: 63,6%. Łódzkie: 63,2%. Pomorskie: 62,6%. Śląskie: 62,6%. 

Lubelskie: 62,2%. Zachodniopomorskie: 61,4%. Podlaskie: 61,1%. Dolnośląskie: 



59,6%. Kujawsko-Pomorskie: 59,4%. Warmińsko-Mazurskie: 58,4%. Opolskie: 

58,3%. Świętokrzyskie; 58,5%, 

 

Sondażowe wyniki wyborów: 

Andrzej Duda: 41,8% 

Rafał Trzaskowski: 30,4% 

Szymon Hołownia: 13,3% 

Krzysztof Bosak: 7,4% 

Robert Biedroń: 2,9% 

Władysław Kosiniak-Kamysz: 2,6% 

Marek Jakubiak: 0,5% 

Paweł Tanajno: 0,3% 

Waldemar Witkowski: 0,3% 

Stanisław Żółtek: 0,3% 

Mirosław Piotrowski: 0,2% 

 

Zwycięzcy w województwach: 

Rafał Trzaskowski –  Pomorskie: 42,6%. Lubuskie: 40,9%. Dolnośląskie: 38,3%. 

Zachodniopomorskie: 38,1%. 

Andrzej Duda – Podkarpackie: 60,6%. Lubelskie: 55,6%. Świętokrzyskie: 56,1%. 

Podlaskie: 49,6%. Łódzkie: 47,75. Małopolskie: 46,3%. Mazowieckie: 41,1%. 

Śląskie: 40,9%. Kujawsko-Pomorskie: 39,8%. Warmińsko-Mazurskie: 38,8%. 

Opolskie: 37,1%. Wielkopolskie: 33,6%. 

 

Wyniki w grupie wiekowej 18-29 lat: 

Rafał Trzaskowski: 23,8%. Krzysztof Bosak: 23,0%. Szymon Hołownia: 22,3%. 

Andrzej Duda: 19,3%. Robert Biedroń: 7,2%. Władysław Kosiniak-Kamysz: 2,0%. 

Inni kandydaci: 2,4%. 

Wyniki w grupie wiekowej 30-39 lat: 

Andrzej Duda: 33,5%. Rafał Trzaskowski: 30,2%. Szymon Hołownia: 19,9%. 

Krzysztof Bosak: 9,1. Robert Biedroń: 3,1%. Władysław Kosinik-Kamysz: 2,5%. 

Inni: 1,7%. 

Wyniki w grupie wiekowej 40-49 lat: 

Andrzej Duda: 47,9%. Rafał Trzaskowski: 34,9%. Szymon Hołownia: 14,9%. 

Krzysztof Bosak: 4,4%. Władysław Kosiniak-Kamysz: 3,5%. Robert Biedroń: 2,4%. 

Inni: 2,0%. 

Wyniki w grupie wiekowej 50-59 lat: 

Andrzej Duda: 51,6%. Rafał Trzaskowski: 30,9%. Szymon Hołownia: 9,2%. 

Krzysztof Bosak: 2,6%. Władysław Kosiniak-Kamysz: 2,6%. Robert Biedroń 1,5%. 

Inni: 1,2%. 

Wyniki w grupie wiekowej powyżej 60 lat: 

Andrzej Duda: 58,7%. Rafał Trzaskowski: 31,3%. Szymon Hołownia: 4,5%. 

Władysław Kosiniak-Kamysz: 2,2%. Robert Biedroń: 1,4%. Krzysztof Bosak: 1,2%. 

Inni: 0,7%. 

Wyniki wśród mieszkańców wsi: 

Andrzej Duda: 54,7%. Rafał Trzaskowski: 19,8%. Szymon Hołownia: 11,6%. 

Krzysztof Bosak: 7,5%. Władysław Kosiniak-Kamysz: 3,0%. Robert Biedroń: 2,2%. 

Inni: 1,2%. 

Wyniki w miastach do 50 tysięcy mieszkańców: 

Andrzej Duda: 37,9%. Rafał Trzaskowski: 32,8%. Szymon Hołownia: 14,7%. 

Krzysztof Bosak: 7,5%. Robert Biedroń: 2,7%. Władysław Kosiniak-Kamysz: 2,6%. 

Inni: 1,8%. 

Wyniki w miastach 51-200 tysięcy mieszkańców: 



Andrzej Duda: 39,3%. Rafał Trzaskowski: 33,7%. Szymon Hołownia: 13,7%. 

Krzysztof Bosak: 7,3%. Robert Biedroń: 2,9%. Władysław Kosiniak-Kamysz: 2,1%. 

Inni: 1,0%. 

Wyniki w miastach 201-500 tysięcy mieszkańców: 

Rafał Trzaskowski: 37,8%. Andrzej Duda: 32,0%. Szymon Hołownia: 14,6%. 

Krzysztof Bosak: 8,0%. Robert Biedroń: 3,6%. Władysław Kosiniak-Kamysz: 1,9%. 

Inni: 2,1%. 

Wyniki w miastach powyżej 500 tysięcy mieszkańców: 

(Warszawa, Łódź, Kraków, Poznań, Gdańsk) 

Rafał Trzaskowski: 47,2%. Andrzej Duda: 24,7%. Szymon Hołownia: 14,1%. 

Krzysztof Bosak: 5,9%. Robert Biedroń: 4,7%. Władysław Kosiniak-Kamysz: 2,2%. 

Inni: 1,2%. 

Wyniki wśród właścicieli i współwłaścicieli firm: 

Rafał Trzaskowski: 43,3%. Andrzej Duda: 25,1%. Szymon Hołownia: 15,8%. 

Krzysztof Bosak: 9,2%. Robert Biedroń: 2,5%. Władysław Kosiniak-Kamysz: 2,2%. 

Inni: 1,3%. 

Wyniki wśród emerytów i rencistów: 

Andrzej Duda: 60,4%. Rafał Trzaskowski: 29,8%. Szymon Hołownia: 4,7%. 

Władysław Kosiniak-Kamysz: 2,0%. Robert Biedroń: 1,3%. Krzysztof Bosak: 1,2%. 

Inni: 0,6%. 

 

TVN24 – CZAS DECYZJI – WYBORY 2020 

[Wyniki kandydatów identyczne jak w TVP – nie będę powtarzał. Również nie 

zapisałem przemówień. Również pominąłem wywiady]. 

Głosy wyborców 18-29 lat: 

Rafał Trzaskowski: 23,8%. Krzysztof Bosak: 23,0%. Szymon Hołownia: 22,3%. 

Andrzej Duda: 19,3%. Robert Biedroń: 7,2%. 

Głosy wyborców 60 plus: 

Andrzej Duda: 58,7%. Rafał Trzaskowski: 31,3%. Szymon Hołownia: 4,5%. 

Mieszkańcy wsi: 

Andrzej Duda: 54,7%. Rafał Trzaskowski: 19,8%. Szymon Hołownia: 11,6%. 

Krzysztof Bosak: 7,5%. Władysław Kosiniak-Kamysz: 3,0%. 

Mieszkańcy miast powyżej 500 tysięcy: 

Rafał Trzaskowski: 47,2%. Andrzej Duda: 24,7%. Szymon Hołownia: 14,1%. 

Krzysztof Bosak: 5,9%. Robert Biedroń: 4,7%. 

Wyborcy Krzysztofa Bosaka według wieku: 

Wyborcy 18-29 lat: 53,0%. Wyborcy 30-39 lat: 24,2%. Wyborcy 40-49 lat: 11,7%. 

Wyborcy 50-59 lat: 6,8%. Wyborcy powyżej 60 lat: 4,3%. 

 

 

♣ 
2020-06-29 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4, 4,4631 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Andrzej Duda i Rafał Trzaskowski zmierzą się w drugiej turze wyborów prezydenckich. 

Państwowa Komisja Wyborcza policzyła głosy z ponad 99% komisji: 

Frekwencja: 64,4% 

Andrzej Duda: 43,7% - II tura 

Rafał Trzaskowski: 30,3% - II tura 

Szymon Hołownia: 13,9% 

Krzysztof Bosak: 6,8% 

Władysław Kosiniak-Kamysz: 2,4% 

Robert Biedroń: 2,2% 



GK – Prosto z wieczoru wyborczego Andrzej Duda ruszył w kampanijną trasę. Jeszcze 

przed północą był na wiecu w Strzelcach Kutnowskich. Rano ściskał dłonie wyborcom Torunia, 

później w Rypinie, Brodnicy i Starogardzie Gdańskim. 

Jakub Sobieniowski –  

Andrzej Duda – Bardzo serdecznie państwu dziękuję za to spotkanie. 

JS – To tylko lekki problem z głosem, który nie dziwi, biorąc pod uwagę, ile Andrzej 

Duda wygłosił przemówień w czasie wieczoru wyborczego i po nim. 

AD – Na razie jesteśmy w połówce, proszę państwa. Chcemy mieć całość. Już za niecałe 2 

tygodnie… 

AD – Gratuluję panu Rafałowi Trzaskowskiemu wyniku, który prowadzi go do II tury, 

będziemy razem stawali w szranki… 

[…] 

GK – O północy odwiedził ratowników WOPR w Zegrzu. Wcześniej zajechał na spotkanie 

z mieszkańcami Wołomina. Rafał Trzaskowski równie szybko zakończył wieczór wyborczy i 

ruszył w Polskę. To ma pokazać determinację i zaangażowanie kandydata. Ma nowy pomysł na 

nową kampanię. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska – Przed drugą turą Rafał Trzaskowski chce wywołać nowe 

emocje. 

RT w Płocku – Wygramy te wybory, bo większość z nas chce zmiany. 

RT w Brodnicy – W Polsce jest znaczna większość Polek i Polaków, którzy opowiadają 

się za zmianą! 

RT w Grudziądzu – Ja będę prezydentem zmiany. 

KKZ – W ten sposób Rafał Trzaskowski i jego sztab interpretują wynik pierwszej tury 

wyborów. Fakt, że Andrzej Duda nie zbliżył się do 50% poparcia, a suma kandydatów opozycji 

przekroczyła 50%... Trzaskowski, jak sam mówi, nie jest zadowolony z wyniku, bo jeszcze 5 

tygodni temu gdy ogłosił chęć kandydowania, niewielu dawało mu szanse… 

RT w Płocku – Bardzo wiele osób mówiło: nie mamy szans, dlatego że w epidemii 

wszyscy będą wspierać rządzących. To jest jedyny czas, kiedy możemy wygrać i kiedy 

wygramy. 

[…] 

RT – Wybieramy między przyszłością, a przeszłością. Wybieramy pomiędzy uczciwością, 

a tymi, którzy się przez cały czas chcą się przede wszytkim na państwie uwłaszczyć. Wybierać 

będziemy pomiędzy prawdą, a tymi, którzy cały czas chcą się opierać na manipulacji. O tym to 

właśnie są te wybory! 

RT w Brodnicy – Nie ma co wracać do walki z cieniem! 

[…] 

KKZ – Prezydenta atakuje, że zajmuje się tylko przeszłością, a ludzie potrzebują 

konkretnych rozwiązań na przyszłość. PiS atakuje, że nie radzi sobie z kryzysem wywołanym 

pandemią i ostrzega, że wkrótce władza będzie musiała podwyższać podatki. 

RT w Płocku – Nie ma zgody na podwyższenie podatków. Nie ma zgody na nowe podatki. 

Nie ma zgody na masowe zwolnienia. 

KKZ – To wyraźnie ukłon w stronę wolnorynkowych wyborców Krzysztofa Bosaka. W 

stronę wyborców Szymona Hołowni też wysyła sygnał: 

RT w Brodnicy – A wiecie, jaki jest najważniejszy punkt programu dla Szymona 

Hołowni? Mocne samorządy! Dzisiejszy rząd chce wojny ze wszystkimi niezależnymi 

instytucjami. Chce wojny z samorządami. A my na to nie pozwolimy! 

KKZ – Prezydent Warszawy ma silny mandat, by podnosić ten temat. Wszędzie też 

wspierają go samorządowcy. 

Jacek Karnowski, prezydent Sopotu – Ten samorząd, niezależnie od opcji politycznej [w 

samorządzie], naprawdę dostał w kość. Wspólnoty lokalne zostały pozbawione środków 

finansowych. 

KKZ – Trzaskowski ruszył z kampanią natychmiast po zakończeniu wiecu wyborczego… 

RT w Brodnicy – Prezydent Andrzej Duda jest tylko i wyłącznie prezydentem PiS-u. 

RT w Grudziądzu – Obecny prezydent, moi drodzy, nie ma zdania [swojego zdania] i 

niestety jest prezydentem całkowicie niemym. 



RT w Płocku – Kieruję swoje słowa do wszystkich tych, którzy chcą zmiany. Jeżeli tej 

zmiany nie będzie, będziemy mieć kolejne kilka lat monopolu. 

KKZ – I ostrzega, że tylko te wybory mogą zatrzymać ten monopol na kilka lat. 

Zapowiada rozliczenie afer PiS-u i podtrzymuje chęć powołania komisji krzywd. 

RT w Płocku – W tej komisji będzie instytucja świadka prezydenckiego dla wszystkich i 

tych, którzy będą chcieli przyjść i opowiedzieć o tym, co PiS wyprawia. 

KKZ – Trzaskowski ma wiele do odrobienia. Ale liczy na to, że poniesie go entuzjazm, 

który pozwolił zebrać prawie dwa miliony podpisów i 30% poparcia po 5 tygodniach 

kampanii… 

GK – Słuchając tych deklaracji, obu kandydatom powiedzieliśmy: Sprawdzam. 

Zapraszamy na pierwszą debatę telewizyjną i internetową. TVN, TVN24 oraz największe 

polskie portale „onet” i „wirtualna Polska” zapraszają Andrzeja Dudę i Rafała Trzaskowskiego 

na debatę w czwartek, 2 lipca o godzinie 19:25. Oficjalne zaproszenia wysłaliśmy do obu 

sztabów. Rafał Trzaskowski już je przyjął. [Andrzej Duda nie przyjmie zaproszenia, bo nie 

zostały uzgodnione warunki debaty. Poza tym pierwsza debata musi być w TVP tuż przed drugą 

turą dopiero. Zobaczymy, czy dobrze przewidziałem]. 

GK – W drugiej turze jest do wzięcia 5 milionów głosów oddanych na kandydatów, którzy 

już odpadli z gry. Tyle teoria. W praktyce część ich wyborców zostanie w domu. Ale warto 

rozmawiać o udzieleniu poparcia. Hołownia i Biedroń już umawiają się na spotkanie z 

Trzaskowskim. 

Arleta Zalewska – …poza pierwszą dwójką, po podsumowaniu wszystkich, w drugiej 

turze Andrzej Duda i Rafał Trzaskowski zacięty bój stoczą o 26% głosów wyborców tych 

kandydatów… [Jeszcze jest 36% wyborców, którzy nie głosowali w pierwszej turze]. 

AZ – …Robert Biedroń jako jedyny już dziś zadeklarował poparcie dla kandydata Koalicji 

Obywatelskiej… Na pewno żadnego z dwóch nie poprze Konfederacja, a to ci wyborcy, łącznie 

jest ich ponad milion 300 tysięcy, mogą być 12 lipca kluczowi. 

AD – Bardzo niewiele dzieliło nas i dzieli, z panem Krzysztofem Bosakiem. 

AZ – Sondaż wyborczy (II tura) przeprowadzony wczoraj wieczorem dla Faktów to dobra 

wiadomość dla obu kandydatów (Andrzej Duda: 45,4%. Rafał Trzaskowski: 44,7%) … 

GK – … 

Krzysztof Skórzyński – …dla Roberta Biedronia katastrofa w Słupsku: 

[na kogo głosował Słupsk:] 

Rafał Trzaskowski: 43%. Andrzej Duda: 32,58%. Szymon Hołownia: 12,29%. 

Krzysztof Bosak: 5,66%. Robert Biedroń: 3,75%. W. Kosiniak-Kamysz: 2,06%. 

[…] 

KS – Na temat Podkarpacia jest jeden punkt, który od lat zwraca na siebie uwagę, bo 

polityczny krajobraz wygląda tu inaczej niż wszędzie w koło. Gdy w koło i PiS, i kandydaci PiS-

u biją na głowę wszystkich, w Cisnej wygrywa Platforma, a wczoraj wygrał: (Rafał 

Trzaskowski: 37,26%. Andrzej Duda: 26,23%). By zrozumieć ten fenomen, trzeba powiedzieć o 

jednej osobie: o bardzo popularnej tu europosłance Platformy, Elżbiecie Łukacijewskiej. Ona 

sama nieprzerwanie od 11 lat wygrywa tu eurowybory, a dzięki rozpoznawalności w regionie 

bardzo dobre wyniki ma i Platforma, i jej kandydaci. 

Elżbieta Łukacijewska, eurodeputowana PO – To była duża zasługa właśnie tych 

wspaniałych, odważnych, niepokornych mieszkańców i za to im dziękuję. 

KS – Na Polskiej wsi kandydat KO nie przekroczył nawet progu 20% (Andrzej Duda: 

55,9%. Rafał Trzaskowski: 19,6%). 

…wczoraj to właśnie turyści napędzili frekwencję w miejscowościach wypoczynkowych: 

frekwencja w Krynicy Morskiej: 83,60%. 

Głosowanie według wykształcenia: 

Licencjat i wyższe – Duda: 23%. Trzaskowski: 50% 

Średnie i pomaturalne – D: 39%. T: 37% 

Zasadnicze zawodowe – D: 30%. T: 11% 

Podstawowe – D: 9%. T: 2% 

Krzysztof Skórzyński, Fakty. 

GK – O polskich wyborach piszą zagraniczne media, w Europie i za oceanem… 



Wybory cieszyły się rekordowym zainteresowaniem Polonii: 

Marcin Wrona, Waszyngton – Gdyby o wyborach mieli decydować Polacy mieszkający w 

Stanach Zjednoczonych, to Andrzej Duda wygrałby już w pierwszej turzez z wynikiem 50,7% 

głosów. Urzędujący prezydent wygrał w okręgach konsularnych obejmujących Nowy Jork i 

Chicago (50,7%). Rafał Trzaskowski (34,6%) tryumfował w okręgach z konsulatami w 

Waszyngtonie, Houston i Los Angeles. Do głosowania zapisało się ponad 33 tysiące osób, z 

pośród których 77% oddało ważne głosy. O wyborach prezydenckich w Polsce piszą 

korespondenci najważniejszych amerykańskich Dzienników: Washington Post i New York 

Times zwracają uwagę na to, że Andrzejowi Dudzie nie udało się zapewnić zwycięstwa w 

pierwszej turze. Stołeczna gazeta dodaje, że głosowanie za 2 tygodnie może wpłynąć na kształt 

stosunków polskich z Unią Europejską. 

Anna Kwiatkowska, Paryż – We Francji mieszka ponad 200 tysięcy Polaków. Do 

wyborów, które odbywały się wyłącznie korespondencyjnie, zarejestrowało się ich tylko12 

tysięcy, ale ci byli bardzo zmobilizowani, głoś oddało ponad (76.35%) uprawnionych. [Raczej 

zgłaszających chęć udziału w głosowaniu]. Frekwencja mogła być mogła być jeszcze wyższa, 

ale część Polaków informuje, że pomimo rejestracji nie otrzymała pakietu wyborczego albo że 

przyszedł on zbyt późno, by móc odesłać go na czas. Pierwszą turę tu wygrał zdecydowanie 

Rafał Trzaskowski (48,8%). Francuscy komentatorzy już przewidują bardzo zaciętą drugą turę 

wyborów. Le Monde twierdzi, że o tym, kto wygra, mogą zadecydować niezdecydowani na 

razie wyborcy Konfederacji. Według Le Figaro przegrana Andrzeja Dudy mogłaby doprowadzić 

do przedwczesnych wyborów parlamentarnych. 

Maciej Woroch, Londyn – Media na wyspach [Nie jest to Wielka Brytania, ale też nie są 

to wyspy, bo tylko część Irlandii jest brytyjska] oceniają, że Andrzej Duda zmuszony został do 

walki w drugiej turze przez liberalnego konkurenta i nie może być pewny zwycięstwa. Wynik 

Trzaskowskiego to dowód na to, że Polacy chcą zmian. Na wyspach Polacy mogli głosować 

wyłącznie korespondencyjnie i padł tu światowy rekord liczby (129 tysięcy zarejestrowanych 

Polaków) [na 1,3 miliona Polaków tam mieszkających?] 

GK – Na każdym wieczorze wyborczym są: scena i kulisy, kuluarowe rozmowy… 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Andrzej Duda wygrywa pierwszą turę wyborów prezydenckich… 

Karol Jałtuszewski, Tomasz Skiba – Prawie 8,5 miliona głosów. Jeszcze nigdy tak wielu 

nie poparło prezydenta Polski ubiegającego się o reelekcję. 

Andrzej Duda – Pod biało-czerwonymi sztandarami jest miejsce dla każdego [tylko nie dla 

komuchów, trzeciego sortu, LGBT i chamskiej hołoty]. Niech żyje Polska! 

Żona – Niech żyje Polska! 

AD – Bardzo dziękuję. Wynik sprzed 5 lat pobity o kilka długości przy 10 

kontrkandydatach. Jestem państwu ogromnie wdzięczny. Dziękuję za to wsparcie, ale przede 

wszystkim dziękuję moim rodakom za tą [tę] frekwencję. 

KJ – Do urn poszło ponad 19 milionów Polaków. Do drugiej tury wchodzi także 

wiceprzewodniczący Platformy Obywatelskiej, Rafał Trzaskowski – uzyskał niewiele ponad 

13%... 

Karol Gac, publicysta, tygodnik „Do rzeczy”. Nie ma wątpliwości, że te wybory można 

było przeprowadzić [10 maja], były bezpieczne. 

KJ – Przełożenie wyborów z powodu epidemii domagała się Platforma Obywatelska, 

wtedy, gdy jej kandydatka, Małgorzata Kidawa-Błońska, szybko traciła poparcie w sondażach. 

Teraz politycy Platformy obywatelskiej nie mówią nic o zagrożeniu, jakie stwarza głosowanie. 

Zamilkli potem, jak wymienili swojego kandydata. 

Rafał Trzaskowski – Gdyby nie Senat Rzeczypospolitej już dawno, dawno byłoby po 

wyborach. A dzięki nim mamy szansę wygrać te wybory! 

KJ – Dlatego zdaniem niektórych, Platformie Obywatelskiej wcale nie chodziło o zdrowie 

Polaków, ale by wprowadzić do prezydenckiego wyścigu kandydata-dublera. Ale ten plan tylko 

częściowo się powiódł. Wiceprzewodniczący Platformy Obywatelskiej do drugiej tury wyborów 

wchodzi ze stratą 13 punktów procentowych do prezydenta, Andrzeja Dudy. 



AD – Chcę prowadzić polskie sprawy nadal. One są dla mnie najważniejsze. Wasze 

sprawy. 

KJ – Prezydenta Rzeczypospolitej wybierzemy 12 lipca. Karol Jałtuszewski, Wiadomości. 

EL – Prezydent, Andrzej Duda, tryumfował w 13-tu spośród 16 województw. Najlepszy 

wynik, osiągając na Podkarpaciu, gdzie poparło go ponad 60% głosujących. W lubelskiem i 

świętokrzyskiem. Jego główny kontrkandydat, Rafał Trzaskowski, wygrał jedynie w 

pomorskiem, zachodniopomorskiem i lubuskiem. 

Marcin Szypszak, Małgorzata Kałużyńska – Prezydent, Andrzej Duda, tryumfował w 13-

tu spośród 16 województw. 

Zwycięzcy w województwach (99,78% podliczonych głosów): 

Rafał Trzaskowski [wygrał] – Zachodniopomorskie: 37,91%. Pomorskie: 38,58%. 

Lubuskie: 36,94%. 

Andrzej Duda [wygrał] – Warmińsko-Mazurskie: 40,10%. Podlaskie: 50,59%. 

Wielkopolskie: 37,85%. Kujawsko-Pomorskie: 39,54%. 

Mazowieckie: 41,69%. Łódzkie: 46,64%. Świętokrzyskie: 56,02%. 

Lubelskie: 56,67%. Dolnośląskie: 38,21%. Opolskie: 40,46%. 

Śląskie: 41,25%. Małopolskie: 51,11%. Podkarpackie: 60,99%. 

MS – W czterech gminach: Godziszowie, Chrzanowie, Zwola na Lubelszczyźnie oraz w 

gminie Jerzowe na Podkarpaciu znaczek na karcie do głosowania przy nazwisku Andrzeja Dudy 

postawiło ponad 80% wyborców. 

MS – Rafał Trzaskowski swoje poparcie zawdzięcza głównie mieszkańcom dużych miast. 

Tam jednoznaczna przewaga nad Andrzejem Dudą nie przełożyła się na ostateczny wynik 

wyborczy. 

Artur Wróblewski, politolog, Uczelnia Łazarskiego – W łaściwie w każdym kraju trudno 

jest wygrać przedstawicielowi czy politykowi, który tak naprawdę tylko zabiega o głosy 

wielkich miast, gdzie ludzie z natury rzeczy są zamożniejsi. 

MS – W miastach pomiędzy 100-200 tysięcy mieszkańców poparcie dla obu kandydatów 

było podobne, z lekkim wskazaniem na wiceprzewodniczącego Platformy Obywatelskiej 

(Trzaskowski: 36,89%. Duda: 35,80%). W pozostałych przypadkach Andrzej Duda wygrał z 

głównym konkurentem, często go deklasując. Różnice sięgające 10-ciu (poparcie w gminach 20 

do 50 tysięcy mieszkańców: Duda: 41,20%. Trzaskowski: 32,12%), dwudziestu (poparcie w 

gminach 10 do 20 tysięcy mieszkańców: Duda: 47,27% Trzaskowski: 26,85%), trzydziestu 

procent (poparcie w gminach 5 do 10 tysięcy mieszkańców: Duda: 54,35%. Trzaskowski: 

21,00%). W przypadku wsi i niewielkich miasteczek [poniżej 5 tysięcy mieszkańców] nawet 

40%: Duda: 58,69%. Trzaskowski; 27,88%. 

Wyniki w grupie wiekowej 18 do 29 lat – Trzaskowski: 23,80%. Bosak: 23,00%. 

Hołownia: 22,30%. Duda: 19,30%. Nie było zdecydowanego zwycięscy. 

Wyniki w grupie wiekowej 30 do 39 lat – Duda: 33,50%. Trzaskowski: 30,20%. 

Hołownia: 19,90%. Bosak: 9,10%. Wygrał Andrzej Duda, pokonując o 3 punkty procentowe 

Rafała Trzaskowskiego. 

Wyniki w grupie wiekowej 40 do 49 lat – Duda: 37,90%. Trzaskowski: 34,90%. 

Hołownia: 14,90%. Bosak: 4,40%. Wygrał Andrzej Duda, pokonując o 3 punkty procentowe 

Rafała Trzaskowskiego. 

Wyniki w grupie wiekowej 50 do 59 lat – Duda: 51,60%. Trzaskowski: 30,90%. 

Hołownia: 9,20%. Bosak: 3,00%. 

Wyniki w grupie powyżej 60 roku życia – Duda: 58,70%. Trzaskowski: 31,30%. 

Hołownia: 4,50%. Bosak: 2,20%. W obu wyraźne zwycięstwo głowy państwa. Różnice między 

Andrzejem Dudą a zastępcą Borysa Budki grubo powyżej 20%. 

Ciekawostka: W aresztach śledczych wygrał Rafał Trzaskowski. [Tylu opozycjonistów 

siedzi]. Marcin Szypszak, Wiadomości. 

 

[Jak na razie niewiele uszczypliwości wymyśliła TVP, tylko „dubler”, co dawno padło z 

ust opozycji przy mianowaniu sędziów do Trybunału Konstytucyjnego. Drugim epitetem ma 

być: zamiast kandydat na prezydenta, Rafał Trzaskowski, tytuł „wiceprzewodniczący Platformy 



Obywatelskiej”. Nota bene: Andrzej Duda nie jest nawet wiceprzewodniczącym PiS-u, choć się 

bardzo stara. 

Po drugie: Wszystko to wygląda pięknie i aż dziw, że Duda nie wygrał w pierwszej turze. 

TVP pominęła, a właściwie w swych dokładnych analizach przemilczała podstawowy rachunek: 

Jeżeli Duda uzyskał 44% głosów, a Trzaskowski 30%, to jest jeszcze 26% głosujących i są to 

wszystko głosy opozycji, po które trudno będzie sięgnąć Dudzie]. 

 

 

♣ 
2020-06-30 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4, 4,6460 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Oficjalne wyniki I tury wyborów prezydenckich prosto z Państwowej Komisji Wyborczej, 

czyli dane ze 100% lokali wyborczych.  

Wyniki wyborów prezydenckich w I turze: 

Andrzej Duda: 43,50% 

Rafał Trzaskowski: 30,46% 

Szymon Hołownia: 13,87% 

Krzysztof Bosak: 6,78% 

Władysław Kosiniak-Kamysz: 2,36% 

Robert Biedroń: 2,22% 

Frekwencja: 64,51% 

Krzysztof Skórzyński – … 

Rafał Trzaskowski – Moja jasna deklaracja, że się pojawię tam, gdzie ta debata jest 

organizowana przez telewizję i portale internetowe i namawiam do tego pana prezydenta. Panie 

prezydencie, niech się pan nie boi. 

Andrzej Duda – Nie obawiam się debat, natomiast mam jedną prośbę: niech się media 

dogadają. Trzy mamy wielkie telewizje w Polsce, jest Telewizja Polska, jest Polsat, jest TVN, 

proszę się dogadać ze sobą. 

KS – W ten zawoalowany sposób prezydent na dziś odmawia udziału w debacie bez 

udziału państwowej telewizji. Odmawia na dziś udziału w debacie, którą łącznie miałoby 

obejrzeć nawet 20 milionów widzów, wyborców. [Przewidziałem]. 

Widzę, że media przestają dyskutować o wyborach, i interesujących tematach, które 

rzeczywiście interesują Polaków, a zaczęła się dyskusja o debacie. 

GK – Urzędujący prezydent z szacunku dla wyborców powinien na taką debatę przyjść, bo 

nie proponujemy niczego, czego nie proponowaliśmy niczego w poprzednich wyborach, także 

prezydenckich. 

[…] 

AW – W kampanii miasto kontra wieś. Andrzej Duda dziś z rolnikami, ale nie z rolnikami, 

tylko o rolnictwie, także o dostępie do kultury i unijnych pieniędzy. Na Mazowszu i na 

Podkarpaciu Andrzej Duda walczy dziś o nowe głosy i kusi młodych… 

Rafał Trzaskowski – Na kandydatów opozycyjnych padło milion głosów więcej. Ludzi 

dobrej woli po prostu jest więcej! 

[…] 

Maciej Knapik – …W pierwszej turze na Andrzeja Dudę oddało 8 450 513 głosów. Na 

Rafała Trzaskowskiego 5 917 340 głosów… 

AW – Rewal najlepszy w Polsce: frekwencja 85,56% to absolutny rekord [przez 

wczasowiczów]. 

[…] 

Jan Błaszkowski – Są też mniej chlubne rekordy niskiej frekwencji: to gmina Lelkowo w 

Warmińsko-Mazurskim, gdzie zagłosowało zaledwie: 40,53%, jak twierdzą: nie interesuje ich 

polityka, bo polityków nie interesuje Lelkowo… 

JB – Kuleszach Kościelnych na Podlasiu, które też wygrały wóz strażacki, o frekencję 

władze są spokojne: 71,92% 



[…] 

 

AW – Basen w centrum miasta, basen na głównej trasie – to, co działo się wczoraj w 

Warszawie przechodziło ludzkie pojęcie. Przejść ulic się nie dało, można je było przepłynąć. 

Potężna ulewa sprawiła potężne kłopoty, także na Dolnym Śląsku i w Małopolsce… 

Renata Tomusiak, prezes zarządu MPWiK – W Warszawie musieliśmy uruchomić 

przelewy burzowe, mamy ich 16 i te przelewy są po to, żeby udrażniać miasto, one chronią 

miasto… 

 

AW – Zmienia się VAT, zmieniają się ceny. Już od jutra czuć będzie w portfelach. Tańszy 

będzie chleb, pieluchy i banany, ale podrożeją niektóre przyprawy i owoce morza… 

 

AW – Najgorsze jest jeszcze przed nami – ostrzega szef Światowej Organizacji Zdrowia i 

to jest ostrzeżenie przed koronawirusem. Epidemia nawet się nie zbliża do końca. W wielu 

stanach Ameryki jest coraz więcej zachorowań. W Wielkiej Brytanii trzeba było zamknąć całe 

miasto. Źle to wygląda i tylko od nas samych zależy, jak będzie wyglądać… 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Zdalne zarządzanie miastem Rafała Trzaskowskiego. 

Plany prezydenta elit czy wszystkich Polaków? 

Marcin Tulicki, Piotr Domański – Ulice Warszawy w ciągu kilku chwil zamieniły się w 

rwące potoki. Warszawiacy są wściekli, ale nie na pogodę. Na nią przecież nie mają wpływu. 

Wściekli są na na swojego gospodarza. Bo ta zdalna kontrola na odległość z kampanijnej trasy, 

jak widać, nie zdaje egzaminu. W Warszawie to nie pierwszy raz, gdy władze stolicy sobie z 

problemami, delikatnie mówiąc, nie radzą. W tym przypadku ścieki zmieszały się z [nie 

zrozumiałem] i wylądowały w Wiśle. Podobnie było niemal rok temu, gdy miliony litrów 

ścieków też zostało wpuszczonych do największej polskiej rzeki. Do śmiechu nie jest Polakom 

w tych miejscowościach, przez które przepływa Wisła, a w niej komunalne ścieki z Warszawy. 

Gdy niemal rok temu doszło do awarii kolektorów do oczyszczalni ścieków „Czajka”, bardzo 

szybko wyszło na jaw, najpierw że władze Warszawy o tej ekologicznej katastrofie nie 

poinformowały od razu, a później światło dzienne ujrzały kolejne fakty, które szokowały. 

Sytuacją szybko zainteresowali się dziennikarze i internauci. Do sieci trafiały kolejne zdjęcia, 

pokazujące, jak Warszawa nieczystości wywozi w Polskę. I chyba śmiało można postawić taką 

tezę, że z problemami sobie nie radzi. Od dłuższego czasu trwa publiczna dyskusja nad jego 

zaangażowaniem w sprawy, za które odpowiada. 

Jakub Maciejewski, publicysta „sieci” – Rafał Trzaskowski słynie z tego, że się nie 

przepracowuje i odkładana na później praca, taka bylejakość w podejściu do państwa polskiego 

w pewnym momencie po prostu zawsze wybija. Wybija, jak ścieki ze studzienek warszawskich 

podczas kilkuminutowej ulewy. 

MT – Przesuńmy się w czasie o kilka lat: Lubelszczyzna zaatakowana przez wyjątkowo 

ostrą zimę. Rafał Trzaskowski był etedy ministrem administracji i cyfryzacji w rządzie Donalda 

Tuska. Tusk do akcji wysłał nie kogo innego, tylko właśnie Rafa Trzaskowskiego. To nie był 

dobry wybór, bo wyzwanie przerosło Trzaskwskiego. Już wtedy Trzaskowski był pechowy. 

Pech Trzaskowskiego, który dziś prześladuje warszawiakow, dał się we znaki także 

mieszkańcom Lubelszczyzny. Dla jednych to kwestia szczęścia lub jego brak. Inni nie mają 

wątpliwości, że szczęściu trzeba pomagać, a nie igrać z losem. 

Karol Gac, publicysta – Bóg raczy jeden wiedzieć, co wydarzy się w kraju przy takim 

pechu, bo Rafał Trzaskowski ma wyjątkowego pecha, czego się nie dotknie, to się rozpada. 

MT – Rzeczywiście wyjątkowy pech od jakiegoś czasu dotyka Warszawę. Marcin Tulicki, 

Wiadomości. [Rzeczywiście wiadomości]. 

DH – Andrzej Duda ze zwykłymi Polakami w Łowiczu, a Rafał Trzaskowski w 

ekskluzywnym warszawskim centrum handlowym z celebrytami – tak wieczór wyborczy 

spędzili konkurenci do prezydentury, którzy zmierzą się w II turze głosowania. Komentatorzy 

nie mają wątpliwości, że ta różnica dobrze oddaje polityczne priorytety obu polityków. 



Maciej Sawicki, Robert Krawczak – Bodzanów. Rafał Trzaskowski był tu umówiony na 

spotkanie z mieszkańcami, ale nie przyjechał. Dlaczego zastępca Borysa Budki zlekceważył 

swoich wyborców? Próbowaliśmy o to zapytać: 

- Dlaczego pana spotkanie w Bodzanowie zostało odwołane? 

MS – Na to pytanie kandydat Platformy Obywatelskiej nie udzielił jasnej odpowiedzi. 

RT – Ja się będę pojawiał wszędzie tam, gdzie się umawiam na spotkania. Ale to, co 

najważniejsze, to przede wszystkim przygotowanie jasnego przekazu zmiany. 

MS – Mimo wielokrownych zapewnień: 

RT – Będę kandydatem zmiany! 

MS – Tej zmiany w ostatnią niedzielę nie było widać na scenie w sztabie Rafała 

Trzaskowskiego, wiceprzewodniczącego Platformy Obywatelskiej. Za kandydatem dobrze 

znane partyjne twarze [Małgorzata Kidawa-Błońska, żona RT, marszałek senatu, Tomasz 

Grodzki, Borys Budka, przewodnicząca Partii Zielonych, Nitras, pozostałych nie rozpoznaję] 

Wierchuszka Platformy Obywatelskiej do tego celebryci – tak wyglądał wieczór wyborczy 

Rafała Trzaskowskiego, wszystko w ekskluzywnej i drogiej przestrzeni warszawskiego 

luksusowego centrum handlowego [na wolnym powietrzu pod gołym niebem między budynkami 

byłej elektrowni Powiśle]. 

Adrian Stankowski, publicysta, Gazeta Polska Codziennie – Ten podział jest 

mechanizmem, którym się posługuje Platforma od wielu, wielu lat, dziel i rządź, jak mawiali 

starożytni Rzymianie [i PiS]. Można podać wiele przykładów w ciągu tego czasu. Cały przemysł 

pogardy był ukierunkowany właśnie na podział na lepszych i gorszych. Teraz Rafał Trzaskowski 

kontynuuje. 

MS – Zupełnie inaczej wieczór wyborczy spędził prezydent, Andrzej Duda – spotkał się ze 

zwykłymi Polakami w Łowiczu. 

AD – Polska mnie nie męczy i Polacy mnie nie męczą. Dla mnie to jest wielkie dzieło. 

Miłosz Manasterski, redaktor naczelny fundacji [pod nazwą] agencji informacyjnej – 

Prezydent, Andrzej Duda starał się być prezydentem wszystkich Polaków, to znaczy tych 

bogatych i mniej zamożnych, ale koncentrował się w swojej pracy na wyciąganiu ręki do tych, 

których głos nie był do tej pory słyszany, którzy byli spychani na margines. [Szczególnie 

niepełnosprawni, LGBT czy lewicowcy]. 

 

DH – Przygotowania do debaty prezydenckiej w Końskich. 

W najbliższy poniedziałek odbędzie się debata prezydencka przed drugą turą wyborów. 

Tym razem Telewizja Polska zorganizuje ją poza studiem telewizyjnym w Końskich, w 

województwie świętokrzyskim. Swój udział potwierdził już prezydent, Andrzej Duda. Na razie 

nie wiadomo, jaka będzie odpowiedź Trzaskowskiego. [Powtórzy słowa Dudy: Trzy są wielkie 

telewizje w Polsce, TVP, Polsat i TVN. Niech najpierw te telewizje się między sobą dogadają]. 

 

 



♣ 
ROZWÓJ COVID-19 W POLSCE – 2020 – czerwiec 

 

 

data zakażeni doba zmarli wyleczeni 

2020-06-01 24 165 379/380 1 074 11 449 

2020-06-02 24 395 230/236 1 092/18 11 726 

2020-06-03 24687 292/292 1 115/23  

2020-06-04 25 048 361/361 1 117/2 12 227 

2020-06-05 25 410 362/362 1 137/20 12 410 

2020-06-06 25 986 576/576 1 153/16 12 641 

2020-06-07 26 656/26561 670/575 1 157/4  

2020-06-08 26 780/27160 124/599 1 161/4  

2020-06-09 27 560/27365 780/400 1 183/22 13 196 

2020-06-10 27 757 197/282   

2020-06-11 28 201 444 1 215  

2020-06-12 28 577 376 1 2227//7  

2020-06-13 29 017 440 1 237/15  

2020-06-14 29 392 375 1 247/10  

2020-06-15 29 788 396 1 256/9  

2020-06-16 30 193 405 1 272/16 14 226 

2020-06-17 30 701 508 1 286/14  

2020-06-18 31 018 317 1 316/30  

2020-06-19 31 316 298 1 334/18  

2020-06-20 31 620 304 1 346/12 16 181 

2020-06-21 31 931 311 1 356/10  

2020-06-22 32 227 296 1 359/3  

2020-06-23 32 527 300 1 373/14  

2020-06-24 32 821 294 1 396/23  

2020-06-25 33 119 298 1 412/16 18 654 

2020-06-26 33 395 276285 1 429/17  

2020-06-27 33 714 319 1 435/6  

2020-06-28 33 907 193 1 438/3  

2020-06-29 34 154 247 1 444/6  

2020-06-30 34 393 239 1 463/19  

 34 775 382 1 477/14  

     

 

♣ 
 

♣ 
ROZWÓJ COVID-19 W POLSCE – 2020 – lipiec 

@ 

 

data zakażeni doba zmarli wyleczeni 

2020-06-01 34 775 382 1 477/14  

2020-07-02 35 146 371 1 492/15  

2020-06-03 35 405 259 1 507/15  

2020-07-04 35 719 314 1 512/5  
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2020-07-14     

2020-07-15     

2020-07-16     
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2020-07-28     
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2020-07-30     

2020-07-31     

     

 



♣ 
2020-07-01 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4, 4,4465 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Nie zgodzę się na eksperymenty na naszych dzieciach – pokreśla prezydent. Do tej 

politycznej armaty wkłada jeszcze dodatkową amunicję: seksualizację i lewacką poprawność 

polityczną. Sam musi odpowiadać na zarzuty o ułaskawienie pedofila… 

Dwa i pół miliona głosów, żeby być prezydentem, Rafał Trzaskowski musi wywalczyć co 

najmniej tyle. Hołownia ma rację – słychać dziś na szlaku jego kampanii, a przed pałacem 

prezydenckim widać te momenty, kiedy racji nie miał prezydent, Duda… 

Debata przed drugą turą wyborów może pomóc wyborcom podjąć decyzję, to oni są 

najbardziej zainteresowani. Jest dwóch kandydatów, są dwa identyczne zaproszenia i cztery 

wielkie redakcje, które razem mogą zapewnić nawet 20 milionów widzów. I nikt nie zasłania się 

TVN-em. Dziennikarze są od tego, żeby odsłaniać politykom przyłbice… 

Policyjna akcja i maseczki na celowniku. Już wystarczy łamania przepisów i żadna 

wymówka nie pomoże: że gorąco, że niewygodnie albo że nie potrzeba. Epidemia nie znika, 

wirus wciąż zakażeń – tylko od nas zależy, czy damy sobie z nim radę… 

…dziś w Polsce ministerstwo zdrowia odnotowało niemal 400 nowych przypadków 

zakażenia koronawirusem, 14 osób zmarło. Marek Nowicki, Fakty. 

Kolejny krok odmrażania nieba, z Wielkiej Brytanii i do Wielkiej Brytanii polecimy już 

samolotem. Połączenia wracają też z Czarnogórą i Ukrainą. Kanada też zaprasza, ale tam akurat 

ląduje się od razu na kwarantannie… 

W Hongkongu znów na ulicach gaz i gumowe kule. To konie Hongkongu, jaki znamy – 

mówi opozycja, a tysiące osób protestują przeciwko narzuconemu przez Pekin nowemu prawu o 

bezpieczeństwie. Za złamanie tego prawa grozi nawet dożywocie. Ludzie wyszli na ulice w 23 

rocznicę przekazania Hongkongu Chinom i dzień po wprowadzeniu nowych przepisów… 

Tomasz Grzelewski 

1959 - 2020 

W imieniu PKW wyjaśniał nam przepisy wyborów 18 czerwca, 23 czerwca i 25 czerwca – 

dziękujemy. 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

W poniedziałek debata przed drugą turą. Pytania będą zadawać mieszkańcy, czyli 

obywatele, wyborcy. [Które wybierze Kurski, a zatwierdzi Duda]. 

Walka o głosy wyborców. 

Niższe stawki VAT, trochę taniej w sklepach. 

- Mnie się podoba to, że on ma ludzi, traktuje tak jak ludzi, a nie tak jak inni. 

- Nie kłamie. Mówi po prostu z elegancją, inteligencją, nie ubliża nikomu. 

AD – Dosyć już mam tamtej polityki. Mam nadzieję, że ona nigdy nie wróci. 

[…] 

Witek – Absolutnie każdy, bez względu na to gdzie mieszka, bez względu na wyznanie, na 

światopoglądy, wszyscy mamy te same prawa, wszyscy jesteśmy Polakami. Nie wolno nas 

poniżać. I my nigdy tego nie robiliśmy. Każdego człowieka szanujemy. [Poza chamską hołotą]. 

A to, że pan prezydent przez 5 lat jeździł po całej Polsce jest tego najlepszym dowodem. 

[…] 

Karol Gac, publicysta – Jego wiarygodność teraz jest zerowa. 

[…] 

MA – Ostatnia prosta wyborczego wyścigu w której dominują kłamstwa i skandaliczne 

ataki. Od dłuższego czasu niszczone są banery prezydenta, Andrzeja Dudy, a ci, którzy angażują 

się w jego kampanię, często są zastraszani. Do tego wrzucane do Internetu, także przez część 

mediów, nieprawdziwe informacje, kłamstwa, które mają pomóc wiceszefowi Platformy 

Obywatelskiej w kampanii prezydenckiej. 



Marcin Tulicki, Piotr Domański – …Banery prezydenta niszczone w taki sam sposób, to 

wygląda na zorganizowaną akcję… A to już zniszczone samochody i spalone budynki 

gospodarcze wokół domu, wszystko, jak widać, z politycznym podtekstem… 

Jacek Karnowski, redaktor naczelny „sieci” – Na przykład, jeżeli ktoś wywiesił plakat 

Andrzeja Dudy, to mu wybijają szybę w samochodzie. Tu chodzi o zastraszenie, o 

zdemobilizowanie, o przekonanie tych ludzi, że nic nie mogą. 

MT – … i tak zwane elity (Magdalena Adamowicz, Iza Leszczyna, KamilaGasiuk-

Pihowicz, Radosław Sikorski, Michał Szczerba, Arkadiusz Myrcha, Sławomir Neumann, Hanna 

Lis, Tomasz Lis), wszyscy bez dwóch zdań zaangażowani w wyborczą walkę, masowo zaczęli te 

manipulacje powielać… 

Jacek Karnowski – Robią to środowiska, które same popierają Rafała Trzaskowskiego, 

czyli człowieka, który bronił na przykład Romana Polańskiego. 

MT – …który współżył z trzynastoletnią dziewczynką… Marcin Tulicki, Wiadomości. 

MA – … 

Sondaż prezydencki – II tura 

Andrzej Duda: 51,14%. Rafał Trzaskowski: 48,86%. 

Szacowana frekwencja to 66%. 

MA – Z jeszcze większą przewagą wygrywa Andrzej Duda, przygotowaną przez 

pracownię Social Changes: 

Sondaż prezydencki – II tura: 

Andrzej Duda: 53%, Rafał Trzaskowski: 47%. 

Deklarowana frekwencja: 64%. 

[…] 

MA – Wschodnia flanka sojuszu północno-atlantyckiego będzie znacznie bezpieczniejsza. 

NATO dało zielone światło dla nowych planów obronnych Polski i państw bałtyckich – to efekt 

ustaleń ze szczytu w Londynie, które zapadły po trudnych negocjacjach prezydenta, Andrzeja 

Dudy, z prezydentem Resetem Erdoanem… 

[…] 

MA – Gazprom zwrócił dziś Polsce nadwyżkę za dostawę gazu  po zawyżonych cenach, 

płaciliśmy najwięcej w Europie, bo taką umowę podpisał rząd PO-PSL… 

 

 

♣ 
2020-07-02 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4, 4,4659 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Dobry wieczór. Premier namawia do głosowania. Wygląda na to, że szczególnie tych, 

którzy mają więcej niż 60 lat. Wirus jest w odwrocie. Już nie trzeba się go bać – podkreśla 

Mateusz Morawiecki i tłumaczy, że koronawirus latem jest słabszy, tak jak grypa. Jak ktoś nie 

wie, jak tę nową narrację rozumieć, to niech spojrzy w statystyki, nie epidemiczne tylko 

wyborcze. 

Krzysztof Skórzyński – …W zeszłym roku wyborcy w wieku 60+ poszli na wybory w 

liczbie 6 080 628. W tym roku poszło ich 5 125 273…  

AW – Czwartek w kampanii Andrzeja Dudy, to kłamcy, złodzieje i dziadostwo w polityce. 

A do tego jeszcze Pegieery. W roli głównej ci, którzy już rządzili, a do tego sporo emocji. 

Prezydent mówił o zwijaniu i rozwijaniu Polski, a premier pomagał i rozdawał czeki. 

Paweł Płuska – …w Łobzie „przyleciał wróbel z Łobzowa, usiadł na rynku Krakowa, asa 

tadarasa…” – wolałbym usłyszeć… 

AD – Budować Polskę dla przyszłych pokoleń, a nie, proszę państwa, bronić jakiejś elity, 

jakiegoś warszawskiego salonu, żeby mogli sobie swoje interesiki robić. 

AD – Tak zwanej warszawce… 

AD – Pozwalali na złodziejstwo… 

AD – Dosyć takiego dziadowskiego myślenia… 

AD – Pozwalali nas okradać… 



AD – Nie – dla kłamców… 

AD – Dosyć dziadostwa… 

AD – Złodziejami tym którzy złodziejom sprzyjali, mówimy: NIE! Absolutnie: nie. Nie 

ma mowy. 

AD – Po co się chcą dopchać do władzy? 

PP – Dziś sztab Andrzeja Dudy zarzucił konkurentom używanie języka nienawiści… 

Prezydent odwiedził dziś 5 miejscowości: Łobez, Stargard [Szczeciński], Myślibórz, Sulęcin, 

Nowa Sól. Za to wspierający go premier miał trasę dłuższą: Suwałki, Sejny, Augustów, Mońki, 

Supraśl, Białystok, Zambrów, Wysokie Mazowieckie, Hajnówka, Bielsk Podlaski. 

AD -T0 jest polityka rewitalizacji tych terenów, zwłaszcza tych, które ucierpiały na skutek 

likwidacji pegieerów, tej straszliwej zbrodni, która została dokonana na tej ziemi. 

[…] 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Kolejne agresywne skandaliczne zachowanie posła Platformy Obywatelskiej, Sławomira 

Nitrasa, szczegóły już za chwilę. 

Nitras – Żeby wpier**lić się komuś na konferencję, to trzeba umieć. Trzeba się postarać. 

Wziąłem go poprosiłem grzecznie i poszedł za mną. Jak ciele. Trzeba umieć. 

AD – Proszę, żebyście państwo namawiali głosować za rozwojem Polski. 

RT – Jestem gotów na rozmowy ze wszystkimi politykami, którzy startowali w tych 

wyborach. 

MA – Starsze osoby i kobiety w ciąży będą głosować bez kolejki w lokalach wyborczych. 

MA – Haniebny atak lewicowych bojówkarzy. 

MA – Gwarantuję kontynuację dobrych zmian, które służą Polsce i pomagają Polakom – 

tak mówi prezydent, Andrzej Duda, który zabiegał dziś o głosy na Pomorzu Zachodnim. 

Prezydent mówił o tym, co udało się osiągnąć i jak dalej można rozwijać Polskę. Ostro i 

zdecydowanie wypowiadał się też o tych, którzy przez całe lata rządzili Polską. 

Maksymilian Maszenda, Anna Olszak – … 

AD – Przede wszystkim polityka ukierunkowana na człowieka, polityka ukierunkowana na 

rodzinę, polityka ukierunkowana na godność obywatela w naszym kraju, godne życie dla 

rodziny. 

- Naprawdę dla bardzo wielu to jest zbawienne. Zbawienny zastrzyk, tak że, bardzo, 

bardzo, oczywiście. 

AD – Polityka odważnych inwestycji i dbania o człowieka, a nie polityka dziadostwa i 

dbania tylko o elitę, napychania kieszeni, proszę państwa, nie polityka napychania kieszeni 

warszawskiemu salonowi, tak zwanej warszawce, czyli grupie najbogatszych ludzi 

prominentnych, którzy się bogacili bardzo często kosztem reszty społeczeństwa. 

AD w Stargardzie – Złodziejom i tym, którzy złodziejom sprzyjali, mówimy: NIE. 

Absolutnie nie. Nie ma mowy. Zbyt cenne są te pieniądze, zbyt ciężko Polacy pracują, [To o 

poprzednich politykach – musiał wyjaśnić Maksymilian Maszenda]. Zbyt wiele wysiłku 

włożyliśmy w przeciągu ostatnich 5 lat, żeby podnieść jakość życia człowieka w Polsce, żeby 

oddać to z powrotem w ręce tych, którzy podnosili podatki, VAT dla wszystkich, którzy 

podnosili wiek emerytalny wbrew protestom, wbrew wnioskom o referendum, wbrew temu, co 

sami obiecywali w kampanii wyborczej. 

- Ogłosiliśmy, żeby zwiększyć definicję mobbingu o zróżnicowaniu zarobków ze względu 

na płeć. 

MT – Andrzej Duda ogłosił również kartę wolności w sieci, która zakłada między innymi 

sprzeciw dla podatku od smartfonów, sprzeciw wobec Acta-2, a także szybki Internet w każdym 

domu [ale to już nie sprzeciw] … 

MT – Jak wynika z opracowania profesora Mariusza Kowalskiego z Instytutu Geografii i 

Przestrzennego Zagospodarowania Polskiej Akademii Nauk, w pierwszej turze wyborów 

prezydenckich Andrzej Duda nie tylko zdecydowanie zdobył największą liczbę głosów, ale 

wygrał też w 59 spośród 102 największych polskich miast… 



Adrian Stanowski, publicysta, „Gazeta Polska Codziennie” – Zdradza tylko kompleksy 

Rafała Trzaskowskiego. Ja też miałem okazję porozmawiać z Barakiem Obamą i to wtedy, kiedy 

był aktualnie urzędującym prezydentem. Konkretnie, odpowiedział mi: Halo! I tak lubię. 

MT – Jak widać, wszystkie chwyty są dozwolone, choć wielu z nich będzie trzeba się 

wstydzić. Marcin Tulicki, Wiadomości. 

 

MA – Donald Trump i Andrzej Duda zgodnie podkreślają, że polsko-amerykański sojusz 

jeszcze nigdy tak silny nie był, jak teraz: zniesienie wiz… [To jest pozorne zniesienie wiz. Polak 

raz na dwa lata musi się ubiegać o certyfikat, który i tak musi być potwierdzany na dzień przed 

odlotem]. 

[…] 

MA – Większość Polaków utożsamia się ze stanowiskiem obozu prezydenckiego w 

sprawach polityki gospodarczej i społecznej – tak wynika z badania pracowni Kantar dla 

telewizji publicznej… 

 

 

♣ 
2020-07-03 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4, 4,4671 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

II TURA 

Źródło: Kantar 

Rafał Trzaskowski: 47% 

Andrzej Duda: 46% 

Nie wiem: 7% 

Frekwencja: 66% 

AW – W polskiej polityce nie ma już Tuska, czas, by nie było też Kaczyńskiego – 

powtarza dziś Rafał Trzaskowski. I do tłumu i do Jarosława Kaczyńskiego ma to samo 

przesłanie: dość nienawiści, dość dzielenia ludzi. Polska jest dla wszystkich. Dziś do tych słów 

dochodzi jeszcze film, pokazuje, do czego nienawiść prowadzi. 

Maciej Knapik – Skierniewice. Tu Rafał Trzaskowski mówi: kończmy stare spory. 

Rafał Trzaskowski – 500+ jest bezpieczne. Nie będzie podnoszenia wieku emerytalnego. 

Bo już jest dawno rozstrzygnięte. Ja powiem więcej: dosyć już jałowych sporów. Nie ma już 

Donalda Tuska w polskiej polityce. I dzisiaj przyszedł również czas, żeby w polskiej polityce nie 

było Jarosława Kaczyńskiego! 

Dlaczego przez cały czas dzielicie Polaków? Dlaczego przez cały czas tyle nienawiści? 

MK – …Kandydat opozycji odwiedził także Zgierz i Łódź. Tu także wystąpienie: 

Małgorzata Trzaskowska, żona RT – Bo chcę, aby nasz głos był słyszalny. Bo w nas, 

kobietach, jest moc. 

Maciej Knapik, Fakty. 

AW – Dyplomacja na początek, ale później na pierwszym miejscu rodzina. Rodzice mają 

prawo do wychowania dzieci zgodnie z własnymi przekonaniami – podkreśla Andrzej Duda i 

zapowiada zmianę prawa oświatowego. W jego kampanii jeszcze warszawka kontra krakówek i 

pojedynek na elity. 

Paweł Płuska – Od tego spotkania w Belwederze, od szczytu, na którym Polska przejęła 

przewodnictwo w grupie wyszehradzkiej i prezentacji hasła polskiej prezydencji: „powrót na 

właściwe tory”, Andrzej Duda rozpoczął kolejny dzień kampanii. Rano poza sprawami 

międzynarodowymi głównym punktem było to spotkanie z rodzinami i zapowiedź złożenia 

nowelizacji prawa oświatowego, by rodzice mieli wpływ na to, jakie organizacje mogą działać w 

szkole i jakie programy prowadzić. 

AD – Rodzice mają prawo do wychowania dzieci zgodnie z własnymi przekonaniami. 

PP – Takie prawo rodzice już mają. Jak wynika między innymi z tego artyku…u prawa 

oświatowego: 

Art. 86. 



2. Podjęcie działalności w szkole lub placówce przez stowarzyszenie lub inne 

organizacje, o których mowa w ust. 1. wymaga uzyskania zgody dyrektora szkoły 

lub placówki, wyrażonej po uprzednim uzgodnieniu warunków tej działalności  oraz 

po uzyskaniu pozytywnej opinii rady szkoły lub placówki i rady rodziców. 

AD – Nie dla elity. Nie dla jakiegoś tak zwanego salonu warszawskiego. 

PP – Wczoraj AD był pytany o te słowa i jak to ujął „warszawce” i o to, że ktoś mógłby 

mu zarzucić 

„Ja pochodzę z krakowskiej inteligencji. Nie pochodzę z „krakówka”, panie 

redaktorze. „Krakówek” raczej na mnie nie głosuje – mogę tak śmiało powiedzieć”, 

Źródło: Polsat news 

Tomasz Grodzki, marszałek senatu, KP KO, PO – Zachowanie kandydata na prezydenta, 

urzędującego prezydenta muszę ocenić twardo jako zachowanie niegodziwe. 

PP – Bo powinien łączyć, a nie dzielić, budować wspólnotę, a nie w pejoratywny sposób 

określać jakąś grupę… 

PP – Dziś prezydent, Duda, spotkał się z wyborcami na Dolnym Śląsku, w Bolesławcu 

znowu emocji nie brakowało. Paweł Pluska, Fakty. 

AW – To źle, że Andrzej Duda odmówił udziału w debacie. W sondażu dla Faktów… 

mówi tak większość pytanych. Pusta mównica obok Trzaskowskiego stała się dziś symbolem, a 

na pytanie o jego kampanii, a na pytanie od widzów internautów odpowiedział tylko on sam… 

AW – Uwaga turyści! Na pieniądze za odwołane z powodu epidemii wycieczki, nie 

będziecie czekać w nieskończoność, a na pewno nie pół roku. Komisja Europejska wszczyna 

przeciwko Polsce procedurę o naruszenie unijnego prawa. Owszem, mamy kryzys, owszem, 

upadają biura podróży, ale klienci mają prawo dostać z powrotem swoje pieniądze w ciągu 14 

dni… 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Perfidna gra tabloidów przed wyborami. W tle skandalu dojczlandzki kapitał. 

Andrzej Duda – Żeby to była Polska rzeczywiście równych szans. Ja taką Polskę właśnie 

buduję i taką właśnie Polskę chcę, żebyśmy mieli i dlatego proszę państwa o wsparcie. 

MA – skandaliczna okładka brukowca z dojczlandzkim kapitałem. 

Fakt 

Trzymał córkę, bił po twarzy i wkładał jej rękę w krocze 

Panie Prezydencie, jak Pan mógł ułaskawić kogoś takiego? 

MA – Pierwsze wozy rozdane, w drugiej turze czeka aż 49 pojazdów. 

MA – Zaczynamy od projektu ustawy, która ma chronić rodzinę i dzieci. Każda 

organizacja, która będzie chciała prowadzić zajęcia w szkołach, będzie musiała mieć zgodę 

rodziców, bo to właśnie rodzice mają decydować o tym, czy na przykład dana organizacja 

prowadzić zajęcia dodatkowe. Projekt takiej ustawy przedstawił prezydent… 

AD – Patrzę, przede mną transparent: Dzięki rodzinie, Polska nie zginie. Tak, proszę 

państwa, dokładnie tak. Ja też w to głęboko wierzę. 

DD –  

AD – Działalność wszelkich organizacji pozarządowych i stowarzyszeń, któ®a miałaby 

być prowadzona na terenie szkoły, wymaga nie tylko zgody dyrekcji szkoły, wymaga nie tylko 

zgody rady szkoły, ale wymaga przede wszystkim zgody rodziców. [A jeżeli część nie chce, a 

część chce?] 

DD –  

AD – Po to, żeby nikt na ich dzieciach nie eksperymentował. Po to, żeby nikt ich dzieciom 

nie przekazywał wrogich treści ideologicznych, z którymi się oni nie zgadzają. 

DD –  

AD – Nie mam żadnych wątpliwości, że rodzice powinni mieć możliwość realizowania 

edukacji domowej w formule ustawowej, zaproponowanej przez posłów. 

DD –  

AD – Donosił, że pan Trzaskowski, to lepszy dla Dojczlandu byłby prezydent, dlatego że 

jest przeciwko temu, żeby Polska brała reparacje od Dojczlandu, żeby Polska domagała się 

odszkodowań i reparacji za drugą wojnę światową. 



Damian Diaz, Wiadomości. 

MA – Swoją kampanię prowadzi też Rafał Trzaskowski, kandydat i jednocześnie 

wiceprzewodniczący Platformy Obywatelskiej – krytykował obecnego prezydenta i zachwalał 

swoje rządy w warszawskim ratuszu. Kampanię Trzaskowskiego wsparł dziś przewodniczący 

PO, Borys Budka, który rozpoczął akcję „tydzień dla Rafała”. Czy to pomoże kandydatowi PO, 

o tym: 

Maksymilian Maszenda, Anna Olszak – Rafał Trzaskowski odwiedził między innymi 

Skierniewice. Wiceprzewodniczący PO zachwalał swoje rządy w stołecznym ratuszu. 

RT- Specjalny zbiornik retencyjny, który właśnie testujemy, żeby zbierał wodę ze stu 

ulewni, dzisiaj to jest właśnie konieczne, czyli prawdziwe działanie. 

MM – Ale nieco spóźnione. Tak Warszawa wyglądała zaledwie trzy dni temu, po 

kilkudziesięciu minutach deszczu woda zalała nie tylko wiele ulic, ale i mieszkań… 

Media społecznościowe obiegło nagranie jednego ze spotkań wyborczych 

Trzaskowskiego, które uchwyciła kamera TVP. Rafał Trzaskowski z uśmiechem zapewnia na 

nim jedną z uczestniczek spotkania o otwartości na rozmowę i w tym samym momencie od niej 

odchodzi. Kobieta po chwili została sama, zagłuszona przez megafon sztabowców 

Trzaskowskiego. W ten sposób sztab Trzaskowskiego postępuje też z dziennikarzami, którzy 

próbują zadawać mu pytania. 

Arkadiusz Jabłoński, profesor, socjolog, Katolicki Uniwersytet Lubelski – Pan 

Trzaskowski gra w ten sposób trochę na doktrynie Urbana: wszyscy widzicie, że jestem 

cynikiem, że jestem, no, ale robię to, żeby zwyciężyć. [Urban – w PRL ostatni rzecznik prasowy 

rządu Jaruzelskiego; w czasie stanu wojennego powiedział: władza się wyżywi; po przełomie 

redaktor tygodnika NIE – chyba istnieje do dziś]. 

MM – Takie zachowania, także sztabu Trzaskowskiego, udzielają się też niektórym jego 

zwolennikom. Media społecznościowe obiegło to nagranie zwolenników Rafała 

Trzaskowskiego, próbujących zakłócać spotkanie z wyborcami prezydenta, Andrzeja Dudy: 

- Jeb*ć Dudę! Pozdrawiamy. 

MM – Nie tylko Rafał Trzaskowski, ale i wielu innych działaczy jego formacji politycznej 

wciąż zabiega o głosy wyborców Konfederacji i Krzysztofa Bosaka: 

RT – Chciałem się odnieść również do wyborców Krzysztofa Bosaka i do jego samego. 

MM – Tyle tylko, że przed wyborami działacze tej samej Koalicji Obywatelskiej mówili o 

faszystach, nacjonalistach, zakazie demonstrowania i delegalizacji: 

RT – Czy potrafimy się zmobilizować po to, żeby bronić Warszawy przed brunatnymi 

marszami Eneru? [NR – nie znalazłem] Czy potrafimy? 

Maciej Pawlicki, publicysta, „sieci” – To całkowicie deprecjonuje debatę publiczną, To 

oznacza, że wyborców traktuje jak idiotów, którzy nie pamiętają, co Rafał Trzaskowski robił, 

nie tylko mówił, ale i robił tydzień dwa czy temu i to absolutnie nie buduje jego pozycji, wręcz 

ją ośmiesza. 

MM – Trzaskowski spotkał się dziś także z mieszkańcami Zgierza. Nie przyciągnął tu 

jednak tłumów. Większe zaangażowanie w kampanię kandydata PO zapowiedział za to 

przewodniczący tej partii, Borys Budka. Po tej konferencji kilka tygodni temu Borys Budka nie 

pokazywał się u boku Rafała Trzaskowskiego, a ten próbował nawet przekonywać, że nie jest 

działaczem politycznym. W rzeczywistości Trzaskowski od dawna nie tylko jest członkiem 

partii politycznej jaką jest Platforma Obywatelska, ale nawet jej wiceprzewodniczącym i 

oficjalnym kandydatem tej partii na prezydenta, o czym Borys Budka dzisiaj przypomniał: 

Borys Budka – Dzisiaj jestem tutaj, żeby zapoczątkować „tydzień dla Rafała”. 

MM – Pomóc próbują mu inni politycy z Koalicji Obywatelskiej, ale jak w przypadku 

posła Adama Słapki: 

- Trzaskowski boi się konfrontacji, jest tchórzem. 

MM – Wychodzi to różnie. W ten sposób mówił o możliwej debacie wyborczej Andrzeja 

Dudy z Rafałem Trzaskowskim. 

Adam Słapka – Idźmy wszyscy na wybory. A wiemy, że Rafał Trzaskowski boi się 

konfrontacji, jest tchórzem. Nie przyszedł na debatę dzisiaj. Maksymilian Maszenda, 

Wiadomości. 



MA – Do drugiej tury wyborów prezydenckich zostało jeszcze 9 dni. Kandydaci walczą o 

głosy wyborców szczególnie tych niezdecydowanych. Pracownia Inwikat na zlecenie 

wiadomości zapytała Polaków, na kogo oddadzą swój głos podczas II tury wyborów. Spójrzmy 

zatem na wynik: 

Andrzej Duda: 50,7%. Rafał Trzaskowski: 49,3%. 

[…] 
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